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Αθήνα, σήµερα στις 30 Σεπτεµβρίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.39’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Γ’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 29.09.2010
εξουσιοδότηση του Γ’ Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Λ∆’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρ-
της 29 Σεπτεµβρίου 2010 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
του σχεδίου νόµου: «∆ικαστική προστασία κατά τη σύναψη δη-
µοσίων συµβάσεων –Εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε
την Οδηγία 89/665/ΕΟΚ του Συµβουλίου της 21ης Ιουνίου 1989
(L 395) και την Οδηγία 92/13/ΕΟΚ του Συµβουλίου της 25ης Φε-
βρουαρίου 1992 (L 76), όπως τροποποιήθηκαν µε την Οδηγία
2007/66/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 11ης ∆εκεµβρίου 2007 (L 335)»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Γεώργιο Βλάχο,
Βουλευτή Νοµού Αττικής τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Ειρηνοδικείο Νεµέας και ο κ.
Απόστολος Μετεβελής δικαστικός επιµελητής Ειρηνοδικείου Ξυ-
λοκάστρου, Αντιπρόεδρος ∆ικαστικών Υπαλλήλων Κορινθίας αι-
τούνται τη συνέχιση της λειτουργίας των Ειρηνοδικείων
Ξυλοκάστρου, ∆ερβενίου και Νεµέας του Νοµού Κορινθίας.

2) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ, Α’ Αθη-
νών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συνταξιούχων ΟΑΕΕ αιτεί-
ται τη διεκδίκηση των πολεµικών αποζηµιώσεων από την Γερµα-
νία προς την Ελλάδα.

3) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Τµήµα-
τος βορείου Αιγαίου της Ένωσης Ελλήνων Χηµικών αιτείται τη
στελέχωση του εργαστηρίου ελαιολάδου του Σταθµού Γεωργι-
κής Έρευνας του ΕΘΙΑΓΕ και του Περιφερειακού Τµήµατος βο-
ρείου Αιγαίου του ΕΦΕΤ µε το κατάλληλο προσωπικό.

4) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’

Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡ-
ΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία
της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης εκφράζουν τη διαµαρτυρία
τους στην αύξηση των τιµολογίων της ∆ΕΗ, στην τιµή του πε-
τρελαίου θέρµανσης και τον ΦΠΑ.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. ∆έσποινα Βαλλιάνου, επίτιµη
έφορος αρχαιοτήτων διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση στη
χρηµατοδότηση του έργου : «Μελέτη -κατασκευή δικτύου απορ-
ροής οµβρίων περιµετρικά των Μεγάρων της Ακρόπολης Σµα-
ρίου» που εκκρεµεί από το 2001.

6) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Α’ Πειραιώς
κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Αναγκαστικός Συνεταιρισµός Μαντουδίου Νοµού Εύβοιας αιτεί-
ται να καταγραφούν άµεσα οι ζηµιές που έχει προκαλέσει το
πράσινο σκουλήκι στη βαµβακοκαλλιέργεια της περιοχής.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Περιπτερούχων και
Καπνοπωλών Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη θεσµοθέτηση κατώ-
τερου ποσοστού 8,2% στα καπνικά προϊόντα.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ότι ο «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ» φέρνει εκτός από αρµοδιότητες στο νέο ∆ήµο
Πατρέων και οφειλές, όπως αυτή του ∆ΗΠΕΘΕ.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη αξονι-
κών τοµογράφων των νοσοκοµείων της Πάτρας, αφού ο αξονικός
τοµογράφος του «Αγίου Ανδρέα» τέθηκε πάλι εκτός λειτουργίας
ενώ του ΠΓΝΠ δεν έχει επισκευαστεί ακόµα.

10) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Παγκόσµιο Συµβούλιο Ποντιακού Ελληνι-
σµού αιτείται το συγγραφικό έργο µε τίτλο: «Σουµελά, η
Πρόσφυξ Ποντία Παναγία» να αγοραστεί και να διατεθεί στους
εκπαιδευτικούς οργανισµούς κ.λπ..

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ανακοίνωση του
συντονιστικού οργάνου σχολείων της Πάτρας που καλεί τους
µαθητές να µην πληρώνουν τα βιβλία των Αγγλικών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη διενέρ-
γειας σε βάθος των υποθέσεων διπλοεισπράξεων των επιδο-
τήσεων του αναπτυξιακού νόµου από τις Εισαγγελικές αρχές της
Πάτρας και τον πρόεδρο του Πειθαρχικού Υπηρεσιακού Συµ-
βουλίου της Περιφέρειας ∆υτικής Ελλάδος.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Περιπτερούχων και Κα-
πνοπωλών Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται να θεσµοθετηθεί
µε νόµο η ελάχιστη προµήθεια 8,2% επί της λιανικής τιµής.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που αντιµετωπίζει ένας πολίτης λόγω της αδυναµίας
συνεννόησης τριών υπηρεσιών ΙΚΑ, ΟΑΕΕ και ΕΛΤΑ.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που δηµιουργούνται στους λουόµενους από την
τοποθέτηση πινακίδων στην παραλία της Κυλλήνης από ξενοδο-
χείο.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κινητοποιήσεις
που πραγµατοποιούν οι παραγωγοί µε αποτέλεσµα να υπολει-
τουργούν οι λαϊκές αγορές της Πάτρας.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για την παράνοµη αφισοκόλληση στο κέντρο της Πάτρας
και την αδυναµία της δηµοτικής αρχής να αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο µε-
γάλο πρόβληµα της αφισορύπανσης στην Πάτρα.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για καταυλισµό των Ροµά που βρέθηκε στην περιοχή
∆ασυλλίου Πατρών.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
που αφορά το φράγµα του Αχελώου ποταµού.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επικινδυ-
νότητα που παρουσιάζει η περιφερειακή οδός στο ύψος που
γίνονται οι εργασίες για το φράγµα Πείρου - Παραπείρου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
άσχηµη εικόνα που παρουσιάζουν οι «σκάλες Γιογκαράκη» στην
Πάτρα, λόγω των νεαρών που καταλαµβάνουν το χώρο τις νυ-
χτερινές ώρες, καταναλώνοντας αναψυκτικά και µπύρες, χαλώ-
ντας την τουριστική εικόνα της πόλης.

23) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εκπαιδευτικοί ζητούν να υπάρξει νο-
µοθετική ρύθµιση για τις µετεκπαιδευόµενες νηπιαγωγούς.

24) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αιµοδοτών Αµπελώνα «Η ΕΛ-
ΠΙ∆Α» ζητεί να ανακηρυχθεί το έτος 2012 σε Έτος Εθελοντικής
Αιµοδοσίας για την Ελλάδα.

25) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Φιγαλείας
Νοµού Ηλείας αιτείται τη χρηµατοδότηση έργων του συγκεκρι-

µένου ∆ήµου από το ΕΤΑΕΑ και την έκδοση απαλλαγής περι-
βαλλοντικών όρων που εκκρεµεί από την αρµόδια υπηρεσία της
Π∆Ε.

26) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το διοικητικό συµ-
βούλιο του Κέντρου Πρόληψης και Αγωγής Υγείας Σάµου
εκφράζει την ανησυχία του σχετικά µε το µέλλον του θεσµού των
κέντρων πρόληψης.

27) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Περι-
βαντολλογικός Σύλλογος «Η ΑΝΑΓΕΝΝΗΣΗ» ∆ήµου Ληλαντίων
Νοµού Εύβοιας και οι κάτοικοι της περιοχής αιτούνται να γίνουν
αντιπληµµυρικά έργα στον ποταµό Λήλαντα.

28) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ντόβα Αγαθή αι-
τείται να µην τροφοδοτηθεί µε νέα στοιχεία ο ενιαίος πίνακας
διορισµών και να µην υποστεί κανενός είδους µεταβολή συµπε-
ριλαµβανοµένης και της παιδαγωγικής επάρκειας, αλλά και οποι-
αδήποτε τροφοδοσία που θα µεταβάλλει την κατάταξη του
πίνακα.

29) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι αδιόριστοι καθη-
γητές φυσικής αγωγής - προπονητές ΤΑ∆-ΕΤΑ∆ αιτούνται τη
διερεύνηση της νοµιµότητας για προφορική εντολή από υπάλ-
ληλο του Υπουργείου Παιδείας που είναι αντίθετη µε την παρά-
γραφο 7 της υπουργικής απόφασης των ΤΑ∆- ΕΤΑ∆.

30) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού Ειδικής
Αγωγής (ΠΟΣΕΕΠΕΑ) αιτείται την επίλυση του θέµατος που προ-
έκυψε από το γεγονός ότι στο νόµο για την «Αναβάθµιση του
ρόλου του Εκπαιδευτικού...» δεν γίνεται καµµία αναφορά στο ει-
δικό εκπαιδευτικό και ειδικό βοηθητικό προσωπικό που προ-
σλαµβάνεται στην Ειδική Αγωγή και Εκπαίδευση.

31) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι ΠΟΣ-
∆ΕΠ, ΟΣΕΠ-ΤΕΙ και ΕΕΕ αιτούνται την απόσυρση της απόφασης
για αλλαγή της διαδικασίας αξιολόγησης των ερευνητικών προ-
γραµµάτων «ΘΑΛΗΣ» και «ΑΡΧΙΜΗ∆ΗΣ».

32) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι του
Athens International Radio 104,04 FM καταγγέλλουν την αιφνίδια
διακοπή της λειτουργίας του ραδιοφωνικού σταθµού και ζητούν
την άµεση αποκατάστασή της.

33) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Θεοστόρου
Τσιούντου αιτείται την απόκτηση ισοτιµίας του πτυχίου της
ΚΑΤΕΕ µε το αντίστοιχο του ΤΕΙ.

34) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Αδιόριστων Εκπαιδευτικών µε σοβαρές αναπηρίες 67% και
άνω αιτείται το διορισµό όλων των εκπαιδευτικών µε σοβαρές
αναπηρίες 67% και άνω που υπέβαλαν αίτηση φέτος.

35) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων
Εκπαιδευτικών ΤΕΙ Καβάλας αιτείται την επίλυση των προβληµά-
των που προκύπτουν από την µονή εισαγωγή των φοιτητών στα
ΤΕΙ.

36) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Έκτακτων
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Εκπαιδευτικών ΤΕΙ Καβάλας αιτείται να σταµατήσει η συζήτηση
για το ζήτηµα της µείωσης των εκπαιδευτικών ωρών στα εργα-
στηριακά µαθήµατα µε την διαδικασία της ενηµέρωσης.

37) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Προστασίας Καταναλω-
τών -ΚΕΠΚΑ αιτείται την απόσυρση συσκευών που κυκλοφορούν
στο εµπόριο και υπόσχονται µείωση στο λογαριασµό ρεύµατος
εξαπατώντας το καταναλωτικό κοινό.

38) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνο-
µοσπονδία Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται
να δοθεί η δυνατότητα του συµψηφισµού ποσών περαίωσης µε
ποσά απαιτήσεων από το δηµόσιο στο παρόν σχέδιο νόµου σχε-
τικά µε την : «Νοµοθετική πρωτοβουλία για την εκούσια ρύθµιση
φορολογικών υποθέσεων ....» κ.λπ..

39) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι µικρές επιχειρήσεις διανοµής
προϊόντων καπνού ζητούν µια ορθολογική αντιµετώπιση της φο-
ρολογίας του καπνού.

40) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ιδακτικού Προσωπικού
του Ωδείου Αθηνών διαµαρτύρεται για τη µη καταβολή των δε-
δουλευµένων στο Ωδείο Αθηνών επί δεκάµηνο.

41) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ιδακτικού Προσωπικού
του Ωδείου Αθηνών αιτείται την άµεση καταβολή των δεδουλευ-
µένων στο προσωπικό του Ωδείου καθώς και την οικονοµική ενί-
σχυση του Ιδρύµατος.

42) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στον «Ορ-
γανισµό Προβολής Ελληνικού Πολιτισµού ΑΕ» εκφράζει διαµα-
ρτυρία για την κατάργηση του «Οργανισµού Προβολής Ελληνι-
κού Πολιτισµού» και την απόλυση των εργαζοµένων του.

43) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος
Σύλλογος Υπαλλήλων Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία του για τη πολιτική διάσπασης του αθλητικού
αντικειµένου της Γενικής Γραµµατείας Πολιτισµού.

44) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ερ-
γαζοµένων στον «Οργανισµό Προβολής Ελληνικού Πολιτισµού
ΑΕ» εκφράζει διαµαρτυρία για την κατάργηση του «Οργανισµού
Προβολής Ελληνικού Πολιτισµού» και την απόλυση των εργαζο-
µένων του.

45) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕΛΗΣ)
ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της
περιοχής «ΠΥΡΙΖΑ - ΡΕΜΑ ΣΤΕΡΓΙΟΥ» αιτούνται την τοποθέτηση
φωτεινού σηµατοδότη στο ύψος της οινοποιητικής βιοµηχανίας
Μπουτάρη.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδόχων Ηρα-
κλείου Κρήτης αιτείται την αναβάθµιση του Πυροσβεστικού Κλι-
µακίου Χερσονήσου σε Πυροσβεστικό Σταθµό Γ’ ή ∆’ τάξης.

47) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι υπάλληλοι της ΤΥ∆Κ Νοµού Πιε-
ρίας αιτούνται την τροποποίηση των διατάξεων του άρθρου 258
του ν.3852/10.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κο-
σµοσυρροή που πρόκειται να σηµειωθεί στην υποβολή αιτήσεων
των αγροτών για επενδύσεις «εγγυηµένης» απόδοσης σε φω-
τοβολταϊκά συστήµατα.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην οικο-
πεδοποίηση που προωθεί το διοικητικό συµβούλιο του
Σκαγιοπουλείου Ιδρύµατος, µε την κατασκευή κλειστού γυµνα-
στηρίου και ανοικτού γηπέδου µπάσκετ, εις βάρος του πρασί-
νου.

50) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Σπύρος Μπουρµπουράκης, κάτοικος
Σητείας αιτείται να πληροφορηθεί πότε θα χορηγηθούν οι επι-
δοτήσεις στους ιδιοκτήτες λεωφορείων δηµόσιας χρήσης κ.λπ..

51) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθ-
µιας Εκπαίδευσης Λήµνου αιτείται την ικανοποίηση όλων των αι-
τήσεων των εκπαιδευτικών που ζητούν απόσπαση στη Λήµνο.

52) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Γεωπόνων Τριφυλίας αιτείται να µην καταργηθεί η ∆ι-
εύθυνση Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων Τριφυλίας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα σο-
βαρά προβλήµατα ηλεκτροδότησης που θα υπάρξουν ακόµα και
στην Πάτρα εάν δεν υλοποιηθούν σε εύλογο χρονικό διάστηµα
τα έργα που έχει σχεδιάσει η ∆ΕΗ.

54) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Γυµναστικός Σύλλογος Θεσ-
σαλονίκης «Ο ΗΡΑΚΛΗΣ» αιτείται ώστε σε περίπτωση υπαγωγής
των Αθλητικών Σωµατείων για την περαίωση ανέλεγκτων φορο-
λογικών υποθέσεων η προκαταβολή να είναι περίπου 10% κ.λπ..

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Αχαΐας να συνδράµει στην
αντιµετώπιση του κυκλοφορικού χάους.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
ποτελεσµατικότητα που επιφέρει ο νέος νόµος για τις
αυτοδιοικητικές εκλογές αποτρέποντας τη συµµετοχή κάποιων
ανθρώπων σε αυτές.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 184/22-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 96856/2-09-
2010 έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 30 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2397
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 30 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2399



2. Στην µε αριθµό 600/29-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζώη Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1285/2-09-2010 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1235/10-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1283/2-09-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

2402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



4. Στην µε αριθµό 12031/23-06-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία Σπυρίδωνος-Αδώνιδος
Γεωργιάδη και Αθανάσιου Πλεύρη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

84375/2-09-2010 έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 12110/24-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Α.Π.
31739∆Ε/3999/02-09-2010έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικο-

νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απά-
ντηση:

2404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



6. Στην µε αριθµό 12923/12-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σταϊκούρα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1112823/2412/02-

09-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 12956/12-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 88423/02-09-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:

2406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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8. Στην µε αριθµό 12998/13-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 88440/02-09-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:

2408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



9. Στην µε αριθµό 13022/13-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1113623

/210/02-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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2410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 51/27.09.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανάσιου
Παπαγεωργίου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε
την µετεγκατάσταση της 19ης Μονάδας Επιστρατεύσεως (Μ.Ε.)
από την Πιερία στη Βέροια κ.λπ. δεν συζητείται σε συνεννόηση
του Υπουργού και του Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 53/27.09.2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλά-
χου προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε
την µεταφορά της Γενικής Γραµµατείας Καταναλωτή κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βλάχου έχει ως εξής:
«Χρειάστηκαν µόνο κάποιοι µήνες για να περάσει ο Πρωθυ-

πουργός, µε τον πρόσφατο ανασχηµατισµό, από τις διακηρύξεις
για µικρό και ευέλικτο σχήµα σε µια πολυάριθµη Κυβέρνηση. Το
χειρότερο, όµως, δεν είναι ο µεγάλος αριθµός του Υπουργικού
Συµβουλίου, αλλά η σύγχυση των αρµοδιοτήτων.

Οι παλαιοί Υπουργοί, αναζητώντας αρµοδιότητες στις νέες
τους θέσεις, ζήτησαν τη µεταφορά υπηρεσιών στη δική τους επο-
πτεία.

Κατόπιν τούτων,
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Με ποια κριτήρια αποφασίσθηκε η µεταφορά της Γενικής

Γραµµατείας Καταναλωτή από το Υπουργείο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας στο Υπουργείο Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης;

2. Ποια είναι η πολιτική της Κυβέρνησης σε θέµατα προστα-
σίας του καταναλωτή και πώς αυτή εκφράσθηκε σε θέµατα τιµών
και καθηµερινότητας τους τελευταίους έντεκα µήνες»;

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βλάχου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Βασίλειος Κε-
γκέρογλου.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω το συνάδελφο για την ερώτηση, η

οποία θα µας δώσει την ευκαιρία να ξεκαθαρίσουµε πολλά πράγ-
µατα που έχουν να κάνουν µε το θέµα που θίγει η ερώτηση.

Να πω κατ’ αρχάς ότι στις δύσκολες συνθήκες που βιώνουµε,
µε την κατάσταση που παραλάβαµε και που συνεχίζει να υπάρ-
χει στον τόπο µας, κανείς δεν πρέπει να απεµπολεί τις ευθύνες
του. Σ’ αυτές τις δύσκολες συνθήκες που βρισκόµαστε χρειάζε-
ται ενίσχυση του συστήµατος και των πολιτικών κοινωνικής προ-
στασίας. Γι’ αυτό δεν νοµίζω να υπάρχει καµµιά αµφισβήτηση ή
καµµιά διαφωνία από κανέναν.

Οι πολίτες ως καταναλωτές, και ιδιαίτερα αυτοί που ανήκουν
στα χαµηλά εισοδήµατα, αυτοί που ανήκουν στους αδύναµους,
στις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες, δέχονται περισσότερο τις επι-
πτώσεις της κρίσης και της παραβίασης της νοµοθεσίας.

Θα πρέπει να πούµε ότι η παραβίαση των κανόνων που αφο-
ρούν την αγορά δεν αφορά µόνο την τιµολόγηση. Αφορά την ποι-
ότητα, την ποσότητα, τις πρακτικές πώλησης, αφορά τις
επωνυµίες, την παραπλανητική διαφήµιση -πρέπει να πούµε ότι
είναι έντονο το φαινόµενο της παραπλανητικής διαφήµισης- τα
συστατικά, τα χαρακτηριστικά του προϊόντος, αφορά την εξυπη-
ρέτηση και µετά την πώληση των αγαθών και µετά την παροχή
των υπηρεσιών. Θα πρέπει να πούµε ότι όλα αυτά τα φαινόµενα
έχουν ενταθεί αυτή την περίοδο.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, η οποία είναι αποφασισµένη να ενισχύ-
σει και έχει ενισχύσει αποφασιστικά µέχρι τώρα το σύστηµα κοι-
νωνικής προστασίας, θα αντιµετωπίσει αυτά τα φαινόµενο ριζικά.
Η ανάθεση της αρµοδιότητας της Γενικής Γραµµατείας Κατανα-
λωτή στο Υπουργείο Εργασίας αυτήν ακριβώς τη βούληση έρ-
χεται να υλοποιήσει.

Ο βασικός κορµός των πολιτικών για την κοινωνική προστασία
ανήκει ήδη στο Υπουργείο Εργασίας. Το σύστηµα προστασίας

του καταναλωτή –και το γνωρίζετε καλά από τη θητεία σας ως
Υφυπουργός στο συγκεκριµένο Υπουργείο- πρέπει να έχει δια-
κριτό ρόλο. Πρέπει να ξεφύγει από τη σκιά των πολιτικών που
έχουν να κάνουν µε την ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας, γιατί
µέσα στον επιχειρηµατικό κόσµο ανήκουν και οι προµηθευτές και
οι πάροχοι υπηρεσιών.

Εµείς θέλουµε να δηµιουργήσουµε έναν ισχυρό πόλο, µια
ισχυρή και αποτελεσµατική δοµή στο κυβερνητικό σχήµα, στο
δηµόσιο, σ’ αυτό που ονοµάζουµε «κράτος» προκειµένου, σε συ-
νεργασία µε τις ενώσεις καταναλωτών, τους ίδιους τους πολίτες
και τη στήριξη των εργαζοµένων να µπορέσει να έχει περισσό-
τερη αποτελεσµατικότητα, ιδιαίτερα στην κρίσιµη περίοδο που
διερχόµαστε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υφυπουργό Εργασίας.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Βλάχος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο Πρωθυπουργός µετά τον ανασχηµατισµό και κάτω από την

πίεση των παλαιών Υπουργών του να αποκτήσουν αρµοδιότητες
και χαρτοφυλάκια στις νέες τους θέσεις, ανακοίνωσε τη µετα-
φορά των γραµµατειών και υπηρεσιών µεταξύ των Υπουργείων.
Μια τέτοια απόφαση, κατά τη γνώµη µας κυρία Πρόεδρε, πάρ-
θηκε για τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή χωρίς ιδιαίτερη µε-
λέτη και θα έλεγα και χωρίς ιδιαίτερη σοβαρότητα. ∆εν υπάρχει
σοβαρό αιτιολογικό και δεν έγινε και καµµία ενηµέρωση πριν,
ούτως ώστε να φύγει µια Γραµµατεία και από το ένα Υπουργείο
να πάει στο άλλο.

Όσα µας είπε εδώ µέχρι στιγµής ο κύριος Υφυπουργός δεν
έχουν να κάνουν µε αυτό που ρωτάω εγώ. Εµείς ρωτήσαµε, γιατί
αυτά που µας λέτε ότι θέλετε να κάνει η Γενική Γραµµατεία Κα-
ταναλωτή µπορεί να τα κάνει στο Υπουργείο Εργασίας και δεν
µπορούσε να τα κάνει στο παλιό Υπουργείο Εµπορίου, να το πω
έτσι για απλούστευση. Αυτό δεν µας το απαντάτε. Η κ. Κατσέλη
ήταν στο ένα Υπουργείο, έφυγε, πήγε στο άλλο και πήρε µαζί της
και τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή, όπου όντως είχε πάρει
κάποιες πρωτοβουλίες. Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι πρέπει να
µετακινούνται οι υπηρεσίες; Κατ’ αρχάς δεν ξέρουµε, αν θα υλο-
ποιηθεί αυτή η απόφαση. Εάν όµως υλοποιηθεί, θα έχει ως απο-
τέλεσµα την απαξίωση του έργου της Γραµµατείας Καταναλωτή
και µάλιστα σε µια περίοδο όπου ο καταναλωτής έχει µεγάλη
ανάγκη από τη λειτουργία ισχυρών ελεγκτικών µηχανισµών στο
χώρο της αγοράς.

Επίσης, η Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή, κύριε Υπουργέ, µε-
ταφέρεται σ’ ένα Υπουργείο όπου το αντικείµενο δεν έχει καµ-
µία σχέση µε τον καταναλωτή. Ο διαχωρισµός της Γραµµατείας
Καταναλωτή από εκείνη της Γραµµατείας Εµπορίου, που παρα-
µένει στο Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης, θα έχει µόνο αρ-
νητικά αποτελέσµατα. Είναι γνωστό πως αυτές οι δύο Γραµ-
µατείες - και αν δεν το ξέρετε µπορείτε να ρωτήσετε και άλλους
συναδέλφους που έχουν περάσει απ’ αυτές τις θέσεις- δρουν
παράλληλα και συµπληρωµατικά, µε την αποτελεσµατικότητα
της µιας να εξαρτάται σε µεγάλο βαθµό από το τι παράγει η
άλλη. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και έτσι δούλεψε µέχρι στιγ-
µής κι έτσι δούλεψε και σ’ εσάς για έντεκα µήνες. Επί έντεκα
µήνες δεν ακούσαµε ποτέ να έχετε κάποια αµφιβολία. Ξαφνικά
ένα ωραίο πρωί αποφασίσατε πως πρέπει κάποιες αρµοδιότητες
να πάνε στο Υπουργείο Εργασίας κι όλα τα υπόλοιπα που έγι-
ναν!

Η συγκεκριµένη απόφαση λοιπόν θα αποτελέσει πλήγµα στην
προσπάθεια συγκράτησης των τιµών και ελέγχου της αγοράς. Ο
καταναλωτής θα είναι απροστάτευτος, αφού τόσο ο έλεγχος των
δοµών της αγοράς όσο και του επιπέδου του ανταγωνισµού θα
είναι πληµµελής και εφήµερος.

Για τους λόγους αυτούς εµείς, κύριε Υπουργέ, σας ρωτάµε τι
εξυπηρετεί αυτή η συγκεκριµένη µεταφορά της Γραµµατείας Κα-
ταναλωτή, πέρα από τη δηµιουργία εξόδων, που έχετε δηµιουρ-
γήσει πάρα πολλά, δεν προλαβαίνετε να αλλάζετε ταµπέλες και
αναλώσιµα υλικά µέσα στον ίδιο χρόνο. Είναι δυνατόν ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης να δέχεται γνωµοδο-
τήσεις, εισηγήσεις και να λαµβάνει αποφάσεις σε θέµατα που
άπτονται της λειτουργίας της αγοράς και του ανταγωνισµού; Με
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ποιο τρόπο θα µπορέσει να ελεγχθεί αποτελεσµατικά η αγορά,
όταν οι αρµοδιότητες µεταξύ των Υπουργείων είναι ακόµη συ-
γκεχυµένες και επικαλυπτόµενες; Σε ποιες µεθόδους καταφύ-
γατε µέχρι σήµερα σαν Κυβέρνηση –νόµιζα ότι θα έρθει κι η κ.
Κατσέλη- ώστε να ελέγξετε την αγορά και να προστατεύσετε τον
καταναλωτή τους τελευταίους έντεκα µήνες; Πόσο απέδωσαν
αυτά τα µέτρα που πήρατε;

Σας θυµίζω ότι παραλάβατε έναν τιµάριθµο στο βασικό καλάθι
καθηµερινής διατροφής κι αναγκών του Έλληνα καταναλωτή
στο 0,6% και σήµερα µιλάµε για έναν τιµάριθµο που κινείται στο
5% µε 6%. Και µάλιστα πέρυσι λέγατε για µας ότι ανεβαίνουν οι
τιµές σε µια περίοδο που η κατανάλωση πέφτει. Εσείς τα πετύ-
χατε όλα. Και ύφεση να έχουµε και κατανάλωση να µην υπάρχει
και οι τιµές να ανεβαίνουν! Αυτό δεν ξέρω πώς το καταφέρατε
και κάποια στιγµή πρέπει να µας το απαντήσετε, για να µάθουµε
κι εµείς ποια ακριβώς είναι αυτή η πολιτική.

Πιστεύω, κυρία Πρόεδρε, ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει άµεσα να
ανακαλέσει αυτήν τη συγκεκριµένη απόφαση και να σταµατήσει
την επικείµενη διάσπαση των µηχανισµών εποπτείας της αγοράς.
Η αγορά είναι στο συγκεκριµένο Υπουργείο. Οι έλεγχοι δεν έχουν
να κάνουν µ’ αυτό που είπατε εσείς, µε την επιχειρηµατικότητα.
Είναι άλλο πράγµα η επιχειρηµατικότητα κι είναι αλλού κι αλλού
ο καταναλωτής κι οι έλεγχοι της αγοράς. Ο καταναλωτής πρέπει
να πάει µαζί µε τους ελέγχους. Κι οι έλεγχοι της αγοράς είναι
στο Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης, είναι στη Γενική
Γραµµατεία Εµπορίου, όπως και η υπηρεσία εποπτείας της αγο-
ράς, που παραµένει στο ίδιο Υπουργείο. Σε κάθε άλλη περί-
πτωση, αν επιµείνετε, πιστεύω ότι δηµιουργείτε τεράστια
προβλήµατα, τεράστια σύγχυση, και θα έλεγα ότι όλα αυτά γί-
νονται σε µια εποχή που ο καταναλωτής πραγµατικά έχει πολύ
µεγαλύτερη ανάγκη προστασίας, για να διαφυλάξει το έτσι κι αλ-
λιώς κουτσουρεµένο εισόδηµά του.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Βλάχο.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο προκειµένου να απαντήσετε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, φοβάµαι ότι και τώρα
που έχετε µια πρόσφατη θητεία ως Κυβέρνηση τα προηγούµενα
χρόνια και την εµπειρία απ’ αυτήν τη θητεία, δεν έχετε κατανοή-
σει το πρόβληµα που έχει να κάνει µε την ακρίβεια.

Ο σκληρός πυρήνας της ακρίβειας στη χώρα µας αφορά τη
συγκέντρωση, αφορά την καρτελοποίηση της αγοράς και δεν
αφορά την απλή παρατήρηση τιµών.

Όσον αφορά το προεδρικό διάταγµα όπου ανακατανέµονται
οι αρµοδιότητες ανάµεσα στα Υπουργεία, θα πρέπει να σας πλη-
ροφορήσω ότι αφ’ ενός µεν έχει δηµοσιευθεί και αφ’ ετέρου ότι
διευκρινίζεται ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού παραµένει στο
Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας.
Και το τονίζει αυτό. Γιατί η Επιτροπή Ανταγωνισµού, η Γενική
Γραµµατεία Εµπορίου, στο πλαίσιο των πολιτικών για την επο-
πτεία της αγοράς, που αφορά κυρίως το ζήτηµα των τιµών, της
τιµολόγησης, αλλά και των εναρµονισµένων πρακτικών συνεχί-
ζει και παραµένει στο συγκεκριµένο Υπουργείο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Βεβαιώθηκε ότι και οι έλεγχοι…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Στην εποπτεία και στους ελέγχους
είναι! Υπηρεσία Εποπτείας, ονοµάσατε εσείς µε το νοµοθέτηµα
που φέρατε…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Είναι οι έλεγχοι…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κοιτάξτε, Υπηρεσία Εποπτείας της
Αγοράς, έτσι ακριβώς λέγεται. Αφορά και την εποπτεία και τους
ελέγχους, αλλά κυρίως ο τοµέας δραστηριότητας του Υπου-
ργείου Περιφερειακής Ανάπτυξης, αφορά την πολιτική σε σχέση
µε τον ανταγωνισµό, τη διασφάλιση συνθηκών υγιούς ανταγω-
νισµού και την πάταξη της παραβίασης των κανόνων του
ανταγωνισµού. Αυτό, είναι στο Υπουργείο Περιφερειακής
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, όπως µέχρι τώρα.

Η προστασία του καταναλωτή είναι κάτι διαφορετικό -
συµπληρωµατικό, αν θέλετε- αλλά κάτι πάρα πολύ σηµαντικό.

Αφορά όλα αυτά τα οποία σας ανέφερα στην πρωτοµιλία µου,
πέρα από τις τιµές. Η Κυβέρνηση επέλεξε να το εντάξει στο
συνολικότερο σύστηµα Κοινωνικής Προστασίας. Αφορά την
προστασία του καταναλωτή. Σε συνεργασία µε τις Ενώσεις
Καταναλωτών, τους ίδιους τους πολίτες, δηµιουργούµε έναν
πόλο πολύ ισχυρό, που αν θέλετε, έχει και αντιτιθέµενα
συµφέροντα µε αυτούς που µέχρι τώρα τους είχαµε µαζί, σε
πλαίσια πολιτικής, βέβαια.

Εδώ, λοιπόν, µπορούµε να δούµε ότι τα προηγούµενα χρόνια
-µε διακυµάνσεις, αν θέλετε στις αποδόσεις και της Γενικής
Γραµµατείας Καταναλωτή αλλά και της γενικότερης πολιτικής
του Υπουργείου Ανάπτυξης- είχαµε µια οριακή κατάσταση σε
σχέση µε την προστασία του καταναλωτή. Αυτήν την οριακή
κατάσταση θέλουµε να «σπάσουµε» και να έχουµε όλες τις
δυνατότητες να παρέχουµε την απαιτούµενη προστασία,
ιδιαίτερα στις δύσκολες συνθήκες που βιώνουµε.

Πρέπει να σας πω ότι το νόµο για τη ρύθµιση των χρεών των
υπερχρεωµένων νοικοκυριών, για τους δανειολήπτες, ο οποίος
είναι σε εξέλιξη, τον επεξεργάστηκε, τον ψήφισε ασφαλώς η
ελληνική Βουλή αλλά έχει την άµεση εποπτεία η Γενική
Γραµµατεία Καταναλωτή για την εφαρµογή του. Έχει καµµία
σχέση η Γενική Γραµµατεία Εµπορίου; ∆εν έχει καµµία σχέση.
Το λέω σαν παράδειγµα, για να δούµε ότι το συνολικό πλέγµα
της προστασίας του καταναλωτή είναι κάτι διακριτό.

Και πρέπει να ανοίξει τα φτερά του αυτό το σύστηµα, όχι υπό
τη σκιά της Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου, διασφαλίζοντας
τους εργαζόµενους, αναβαθµίζοντας τη Γενική Γραµµατεία
Καταναλωτή, στελεχώνοντας την και συµπληρώνοντας τη
νοµοθεσία η οποία υπάρχει. Γιατί πραγµατικά υπάρχουν τοµείς
όπως η ιδιωτική ασφάλιση, όπου δεν καλύπτονται από κανέναν
ελεγκτικό µηχανισµό πέρα από αυτά που αφορούν την εποπτεία
της Τράπεζας της Ελλάδος. Στις συναλλαγές παραδείγµατος
χάριν, ασφαλιστικών εταιρειών µε τους καταναλωτές, όπως
ακριβώς στις συναλλαγές τραπεζών µε τους καταναλωτές, δεν
έχει καµµία σχέση η Γενική Γραµµατεία Εµπορίου ή άλλες
υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης. Έχει, όµως, να κάνει µε
τη γενικότερη κοινωνική προστασία που επιδιώκουµε και πρέπει
να πετύχουµε στις δύσκολες συνθήκες που βρίσκονται, ιδιαίτερα
όπως σας είπα, τα χαµηλά εισοδήµατα, οι αδύναµοι και οι
ευπαθείς κοινωνικές οµάδες.

Το επόµενο διάστηµα, θα έχουµε την ευκαιρία να φέρουµε και
προς ενηµέρωση, διατάξεις που θα συµπληρώνουν τη νοµοθεσία
και θα ενισχύουν αυτήν την πολιτική της κοινωνικής προστασίας.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση):Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,τον κ.Κεγκέρογλου.
Να σας ευχηθούµε “καλή επιτυχία” στο έργο σας και στη νέα

σας θέση, κύριε Υπουργέ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θα συζητηθεί η τρίτη µε

αριθµό 57/27-9-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή, προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
προστασία και τη βελτίωση του εισοδήµατος της µέσης ελληνι-
κής οικογένειας, κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαλβατζή, έχει ως εξής:
«Η δραστική µείωση µισθών, συντάξεων, επιδοµάτων, υπερω-

ριών, η περικοπή έως και κατάργηση του 13ου και 14ου µισθού
όχι µόνο στο δηµόσιο, αλλά και στον ιδιωτικό τοµέα, η αύξηση
της άµεσης και έµµεσης φορολογίας, οι συνεχείς ανατιµήσεις
στα είδη πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης, οι απολύσεις και η γενί-
κευση των ελαστικών σχέσεων εργασίας ανατρέπουν εκ βάθρων
τον οικογενειακό προϋπολογισµό πλατιών λαϊκών µαζών.

Οι προωθούµενες περικοπές στους Οργανισµούς (ΟΑΕ∆, ΟΕΚ
και ΟΕΕ) θα δώσουν ένα καίριο πλήγµα σε κατακτήσεις που έδι-
ναν µια ανάσα και αποτελούσαν µια γραµµή άµυνας για µεγάλο
αριθµό ανέργων, χαµηλόµισθων απέναντι στην αντιλαϊκή πολι-
τική.

Τα σχέδια της Κυβέρνησης για αυξήσεις στα τιµολόγια της
∆ΕΗ, στο ΦΠΑ και στη φορολογία του πετρελαίου θέρµανσης, η
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επιβολή των «πράσινων φόρων» θα εξανεµίσουν το πενιχρό λαϊκό
εισόδηµα.

Αποτελούν τις συνέπειες της στρατηγικής επιλογής των κυ-
βερνήσεων, σήµερα του ΠΑΣΟΚ και χθες της Νέας ∆ηµοκρατίας,
για τη θωράκιση των συµφερόντων των επιχειρηµατικών οµίλων
και τη διασφάλιση της κερδοφορίας τους, για να πληρώσουν τα
βάρη της καπιταλιστικής κρίσης, το χρέος και το έλλειµµα η
λαϊκή οικογένεια.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: Εάν η Κυβέρνηση προτίθεται να
πάρει κάποια µέτρα για την προστασία και βελτίωση του εισο-
δήµατος της λαϊκής οικογένειας, του χαµηλόµισθου, του ανέρ-
γου. Εάν η Κυβέρνηση προτίθεται να φορολο- γήσει πραγµατικά
τη µεγάλη κινητή και ακίνητη περιουσία, τα κέρδη των µονοπω-
λιακών οµίλων».

Στον ερωτώντα Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος, κ. Χαλβατζή, θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών,
κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εδώ και µήνες, κύριε συνάδελφε, ο Πρωθυπουργός, η Κυβέρ-

νηση, οι πολίτες αυτής της χώρας κάνουµε µια τιτάνια προσπά-
θεια να αντιµετωπίσουµε αποτελεσµατικά τη χειρότερη κρίση
που µας κληροδότησε µεταπολιτευτικά η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Να βάλουµε το ταχύτερο δυνατό τη χώρα σε τρο-
χιά αξιοπιστίας, σε τροχιά βιώσιµης ανάπτυξης µε απασχόληση
και κοινωνική συνοχή. Αν επιλέγαµε τη χρεωκοπία, αν επιλέγαµε
την έξοδο από την Ευρωπαϊκή Ένωση και το ευρώ, όπως έλεγαν
ορισµένοι, ένα είναι βέβαιο, ότι πρώτοι από όλους θα πλήρωναν
τις ανυπολόγιστες συνέπειες αυτής της κρίσης τα φτωχότερα
λαϊκά στρώµατα, οι µισθοσυντήρητοι, οι συνταξιούχοι του δηµό-
σιου και του ιδιωτικού τοµέα, αυτοί, δηλαδή που και εσείς θέλετε
να προστατεύσετε.

Ο Πρωθυπουργός, επανειληµµένα µέχρι σήµερα, έχει ξεκα-
θαρίσει πως η µεγαλύτερη πρόκληση για την Κυβέρνησή µας, σε
αυτήν την πρωτόγνωρα δυσµενή συγκυρία, είναι η προστασία
των οικονοµικά ασθενέστερων. Παρά, λοιπόν, τους περιορισµέ-
νους πόρους και τους δεσµευτικούς περιορισµούς που σήµερα
έχουµε, αξιοποιούµε στο µέγιστο αυτές τις συµπιεσµένες δηµο-
σιονοµικές µας δυνατότητες. Αναπτύσσουµε, λοιπόν, ένα δίχτυ
κοινωνικής προστασίας στην αγορά εργασίας, µε κονδύλια
ύψους ενός περίπου δισεκατοµµυρίου ευρώ, για τη δηµιουργία
175.000 νέων θέσεων εργασίας µε συγκεκριµένα προγράµµατα
από τον ΟΑΕ∆. Ταυτόχρονα, επιδιώκουµε την προστασία 300.000
έως 500.000 εργαζόµενων στο επόµενο δωδεκάµηνο, ιδιαίτερα
στις µικρές και τις µεσαίες επιχειρήσεις που αντιµετωπίζουν µε-
γάλο πρόβληµα και ταυτόχρονα πλήττονται.

Εφαρµόζουµε, επίσης, πρόγραµµα αυτασφάλισης, καθώς και
πρόγραµµα κοινωνικής προστασίας για τους απολυµένους µε-
γαλύτερων ηλικιών. Πάνω από 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, από τα
προγράµµατα του ΕΣΠΑ και τους πόρους του ΟΑΕ∆ θα διατε-
θούν για τις ευάλωτες οµάδες, για τους νέους ανέργους, για
άτοµα µε αναπηρία.

Ταυτόχρονα, στηρίζουµε την οικογένεια και την εργαζόµενη
γυναίκα µε το ολοήµερο σχολείο. Οκτακόσια ολοήµερα σχολεία
ξεκινούν στο επόµενο χρονικό διάστηµα. Αυξάνουµε τις θέσεις
σε βρεφονηπιακούς σταθµούς και σε κέντρα δηµιουργικής απα-
σχόλησης των νέων, προκειµένου να ανακουφίσουµε, αυτό που
και εσείς είπατε, την ελληνική οικογένεια.

Σε ό,τι αφορά στην απόδοση φορολογικής δικαιοσύνης,
έχουµε κάνει ήδη σηµαντικά βήµατα µε το νέο φορολογικό νόµο,
το ν. 3842 που ψηφίσαµε και η ισχύς του οποίου στο σύνολο του
θα αρχίσει από 1-1-2011. Θεσπίσαµε την Ενιαία Φορολογική Κλί-
µακα, ούτως ώστε όλα τα εισοδήµατα, ανεξάρτητα από την πηγή
προέλευσης να µπαίνουν και να φορολογούνται εκεί.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι εισοδήµατα πάνω από 100.000 ευρώ
φορολογούνται µε συντελεστή 45%. Καταργήσαµε το ΕΤΑΚ, το
Ενιαίο Τέλος Ακίνητης Περιουσίας, το οποίο επιβάρυνε όλους,
ανεξάρτητα από την περιουσία τους και επαναφέραµε –και µά-
λιστα πολύ αυστηρότερα- το φόρο µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας, ο οποίος τίθεται σε ισχύ. Ταυτόχρονα, πενταπλασιάσαµε

το φόρο στις offshore εταιρείες.
Από την άλλη, τα φορολογικά µας µέτρα για τις µεγάλες επι-

χειρήσεις και τις πολυεθνικές, που αναφέρετε, καθώς και η έκτα-
κτη εισφορά στα κέρδη τους θεωρούνται µάλλον αυστηρά και
οπωσδήποτε µη ελκυστικά, πόσω µάλλον χαριστικά, όπως εσείς
λέτε, σε σύγκριση µε ό,τι ισχύει στην Ευρωπαϊκή Ένωση και σε
άλλες γειτονικές χώρες.

Παράλληλα, σε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα, στο εντεκά-
µηνο που πέρασε, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµι-
κών απέδειξε ότι υπάρχει ισχυρή πολιτική βούληση για τη
διεύρυνση της φορολογικής βάσης, την πάταξη της φοροδια-
φυγής, που σήµερα την κάνουµε πράξη µε ένα πολύ αυστηρό-
τερο θεσµικό πλαίσιο, µε την αναδιοργάνωση των µηχανισµών
και των διαδικασιών, ώστε τα µεγάλα εισοδήµατα και ο µεγάλος
πλούτος να εντοπιστούν και να φορολογηθούν ανάλογα, για να
αποκατασταθεί έτσι η φορολογική δικαιοσύνη και να πιάσουν
τόπο οι θυσίες των Ελλήνων πολιτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπύρος Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, οι πολίτες δεν κάνουν καµµία τιτάνια προσπάθεια.

Υποχρεώνονται, τους θυσιάζετε, κύριε Υπουργέ και οι οικονοµικά
ασθενέστεροι συνθλίβονται σήµερα από την οικονοµική πολιτική.

Παρουσιάσατε ωραία νούµερα, προγράµµατα,εκατόν εβδο-
µήντα πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας που θα προωθηθούν και
άλλες τριακόσιες χιλιάδες για το άλλο δωδεκάµηνο. Λίγο-πολύ
καλύφθηκαν τα πάντα! Οι εκατοντάδες χιλιάδες άνεργοι θα δουν
τον ήλιο!

Μιλήσατε για οκτακόσια ολοήµερα σχολεία. Ξέρετε πόσες χι-
λιάδες παιδάκια δεν βρήκαν θέση φέτος στα νηπιαγωγεία, στους
βρεφονηπιακούς σταθµούς, γιατί δεν υπάρχουν σταθµοί, δεν
υπάρχει προσωπικό; ∆εκάδες χιλιάδες παιδάκια σε όλη τη χώρα!
Μόνο στο ∆ήµο Αθηναίων απορρίφθηκαν τρεις χιλιάδες διακό-
σιες εβδοµήντα πέντε αιτήσεις και πάρα πολλές οικογένειες δεν
έκαναν αιτήσεις, γιατί δεν είχαν τις προϋποθέσεις.

Τι µιλάτε για φορολογία; Η φορολόγηση των ανωνύµων εται-
ριών ήταν 45%. Την πήγατε στο 35%. Η Νέα ∆ηµοκρατία την πήγε
στο 24% και η προοπτική σας είναι να την πάτε στο 20%. Λοιπόν;
Ευηµερούν τα νούµερα.

Εδώ σήµερα η εργατική λαϊκή οικογένεια βιώνει µια πολύ
σκληρή πραγµατικότητα. ∆έχεται µια ανελέητη επίθεση. Μειώ-
θηκαν και θα µειωθούν παραπέρα µισθοί, µεροκάµατα, συντά-
ξεις. Μειώθηκαν οι τιµές σε όλα σχεδόν τα αγροτικά προϊόντα
που πωλούν οι αγρότες. Την ίδια στιγµή, αυτά τα ίδια προϊόντα
βρίσκονται µε πολλαπλάσια τιµή από την τιµή αγοράς στα ράφια.

Ταυτόχρονα, έχουµε µεγάλη αύξηση του Φόρου Προστιθέµε-
νης Αξίας. Είχαµε αύξηση στον ειδικό φόρο κατανάλωσης πε-
τρελαίου, στους σχεδιασµούς της Κυβέρνησης. Είναι να αυξηθεί
ο ΦΠΑ από το 11% στο 23%. Αυτή είναι η πραγµατικότητα σε
πάρα πολλά προϊόντα. Μάλιστα, θα γίνει και εξίσωση του πετρε-
λαίου θέρµανσης µε αυτό της κίνησης. Οι τιµές στα σούπερ µάρ-
κετ στην πραγµατικότητα αλλάζουν καθηµερινά και µερικές
φορές άλλη τιµή βρίσκεις το πρωί και άλλη βρίσκεις το από-
γευµα.

Τελικά πού πάτε; Έχετε στραγγίσει τους εργαζόµενους, έχετε
στραγγίσει τους επαγγελµατοβιοτέχνες, τους µικρούς ΕΒΕ, τους
αγρότες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Την ίδια στιγµή δίνετε και ξαναδίνετε ζεστό χρήµα στο µεγάλο

κεφάλαιο. ∆ίνετε κίνητρα, νέα κίνητρα, νέες φοροαπαλλαγές. Οι
εφηµερίδες σηµειώνουν σήµερα πληροφορίες για νέες περικο-
πές στους µισθούς. Πού πάτε;

Αυτή η αντιλαϊκή και αντεργατική πολιτική, την οποία εφάρ-
µοζε χθες η Νέα ∆ηµοκρατία, σήµερα την εφαρµόζετε εσείς.
Αυτή η πολιτική που εφαρµόζεται σε όλες τις χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης –είτε έχουν µνηµόνιο είτε δεν έχουν µνηµόνιο,
αυτή είναι η πραγµατικότητα- είναι επικίνδυνη για την εργατική
τάξη, για τα πλατιά λαϊκά στρώµατα.
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Εµείς ζητήσαµε και ζητάµε την κατάργηση του ΦΠΑ στα είδη
πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης. Ζητάµε τελευταία να µην κόβεται
το ρεύµα από ανθρώπους που δεν έχουν να πληρώσουν, από
ανέργους, από ανάπηρους, από άτοµα που θέλουν ειδική προ-
στασία. Καθηµερινά σε εκατοντάδες νοικοκυριά κόβεται το
ρεύµα, γιατί ο κόσµος δεν έχει να πληρώσει.

Ζητάµε, επίσης, να υπάρχει δυνατότητα παροχής νοσηλείας
σε όλους τους εργαζόµενους και ανέργους, ανεξάρτητα, αν δεν
τηρούνται οι τυπικές προϋποθέσεις, έχουν ή δεν έχουν βιβλιά-
ριο ασθενείας.

Το ξέρετε πολύ καλά. Υπήρχε παραδοσιακά ένα ποσοστό 7%
έως 8% των φτωχών επαγγελµατοβιοτεχνών και αυτοαπασχο-
λουµένων, οι οποίοι δεν πλήρωναν το ασφαλιστικό τους ταµείο.
Σήµερα έφτασαν στο 51% -µε επίσηµα στοιχεία- αυτοί που δεν
πληρώνουν το ασφαλιστικό τους ταµείο και δεν έχουν δικαιώ-
µατα υγειονοµικής περίθαλψης αυτοί και οι οικογένειές τους. Το
καταλαβαίνετε; Και χρωµατίσατε την κατάσταση µε τα πιο ρό-
δινα χρώµατα!

Υπάρχουν τεράστια προβλήµατα. Η πραγµατικότητα βοά και
εσείς συνεχίζετε ατάραχα και προσπαθείτε µε παραπλανητικά
στοιχεία, που δεν έχουν ουδεµία σχέση µε την πραγµατικότητα
να δίνετε απαντήσεις.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέλω κατ’ αρχάς να πω ότι δεν είναι δυνα-

τόν όλα τα προβλήµατα και µάλιστα προβλήµατα συσσωρευµένα
από το παρελθόν κάτω από τις υφιστάµενες οικονοµικές και δη-
µοσιονοµικές συνθήκες να αντιµετωπιστούν και να λυθούν και
νοµίζω ότι αυτό το καταλαβαίνουµε όλοι, πολύ δε περισσότερο
ορισµένα από αυτά δεν µπορούν να αντιµετωπιστούν µε το πά-
τηµα ενός κουµπιού, ιδιαίτερα, όταν υπάρχει η οικονοµική στε-
νότητα που υπάρχει.

Είµαι ο τελευταίος που θα ισχυριστεί ότι σε αυτήν τη διαδροµή
δεν φέρνουµε σε δύσκολη κατάσταση τους αδύναµους συµπο-
λίτες µας. Είναι γεγονός αυτό και το γνωρίζουµε πάρα πολύ
καλά.

Όµως, ο στόχος µας δεν είναι να διαµορφώσουµε απλά ένα
δίχτυ προστασίας για τους πιο αδύναµους. Τα όποια κοινωνικά ή
προνοιακά προγράµµατα ανέφερα ήδη, δεν µπορούν να αντικα-
ταστήσουν τις δυνατότητες που θα προέλθουν µέσα από την
ανάπτυξη, γιατί αυτός είναι ο κεντρικός µας στόχος. Μια ανά-
πτυξη που θα δηµιουργήσει νέες θέσεις εργασίας και θα συµ-
βάλει αποφασιστικά στη δικαιότερη ανακατανοµή του εισο-
δήµατος.

Γι’ αυτό, λοιπόν, πέρα από τα όποια δηµοσιονοµικά µέτρα
έχουν παρθεί, προχωρούµε σε αυτό το χρονικό διάστηµα –και το
γνωρίζετε- µε γενναιότητα και αποφασιστικότητα σε µια σειρά
από µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές, σε µέτρα δηλαδή που θα
οδηγήσουν στην επανεκκίνηση της οικονοµίας, στο άνοιγµα των
κλειστών επαγγελµάτων, σε ένα νέο πλαίσιο για την προώθηση
και των µεγάλων και των µικρών επενδύσεων στη χώρα µας, στην
απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας.

Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός –και θέλω να το τονίσω αυτό- δε-
σµεύθηκε στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ότι µόλις αποδώ-
σει αυτή µας η προσπάθεια, η οποία βρίσκεται στην αρχή, θα
επιστρέψουµε στους πολίτες –µε προτεραιότητα στους χαµηλο-
συνταξιούχους- πόρους που τους έχουν αφαιρεθεί. Αυτή του τη
δέσµευση –θέλω να σας διαβεβαιώσω- έχουµε και τη θέληση και
την αποφασιστικότητα να την κάνουµε πράξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, ισχύει και για εσάς η ευχή «καλή θητεία και

καλό έργο». Ήσασταν ένας δραστήριος Βουλευτής και πιστεύ-
ουµε τώρα να δίνετε τις απαντήσεις τεκµηριωµένες, γιατί ξέρετε
ακριβώς την αγωνία των Βουλευτών και τα ερωτήµατά τους είναι
η έκφραση τελικά του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστούµε θερµά.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 56/27.9.2020 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε τις ποσότητες και το κόστος των εµβολίων
κατά της νέας γρίπης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πολατίδη έχει ως εξής:
«Κατά το παρελθόν έτος υπήρξε µια εκτεταµένη και υπερβο-

λική προβολή από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και άλλους
φορείς σε ό,τι αφορά την εµφάνιση της νέας γρίπης, γνωστή και
ως «γρίπης των χοίρων».

Όµως, η σχετική φιλολογία ευτυχώς δεν επαληθεύθηκε τελι-
κώς ούτε στη χώρα µας αλλά ούτε και παγκοσµίως. Ο πανικός
απεδείχθη υποβολιµαίος από τις µεγάλες διεθνείς µονοπωλια-
κές φαρµακευτικές εταιρείες, οι οποίες πίεζαν κατά κόρον, για
κερδοσκοπικούς φυσικά λόγους, τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας (ΠΟΥ) να προβαίνει σε σχετικές ανακοινώσεις. Ο Βόλ-
φγκαλγκ Βόνταργκ µάλιστα υπεύθυνος υγείας του Συµβουλίου
της Ευρώπης δήλωσε ότι οι εν λόγω εταιρείες οργάνωσαν κυ-
ριολεκτικά µια «καµπάνια πανικού» έτσι ώστε να αναγκαστεί ο
Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας να ανακοινώνει ότι η νέα γρίπη
εξελίσσεται σε πανδηµία. Τα ανωτέρω επιβεβαιώθηκαν και από
τα πρόσφατα επίσηµα συνολικά στοιχεία κρουσµάτων και θανά-
των.

Η τότε Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας κάτω από πιέσεις πα-
ρήγγειλε και παρέλαβε µεγάλες ποσότητες του σχετικού εµβολίου.

Ερωτάται ο Υπουργός:
1. Ποια ή ποιες είναι οι κατασκευάστριες και προµηθεύτριες

εταιρείες των σχετικών εµβολίων και τι ποσά πληρώθηκαν από
το ελληνικό δηµόσιο στην κάθε µια;

2. Πόσες δόσεις από το εν λόγω εµβόλιο πληρώθηκαν και τι
ποσοστό από αυτές έχει χρησιµοποιηθεί;

3. Τι πρόκειται να πράξει η Κυβέρνηση για τις ποσότητες που
δεν έχουν χρησιµοποιηθεί»;

Στον ερωτώντα Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Ηλία Πολατίδη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο µαζί µε τις ευχές µας για «καλή
θητεία και πολύ καλή δουλειά».

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, πολύ κυρία Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, κάνετε την ερώτησή σας σε αυτήν τη πε-
ρίοδο. Αν ανατρέξουµε, όµως, στην προηγούµενη χρονιά δεν
έχει καµµία σχέση νοµίζω το κλίµα, που σήµερα εµείς ζούµε µε
εκείνη την περίοδο. Θυµόµαστε υπήρξε ένας πανικός. Είχε δοθεί
µεγάλη έκταση. Υπήρξε υπερβολή, όµως, και αυτό είναι µια δική
µας εκτίµηση. Υπήρξε υπερβολή από όλους και προς όλους.

Αποτέλεσµα αυτής της υπερβολής, εάν θέλετε, ήταν και ο µε-
γάλος αριθµός εµβολίων που παραγγέλθηκε από την τότε κυ-
βέρνηση, κάτι που η χώρα µας µε την ανάληψη της νέας
Κυβέρνησης προσπάθησε να σταµατήσει.

Επειδή, κάνετε αναφορά σε ένα Γάλλο επιστήµονα τον κ. Βό-
νταργκ, ο οποίος είχε µιλήσει και είχε τις επιφυλάξεις του, θα
ήθελα να κάνω ένα σχόλιο. Όταν πρόκειται για θέµατα δηµόσιας
υγείας το λόγο πρέπει -και καλώς γίνεται- να έχουν οι υπεύθυνοι
που ορίζονται από τα κράτη και από την παγκόσµια κοινότητα.
Έτσι, λοιπόν, ακολουθούνται οι οδηγίες, όπως νοµίζω ότι πρέπει
να γίνεται. Και φωνές οι οποίες παρεµβαίνουν στη διάρκεια µιας
κρίσης δεν κάνουν καλό, παρά προκαλούν περισσότερη σύγχυση
και δηµιουργούν προβλήµατα.

Έτσι, λοιπόν, πρέπει µε υπεύθυνο τρόπο κάθε χώρα µε τις αρ-
µόδιες υπηρεσίες να παίρνει την ευθύνη για το ποια πολιτική θα
ακολουθήσει. Αυτό ως ένα σχόλιο. Γιατί και εγώ µπορεί να έχω
τις επιφυλάξεις µου, αλλά στο τέλος, όµως, πρέπει συντεταγ-
µένα η χώρα να πάρει κάποιες αποφάσεις.

Έρχοµαι στο θέµα µας τώρα και στα συγκεκριµένα ερωτήµατα
που θέτετε. Παραγγέλθηκαν 16 εκατοµµύρια εµβόλια σε δύο φά-
σεις. Στην αρχή ήταν τα 8 εκατοµµύρια, που ήταν η πρώτη φάση
και µετά υπήρξε µια εκτίµηση ότι το εµβόλιο πρέπει να γίνει δύο
φορές και µπήκαµε στη διαδικασία να παραγγείλουµε 16 εκα-
τοµµύρια εµβόλια.

Από αυτά ήρθαν πολύ λιγότερα στη χώρα µας, γιατί στις
16/12/2009, δηλαδή δύο µήνες µετά την ανάληψη της Κυβέρνη-
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σης από το ΠΑΣΟΚ, προβήκαµε σε καταγγελία της σύµβασης µε
την οποία η χώρα δεν παραλάµβανε από τις 16/12 και πέρα καµ-
µία ποσότητα εµβολίων, δεδοµένου ότι έτσι και αλλιώς είχαµε
εξασφαλίσει ικανά αποθέµατα εµβολίων. Βοήθησε, βέβαια, σε
αυτό και η καλή εξέλιξη του χειµώνα του 2009 προς 2010.

Κινήθηκαν όλες οι νοµικές διαδικασίες για αυτή την ακύρωση
και έγιναν οι καταγγελίες των συµβάσεων. Ακυρώθηκε παραγγε-
λία περίπου 12 εκατοµµύριων εµβολίων µε αποτέλεσµα ένα µε-
γάλο κέρδος για το ελληνικό δηµόσιο περί τα 65 περίπου
εκατοµµύρια ευρώ. Για να καταλάβουµε την τάξη µεγέθους
αυτού του ποσού, θα σας πω µόνο ότι στο δεύτερο εξάµηνο του
2009 οι αµοιβές υπερωριών του νοσηλευτικού και λοιπού προ-
σωπικού όλης της χώρας άγγιξε περίπου τα 9 εκατοµµύρια ευρώ.
∆ηλαδή, µπορεί κανείς να αντιληφθεί τι µεγάλο ποσό είναι τα 65
εκατοµµύρια.

Υπήρξε υπερβολή σε πάρα πολλά πράγµατα. Υπήρξε υπερ-
βολή και στο φόβο. Από την άλλη, όµως, νοµίζω ότι υπήρξε και
υπερβολή στο πώς έπρεπε να καλυφθεί ο πληθυσµός και σε αυτό
υπάρχουν συγκεκριµένα δεδοµένα.

Θα κάνω χρήση στη δευτερολογία µου να σας απαντήσω πολύ
συγκεκριµένα στα δύο υπόλοιπα ερωτήµατά σας για το ποιες
είναι οι εταιρείες, πόσες δόσεις και τι πρόκειται να κάνουµε τα
αποθέµατα που έχουν µείνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης.

Τα ερωτήµατά σας, κύριε συνάδελφε, είναι και δικά µας ερω-
τήµατα.

Ορίστε, κύριε Πολατίδη, έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ευχηθώ και εγώ στον συµπαθέστατο κ. Τιµο-

σίδη καλή θητεία και µακροηµέρευση στη θέση του και καλό και
παραγωγικό έργο.

Κύριε Υπουργέ, η ερώτησή µου έγινε επίκαιρη, γιατί την υπέ-
βαλα δύο φορές και αρνήθηκε η τότε Υπουργός Υγείας να απα-
ντήσει. Έγινε δύο φορές ως απλή ερώτηση και αρνήθηκε να
απαντήσει. Η δεύτερη ερώτηση ήταν στις 18/1/2010. Τώρα δί-
νετε κάποιες πληροφορίες, τις οποίες προφανώς τις αγνοώ. ∆εν
τις έχω δει ούτε σε δηµοσιεύµατα του Τύπου. Γιατί αυτή η µυ-
στικοπάθεια; Αυτό είναι το πρώτο ερώτηµα.

∆εύτερον. Είναι γνωστό ότι υπήρχαν διάφορες εκτιµήσεις από
τον ιατρικό κόσµο ότι πρέπει το ποσοστό του εµβολιασµού να
είναι 30%. Εδώ πήγαµε σε κατ’ αρχάς παραγγελία του 80% και
δεν έφτανε αυτό πήγαµε και σε δεύτερη παραγγελία άλλου 80%.
Είναι ευχάριστο ότι πράγµατι ακυρώσατε τις παραγγελίες, που
πραγµατικά δεν χρειαζόντουσαν.

Εδώ, όµως -και δεν είναι θέµα φόβου- υπάρχουν κάποιες συ-
γκεκριµένες καταγγελίες, οι οποίες ξεκίνησαν από την εποχή που
άρχισε το θέµα αυτό της δηµιουργίας του πανικού, που έλεγαν
ότι δεν στοιχειοθετούνται όλες αυτές οι απόψεις ότι θα δηµι-
ουργηθεί πανδηµία κ.λπ.. Μάλιστα, είχαµε τελικά εκατόν σαρά-
ντα νεκρούς στην Ελλάδα από τη γρίπη, όταν έχουµε τριακό-
σιους µε τετρακόσιους από την κοινή γρίπη.

Αυτό σηµαίνει ότι δόθηκε ένας φόρος υποτέλειας προς αυτό
το διεθνές σύστηµα των πολυεθνικών και όλα αυτά τα ποσά τα
οποία δόθηκαν, όχι µε δική µας ευθύνη αλλά µε ευθύνη άλλων -
γιατί οι πολυεθνικές εταιρείες δηµιούργησαν αυτόν τον πανικό-
από το υστέρηµα του ελληνικού λαού, θα πρέπει να αφαιρεθούν
και από το δηµόσιο χρέος. ∆εν µπορεί εµείς να δανειζόµαστε
από τους ίδιους, για να πληρώσουµε στις δικές τους εταιρείες
και ξαφνικά να έρχονται εδώ και να µας κουνάνε και το δάχτυλο,
γιατί χρωστάµε πολλά.

Βέβαια, ευθύνες υπάρχουν. ∆εν είναι µόνο αυτό. Αλλά είναι εν-
δεικτικό σε ποια κατεύθυνση πηγαίνει το ελληνικό πολιτικό σύ-
στηµα. Η υποταγή στις εντολές κάποιων διεθνών παραγόντων,
το να φανούµε τα «καλά παιδιά» µας οδηγούν στο να χάνουµε
συνεχώς χρήµατα.

Το θέµα είναι γιατί εσείς καλύπτετε µια κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, η οποία πήρε τις αποφάσεις, µη απαντώντας µέχρι
τώρα στις ερωτήσεις µου και χωρίς να υπάρχει λόγος. Μήπως

υπάρχει µια συνενοχή; Είδαµε τότε την κυρία Υπουργό Υγείας
να κάνει εµβόλιο µάλιστα και µπροστά στις κάµερες και να προ-
σπαθεί να καλέσει και τον κόσµο.

Ευτυχώς ο ελληνικός λαός δεν την άκουσε. Ο ελληνικός λαός
έχει ευτυχώς αυτή τη δυσπιστία. ∆υστυχώς σε άλλα πράγµατα
δεν την έχει, αλλά ευτυχώς εδώ την είχε. Θα σας πω µόνο ότι
στο ΙΚΑ Σερρών που έπρεπε να µαζευτούν ανά δέκα άτοµα να
γίνονται τα εµβόλια, όλο το χειµώνα γράφτηκαν επτά. Αυτό δεί-
χνει κάτι καλό. Εγώ το θεωρώ ως ένα θετικό για τον ελληνικό
λαό.

Το ζήτηµα παραµένει. ∆εν µπορεί ο οποιοσδήποτε µέσω των
µέσων ενηµέρωσης να διασπείρει τον πανικό και κατόπιν να γί-
νονται παραγγελίες και να αναγκάζεται όχι µόνο ο ελληνικός
λαός, αλλά όλοι οι λαοί να έχουν αυτήν την οικονοµική αιµορρα-
γία.

Το δεύτερο είναι ότι στις αντίστοιχες µε εσάς θέσεις στη Γερ-
µανία ή στη Γαλλία έχουν κάνει πολύ σκληρές δηλώσεις έναντι
αυτών των εταιρειών.

Αντιθέτως, εσείς ακόµη και σήµερα εδώ στην πρωτοµιλία σας
δεν θέλετε να πείτε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, ότι οι συ-
γκεκριµένες πολυεθνικές εταιρείες, βλέποντας ότι για κάποιους
λόγους τα κέρδη τους µειώνονται, δηµιουργούν αυτές τις κινή-
σεις δηµοσίων σχέσεων, τις κινήσεις δηµιουργίας πανικού για να
αυξήσουν τον τζίρο τους.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Πρέπει αυτό να το έχουµε υπ’
όψιν µας για νέες περιπτώσεις. Και να αντιµετωπίσουµε αυτήν –
και τα χρήµατα αυτά να µην πληρωθούν, διότι είναι εγκληµατικό
να πληρωθούν- αλλά, από εκεί και πέρα και στο µέλλον να είµα-
στε υποψιασµένοι για αντίστοιχες περιπτώσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πο-

λατίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Να ευχαριστήσω και τον συνάδελφο για τα καλά του λόγια,

αλλά νοµίζω ότι αδικείτε τα πράγµατα και αδικείτε εµάς, κύριε
Πολατίδη, γιατί µακριά από εµάς τα κέρδη των πολυεθνικών εται-
ρειών και τα λοιπά που είπατε, γιατί όσον αφορά την παραγγελία
σας είχα πει και στην πρωτοµιλία µου ότι θα αναφέρω συγκεκρι-
µένα στοιχεία. Άρα, δεν υπάρχει τέτοιος λόγος.

Όµως, θα σας αναφέρω δύο νούµερα: Η παραγγελία ήταν πε-
ρίπου στα 120 εκατοµµύρια και εµείς πληρώσαµε 37 εκατοµµύ-
ρια. Ήταν οι υποχρεώσεις των παραγγελιών που έφτασαν σε
εµάς. Και βεβαίως, ο ελληνικός λαός –όπως λέτε- δεν έκανε εµ-
βόλια. Έγιναν τριακόσιες εξήντα τέσσερις χιλιάδες πεντακόσια
πενήντα εννέα εµβόλια.

Όµως, θα ήθελα να παρατηρήσω κάτι. Μην ψέγετε την προη-
γούµενη Υπουργό, την κ. Ξενογιαννακοπούλου, γιατί έκανε δη-
µόσια το εµβόλιο. Αυτό είναι λάθος να το θέτουµε έτσι. Το έκανε,
γιατί; Για να παρασύρει τον κόσµο σε ένα λάθος που έπρεπε να
γίνει; Όχι.

Πρέπει να ξέρετε ότι στη δηµόσια υγεία οι συµβολισµοί, η από-
φαση, αλλά κυρίως το πνεύµα το οποίο πρέπει η πολιτεία να
δίνει, είναι προς το καλό του λαού και του πολίτη. Καµµιά φορά
αυτοί οι συµβολισµοί επιβάλλονται για να πείσουµε τον κόσµο. Ο
εµβολιασµός και γενικότερα το ζήτηµα του εµβολιασµού έχει
προσφέρει στην ανθρωπότητα τα µέγιστα. Και αν σήµερα έχουµε
καταφέρει να έχουµε την καλή ποιότητα υγείας, την παράταση
ζωής οφείλεται, αν θέλετε, στους εµβολιασµούς στα χρόνια που
πέρασαν. Συνεπώς δεν είναι εκεί το πρόβληµα. Σας ανέφερα, λοι-
πόν, τα δυο ποσά.

Θα πω ότι ο εµβολιασµός ξεκίνησε από τις 16 Νοεµβρίου και
σταµάτησε στις 28 Φεβρουαρίου, τριακόσιες εξήντα τέσσερις χι-
λιάδες εµβόλια, ενώ τα ποσά τα οποία συγκεντρώθηκαν ήταν
πολύ περισσότερα.

Μπορώ συγκεκριµένα να σας πω τις εταιρείες, οι οποίες είχαν
συµβάσεις και από τις οποίες παραγγέλθηκαν ποσότητες. Από
την «NOVARTIS» παραγγέλθηκαν τρία εκατοµµύρια δόσεις µε
συνολικό τίµηµα 24 εκατοµµύρια. Πληρώσαµε µόνο 13,5 εκα-
τοµµύρια. Έγινε καταγγελία. Υπάρχει σε εξέλιξη η διεκδίκηση και
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ξέρετε πολύ καλά τι γίνεται σε τέτοιες περιπτώσεις. Υπάρχει αµ-
φισβήτηση από την πλευρά του καταγγελλοµένου. Συνεχίζονται
οι συµβιβαστικές προσπάθειες, έτσι ώστε να δοθεί λύση προς το
συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου. Κάποια εταιρεία ζήτησε να
της δώσουµε το 50% και αρνηθήκαµε να το δώσουµε. Αυτή η
εταιρεία είναι η «SANOFI PASTEUR», ενώ είχαµε παραγγελία
τρία εκατοµµύρια εµβόλια, δεν έφερε κανένα και πληρώθηκαν
χρήµατα. Γι’ αυτό υπάρχει σε εξέλιξη έρευνα. Άρα, δεν έχουµε να
κρύψουµε τίποτα.

Η δεύτερη εταιρεία από την οποία παραγγείλαµε είναι, όπως
σας ανέφερα, η «SANOFI PASTEUR». Έγιναν πληρωµές µέχρι
σήµερα 7,5 εκατοµµύρια, χωρίς να έχουν έρθει ακόµη εδώ εµ-
βόλια. Και η τρίτη είναι η «GLAXO» από την οποία, σε παραγγε-
λία 10 εκατοµµυρίων δόσεων, παραλάβαµε δύο εκατοµµύρια
διακόσια δέκα πέντε και πληρώσαµε 18 εκατοµµύρια, ενώ το συ-
νολικό τίµηµα είναι 73. Έτσι βγαίνει το σύνολο των 37 εκατοµ-
µυρίων περίπου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όσον αφορά το τρίτο ερώτηµά σας, πολύ σύντοµα, τι θα γίνει

µε τη διαχείριση των υπολοίπων εµβολίων, είναι ένα πρόβληµα
πράγµατι, διότι από τα εµβόλια αυτά κάποια έχουν λήξει σήµερα,
30 Σεπτεµβρίου, κάποια έληξαν δυο-τρεις µήνες πιο µπροστά και
από τα υπόλοιπα ένα µέρος θα λήξει τον Μάρτιο του 2011 και
ένα τον Αύγουστο του 2011.

Εµείς ορίσαµε ήδη επιτροπή και εντός των ηµερών θα έχουµε
την πρότασή τους πώς θα διαχειριστούµε αυτά τα εµβόλια. Σας
δηλώνω, όµως, ότι το µόνο που µπορεί να κάνει κανείς είναι να
τα χορηγήσει σε φίλιες χώρες που θα έχουν ανάγκη εµβολια-
σµών. Καταλαβαίνετε εσείς ότι αυτήν την περίοδο δεν προέκυψε
κάτι στο µεγαλύτερο µέρος του πλανήτη. Επειδή πρόκειται να
βγει δίδυµο εµβόλιο, καθώς οι εταιρίες προχώρησαν και αυτόν
τον τύπο του εµβολίου, τον Η1Ν1 θα τον συµπεριλάβουν στο εµ-
βόλιο της κοινής γρίπης και έτσι θα καλύπτεται ο πληθυσµός,
δεν συµφέρει, εποµένως, να τα δώσεις πίσω.

Αυτό που εµείς κάνουµε -και κλείνω µε αυτό- είναι να διεκδι-
κούµε ακριβώς να πετύχουµε και να κερδίσουµε αυτή την κα-
ταγγελία της σύµβασης για να γλιτώσουµε αυτά τα εκατοµµύρια,
τα οποία είναι εκατοµµύρια του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Τι-

µοσίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Τµήµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 65ο Γενικό Λύκειο Αθήνας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 58/27.9.2010 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆η-
µητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Επικρατείας και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την αξιοποίηση του χώρου του πρώην Αεροδροµίου στο Ελλη-
νικό κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή κ. Παπαδηµούλη
έχει ως εξής:

«Η πρόταση Σουφλιά για µικροπολιτικό πάρκο στο Ελληνικό
το 2007 συνάντησε την αντίδραση όχι µόνο κατοίκων και δήµων
της περιοχής, αλλά και του ΠΑΣΟΚ. Το µνηµόνιο συνεργασίας
της Κυβέρνησης µε το Κατάρ (δηµιουργία µαρίνας, ξενοδοχείου,
συνεδριακών κέντρων, καζίνου και µικρού αεροδροµίου) ανα-
τρέπει αυτή τη θέση του ΠΑΣΟΚ και τις σχετικές προεκλογικές
δεσµεύσεις. Πουθενά στο σχεδιασµό αυτό δεν φαίνεται να υλο-
ποιείται η δέσµευση του κ. Παπανδρέου σε συνέδριο της ΤΕ∆-
ΚΝΑ (Φεβρουάριο 2008) για «µετατροπή ολόκληρου του χώρου
του Ελληνικού σε ένα από τα µεγαλύτερα µητροπολιτικά πάρκα
της Ευρώπης, µε πράσινο και υποδοµές που θα υποστηρίξουν

το πάρκο, θα είναι περιβαλλοντικά και ενεργειακά φιλικές και
µόνο για την εξυπηρέτηση του κοινού συµφέροντος και όλων των
πολιτών του Λεκανοπεδίου». Ενάντια στην προοπτική ολοκλη-
ρωτικής τσιµεντοποίησης του χώρου έχουν ήδη ταχθεί οι τέσσε-
ρις δήµαρχοι της περιοχής µε επιστολή τους προς τον Πρωθυ-
πουργό.

Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1. ∆εσµεύονται για τη δηµιουργία µητροπολιτικού πάρκου στο

πρώην αεροδρόµιο;
2. Ποιος είναι ο σχεδιασµός της Κυβέρνησης για την αξιοποί-

ηση ενός από τους τελευταίους αδόµητους χώρους του πολεο-
δοµικού συγκροτήµατος της πρωτεύουσας;

3. Υπάρχει συµφωνία µε την κυβέρνηση του Κατάρ για το συ-
γκεκριµένο χώρο; Συνδέεται µε την υλοποίηση του µνηµονίου
δανεισµού; Τι περιλαµβάνει»;

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη θα απα-
ντήσει ο Υπουργός Επικρατείας κ. Χαράλαµπος Παµπούκης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε κι ευχαριστώ πολύ τον επερωτώ-
ντα Βουλευτή.

Η Κυβέρνηση έχει δεσµευθεί να δηµιουργήσει ένα νέο εθνικό
αναπτυξιακό πρότυπο βασισµένο στην «πράσινη» ανάπτυξη. Στη
βάση αυτή, η ανάπλαση στο χώρο του παλαιού αεροδροµίου του
Ελληνικού θα σχεδιαστεί λαµβάνοντας υπ’ όψιν ιδίως τις περι-
βαλλοντικές ανησυχίες του ελληνικού λαού µε στόχο την ανα-
βάθµιση ποιότητας ζωής των πολιτών του Λεκανοπεδίου.
Φιλοδοξία της Κυβέρνησης είναι η ανάπλαση του χώρου να απο-
τελέσει σύµβολο και πρότυπο του νέου αυτού αναπτυξιακού µο-
ντέλου, απόλυτα ενταγµένη στο στρατηγικό πλαίσιο ανάπτυξης
που έχει εξαγγείλει ο Πρωθυπουργός και απόλυτα εναρµονι-
σµένη µε την αισθητική φυσιογνωµία του ελληνικού τοπίου.

Αυτήν τη στιγµή υπάρχει ήδη µία προεργασία σε πολύ αρχική
µορφή, την ευθύνη της οποίας έχει αναλάβει ο διάσηµος αρχι-
τέκτονας και πολεοδόµος Josep Acebillo. Είναι ο οραµατιστής, ο
οποίος υλοποίησε το όραµά του και κατάφερε να µετατρέψει τη
Βαρκελώνη –όπως όλοι ίσως ξέρουµε- από µια παρηκµασµένη
πόλη σε ένα από τα πιο δυναµικά και κοσµοπολίτικα µητροπολι-
τικά κέντρα της Ευρώπης, προφανώς επ’ ωφελεία της Βαρκε-
λώνης.

Με το σχέδιο, το οποίο επεξεργάζεται -επαναλαµβάνω, εγώ
δεν έχω γνώση- φιλοδοξεί να προσαρµόσει το έργο στο δικό µας
επιχειρησιακό µοντέλο και να συνθέσει στοιχεία από διάφορες
µελέτες. Όπως ξέρετε, είναι µια πλειάδα µελετών –του Λουδοβί-
κου Βασενχόβεν, παραδείγµατος χάριν- οι οποίες, αν θέλετε,
έχουν εκπονηθεί σχετικά µε το θέµα.

Τα σχέδια θα απαντούν στις προκλήσεις της παγκοσµιοποίη-
σης, της νέας τεχνολογίας και της νέας οικονοµίας. Φιλοδοξία
µας είναι να καταστεί το Ελληνικό έργο-ορόσηµο της ανάπτυξης
και της ανάπλασης του εθνικού τοπίου. Όταν το Ελληνικό απο-
κτήσει µία συγκεκριµένη προοπτική, τότε θα ενηµερωθεί η
Βουλή, τα κόµµατα, οι πολίτες. Θα ήταν τουλάχιστον ανεύθυνο
εκ µέρους µου, προτού εκπονηθεί τουλάχιστον το πρώτο σε αρ-
χική µορφή «master plan», προτού παρουσιαστεί και εγκριθεί από
την Κυβέρνηση, να µιλήσω για συγκεκριµένες λεπτοµέρειες ενός
έργου, το οποίο δεν γνωρίζουµε και δεν έχει ακόµα εκπονηθεί.

∆εν χρειάζεται να επαναλάβω πως ό,τι έχει γραφεί ή ακουστεί
µέχρι σήµερα σε σχέση µε το Λας Βέγκας και τα καζίνο, κ.λπ, αγ-
γίζει τα όρια του γελοίου. Εµένα δεν µε ενοχλούν οι δηµοσιο-
γραφικές υπερβολές. Αυτές υπάρχουν, όπως υπάρχει η υπερβο-
λή στη ζωή. Με ενοχλεί, όµως, αυτές να αναπαράγονται και να
µπαίνουν στο επίκεντρο του δηµόσιου διαλόγου, γιατί τον αδι-
κεί, γιατί ο δηµόσιος διάλογος χρειάζεται µία στοιχειώδη σοβα-
ρότητα. Αλλιώς, όταν οι φήµες και η παραπληροφόρηση ορίζουν
την ατζέντα του διαλόγου, χάνεται η ουσία του διαλόγου, µέ-
νουµε στην ατάκα, διασκεδάζουµε τις εντυπώσεις, αλλά οπισθο-
χωρώντας στο µεγάλο αγώνα της σοβαρότητας.

Η πρόθεση της Κυβέρνησης είναι σαφής. Το Ελληνικό θα πε-
ριλαµβάνει µεγάλο Μητροπολιτικό Πάρκο, πιθανότατα το µεγα-
λύτερο της Ευρώπης. Αυτό αποτελεί δέσµευση. Και αυτή η
δέσµευση θα πραγµατοποιηθεί. Υπάρχουν, όµως, και συγκεκρι-
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µένοι περιορισµοί σε κάθε επιλογή. ∆εν µπορεί κανείς να δε-
σµεύσει ολόκληρη την έκταση, για να κάνει όλο το χώρο πρά-
σινο.

Ήµουν πρόσφατα στη Νέα Υόρκη. Το ένα τρίτο του «Central
Park» στην Πολιτεία της Νέας Υόρκης –και όχι το «Hyde Park»
που είναι στο Λονδίνο, όπως εγράφη εκ παραδροµής στις εφη-
µερίδες- δεν συντηρείται. Και µιλάµε για την Πολιτεία της Νέας
Υόρκης, η οποία απ’ ό,τι ξέρω δεν έχει σοβαρά οικονοµικά προ-
βλήµατα.

Πρέπει, λοιπόν, να είµαστε και οραµατιστές και δηµιουργικοί
και ρεαλιστές. Και ρεαλιστές θα είµαστε, όταν θα προσπαθή-
σουµε και θα καταφέρουµε κυρίως στην πράξη να επιτύχουµε
µεγάλες συνθέσεις, γιατί η πράσινη ανάπτυξη προϋποθέτει την
ανάπτυξη. ∆ιαφορετικά, µένει κενή περιεχοµένου και νοήµατος,
θα έλεγα.

Θέλω, επίσης, να ξεκαθαρίσω ότι δεν υπάρχει καµµία συµφω-
νία µε το Κατάρ σχετικά µε την αξιοποίηση του χώρου του Ελ-
ληνικού. Όπως γνωρίζετε, υπάρχει µία καταγεγραµµένη εκδή-
λωση προθέσεων, έτσι όπως αυτή αποτυπώθηκε στο µνηµόνιο,
το οποίο υπογράφηκε από εµένα την περασµένη Πέµπτη στη Νέα
Υόρκη.

Μεταξύ άλλων, η επενδυτική αρχή του Κατάρ –η Qatar Invest-
ment Authority- επιβεβαιώνει την πρόθεση να επενδύσει στην Ελ-
λάδα κεφάλαια έως και 5 δισεκατοµµύρια. Είναι µία πρόθεση που
έχει µία αξία. ∆εν είναι δεσµευτικό. Η αξία έγκειται στο ότι γρά-
φτηκε. Όµως, εκεί πρέπει να µείνουµε, δηλαδή ούτε υπεραισιο-
δοξία ούτε βεβαίως να υποτιµήσουµε αυτό το γεγονός.

Όµως, ακόµα δεν έχουµε τίποτα συγκεκριµένο, ούτε σχέδιο
ούτε µελέτες ούτε έχει υποβληθεί κάτι. Υπάρχει µία διαδικασία σε
µία διµερή επιτροπή, στην οποία θα µετέχω και εγώ. Σ’ αυτήν την
επιτροπή, εµείς θα εξασφαλίσουµε το δηµόσιο και το εθνικό µας
συµφέρον και θα εξηγήσουµε στην άλλη πλευρά, µε βάση συ-
γκεκριµένα σχέδια, τις ιδιαιτερότητες τις οποίες πράγµατι
έχουµε ως χώρα, η οποία φιλοδοξεί να γίνει και φιλική προς τις
επενδύσεις.

∆εν επιθυµώ να πυροδοτήσω µία συζήτηση, όταν δεν υπάρχει
κάτι συγκεκριµένο, γιατί χωρίς αυτό, θα µου επιτρέψετε να πω ότι
όχι µόνο δεν θα είναι σοβαρό, αλλά θα είναι και επιβλαβές ενδε-
χοµένως για το εθνικό µας συµφέρον.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Παµπούκη.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης έχει το

λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εντυπωσιάζοµαι γιατί εκ µέρους της Κυβέρνησης απαντά σε

µία ερώτηση για το Μητροπολιτικό Πάρκο όχι η Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, όπως θα περί-
µενε κανείς, αλλά ο Υπουργός Επικρατείας, αρµόδιος για τις
µεγάλες στρατηγικές επενδύσεις.

Κύριε Παµπούκη, γίνατε αρµόδιος και για τα πάρκα ή µήπως το
πάρκο που υποσχόσασταν προεκλογικά, θα γίνει στρατηγικές
επενδύσεις και ένα µικρό πάρκο; Εσείς είχατε βγει στα κεραµίδια,
όταν ο κ. Σουφλιάς είπε ότι από τα πέντε χιλιάδες στρέµµατα, τα
τέσσερις χιλιάδες στρέµµατα θα γίνουν πάρκο και τα χίλια θα
πολεοδοµηθούν.

Και επειδή έχετε ασθενή µνήµη, να σας θυµίσω τις δηλώσεις
του σηµερινού Πρωθυπουργού το Φεβρουάριο του 2008: «Με-
τατροπή ολόκληρου του χώρου του Ελληνικού σ’ ένα από τα µε-
γαλύτερα µητροπολιτικά πάρκα της Ευρώπης, µε πράσινο και
υποδοµές». Σήµερα, εσείς µας είπατε ότι εκεί µέσα θα έχει και
πάρκο. Τεράστια απόσταση!

∆εν σας κάνει αυτή η δήλωση; Θα σας διαβάσω µία µεταγενέ-
στερη δήλωση του Πρωθυπουργού, πριν από ενάµιση χρόνο, η
οποία λέει το εξής: «Το ξεπούληµα των τελευταίων ελεύθερων
χώρων που έχουν αποµείνει στην πόλη, αποτελεί µία εγκληµα-
τική πολιτική και όχι µια αναπτυξιακή πολιτική».

Σας ερωτώ ευθέως, γιατί είστε έντιµος άνθρωπος και απο-
φεύγετε τις υπεκφυγές. Αυτά που έλεγε ο Πρωθυπουργός, όταν
ήταν στην Αντιπολίτευση, τα πίστευε ή τα έλεγε, για να πάρει τα
«ψηφαλάκια» και να κάνει άλλη πολιτική; Το καινούργιο σχέδιο

που ετοιµάζεται από τον κ. Αθεµπίγιο και το οποίο εσείς δεν γνω-
ρίζετε και έρχεστε ανερυθρίαστα στη Βουλή και λέτε «δεν ξέρω
τι γίνεται, άλλοι το φτιάχνουν», θα έχει για πάρκο περισσότερα
από τα τέσσερις χιλιάδες στρέµµατα που είχε η πρόταση Σου-
φλιά, την οποία εσείς καταγγείλατε «στα κεραµίδια» ή λιγότερα;

Και επειδή καταλαβαίνω το θέµα των πόρων, να σας πω ότι
από το 2007 η τότε Επίτροπος Περιφερειακής Ανάπτυξης, η κ.
Χούµπνερ, απαντώντας σε ερώτησή µου ως Ευρωβουλευτή, είχε
πει: «είµαστε έτοιµοι να συγχρηµατοδοτήσουµε από το ΕΣΠΑ,
από το κοινοτικό πακέτο, µε ποσοστό 75% ή και 85%, τη δηµι-
ουργία ενός µητροπολιτικού πάρκου στο Ελληνικό».

Αυτήν την πρόταση δεν την αξιοποίησε η Νέα ∆ηµοκρατία
ούτε εσείς ακόµα την έχετε αξιοποιήσει, ενώ το ΕΣΠΑ «τρέχει» µε
τροµακτικές καθυστερήσεις.

Και για να καταλάβουµε όλοι για τι µιλάµε –γιατί όντως χρειά-
ζεται σοβαρότητα- σύµφωνα µε τα στοιχεία του Ευρωπαϊκού Ορ-
γανισµού Περιβάλλοντος, σε κάθε κάτοικο της ευρύτερης
περιοχής του Λεκανοπεδίου των Αθηνών αντιστοιχούν δύο τε-
τραγωνικά µέτρα πρασίνου. Στο Λονδίνο, το Παρίσι και τη Ρώµη
αντιστοιχούν εννέα τετραγωνικά µέτρα. Στη Βαρσοβία, δεκαο-
κτώ τετραγωνικά µέτρα πρασίνου. Στο Ρότενταλ, είκοσι τέσσερα
τετραγωνικά µέτρα πρασίνου. Στο Άµστερνταµ, είκοσι επτά τε-
τραγωνικά µέτρα και στη Βόννη, τριάντα πέντε τετραγωνικά
µέτρα πρασίνου.

Εποµένως, κωδικοποιώντας, γιατί εσείς και όχι η κ. Μπιρµπίλη
για ένα πάρκο; Πώς θα τροποποιηθεί, προς το χειρότερο ή προς
το καλύτερο, σε σχέση µε την έκταση του πάρκου και του πρα-
σίνου η πρόταση Σουφλιά την οποία καταγγείλατε; Και τι έγινε
και άλλαξε εκτός από τις θέσεις στα κυβερνητικά έδρανα και δεν
επαναλαµβάνετε τις δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού για το Μη-
τροπολιτικό Πάρκο Πρασίνου; Εκτός αν οµολογείτε µε κυνισµό,
δια παραλείψεων, ότι εµείς λέµε και καµµία κουβέντα όταν είµα-
στε Αντιπολίτευση, για να γίνουµε κυβέρνηση, κατά το γνωστό
ανέκδοτο του λαγού µε το λιοντάρι!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

παδηµούλη.
Ο κ. Παµπούκης, ο Υπουργός Επικρατείας, έχει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Κύριε Παπαδηµούλη, η Κυβέρνηση είναι ενιαία. ∆εν έχει καµµία
ιδιαίτερη σηµασία -ούτε πρέπει να αποδίδετε καµµία ιδιαίτερη
σηµασία- αν σε µία ερώτηση απαντήσει η κ. Μπιρµπίλη ή εγώ,
όταν είναι απολύτως προφανές ότι το πάρκο που βεβαίως έχει
µία περιβαλλοντική διάσταση και ένα ενδιαφέρον, συγχρόνως θα
έχει και µία εν δυνάµει επενδυτική διάσταση. Άρα, νοµίζω ότι
νοµιµοποιούµαι εξίσου. Η κ. Μπιρµπίλη –ειρήσθω εν παρόδω-
είναι στην Κύπρο, οπότε ήρθα εγώ. Όµως και εκείνη να ερχόταν,
το ίδιο θα ακούγατε.

Θα ήθελα, επίσης, να σας πω κάτι για τον Acebillo. Ο Acebillo
δεν κάνει ό,τι του κατέβει. Υπάρχει ένα πλαίσιο. Εµείς έχουµε
δώσει ένα πλαίσιο, ένα «briefing», σχετικά µε το τι θέλεις, πώς θα
προφυλάξεις αυτό το οποίο εσύ θεωρείς ως κυβέρνηση
απαραίτητο. Και εντός αυτού ετοιµάζει µια πρόταση. Είναι
απολύτως ευνόητο ότι εγώ δεν πρόκειται να κάτσω να δω κάτι
αποσπασµατικά ούτε να παρακολουθώ τις εργασίες που
γίνονται. Μην το παρεξηγείτε λοιπόν!

Όσον αφορά το ΕΣΠΑ, οι συνθήκες έχουν αλλάξει και αυτό το
οποίο λέτε εγώ θα το διερευνήσω. Όµως, πάρα πολύ φοβάµαι
ότι γι’ αυτά τα οποία ίσχυαν το 2007, δεν είµαι βέβαιος ότι θα
βρω το ίδιο κλίµα στην Επιτροπή, κύριε Παπαδηµούλη. Πολύ το
φοβάµαι.

Και εν πάση περιπτώσει, υπάρχει κάτι πιο σηµαντικό. Είναι ένα
λάθος που έχουµε κάνει πάρα πολλές φορές. Η ανάπτυξη δεν
πρέπει µόνο να είναι πράσινη, αλλά πρέπει να είναι και βιώσιµη.
Βιώσιµη θα είναι όχι µόνο όταν βρίσκεις τους πόρους για να
κάνεις κάτι, αλλά όταν έχεις διασφαλίσει και τους πόρους
συντήρησής του. Γι’ αυτό το λόγο υπάρχουν διάφορα, τα οποία
τα αφήνουµε.

Άρα, µπορεί πράγµατι να αποτελέσει µία ευκαιρία –και εγώ
δεσµεύοµαι να το κοιτάξω αυτό- αλλά δεν είναι αυτό το οποίο θα
διασφαλίσει και τη βιωσιµότητα του τι θα γίνει.
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Τέλος, θέλω να σας πω το εξής: ∆εν νοµίζω ότι ο Πρωθυ-
πουργός έχει µία αντίφαση, εάν είστε στην ερµηνεία λίγο
επιεικής. Είπε, λοιπόν, ότι σ’ ολόκληρο το χώρο θα δηµιουργηθεί
ένα µεγάλο πάρκο. Ε, λοιπόν, θα δηµιουργηθεί ένα µεγάλο
πάρκο! Τώρα, εσείς τι θέλετε να πείτε; Θα καταγγείλουµε τον
Πρωθυπουργό, επειδή σήµερα δεν λέει ή δεν επαναλαµβάνει ότι
θα γίνει όλος ο χώρος πάρκο; ∆ηλαδή, τι επιθυµούµε; Να γίνει το
µεγαλύτερο πάρκο του κόσµου; Αυτό επιθυµούµε, κάτι µη

ρεαλιστικό; O Πρωθυπουργός δεν στερείται ειλικρίνειας και δεν
νοµίζω ότι εγώ µπορώ να στερηθώ σοβαρότητας και να πω τέτοια
πράγµατα!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ισερχόµαστε στην

ΣΥΜΠΛΗΡΩΜΑΤΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ ΤΗΣ
ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κα-
τάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων
χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδια-
φυγής και άλλες διατάξεις».

Το παραπάνω νοµοσχέδιο, σύµφωνα µε την απόφαση που
έλαβε η ∆ιαρκής Κοινοβουλευτική Επιτροπή, ύστερα από πρό-
ταση του αρµόδιου Υπουργού, συζητείται µε τη διαδικασία του
κατεπείγοντος, σύµφωνα µε το άρθρο 76 παράγραφος 4 του Συ-
ντάγµατος και το άρθρο 109 του Κανονισµού της Βουλής.

Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ότι, σύµφωνα µε τη διαδικασία
αυτή, η συζήτηση ολοκληρώνεται επί της αρχής και επί των άρ-
θρων σε µία συνεδρίαση που διαρκεί κατά ανώτατο όριο δέκα
ώρες. Στη συζήτηση µετέχουν οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορη-
τές, ο Πρωθυπουργός ή ο αρµόδιος Υπουργός, οι Πρόεδροι των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων και από ένας εκπρόσωπός τους. Η
οµιλία τους περιορίζεται στο µισό του χρόνου που προβλέπεται
από τα άρθρα 97 και 103 του Κανονισµού της Βουλής. Επίσης,
προτείνω να λάβει το λόγο ένας οµιλητής ορισµένος από κάθε
κόµµα.

Εποµένως, στη συζήτηση επί της αρχής, οι εισηγητές και οι ει-
δικοί αγορητές έχουν χρόνο οµιλίας επτάµισι λεπτά, οι Υπουργοί
εννέα λεπτά, ο Πρωθυπουργός και ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας δέκα λεπτά, η Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ επτάµισι λεπτά, οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι έξι λεπτά και οι ορισθέντες από τα κόµµατα
πέντε οµιλητές από τριάµισι λεπτά. Η δευτερολογία περιορίζε-
ται στο µισό του χρόνου της πρωτολογίας.

Στη συζήτηση επί των άρθρων, όπως ορίζεται στα άρθρα 109
παράγραφος 7 και 103 του Κανονισµού της Βουλής, οι εισηγητές
και οι ειδικοί αγορητές έχουν δύο λεπτά, οι Πρόεδροι των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων και οι Υπουργοί δύο λεπτά την πρώτη
φορά και από ενάµισι λεπτό κάθε επόµενη φορά, οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι δύο λεπτά την πρώτη φορά και από ενά-
µισι λεπτό µέχρι δύο φορές ακόµη. Η διάρκεια οµιλίας των
ορισµένων οµιλητών είναι δύο λεπτά. Εφόσον τα άρθρα συζητη-
θούν σε ενότητες, οι χρόνοι αυτοί διπλασιάζονται. Θέλω να σας
ενηµερώσω ότι το νοµοσχέδιο έχει είκοσι άρθρα.

Τέλος, σύµφωνα µε το άρθρο 109, η Βουλή µπορεί, µετά από
πρόταση του Προέδρου της, να καθορίσει το χρόνο που θα δια-
τεθεί για την κατ’ αρχήν και την κατ’ άρθρον συζήτηση και αν δεν
ληφθεί αυτή η απόφαση, διατίθενται τέσσερις ώρες για την κατ’
αρχήν και έξι ώρες για την κατ’ άρθρον συζήτηση.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας προτείνω να ξεκινήσουµε µε τα πε-
ριθώρια που θέτει ο Κανονισµός και στη συνέχεια να τα ανα-
προσαρµόσουµε, αν χρειαστεί, µε νεότερη απόφαση. Συµφωνεί
το Τµήµα;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το Τµήµα συµ-

φώνησε κατά πλειοψηφία!
Πρέπει να σας ανακοινώσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι

ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ κ. Χρή-
στος Παπουτσής, µε επιστολή του στον Πρόεδρο της Βουλής κ.
Φίλιππο Πετσάλνικο, ορίζει για τη συζήτηση του συγκεκριµένου
σχεδίου νόµου ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ τον
κ. Χρήστο Πρωτόπαπα. Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπύρος Χαλβα-
τζής για τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµικών ορίζει ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή
κ. Άγγελο Τζέκη. Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΛΑΟΣ, ο κ. Μαυρουδής Βορίδης, µε επιστολή του προς τον
Πρόεδρο της Βουλής, αναφορικά µε τη συζήτηση του σχεδίου

νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών, ορίζει ως ειδικό αγορητή
το Βουλευτή κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνο, ως οµιλητή τον κ. Χρυ-
σανθακόπουλο Αλέξανδρο και ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
το Βουλευτή κ. Ηλία Πολατίδη. Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας, µε επιστολή του στον Πρόεδρο για την συζήτηση
του παρόντος νοµοσχεδίου, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο το Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ευστάθιος Κου-
τµερίδης για επτάµισι λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε και
θα ήθελα λίγο και την ανοχή σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα µε τη διαδι-
κασία του κατεπείγοντος τη νοµοθετική πρωτοβουλία του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών για την εκούσια ρύθµιση των ανέλεγκτων
φορολογικών υποθέσεων του παρελθόντος, για τη ρύθµιση των
ληξιπρόθεσµων οφειλών προς το δηµόσιο και για τα τέλη κυ-
κλοφορίας για το έτος 2011.

Περαίωση εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων. Είναι γεγονός
πως πολλές φορές στο παρελθόν το ΠΑΣΟΚ ως πολιτικός φο-
ρέας µε τα διάφορα στελέχη του και εδώ στη Βουλή, σε διάφο-
ρες συζητήσεις, διατύπωσε ξεκάθαρα τη διαφωνία του για τη
διαδικασία της περαίωσης.

Η περαίωση ως πρωτοβουλία, ως διαδικασία, αναδεικνύει
πραγµατικά την αδυναµία των φοροελεγκτικών µηχανισµών και
γενικότερα, την παθογένεια του φορολογικού συστήµατος της
χώρας µας. Πολύ σωστά αρκετοί συνάδελφοί µας θεωρούν ότι
µε αυτό τον τρόπο της περαίωσης το πρόβληµα της φοροδια-
φυγής και η ανάπτυξη της φορολογικής συνείδησης δεν επιλύο-
νται αποτελεσµατικά.

∆υστυχώς, όλα τα προηγούµενα χρόνια η χώρα µας κατάφερε
να συντηρεί ένα ακατάστατο, πολύπλοκο και διεφθαρµένο φο-
ρολογικό σύστηµα, µε αποδιοργανωµένους ελεγκτικούς µηχανι-
σµούς, µε ελλειπή υλικοτεχνική υποδοµή, µε ανεπαρκή στελέ-
χωση, όπου κακοπληρωτές και φοροφυγάδες, εκµεταλλευόµε-
νοι την αδυναµία του φορολογικού µας συστήµατος, δεν αντα-
ποκρίνονταν στις φορολογικές τους υποχρεώσεις, ενώ, από την
άλλη πλευρά, συνεπείς φορολογούµενοι πολίτες θεωρούν ότι
αδικούνται από τέτοιου είδους ρυθµίσεις.

Όλα τα προηγούµενα χρόνια η περαίωση δεν ήταν απλώς ανα-
γκαίο κακό. Ήταν µια πρόχειρη ευκαιρία συλλογής εσόδων, ήταν
καθεστώς, ήταν σύστηµα. Αυτή η φορολογική αντιµετώπιση και
το άδικο, απαρχαιωµένο και αναποτελεσµατικό φορολογικό σύ-
στηµα εξέθρεψαν τη φοροδιαφυγή και τους φοροφυγάδες στη
χώρα µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι συµφωνούµε ότι θα πρέπει
να δοθεί ένα τέλος σε αυτό το φαύλο φορολογικό παρελθόν και
να προχωρήσουµε σε ένα νέο θεσµικό πλαίσιο που θα κατοχυ-
ρώνει τη φορολογική συνείδηση και τη διαφάνεια και θα εγγυά-
ται την αποτελεσµατικότητα στην είσπραξη των φορολογικών
εσόδων.

Για να βάλουµε, όµως, ένα οριστικό τέλος σε αυτό το παρελ-
θόν, πρέπει να κάνουµε µια καινούργια αρχή. Το παρόν νοµο-
σχέδιο της περαίωσης δίνει το έναυσµα για αλλαγή σελίδας.
Είναι η αρχή για τη µετάβαση σε ένα θεσµικό πλαίσιο. ∆εν είναι,
λοιπόν, άλλη µία περαίωση. Είναι µία άλλη περαίωση, είναι µία
περαίωση ανάγκης και νέας προοπτικής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει κανείς εδώ στην
Αίθουσα που να συµφωνεί µε αυτήν την κατάσταση που έχει δια-
µορφωθεί σήµερα, µε δυόµισι εκατοµµύρια ανέλεγκτες χρήσεις,
µε πάνω από τριάντα δισεκατοµµύρια ευρώ περίπου να εκκρε-
µοδικούν στα δικαστήρια, µε εκατόν πενήντα χιλιάδες φορολο-
γικές δίκες που εκκρεµούν, µε ένα εκατοµµύριο τριακόσιους
χιλιάδες Έλληνες µε ληξιπρόθεσµες οφειλές, µε λιγότερο από
το 3% των φορολογικών δηλώσεων να ελέγχονται κάθε χρόνο
ενώ για να τελεσιδικήσει µια υπόθεση στο δικαστήριο χρειάζο-
νται επτά έως δέκα χρόνια.

Άρα, µε την υφιστάµενη κατάσταση, τη δοµή και τη λειτουργία
των ελεγκτικών µηχανισµών, τις υποδοµές και τα στελέχη που
υπάρχουν, για να ελεγχθούν όλες αυτές οι χρήσεις χρειάζονται
περισσότερα από δέκα χρόνια. Εδώ, λοιπόν, αναφέρεται η ανα-
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γκαιότητα της περαίωσης.
Σε αυτό το σηµείο, θα πρέπει να τονίσουµε ότι αυτό που δια-

φοροποιεί τη συγκεκριµένη απόφαση µε προγενέστερες ανάλο-
γες πρωτοβουλίες είναι η οικονοµική συγκυρία την οποία
διανύουµε, η δηµοσιονοµική κατάσταση στην οποία έχει περιέλ-
θει η χώρα µας, αλλά κυρίως είναι η πρόθεση της Κυβέρνησης να
µην αρκεστεί µόνο στο κλείσιµο των εκκρεµοτήτων, αλλά να γίνει
µία νέα, µία καινούργια αρχή.

Η πρωτοβουλία αυτή του Υπουργείου έχει διττό στόχο. Κατ’
αρχάς την άµεση αύξηση των εσόδων σε µία κρίσιµη περίοδο για
το κλείσιµο του προϋπολογισµού και για την επίτευξη των δηµο-
σιονοµικών στόχων αλλά και την περαίωση των ανέλεγκτων φο-
ρολογικών υποθέσεων και το κλείσιµο των εκκρεµοτήτων,
βάζοντας ένα οριστικό τέλος στο φαύλο φορολογικό παρελθόν.

Στη διαδικασία της περαίωσης υπάγονται οι επιχειρήσεις για
τις διαχειριστικές περιόδους που έκλεισαν µέχρι 31/12/2009, οι
ανέλεγκτες υποθέσεις µε εξαίρεση αυτές των πολύ µεγάλων επι-
χειρήσεων, οι υποθέσεις που εκκρεµούν στα διοικητικά δικαστή-
ρια Α’ και Β’ βαθµού δικαιοδοσίας, εφόσον δεν έχουν συζητηθεί
σε δευτεροβάθµιο δικαστήριο, οι ληξιπρόθεσµες οφειλές προς
το δηµόσιο, ενώ από τη ρύθµιση εξαιρούνται οι υποθέσεις για
τις οποίες δεν έχει υποβληθεί µέχρι 31/08/2010 εµπρόθεσµη ή
εκπρόθεσµη αρχική δήλωση φόρου εισοδήµατος ή εκκαθαρι-
στική δήλωση ΦΠΑ. Εξαιρούνται οι υποθέσεις φυσικών προσώ-
πων µε εισόδηµα από γεωργικές επιχειρήσεις χωρίς να τηρούν
βιβλία. Εξαιρούνται οι υποθέσεις για τις οποίες έχει υποβληθεί
συµπληρωµατική δήλωση. Εξαιρούνται οι µεγάλες επιχειρήσεις
µε ακαθάριστα έσοδα πάνω από 20 εκατοµµύρια ευρώ. Οι ανέ-
λεγκτες υποθέσεις για τις οποίες υπάρχουν κατασχεµένα ανεπί-
σηµα βιβλία ή στοιχεία.

Επίσης, στο νοµοσχέδιο που συζητούµε περιλαµβάνονται και
θέµατα των τελών κυκλοφορίας για το 2011. ∆ιορθώνουµε ση-
µαντικά προβλήµατα και αδικίες που δηµιουργήθηκαν µε τα τέλη
κυκλοφορίας του 2010 και προωθούνται διάφορες αλλαγές όπως
η κατάργηση του κριτηρίου παλαιότητας. ∆ηµιουργείται µία πιο
δίκαιη και αναλογική κλίµακα τελών κυκλοφορίας. Ενσωµατώ-
νουµε στα τέλη κυκλοφορίας τον ειδικό φόρο µεγάλου κυβισµού
για πάνω από 1929 κυβικά εκατοστά. Συνδέουµε τα τέλη κυκλο-
φορίας όλων των επιβατικών αυτοκινήτων µε τις εκποµπές διο-
ξειδίου του άνθρακα.

Τέλος, στο νοµοσχέδιο ρυθµίζονται και θέµατα που αφορούν
τα ληξιπρόθεσµα χρέη σύµφωνα µε τις διατάξεις του κώδικα εί-
σπραξης δηµοσίων εσόδων για χρέη προς το δηµόσιο και για
χρέη υπέρ τρίτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι υποστηρίζουµε ότι δίκαιη
πολιτική είναι αυτή που επιβραβεύει το νόµιµο, το συνεπή, τον
ευσυνείδητο φορολογούµενο πολίτη. Πρέπει όµως να αναγνω-
ρίσουµε πως η σηµερινή δηµοσιονοµική κατάσταση, η αδυναµία
των ελεγκτικών µηχανισµών, η συσσώρευση ανέλεγκτων χρή-
σεων και το δυσµενές οικονοµικό περιβάλλον που υπάρχει σή-
µερα στη χώρα µας, καθιστούν περισσότερο από ποτέ επιτακτική
την ανάγκη διευθέτησης των φορολογικών εκκρεµοτήτων του
παρελθόντος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η περαίωση δεν είναι «συγχω-
ροχάρτι» για τους φοροφυγάδες. Η περαίωση περαιώνει το
φαύλο φορολογικό παρελθόν. Αυτό που µπορούµε και πρέπει να
διασφαλίσουµε, είναι η αντικειµενικότητα και η διαφάνεια στην
εφαρµογή αυτών των ρυθµίσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ λίγο την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Για µισό λεπτό παρα-

καλώ, κύριε εισηγητά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

η Κυβέρνηση έχει αποδείξει έµπρακτα ότι βούλησή της είναι, να
αποβάλει τα καρκινώµατα του φορολογικού µας συστήµατος.
Έχει γίνει ήδη η αρχή µε το φορολογικό νοµοσχέδιο που ψηφί-
σαµε και µε µία σειρά από άλλες αλλαγές και µεταρρυθµίσεις
που έχουµε προωθήσει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Αυτό που µπορούµε να εγγυηθούµε είναι ότι αυτή η πρωτο-
βουλία θα συνοδεύεται και από τη ριζική αλλαγή στο φορολο-
γικό νόµο, στην οργάνωση και τον έλεγχο των φοροεισπρακτικών
µηχανισµών. Εδώ ακριβώς, έγκειται και η διαφορά µας µε παρό-
µοιες πρωτοβουλίες περαίωσης που υπήρξαν στο παρελθόν.
Αυτό που επιχειρείται σήµερα δεν είναι η άµεση συλλογή εσό-
δων και το κουκούλωµα του παρελθόντος, αλλά επιτέλους, να
διευθετήσουµε οριστικά το παρελθόν σε µία λογική και δίκαιη
βάση, για να µπορέσουµε επιτέλους να κάνουµε µία καινούργια
αρχή σε ένα νέο εντελώς διαφορετικό φορολογικό περιβάλλον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλείται ο Ει-
σηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Θεόδωρος Καράο-
γλου να λάβει το λόγο.

Έχετε επτάµισι λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα έχει τον τίτλο: «Εκούσια

κατάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων
χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδια-
φυγής και άλλες διατάξεις». Είναι ένα νοµοσχέδιο που έχει ένα
ψευδεπίγραφο τίτλο, µια που ειδικά το πρώτο του κοµµάτι, ο
πρώτος τίτλος της ονοµασίας του: «Εκούσια κατάργηση φορο-
λογικών διαφορών» στην ουσία είναι το ίδιο µε την περαίωση του
2004, είναι ίδιο µε το ν.3296/2004.

Σήµερα εισάγεται µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Είναι
µία διαδικασία η οποία µε την παρούσα Κυβέρνηση δεν είναι πα-
ράξενη. Είναι συνολικά η δέκατη φορά που στο Κοινοβούλιο,
µέσα σε λιγότερο από ένα χρόνο έρχεται νοµοσχέδιο µε τη δια-
δικασία του κατεπείγοντος.

Σ’ αυτό το σηµείο καλό θα ήταν να θυµηθούµε µία ιστορική
ρήση του αείµνηστου Γεωργίου Παπανδρέου, του παππού του
σηµερινού Πρωθυπουργού της χώρας, ο οποίος έλεγε: «∆εν
υπάρχουν επείγοντα θέµατα, υπάρχουν µόνο επειγόµενοι άν-
θρωποι». Και αυτό κάνετε εσείς, κύριοι Υπουργοί. Έχετε καθυ-
στερήσει δραµατικά σε όλες τις αποφάσεις σας και γι’ αυτόν το
λόγο σήµερα, µια που είστε επειγόµενοι, έρχεστε και προσπα-
θείτε µε διαδικασίες οι οποίες ποτέ στο παρελθόν δεν υιοθετή-
θηκαν. Χαρακτηριστικό είναι ότι στα πεντέµισι χρόνια της Νέας
∆ηµοκρατίας η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι ζήτηµα,
αν τρεις τέσσερις φορές χρησιµοποίησε τη διαδικασία του κα-
τεπείγοντος. Έρχεστε, λοιπόν, σήµερα και για δέκατη φορά θέ-
λετε να προχωρήσει ένα νοµοσχέδιο µε τη διαδικασία του
κατεπείγοντος.

Είναι µία απαράδεκτη, µία αντιδηµοκρατική διαδικασία την
οποία εµείς καταγγέλλουµε. Καταγγέλλουµε ότι η Κυβέρνηση
φοβάται την κοινωνία, φοβάται το διάλογο. Πρόκειται για ένα σο-
βαρότατο ζήτηµα που πλήττει τις δηµοκρατικές διαδικασίες και
πρέπει κάποτε να σταµατήσει. Έλεος πια! Σεβαστείτε τη Βουλή
και τις διαδικασίες της. Σταµατήστε να κάνετε εκπτώσεις στο διά-
λογο και τη δηµοκρατία.

Το νοµοσχέδιο τώρα αυτό καθ’ αυτό, αποτελεί την οµολογία
της παταγώδους αποτυχίας της κυβερνητικής πολιτικής σε ό,τι
αφορά τον τοµέα των φορολογικών εσόδων. Ο προϋπολογισµός
του 2010, αγαπητοί συνάδελφοι, εκτροχιάστηκε έναντι προβλε-
πόµενων στόχων αύξησης 13,7% των φορολογικών εσόδων το
πρώτο οκτάµηνο είναι στο 3,3%. Έχουµε µία υστέρηση που ξε-
περνάει τα 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Βεβαίως, η Κυβέρνηση
προσπαθεί µε δηµιουργική λογιστική να κρύψει την πραγµατικό-
τητα. Έτσι δεν εκτελεί το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
στην ουσία έχει καταργήσει το πρόγραµµα των αµυντικών δα-
πανών και προσπαθεί τεχνητά να ωραιοποιήσει την κατάσταση.

Το ψέµα όµως έχει κοντά ποδάρια. Έτσι, λοιπόν, έρχεστε σή-
µερα µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Είναι ένα νοµοσχέδιο που
οµολογεί ευθέως την ανάγκη σας, για να βρείτε κάποιους πό-
ρους και οµολογείτε την παταγώδη αυτή αποτυχία σας, σε ό,τι
αφορά το κοµµάτι των φορολογικών εσόδων.

∆ώστε και σώστε! Αυτό είναι το νέο κυβερνητικό σλόγκαν. Πα-
ράλληλα µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση στέλνει
στην κοινωνία λανθασµένα µηνύµατα. Από το κίνηµα των απο-
δείξεων και τις προσπάθειες για την αντιµετώπιση της φοροδια-
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φυγής ακόµα και µε δρακόντεια νοµοθεσία, τώρα προχωρά στη
διαδικασία της περαίωσης µε τις ρυθµίσεις της οποίας πολλοί
πολίτες θα είναι αδικηµένοι, ενώ άλλοι θα είναι σκανδαλωδώς ευ-
νοηµένοι φορολογικά.

Αδικηµένοι θα είναι όσοι συνεπείς φορολογούµενοι υπό το
κλίµα του εκβιασµού και από το φόβο ύπαρξης προστίµων για
µικροπαραβάσεις θα αναγκαστούν να υπαχθούν στη διαδικασία
της περαίωσης και να υποστούν ένα τσουχτερό πρόστιµο σε µία
τόσο δύσκολη εποχή.

Σκανδαλωδώς ευνοηµένοι είναι όσοι συστηµατικά φοροδια-
φεύγουν βασιζόµενοι στην ανικανότητα του κράτους να έχει απο-
τελεσµατικούς φοροεισπρακτικούς µηχανισµούς και όσοι
εξαπατούν το κράτος και τους υπόλοιπους πολίτες εκδίδοντας –
για πρώτη φορά αυτό γίνεται στην ιστορία του ελληνικού Κοινο-
βουλίου- εικονικά ή πλαστά τιµολόγια.

Την ώρα, λοιπόν, που η Κυβέρνηση απειλεί ότι θα γίνει ποινικό
αδίκηµα η φοροδιαφυγή, την ώρα που ενδεχόµενα θα στέλνο-
νται στις φυλακές άνθρωποι για φοροδιαφυγή από 1.000 έως
3.000 ευρώ, την ίδια στιγµή επιβραβεύει την αντικανονική συ-
µπεριφορά µεγαλοαπατεώνων µε την έκδοση –αναφέροµαι- των
εικονικών τιµολογίων και παράλληλα εκπαιδεύει τους πολίτες
στην ασυνέπεια στέλνοντας ένα πολύ λάθος µήνυµα.

Παράλληλα, το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο για µία ακόµη φορά
αποδεικνύεται ως µνηµείο ασυνέπειας του ΠΑΣΟΚ. Για µία ακόµη
φορά αποδεικνύεται ότι το γνωστό ΠΑΣΟΚ παραµένει όπως το
ήξερε ο ελληνικός λαός, δηλαδή άλλα έλεγε προεκλογικά και
άλλα κάνει µετεκλογικά.

Ας θυµηθούµε δηλώσεις σηµερινών Υπουργών. Ο κ. Παπα-
κωνσταντίνου, ο σηµερινός Υπουργός Οικονοµίας, σχολιάζοντας
στις 28 Αυγούστου 2008 ως εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ την
τότε περαίωση της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, έλεγε
τα εξής: «Η περαίωση δεν είναι απλώς ένα εκβιαστικό χαράτσι
της κυβέρνησης. Είναι η οµολογία αποτυχίας της στη φορολο-
γική πολιτική της. Επειδή δεν µπορεί να πιάσει τους φοροφυγά-
δες, επιβάλλει ένα γενικό µέτρο και όποιον πάρει ο χάρος.
Οποιαδήποτε φορολογικά µέτρα τέτοιου είδους έχουν βραχυ-
πρόθεσµα έσοδα για το δηµόσιο. Όµως, είναι «δυναµίτης» για
την ορθολογικοποίηση του φορολογικού συστήµατος, διότι στέλ-
νουν λάθος µήνυµα στο φορολογούµενο που λέει «εντάξει, τώρα
ας µην είµαι συνεπής, γιατί σε µερικά χρόνια θα έρθει πάλι κά-
ποιος και θα µε ξαναρυθµίσει».

Η κ. Λούκα Κατσέλη, υπεύθυνη του τοµέα οικονοµίας του
ΠΑΣΟΚ, µε αφορµή εκείνη την περαίωση, σε συνέντευξη τύπου
στις 2/9/2008 έλεγε τα εξής: «Η κυβέρνηση µε τη ρύθµιση των
ληξιπρόθεσµων οφειλών και την περαίωση φορολογικών υποθέ-
σεων για τις µεγάλες επιχειρήσεις ουσιαστικά επιβραβεύει και
εξισώνει ελεγκτικά τις µεγάλες µε τις µικρές επιχειρήσεις, τους
ασυνεπείς φορολογούµενους µε όσους δηλώνουν µε ειλικρίνεια
τα εισοδήµατά τους και µεταφέρει εποµένως πόρους από τα χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα στους έχοντες και κατέχοντες».

Ακόµη, σας διαβάζω απόσπασµα από οµιλία συναδέλφου την
περίοδο εκείνη: «Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ρύθµιση εκ-
κρεµών φορολογικών υποθέσεων και ληξιπρόθεσµων χρεών απο-
τελεί µνηµείο αποτυχίας της φορολογικής πολιτικής της
κυβέρνησης και µνηµείο ασυνέπειας λόγων και έργων. Αυτό ίσως
αποτελεί τη χειρότερη µορφή παραβίασης ενός κράτους δικαίου
και αποδυναµώνει τη σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ κράτους και
πολίτη. Αυτές οι ρυθµίσεις µας στέλνουν στο παρελθόν, µας υπο-
τιµούν και µας προσβάλλουν. Είναι ένας φορολογικός αναχρονι-
σµός, γιατί ενθαρρύνει τη φοροδιαφυγή και την παραοικονοµία
επιβραβεύοντας το φοροφυγά και αδικώντας τον έντιµο πολίτη».
Αυτά ήταν λόγια του κ. Ευστάθιου Κουτµερίδη από οµιλία του
ως εισηγητού στην Ολοµέλεια για την περαίωση του 2008. Πρό-
κειται για το συνάδελφο που ακούσαµε πριν από λίγο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µέτρο της περαίωσης είναι
άδικο, γιατί προσβάλλει και αδικεί βάναυσα τον πολίτη που είναι
συνεπής στις φορολογικές του υποχρεώσεις. Είναι λάθος γιατί
στέλνει αντιφατικά µηνύµατα στην κοινωνία. Από τη µια υπάρχει
το κυνήγι της φοροδιαφυγής και από την άλλη η φορολογική
αµνηστία. Αποτελεί ένα µνηµείο της κυβερνητικής αναξιοπιστίας.

Ακόµη, αντικειµενικές εκτιµήσεις ανθρώπων της αγοράς, όπως

εφοριακών, λογιστών και ορκωτών λογιστών εντοπίζουν συγκε-
κριµένες φωτογραφικές διατάξεις που ευνοούν σκανδαλωδώς
µεγάλες επιχειρήσεις, εκδότες ή λήπτες πλαστών ή εικονικών τι-
µολογίων.

Στο σηµείο αυτό στέκοµαι για µία ακόµα φορά και κάνω έκ-
κληση στον κύριο Υπουργό. Κύριε Υπουργέ, προστατεύστε την
αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος και αποσύρετε άµεσα το
άρθρο 4 παράγραφος 2 και το άρθρο 12 παράγραφος 6. Κά-
νουµε έκκληση! Αποσύρετέ το, για να προστατεύσετε την τιµή
του πολιτικού συστήµατος.

Εµείς, βέβαια, είµαστε υποχρεωµένοι -και σας το ανακοινώ-
νουµε προκαταβολικά- για τα συγκεκριµένα άρθρα, όπως και για
το άρθρο 19, να θέσουµε θέµα ονοµαστικής ψηφοφορίας, έτσι
ώστε ο κάθε συνάδελφος να αναλάβει τις ατοµικές του ευθύνες.

Βεβαίως, ακούσαµε χθες τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ στην
επιτροπή να κάνουν κριτική για τα συγκεκριµένα άρθρα, αλλά πε-
ριµένουµε να δούµε ποια θα είναι η στάση ευθύνης τους απένα-
ντι στο αίτηµα για ονοµαστική ψηφοφορία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Καράογλου.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω σε
ένα λεπτό.

Μέχρι τώρα έχουν γίνει εννέα περαιώσεις και αυτή είναι η δέ-
κατη. Ποτέ µέχρι τώρα δεν µπήκε ρύθµιση για εκδότες πλαστών
ή εικονικών τιµολογίων. Είναι η πρώτη φορά.

Ακόµη, κύριε Υπουργέ, θα ήταν πολύ καλό να ρίξετε µια µατιά
στην έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής. Πρώτη
φορά υπάρχουν τόσες πολλές και τόσο σηµαντικές παρατηρή-
σεις.

Σας την καταθέτω, γιατί είναι προφανές ότι αγνοείτε αυτήν την
έκθεση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Καράογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα Έκθεση της Επι-
στηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής, η οποία βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

∆εδοµένου ότι ο χρόνος είναι πολύ λίγος, σας λέω επιγραµ-
µατικά ότι υπάρχουν συγκεκριµένες παρατηρήσεις της αντισυ-
νταγµατικότητας στο άρθρο 7, στο άρθρο 9 και στο άρθρο 13, το
οποίο δίνει µια απίστευτα µεγάλη εξουσιοδότηση στον Υπουργό
Οικονοµικών -αντίθετη µε το άρθρο 43 παράγραφος 2 του Συ-
ντάγµατος- στο άρθρο 16 παράγραφος 6, όπου υπάρχει θέµα
µείζονος αντισυνταγµατικότητας, µια που µε δρακόντεια µέτρα
προβλέπεται µε συνοπτικές διαδικασίες το κλείσιµο καταστηµά-
των φοροφυγάδων, χωρίς να έχουν τη δυνατότητα άσκησης του
δικαιώµατος της ακρόασης, χωρίς να έχουν τη δυνατότητα δι-
καστικής προστασίας και χωρίς να δίνει τη δυνατότητα αναστο-
λής εκτέλεσης της ποινής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καράολγου,
έχει τελειώσει ο χρόνος σας!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
καταθέσω σε µισό λεπτό την πρόταση του κόµµατός µας, δεδο-
µένου ότι υπάρχει µια συγκεκριµένη πρόταση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε το χρόνο,
κύριε Καράογλου, αλλά σας επιτρέπω να το κάνετε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ωστόσο, η Νέα ∆ηµοκρατία, ασκώντας υπεύθυνη αντιπολί-

τευση, λέει ότι θα µπορούσε να στηρίξει αυτήν την επιλογή της
περαίωσης µε την προϋπόθεση ότι θα ισχύσει η λογική του ισο-
δύναµου αποτελέσµατος. ∆ηλαδή, θα διαπραγµατευθείτε και θα
δεσµευθείτε πολιτικά ότι δεν θα µετατάξετε προϊόντα από το χα-
µηλό στον υψηλό συντελεστή ή ότι δεν θα αυξήσετε τους συ-
ντελεστές ΦΠΑ, ότι δεν θα αυξήσετε τις αντικειµενικές αξίες και
δεν θα επιβάλετε άλλα έκτακτα χαράτσια, έκτακτες εισφορές
στις επιχειρήσεις.

Αν δεσµευθείτε πολιτικά γι’ αυτά και βεβαίως αν αποσύρετε
και το άρθρο 4 παράγραφος 2 και το άρθρο 12 παράγραφος 6,
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τότε εµείς λέµε ότι θα ψηφίσουµε το σχέδιο νόµου. ∆ιαφορετικά,
είµαστε υποχρεωµένοι να καταψηφίσουµε επί της αρχής το συ-
γκεκριµένο σχέδιο νόµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ.
Το λόγο έχει για οκτώ λεπτά ο ειδικός αγορητής του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέκης, Βουλευτής Θεσ-
σαλονίκης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η παρούσα Κυβέρνηση έχει εξα-

πολύσει εδώ και αρκετούς µήνες µια ολοµέτωπη επίθεση. Είναι
γεγονός ότι έχει µειώσει µισθούς, µεροκάµατα και συντάξεις, ότι
πετσόκοψε δώρα, επιδόµατα αδείας και ότι προχώρησε σε αλ-
λαγές των εργασιακών σχέσεων µε την κατάργηση των κλαδικών
συµβάσεων και την υπερίσχυση των υπηρεσιακών και ατοµικών,
κατ’ απαίτηση του ΣΕΒ, αλλά και όπως προωθεί µε υπουργική
απόφαση η κ. Κατσέλη.

Έχουµε µεγάλη µείωση σε όλα τα γεωργικά, κτηνοτροφικά και
αλιευτικά προϊόντα. Αφανίζεται, δηλαδή, η φτωχοµεσαία αγρο-
τιά. Παράλληλα βέβαια, έχουµε και την αύξηση όλων αυτών των
τιµών στην κατανάλωση. Έχουµε τη µεγάλη µείωση του τζίρου
των µικροµάγαζων, των µικροεπαγγελµατιών, των µικροβιοτε-
χνών, µε αποτέλεσµα το κλείσιµο, δηλαδή το οριστικό λουκέτο,
δεκάδων χιλιάδων µικρών επαγγελµατιών αυτοαπασχολούµενων.

Παράλληλα βέβαια, έχουµε και τις τετρακόσιες χιλιάδες αυτών
που δεν έχουν να πληρώσουν το ταµείο τους, µε αποτέλεσµα να
µην έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη αυτοί και οι οικογέ-
νειές τους. Έχουµε τη µαζική ανεργία εκατοντάδων χιλιάδων
πλέον ανέργων.

Παράλληλα, σ’ αυτό το διάστηµα η Κυβέρνηση προχώρησε
στη µεγάλη αύξηση του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας σε µια
σειρά προϊόντων, ενώ αύξησε τους ειδικούς φόρους κατανάλω-
σης. Επίσης, σύµφωνα µε το µνηµόνιο και την Κυβέρνηση, θα
προχωρήσει και στη µεταβολή του συντελεστή σε πολλά προϊό-
ντα, δηλαδή από το 11% θα το πάει στο 23%.

Παράλληλα, σε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα των κυβερνή-
σεων ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας, είχαµε τη µεγάλη µείωση
των συντελεστών φορολογίας των ανωνύµων εταιρειών, όπου
από το 45% επί ΠΑΣΟΚ πήγε στο 35%. Επί Νέας ∆ηµοκρατίας
κατέβηκε στο 24% και τώρα, όπως ισχυρίζεται η Κυβέρνηση, θα
το πάει στο 20%. ∆ηλαδή δηµιουργήθηκε ένα ευνοϊκό περιβάλ-
λον, µέσω µιας πολιτικής που δηµιουργεί αυτό το περιβάλλον,
για τις δυνάµεις του κεφαλαίου, δηλαδή τους τραπεζικούς, εφο-
πλιστικούς και εµποροβιοµηχανικούς οµίλους σε βάρος του ερ-
γαζόµενου λαού. Πρόκειται για µια καθαρή ταξική πολιτική. Άρα,
µέσα σ’ αυτό το περιβάλλον, ταξικό θα είναι και οποιοδήποτε φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο.

Εξάλλου, είχαµε και τις προχθεσινές πανηγυρικές δηλώσεις
της Κυβέρνησης, του Πρωθυπουργού, του Υπουργού για τα 25
δισεκατοµµύρια που θα δώσει το ελληνικό δηµόσιο ως εγγύηση
στους τραπεζικούς οµίλους δήθεν για τη ρευστότητα της αγο-
ράς. Σ’ αυτά τα 28 δισεκατοµµύρια που έδωσαν µαζί οι κυβερ-
νήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας θα πρέπει να
προσθέσουµε και άλλα 10 δισεκατοµµύρια που θα δοθούν µέσα
από το µνηµόνιο, δηλαδή µιλάµε για έναν πακτωλό δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, προκειµένου να ευνοηθούν µεγάλοι επιχειρηµατι-
κοί όµιλοι µέσω των τραπεζικών οµίλων.

Και µέσα σ’ αυτό το περιβάλλον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
έρχεται η περαίωση –παλιά ιστορία- αυτό το πρόσθετο χαράτσι,
αυτός ο κεφαλικός φόρος, αυτός ο εκβιαστικός φόρος, γιατί
µέσα εκεί περιλαµβάνονται και αυτοί που έκαναν την αυτοπεραί-
ωση, οι οποίοι βέβαια θα κληθούν να πληρώσουν ξανά.

Και σ’ αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε, θα έλεγα ότι παίζεται
ένα διαχρονικό πολιτικό θέατρο µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, προ-
σπαθώντας ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία να αποπροσανατολί-
σουν το λαό. Συµφωνούν και οι δύο στην περαίωση, δηλαδή στο
χαράτσωµα των µικροεπαγγελµατιών, των αυτοαπασχολούµε-
νων.

Να υπενθυµίσω, βέβαια, ότι το 2008 στον ανάλογο νόµο για
την περαίωση ο κ. Κουτµερίδης ήταν καταπέλτης, λέγοντας ότι

µε τη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών µέσω της περαίωσης επι-
βραβεύετε τον κακοπληρωτή, το φοροφυγά και λέτε «κορόιδο»
τον έντιµο φορολογούµενο πολίτη, ενώ ενισχύονται οι µεγάλοι
επιχειρηµατικοί όµιλοι.

Τα ίδια έλεγε ο κ. Κασσίµης το 2002 σε αντίστοιχο νόµο που
είχε φέρει το ΠΑΣΟΚ. Και βέβαια, ο κ. Μακρυπίδης το 2002 έδινε
τη µάχη υπέρ της περαίωσης.

Άρα, δηλαδή, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ξεσκεπάζο-
ντας το ρόλο και το έργο αυτών των δύο κοµµάτων που διακυ-
βέρνησαν τη χώρα, αποκαλύπτει το ταξικό περιεχόµενο της
πολιτικής τους που δεν είναι τίποτα άλλο παρά το ότι µέσα από
αυτήν την περαίωση θέλουν πραγµατικά να τραβήξουν πολύ µε-
γάλα ποσά από τους µικροεπαγγελµατίες, αφού από την άλλη
φοροαπαλλάσσουν πολλούς µεγάλους επιχειρηµατικούς οµί-
λους.

Και σε αυτό το ζήτηµα, βέβαια, είµαστε συγκεκριµένοι. Η Κυ-
βέρνηση µιλάει µέσα στην εισηγητική έκθεση για τις ανέλεγκτες
υποθέσεις. ∆εν µιλάει, όµως, για τις ελεγµένες υποθέσεις, για τα
βεβαιωµένα χρέη που έχουν οι επιχειρηµατίες και που, βέβαια,
δεν εισπράττονται.

Αυτά τα έχει ελέγξει, τα έχει βεβαιώσει ο φοροεισπρακτικός
µηχανισµός που επάνω του τα ρίχνουν όλα οι κυβερνήσεις. Τριά-
ντα δισεκατοµµύρια είναι οι βεβαιωµένες ανείσπρακτες οφειλές
των επιχειρηµατιών προς τα δηµόσια ταµεία. Το 85% αυτού του
ποσού το οφείλει το 2%-3% των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων, που είναι ο πακτωλός µαζών των κερδών που τα προηγού-
µενα χρόνια, µε ανάπτυξη της οικονοµίας στη χώρα µας είχαµε
πολύ υψηλά κέρδη, αλλά όµως αυτά τα κέρδη δεν φορολογήθη-
καν, µε ευθύνη, βέβαια, των κυβερνήσεων και αυτά τα οποία φο-
ρολογήθηκαν δεν έχουν κατατεθεί και πάλι µε ευθύνη διαχρονικά
των κυβερνήσεων.

Να ποιον ευνοεί η διαχρονική πολιτική του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και ποιον, βέβαια, επιβαρύνει. Επιβαρύνει
τους µικροεπαγγελµατίες, τους αυτοαπασχολούµενους και κυ-
ρίως τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους.

Σε αυτό το σηµείο έχετε την πλήρη στήριξη του Συνδέσµου
Ελληνικών Βιοµηχανιών, ο οποίος λέει ότι µπροστά στο κρίσιµο
δηµοσιονοµικό καθεστώς που υπάρχει πρέπει να πάρουµε τα
µέτρα µας. Κλείνει, δηλαδή, το µάτι προς την Κυβέρνηση και λέει:
«Πάρτε από τους µικρούς αυτοαπασχολούµενους επαγγελµα-
τίες, τους µισθωτούς και τους συνταξιούχους και δώστε τα σε
εµάς µε καινούργιες φοροαπαλλαγές και µε καινούργιες επιδο-
τήσεις»!

«Άδικο» λέει η Κυβέρνηση «αλλά αναγκαίο το µέτρο της πε-
ραίωσης». Θεσµοθετείτε, λοιπόν, το άδικο και το κάνετε δίκαιο
και νόµιµο. Και, βέβαια, θα πανηγυρίζει ένας πρώην Υπουργός
της Νέας ∆ηµοκρατίας που έλεγε ότι το «νόµιµο είναι και ηθικό».
Και βέβαια για εµάς είναι ξεκάθαρο πως δίκαιο είναι να φορολο-
γηθούν τα πολύ υψηλά κέρδη των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων µε 45%.

Για τους µικρούς, τους αυτοαπασχολούµενους, τους µικροε-
παγγελµατίες υπάρχουν τα βιβλία εσόδων- εξόδων και εκεί πρέ-
πει να υπάρχει και το αφορολόγητο 45%.

Βέβαια, µέσα στο νοµοσχέδιο, κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν οι
εξαιρέσεις των εξαιρέσεων και, όπως λέει και το αρµόδιο τµήµα
νοµοτεχνικής επεξεργασίας, δεν εξαιρούνται από την περαίωση
οι εισηγµένες σε ξένα χρηµατιστήρια εταιρείες. Βάζει ένα ερω-
τηµατικό. Υπάρχουν µάλιστα και οι διατάξεις που βάζουν και
µέσα στην περαίωση µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους που
έχουν τζίρο πάνω από 20 εκατοµµύρια ευρώ και που είναι εισηγ-
µένες ή όχι στο Χρηµατιστήριο.

Ποιον κοροϊδεύετε, λοιπόν, όταν λέτε «Ξέρετε, εµείς ευνοϊκά
στεκόµαστε απέναντι στο µικρό επαγγελµατία»; Σε εκείνον εκβια-
στικά µε το µηχανισµό ελέγχου λέτε: «Περάστε από τα ταµεία
και πληρώστε τον κεφαλικό φόρο», ενώ στους άλλους λέτε:
«Ελάτε, πληρώστε κάτι έναντι των οφειλών και ξεχρεώσατε!».

Είναι σαθρό αυτό το επιχείρηµα ότι φταίει ο φοροεισπρακτικός
µηχανισµός. Είναι κατ’ εικόνα και καθ’ οµοίωση του συστήµατος.
Το αστικό κράτος χρειάζεται τέτοιους φορολογικούς µηχανι-
σµούς που θα ξεζουµίζουν το µικρό, αλλά προς το µεγάλο θα
είναι γαλαντόµοι.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω µε το άρθρο 19. Αφορά, βέβαια, τους απεργούς ιδιο-
κτήτες φορτηγών δηµόσιας χρήσης. Είχαµε πει και στην επι-
τροπή ότι εδώ πραγµατικά η Κυβέρνηση προχωρά σε
επικίνδυνους αντιδηµοκρατικούς ατραπούς. ∆ιολισθαίνει, δη-
λαδή, σε αντιδηµοκρατικές µεθόδους και καταστάσεις, για να
υπερασπιστεί και να προωθήσει µια βαθιά αντιλαϊκή πολιτική,
χρησιµοποιώντας ακόµη και ρυθµίσεις της χούντας, της δικτα-
τορίας. Και δεν είναι µόνο προς τους φορτηγατζήδες. Είναι ότι
απευθύνεται πλέον σε όλο τον εργαζόµενο λαό, που του λέει ότι
πρέπει να σκύψεις το κεφάλι, να αποδεχθείς αυτήν την αντιλαϊκή,
ταξική και βάρβαρη πολιτική, γιατί αλλιώς θα σε επιστρατεύσω
και θα δηµιουργήσω ένα περιβάλλον για πληµµέληµα, κακούρ-
γηµα, φυλακίσεις, προκειµένου να περάσει στο απυρόβλητο
αυτή η πολιτική προς όφελος, βέβαια, των µεγάλων επιχειρηµα-
τικών οµίλων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Τζέκη.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αυτή η τακτική δεν θα γίνει συνείδηση του
εργαζόµενου λαού. Καλούµε σε συµπαράσταση και αλληλεγγύη
όλους τους εργαζόµενους και τους µικροεπαγγελµατίες προς
τους φορτηγατζήδες, γιατί έτσι δηµιουργείται το λαϊκό µέτωπο
απέναντι στο µαύρο µέτωπο των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων και του πολιτικού προσωπικού που τους υπηρετεί πιστά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Τζέκη από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
Το λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ και Βουλευ-

τής Β’ Αθήνας κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αν ήταν εδώ ο κ. Παπακωνσταντίνου, ο οποίος µιλάει πολύ

καλά αγγλικά, θα του έλεγα ότι το νοµοσχέδιο του είναι αυτό που
λέµε µια «case study». Είναι µια «case study», δηλαδή ένα παρά-
δειγµα του πώς µια καλή ιδέα µπορεί να µεταµορφωθεί σε ένα
σωρό από κάρβουνα και να απαξιωθεί τελείως.

Πρώτον, η τροπολογία που καταθέτετε είναι πανάσχετη µε το
νοµοσχέδιο. Είναι µνηµείο αυταρχισµού. Κατετέθη σ’ ένα κατε-
πείγον νοµοσχέδιο ως µη έδει. Από πού να αρχίσει κανείς και
πού να τελειώσει; Τα είπαµε χθες στην επιτροπή. Αποπνέει αυ-
ταρχισµό και επιχειρεί –αυτό που λέει ο λαός- να σπάσει τον τσα-
µπουκά των φορτηγατζήδων, που, όµως, καταστρέφονται και να
παραδειγµατίσει και άλλες κοινωνικές τάξεις µε το παράδειγµα
τους. Όποιος διαµαρτύρεται µπαίνει µέσα και χάνει και την άδεια
ασκήσεως επαγγέλµατος. Γιατί αυτό κάνετε: Του παίρνετε και
την άδεια του φορτηγού.

Είναι, λοιπόν, «case study», γιατί κάνατε αυτήν τη διαβόητη
ρύθµιση µε την εξαίρεση της εξαιρέσεως. Μιλώ για το άρθρο 4
παράγραφος 2 και το άρθρο 12 για την ένταξη των µεγάλων επι-
χειρήσεων στην περαίωση, ακόµη και αν έχουν εµπλακεί µε ει-
κονικά τιµολόγια.

Χρειάζεται, λοιπόν, άµεση απόσυρση του άρθρου 4 παρά-
γραφος 2, του άρθρου 12 και, φυσικά, της πανάσχετης και προ-
κλητικής αυταρχικής τροπολογίας, την οποία καταθέσατε.

Είναι «case study» για το πώς δεν πρέπει να παρουσιάζονται τα
νοµοσχέδια, γιατί δεν περιλαµβάνει και θαρραλέα µέτρα για τους
τίµιους, τους συνεπείς και τους νοµοταγείς πολίτες.

Στην Ελλάδα όποιος είναι νοµοταγής αισθάνεται κορόιδο.
Εκτός αυτού υπάρχουν πολίτες που δεν µπορούν να γλιτώσουν
από την εφορία. Είναι οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι. Για κά-
ποιους άλλους, βέβαια, η Ελλάδα είναι ένας πάρα πολύ ευχάρι-
στος τόπος, όπου η επιβολή φόρου και η πληρωµή του είναι πολύ
σχετικές έννοιες. Υπάρχουν, λοιπόν, οι νοµοταγείς, τους οποί-
ους δεν τους επιβραβεύετε και υπάρχουν και οι άλλοι οι οποίοι
επιβραβεύονται.

Αυτό είναι το σκηνικό που ζούµε. Μιλάµε για την περαίωση, η
οποία επαναλαµβάνεται κατά µέσο όρο κάθε τρία χρόνια.

Το 1978 στις θέσεις όπου κάθεστε καθόταν ο αείµνηστος Θα-

νάσης Κανελλόπουλος. Έκανε, λοιπόν, την περαίωση. Πέρασαν
τριάντα δύο χρόνια και κάθε τρία χρόνια συνολικά είχαµε δέκα
περαιώσεις. Περίπου κάθε τρία χρόνια περαίωση! Και κάθε φορά
που γίνεται η περαίωση, ανεβαίνει µε ύφος σοβαρό και αυστηρό
ο εκάστοτε Υπουργός Οικονοµικών και λέει ότι είναι η τελευταία
φορά και η τελευταία ευκαιρία που γίνεται αυτό και χωρίς, φυ-
σικά, να πείθεται κανένας πολίτης για τον απλούστατο λόγο ότι
ο πολίτης ξέρει πως µε τα χάλια που έχουν τα δικαστήρια η υπό-
θεση θα τραβήξει πολύ καιρό, θα περάσει µια δεκαετία, θα πλη-
ρώσει ένα µέρος απ’ αυτό και γι’ αυτό µπλοκάρουν και τα
δικαστήρια. Έχουµε εκατόν πενήντα χιλιάδες εκκρεµείς υποθέ-
σεις και 30 δισεκατοµµύρια πρόστιµα και φόρους.

«Λεφτά υπάρχουν» έλεγε ο Αρχηγός σας. Όταν έλεγε «λεφτά
υπάρχουν», εννοούσε αυτά τα 30 δισεκατοµµύρια; Τώρα το µα-
θαίνει ο κόσµος. Εννοούσε τα 30 δισεκατοµµύρια εκκρεµή πρό-
στιµα και φόρους; Αυτό ήταν το δούλεµα που υπέστη προ-
εκλογικά ο ελληνικός λαός;

Η περαίωση, λοιπόν, οδηγεί τους πολίτες που σέβονται το
νόµο και που είναι συνεπείς, στην απαξίωση και µε το νοµοσχέ-
διο αυτό αµνηστεύει µέχρι και ποινικά κολάσιµες πράξεις.

Έτσι, αυτός που δεν µπορεί να γλιτώσει, δεν µπορεί να γλιτώ-
σει και άρα πληρώνει το φόρο του, ενώ κάποιοι άλλοι που προ-
σπαθούν να γλιτώσουν το «ξεζούµισµα» µεταπηδούν στο άλλο
στρατόπεδο, των ασυνεπών.

«Λεφτά υπάρχουν»! Πρόκειται, λοιπόν, γι’ αυτά τα 30 δισεκα-
τοµµύρια. Και ξαφνικά µαθαίνουµε ότι αυτοί που έχουν και
400.000 ακίνητη περιουσία –µυθικό ποσό!- αυτοί δεν µπορούν να
µπουν στην περαίωση. Άκουσα και το επιχείρηµα ότι είναι αντι-
κειµενική αξία. Τι θα πει «αντικειµενική» και «υποκειµενική»; Τι θα
πει «αγοραία» και «αντικειµενική» σε µια αγορά που είναι σε κα-
θίζηση; Τα 400.000 ευρώ ακίνητη περιουσία είναι αµύθητα
πλούτη; ∆ηλαδή οι µεγαλοκαρχαρίες της Ελλάδος είναι αυτοί
που έχουν 400.000 ευρώ ακίνητη περιουσία;

Κανείς λογικός άνθρωπος δεν µπορεί, φυσικά, να αντιταχθεί
σε ένα µέτρο που θα λύσει προβλήµατα, που θα αποσυµφορήσει
τα δικαστήρια και που θα φέρει χρήµα στα κρατικά ταµεία.
Όµως, ποια είναι η επιβράβευση όσων δεν φοροδιέφευγαν; Επι-
βραβεύονται και βγαίνουν λάδι όσοι έκαναν ποινικά κολάσιµες
πράξεις. Έχουµε επιβράβευση από το κράτος αυτών που κλέ-
βουν.

Άκουσα πριν τον συµπαθή εισηγητή του ΠΑΣΟΚ Στάθη Κου-
τµερίδη να µιλά για τον φοροεισπρακτικό µηχανισµό. Μα έχει κα-
ταρρεύσει! ∆εν ξέρουµε τι γίνεται µε το παζάρι και το αλισβερίσι
εφόρου και πολίτη; Υπάρχει αυτό σε άλλη προηγµένη χώρα της
Ευρώπης; Τα ακούνε οι ξένοι και µας ακούνε σαν UFO! Όµως,
αυτό γίνεται στις εφορίες. Αυτό γίνεται στις ∆ΟΥ.

Από την άλλη τα φορολογικά έσοδα θα εµφανίζουν µεγαλύ-
τερη κόπωση και συρρίκνωση, γιατί, φυσικά, συρρικνώνεται η οι-
κονοµική δραστηριότητα.

Για το ΦΠΑ και όλα αυτά τα είπαµε στην επιτροπή. Απορώ πώς
εσείς το Υπουργείο δίνετε τέτοια πίστη στον κάθε κ. Τόµσεν της
τρόικας, ο οποίος έρχεται έτσι βαρύς και ασήκωτος και µας λέει
όλα αυτά που µας λέει για το ΦΠΑ. Το πήγατε 23%, δεν µαζεύ-
ετε φορολογικά έσοδα, έχει γονατίσει η αγορά και συνεχίζετε να
ακούτε κανονικά τις εντολές του κ. Τόµσεν, ο οποίος είναι του
∆ιεθνούς Νοµισµατικό Ταµείο και δεν θα έπρεπε να παίζει το
πρώτο βιολί. Γιατί άλλοι είναι αυτοί που δίνουν το µεγαλύτερο
µέρος της βοήθειας του µηχανισµού στήριξης, είναι η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Εµείς όµως ακούµε τον κ. Τόµσεν, για τον οποίο έχουµε
και την καλύτερη των απόψεων! ∆εν κατάλαβα, έχει καµµία
σχέση ο κ. Τόµσεν µε την πραγµατική οικονοµία ή µήπως είναι
από άλλο ανέκδοτο ή από έναν άλλον κόσµο; Βρίσκεται κάπου
αλλού ο κ. Τόµσεν, στα κλιµατιζόµενα γραφεία και τις δερµάτινες
πολυθρόνες του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Αυτή είναι, λοιπόν, η εµµονή µε το ΦΠΑ. Εγώ δεν αισθάνοµαι
καµµία ευγνωµοσύνη γι’ αυτούς που τα παίρνουν, αυτούς που
µας δανείζουν, όπως λέτε συχνά. Είναι αισθηµατίες, δηλαδή, µας
δανείζουν και πρέπει να αισθανόµαστε και ευγνωµοσύνη. Καµ-
µία ευγνωµοσύνη δεν αισθάνοµαι. Τα παίρνουν χοντρά και ποι-
κιλοτρόπως, οπότε κάνουν ό,τι επιβάλλει το συµφέρον τους.

Για τα τέλη κυκλοφορίας, τα λέω πολύ σύντοµα, διότι, πραγ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 30 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2423



µατικά, έχουν φθάσει σε τιµές Κεντρικής Ευρώπης. Όσα πλή-
ρωνα για τέλη κυκλοφορίας στις Βρυξέλλες, θα πληρώνω για αυ-
τοκίνητο µε τον ίδιο κυβισµό στην Ελλάδα. Όµως οι µισθοί είναι
διπλάσιοι στο Βέλγιο, και οι δρόµοι κυκλοφορίας εκεί είναι πολύ
καλύτεροι. Πράσινα τέλη, όµως, δεν είναι. Είναι «πράσινα» επειδή
έχουν τη σφραγίδα του ΠΑΣΟΚ ή το χρώµα του εκατοντάευρου!
Γι’ αυτό είναι πράσινα τέλη. Οικολογικά τέλη δεν είναι. Τα ονο-
µάσατε «πράσινα» επειδή φέρνουν τη σφραγίδα σας, είναι πα-
σοκικά τέλη κυκλοφορίας και έχουν το σήµα του εκατοντάευρου
από αυτά τα λεφτά που θα εισρεύσουν στα κρατικά ταµεία.

Έγινε συζήτηση χθες στην επιτροπή, συζήτηση εξπρές βέβαια,
για τα «µαϊµού» και εικονικά τιµολόγια, για τις ψεύτικες αποδεί-
ξεις και όλα τα υπόλοιπα. Η περαίωση είναι µία λύση ασφαλώς -
και αυτή είναι η αλήθεια- στα δραµατικά προβλήµατα που έχετε
µε την υστέρηση εσόδων και θα ξεµπλοκάρει κάπως τα δικα-
στήρια, θα βγάλει και από το αδιέξοδο κάποιους µικροεπαγγελ-
µατίες, θα ξεαγχώσει κόσµο.

Όµως, εδώ πέρα βλέπετε ότι κλάδοι διαµαρτύρονται. Κατα-
θέτω το υπόµνηµα της Οµοσπονδίας Βενζινοπωλών Ελλάδος. Ζη-
τάει να µη γίνει περαίωση, γιατί σβήνει ο κλάδος. Από τη µία οι
άνθρωποι έχουν το πρόβληµα που ξέρουµε όλοι µε τους βυτιο-
φορείς και από την άλλη έχουν την περαίωση και είναι σάντουιτς
πλέον, είναι σε δύο µυλόπετρες. Λένε ότι θα σταµατήσει η δρα-
στηριότητά τους. ∆ιαβάστε το υπόµνηµα. Το έστειλαν στον κ. Πα-
πακωνσταντίνου στις 22 Σεπτεµβρίου, εξάλλου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής το προαναφερθέν έγγραφο
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ερώτηση στην οποία δεν παίρνω απάντηση µε τίποτα: Θα συµ-
ψηφιστούν αυτά που χρωστάει το κράτος µε αυτά που χρωστάει
ο φορολογούµενος; Συµψηφισµός θα υπάρχει; Ούτε εσείς, αγα-
πητέ κύριε Υφυπουργέ, απαντάτε ούτε ο κύριος Υπουργός Οι-
κονοµικών. Θα συµψηφιστούν; Σηκωθείτε σήµερα στην Αίθουσα
της Βουλής και πείτε: Αυτά που χρωστάει το κράτος µε αυτά που
του χρωστάει ένας πολίτης, ο οποίος βρίσκεται σε αυτήν τη
θέση, συµψηφίζονται και τελειώνει η ιστορία και ξεµπλοκάρει και
η γραφειοκρατία.

Θα κλείσω µε δύο παρατηρήσεις. Ο φοροεισπρακτικός µηχα-
νισµός είναι άδικος, πράγµατι. Ο κ. Σαχινίδης µας έφερε τα στοι-
χεία µε τις ∆ΟΥ απ’ όλη την Ελλάδα. Οι ακρίτες µας στην
Ορεστιάδα, στο Νησί µου στην Ικαρία, στη Μυτιλήνη, στη Χίο
πληρώνουν τους φόρους. Το ξέρετε και το ξέρετε καλά ότι 80%
µε 95% των εισπράξεων των εφοριών είναι εν σχέσει µε τις βε-
βαιωµένες οφειλές. Οι ακρίτες πληρώνουν το φόρο. Εδώ κάτι κυ-
ριλέ εφορίες στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη δεν βλέπω να
έχουν τα έσοδα τα οποία θα έπρεπε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί δηλαδή, ο φτωχός αγρότης από την Ικαρία ή ο ψαράς,

ξέρω εγώ, από το Αγαθονήσι να είναι συνεπής στους φόρους και
κάποιοι άλλοι να επιδίδονται σε λουλουδοπόλεµο στα «σκυλά-
δικα», να χρωστάνε και να τους βλέπουµε στα life style περιο-
δικά; Για ποιο λόγο γίνεται αυτό; Για ποιο λόγο υπάρχει αυτή η
ατιµωρησία; Υπάρχει αυτή η ατιµωρησία, γιατί έχει καταρρεύσει
τελείως ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός και βρισκόµαστε στην
εποχή της τουρκοκρατίας και µε το αλισβερίσι που υπάρχει µε-
ταξύ του έφορου και του ανθρώπου, ο οποίος έχει µία εκκρεµή
υποχρέωση.

∆εύτερη παρατήρηση και τελευταία. Έγινε αυτή η ιστορία µε
τον υπάλληλο του Σ∆ΟΕ. Ξέρουµε τι έγινε στη ∆ιεύθυνση Ιονίων
Νήσων. Ζητούσε εκβιαστικά από ιδιοκτήτη ξενοδοχείου 30.000
ευρώ. ∆ικαίως εξερράγη ο κ. Παπακωνσταντίνου µέσα στην επι-
τροπή κατά του εισαγγελέα, ο οποίος δεν τον κράτησε. Υπάρχει
και άλλος υπάλληλος του Σ∆ΟΕ, απ’ ότι µαθαίνουµε, στην ίδια
διεύθυνση, ο οποίος καταζητείται. Τι συµβαίνει, λοιπόν, εδώ
πέρα; Υπάρχει ένα ζήτηµα µε τη δικαιοσύνη. Κανείς δεν είναι υπε-
ράνω κριτικής, κανείς δεν µπορεί να πει ότι δεν θα µου κάνετε
κριτική και σε δικαστικές αποφάσεις και σε ενέργειες και σε µη
ενέργειες οι οποίες εξοργίζουν τον κόσµο. Να το καταλάβουν

όλοι αυτό. Και η δικαιοσύνη θα ελέγχεται γι’ αυτά που κάνει και
γι’ αυτά που δεν κάνει. Όλοι ξέρουµε, εάν είναι ευχαριστηµένοι
οι Έλληνες από την ποιότητα της απονοµής της δικαιοσύνης στα
ελληνικά δικαστήρια, γιατί ο φουκαράς την πληρώνει και οι µε-
γαλοκαρχαρίες τη γλυτώνουν και µε τη ρύθµιση που κάνετε.

Αν η Κυβέρνηση χάσει το παιχνίδι, θα συνεχίσει να υπάρχει κα-
χυποψία, θα συνεχίσει να υπάρχει ατιµωρησία. Όλοι ξέρουµε το
όργιο της στελέχωσης των δηµοσίων υπηρεσιών, ιδίως από το
’81, µε τους «δικούς µας» και τους «άλλους». Αλλά, όπως απέ-
δειξε και η κριτική των Βουλευτών της Συµπολίτευσης, στένευ-
σαν τα περιθώρια ασφυκτικά.

Ή αλλάζετε, κύριε Υπουργέ, ή βουλιάζετε!
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο τµήµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες µε τους εκ-
παιδευτικούς τους, από το Γενικό Λύκειο Εκπαιδευτηρίων
«Κωστέα-Γείτονα».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Αλέξανδρος Κοντός, ζητάει από τον Πρόεδρο της
Βουλής χορήγηση αδείας του στο εξωτερικό για δύο διήµερα, 5
έως 6 Οκτωβρίου και 11 έως 12 Οκτωβρίου, για προσωπικούς
λόγους.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, κ. ∆ηµήτριος

Παπαδηµούλης, έχει το λόγο για έξι λεπτά.
Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Αν έχω µετρήσει σωστά,

είναι η δέκατη φορά µέσα σ’ ένα χρόνο, που η κοινοβουλευτική
Πλειοψηφία χρησιµοποιεί την άθλια και αντιδηµοκρατική διαδι-
κασία του κατεπείγοντος, για να περάσει ένα µέτρο. Αυτό είναι
οµολογία έλλειψης σχεδιασµού, κοινοβουλευτικού αυταρχισµού,
αλλά και πανικού. Οµολογείτε ότι έχουν πέσει έξω οι οικονοµικοί
σας σχεδιασµοί και µε διαδικασίες κατεπείγοντος έρχεται για «τε-
λευταία φορά» λέτε, -είναι το συντοµότερο ανέκδοτο, κανείς Έλ-
ληνας δεν το πιστεύει- µία ακόµη περαίωση.

Χθες µετά από µία έντονη πολιτική αντιπαράθεση στην Επι-
τροπή Οικονοµικών, όπου ο Υπουργός Οικονοµικών έφθασε στο
σηµείο να µε απειλήσει και µε ποινικές ευθύνες, αποσύρθηκε µία
σκανδαλώδης ρύθµιση, µε την οποία εχορηγείτο φορολογική
αµνηστία σε µεγαλοεπιχειρηµατίες, µεγαλοοφειλέτες του δηµο-
σίου µε εταιρείες εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, µε τζίρο πάνω
από 20.000.000 ευρώ, οι οποίοι είχαν δώσει και λάβει εικονικά
και πλαστά φορολογικά στοιχεία. Η ρύθµιση αυτή έφυγε, ο λεκές
όµως έµεινε και οφείλετε εξηγήσεις. Αυτή η ρύθµιση που δεν
υπήρχε στο νοµοσχέδιο της Παρασκευής και εµφανίστηκε στο
νοµοσχέδιο της Τρίτης, για ποιο λόγο µπήκε, ποιες περιπτώσεις
κάλυπτε, τι έσβηνε και πόσα θα µάζευε;

Κατηγορήθηκα, όταν έθεσα αυτό το θέµα, για πολιτική ανεντι-
µότητα. Σας ερωτώ όλους, µε το χέρι στην καρδιά είτε ανήκετε
στην Πλειοψηφία είτε στη Μειοψηφία είτε σε οποιοδήποτε
κόµµα: Τι είναι πολιτικά ανέντιµο, να καταγγέλλεις µία χαριστική
ρύθµιση -η στροφή εκατόν ογδόντα µοιρών της τελευταίας στιγ-
µής απέδειξε ότι ήταν χαριστική ρύθµιση και γι’ αυτό η Κυβέρ-
νηση την απέσυρε τη συγκεκριµένη- ή η προώθησή της και
µάλιστα την τελευταία στιγµή, χωρίς επιχειρηµατολογία για το
ποιος την εισηγήθηκε, ποιους εξυπηρετούσε;

Και, εν πάση περιπτώσει, η εξαίρεση της εξαίρεσης, δηλαδή η
ένταξη στην περαίωση για τα εικονικά και πλαστά τιµολόγια, απο-
σύρθηκε υπό την κατακραυγή της κοινωνίας πρώτα απ’ όλα,
καθώς το ζήτησαν όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, αλλά και
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Βουλευτές της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, προς τιµήν της.
Τι έµεινε, όµως; Έµεινε η ένταξη στη ρύθµιση της περαίωσης για
όλα τα υπόλοιπα φορολογικά αδικήµατα, πλην της έκδοσης πλα-
στών και φορολογικών στοιχείων, όλων των µεγάλων και των ει-
σηγµένων στο Χρηµατιστήριο και των επιχειρήσεων µε ακαθά-
ριστα έσοδα πάνω από 20.000.000 ευρώ. Απλώς το πιο ξεφωνη-
µένο σηµείο της φωτογραφικής ρύθµισης αποσύρθηκε υπό την
κατακραυγή.

Έτσι, ανατρέπεται η βασική επιχειρηµατολογία του Υπουργού
Οικονοµικών, όταν ήρθε την περασµένη Παρασκευή και µας είπε:
«Ξέρετε τι κάνω; Κάνω µία περαίωση µε την οποία θα ευνοηθούν
και οι φοροφυγάδες, για να συγκεντρώσω τους ελέγχους στους
µεγάλους, στις χίλιες επτακόσιες επιχειρήσεις, που έχουν τζίρο
πάνω από 20.000.000 ευρώ και στις εισηγµένες στο Χρηµατι-
στήριο που είναι πολύ λιγότερες». Και αυτούς τους εντάσσετε
µε εξαίρεση τα πλαστά και οικονοµικά τιµολόγια.

Επειδή όταν κρίνουµε ένα νοµοθέτηµα, σηµασία έχει ποιοι κερ-
δίζουν και ποιοι χάνουν, από αυτό το νοµοσχέδιο της περαίωσης
πρώτα από όλα χάνει η πολιτική αξιοπιστία και η πολιτική ειλι-
κρίνεια. Να σας διαβάσω µια δήλωση: «Με την περαίωση υπάρ-
χει ένα νέο χαράτσι που επιβάλλεται µε εκβιαστικό τρόπο και
όποιον πάρει ο χάρος. Είναι η οµολογία αποτυχίας της φορολο-
γικής πολιτικής της Κυβέρνησης. Στέλνουν λάθος µήνυµα στο
φορολογούµενο που λέει εντάξει τώρα, ας µην είµαι συνεπής
γιατί σε µερικά χρόνια πάλι κάποιος θα έρθει και θα µε ρυθµί-
σει». ∆εν τα είπε ο Παπαδηµούλης ή ο Χαλβατζής ή ο Τζέκης στη
Βουλή. Τα είπε ο σηµερινός Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Παπα-
κωνσταντίνου πριν από ένα χρόνο στις 29.08.2009.

Και ρωτάω: Γιατί η περαίωση του κ. Παπαθανασίου ήταν κα-
ρύδια και βροντούσε και έπρεπε να την απορρίψετε, ενώ η πε-
ραίωση του κ. Παπακωνσταντίνου είναι σύκα και δεν ακούγεται;
Εξηγήστε. Λέτε ότι τραβάµε µια αρχή και ότι από δω και πέρα θα
δουλεύει ο φοροελεγκτικός και φοροεισπρακτικός µηχανισµός.
Αλήθεια; Πείτε µου τα µέτρα που πήρατε ένα χρόνο τώρα, που
εξασφαλίζουν ότι δουλεύει ο φοροελεγκτικός και φοροεισπρα-
κτικός µηχανισµός αποτελεσµατικά, αξιοκρατικά χωρίς διαφθορά
για να πειστώ. Κανείς δεν πείθεται. Προετοιµάζετε απλώς την τε-
λευταία περαίωση και οδηγείτε Βουλευτές της κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας να λένε «είµαστε σε κατάσταση σχιζοφρενική, άλλα
πιστεύουµε και άλλα ψηφίζουµε». Και µε την ευκαιρία θα ήθελα
να ρωτήσω και τους Βουλευτές που ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ και
έχουν βγει καθαρά και προς τιµήν τους και διαφώνησαν µε το
µέτρο της περαίωσης όπως υλοποιείται, στα ραδιόφωνα, στα κα-
νάλια, στις επιτροπές της Βουλής: Τι θα κάνουν τώρα; Θα τιµή-
σουν τη γνώµη τους ή θα ψηφίσουν κάτι µε το οποίο διαφωνούν;

Ποιοι κερδίζουν και ποιοι χάνουν, λοιπόν; Χάνουν οι µισθωτοί
και οι συνταξιούχοι που φορολογούνται στην πηγή. Χάνουν οι
συνεπείς φορολογούµενοι των άλλων κοινωνικών κατηγοριών
στους οποίους η Κυβέρνηση µε αυτήν την περαίωση τους λέει
«κορόιδα, πληρώσατε τσάµπα και βερεσέ, γιατί αυτός που δεν
πλήρωσε και ήταν ελεύθερος επαγγελµατίας, επιχειρηµατίας, µι-
κροµεσαίος κ.λπ.. αυτός θα πληρώσει δέκα µε είκοσι φορές λι-
γότερο φόρο από εσάς».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπαδη-

µούλη, µέσα στα δυο λεπτά σας παρακαλώ να κλείσετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ασφαλώς, κύριε Πρόεδρε.
Χάνουν, όµως, και µέσα στην περαίωση πάλι οι πιο αδύνατοι.

Ένας νέος µηχανικός, ελεύθερος επαγγελµατίας που δουλεύει
µε µπλοκάκι είναι και µισθωτός και τον υποχρεώνει ο εργοδότης
του να εµφανίζεται ως ελεύθερος επαγγελµατίας και να αµείβε-
ται µε µπλοκάκι για να πληρώνει από την τσέπη του και την ασφα-
λιστική εισφορά, θα πληρώσει µε τα κυβερνητικά µέτρα της
περαίωσης 1000 ευρώ το χρόνο για να καθαρίσει για κάθε
χρήση. Μια ανώνυµη εταιρεία µε βιβλία τρίτης κατηγορίας θα
πληρώσει λιγότερα, 700 ευρώ. Πείτε µου ποια δικαιοσύνη εξηγεί
αυτήν την αδικία. Και αν δείτε και µέσα στις επιχειρήσεις ανά-
λογα µε το τζίρο, οι πιο ευνοηµένοι από τις διατάξεις της περαί-
ωσης είναι οι πιο µεγάλες επιχειρήσεις, αυτές που υποτίθεται ότι

είχατε εξαιρέσει.
Καταλήγοντας, θα καταψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο γιατί

είναι σκάνδαλο, πριµοδοτεί τη φοροδιαφυγή, ευνοεί την φορο-
λογική αδικία και το κυριότερο, στέλνει ένα σήµα και για το µέλ-
λον: την ώρα που εσείς λέτε «θάνατος στους φοροφυγάδες,
φυλακή στους φοροφυγάδες» λέει στην κοινωνία «κορόιδο µην
ξαναπληρώσεις φόρους», γιατί θα έρθει µετά από λίγα χρόνια
κάποιος Υπουργός «πράσινος» ή «γαλάζιος» και θα πει για τε-
λευταία φορά «ζήτω η ενδέκατη περαίωση»!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Στο σηµείο αυτό

µπαίνουµε στον κύκλο των τεσσάρων αγορητών επί της αρχής.
Το λόγο έχει ο κ. Μακρυπίδης, για τέσσερα λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει

αναγνωριστεί απ’ όλους και όχι µόνο από αυτούς που είναι στην
Αίθουσα αυτή, αλλά από τον ελληνικό λαό στο σύνολό του ότι
ζούµε την πιο δύσκολη οικονοµική κατάσταση που βρέθηκε η
χώρα τουλάχιστον µεταπολιτευτικά. Η χώρα σήµερα ζει ένα µε-
γάλο δηµοσιονοµικό πρόβληµα και γενικότερα οικονοµικό και δεν
βλέπω δυστυχώς από τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, της Νέας ∆ηµοκρατίας στο ελάχιστο να κάνουν αυ-
τοκριτική για το αν έχουν ευθύνες για την κατάσταση της
οικονοµίας και της χώρας. Και δεν περιµένουµε να αναλάβουν
τις ευθύνες τους, γιατί δεν µπορούν να αναγνωρίσουν το αυτο-
νόητο, τις µεγάλες και σοβαρές ευθύνες τους.

Θα πω µόνο το εξής, κύριε Πρόεδρε. Το 2003 το έλλειµµα ήταν
2,7% και το 2009 έφτασε το 13,7%. Το χρέος ήταν 180 δισεκα-
τοµµύρια και έφτασε 300 δισεκατοµµύρια το 2009. Τα ανεί-
σπρακτα δεδοµένα χρέη προς το δηµόσιο ήταν 11 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ και το 2009 έφτασαν 31 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Αυτά είναι µια σκληρή πραγµατικότητα που παραβλέπουν οι συ-
νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό το µεγάλο δηµοσιονο-
µικό πρόβληµα ήρθε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να το αντιµε-
τωπίσει. Και το αντιµετωπίζει µε τον καλύτερο τρόπο, µε δυσκο-
λίες ναι. Ήδη η µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού, τα αδύ-
ναµα κοινωνικά στρώµατα έχουν καταβάλει το αντίτιµο, για να
βγει η χώρα µας από την κρίση. Και θα πρέπει σήµερα να πλη-
ρώσουν και οι έχοντες και κατέχοντες και οι φοροφυγάδες. Θα
πρέπει πάνω από όλα και πρώτα και κύρια το σύνολο των πολιτι-
κών δυνάµεων να συµπράξει σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Και δεν το
βλέπουµε δυστυχώς, γιατί οι µαθητευόµενοι µάγοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ο κ. Καραµανλής στην προκειµένη περίπτωση που
παρέλαβε -όπως προηγουµένως περιέγραψα το 2004- τα δηµο-
σιονοµικά της χώρας σ’ αυτήν την κατάσταση, το 2009 παρέδωσε
αυτήν την κρίσιµη κατάσταση στην οικονοµία. Και συνεχίζουν να
υπάρχουν µαθητευόµενοι µάγοι από την µεριά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, γιατί βλέπουµε ότι ο κ. Σαµαράς είπε ότι µπορεί µέσα
στο 2011 να µηδενίσει το έλλειµµα. Έχει και µνήµη και κρίση ο
ελληνικός λαός, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σε σχέση µε την περαίωση, κύριε Πρόεδρε, άκουσα από την
µεριά της Νέας ∆ηµοκρατίας να κάνει κριτική για τη στάση που
είχαµε στην απόφαση της περαίωσης το 2008 του κ. Αλογο-
σκούφη. Όσον αφορά τη διαδικασία, ξέρετε την απόφαση που
έφερε τότε προς κύρωση στη Βουλή ο κ. Αλογοσκούφης ποιος
την έφτιαξε; Την έφτιαξε το ΕΒΕΑ. Και ερωτώ: Την έφτιαξε το
ΕΒΕΑ, γιατί εξυπηρετούσε συγκεκριµένα συµφέροντα; Γι’ αυτό
ήταν αυστηρή η κριτική και η στάση µας τότε. Και φαίνεται ότι
παρ’ ότι ήταν για έξι χρόνια κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία όχι
µόνο µε δυο αποφάσεις περαίωσης δεν λιγόστευσαν οι ανέλε-
γκτες κρίσεις, αλλά πολλαπλασιάστηκαν και έφτασαν στο µεγάλο
αριθµό των δυόµισι εκατοµµυρίων ανέλεγκτων κρίσεων σήµερα.

Και στην κριτική που ακούστηκε στην επιτροπή και εδώ για
σκάνδαλα και εξαιρέσεις των εξαιρέσεων, ερωτώ τους εκπρο-
σώπους της Νέας ∆ηµοκρατίας, Υπουργούς τότε και Βουλευτές
σήµερα: Γιατί, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν κάνατε έλεγχο
στις εκκρεµότητες του 2001, 2002, 2003 για αυτούς που καταγ-
γέλλετε σήµερα την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ότι µε την απόφαση
αυτή χαρίζεται; Έξι χρόνια δεν είχατε τη δυνατότητα να κάνετε
τους ελέγχους; Γιατί δώσατε τρεις φορές παράταση στις υπο-
θέσεις που είχαν περαιωθεί; Ανανεώσατε αυτές τις περιπτώσεις
γιατί δεν είχατε την τόλµη να συγκρουστείτε µε τα συµφέροντα.
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Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να πω και µια κουβέντα για την από-
φαση της περαίωσης όσον αφορά την πρωτοβουλία σήµερα της
Κυβέρνησης. Η Κυβέρνηση εδώ και έντεκα µήνες έχει αποδείξει
στην πράξη ότι έχει σταθερή πολιτική στόχευση την πάταξη της
µεγάλης φοροδιαφυγής, γενικά της φοροδιαφυγής αλλά µε προ-
τεραιότητα τη µεγάλη φοροδιαφυγή. Και για δέκα µήνες έχει
βάλει το Σώµα ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος το οποίο ξανα-
έστησε, όταν ο κ. Καραµανλής το 2004 προεκλογικά και λαϊκί-
στικα έκλεινε το µάτι στους φοροφυγάδες και εξήγγειλε ότι θα
καταργήσει το Σ∆ΟΕ. Αυτό για να δούµε ότι δεν είµαστε όλοι
ίδιοι. Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας
ήταν να διογκωθεί η φοροδιαφυγή και να έχουµε αυτόν τον δη-
µοσιονοµικό εκτροχιασµό. Σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε
σταθερή πολιτική στις περιπτώσεις φοροδιαφυγής έχει βάλει το
Σ∆ΟΕ σε λειτουργία και σε αποτελεσµατικότητα. Και σ’ αυτήν
την κατεύθυνση ήδη έχει εξαγγείλει η Κυβέρνηση και η πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών µια σειρά από µέτρα όπως
είναι η ηλεκτρονική διασταύρωση, τα θέµατα που έχουν να κά-
νουν µε την πολιτική ελέγχων, το θέµα της δυνατότητας κατάρ-
γησης του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, ο δειγµατοληπτικός
έλεγχος και το επόµενο σύντοµο χρονικό διάστηµα µέχρι τέλος
του έτους θα ολοκληρωθούν όλες αυτές οι θεσµικές αλλαγές
ούτως ώστε η απόφαση αυτή για την περαίωση να είναι πραγ-
µατικά η τελευταία και να µην είναι η προηγούµενη της επόµενης
ούτε η επόµενη της προηγούµενης.

Και είµαι βέβαιος γι’ αυτό, ότι υπάρχει και η πολιτική βούληση
και η θέληση και η δυνατότητα να γίνει πράξη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή της Συµπολίτευσης κ. Μακρυπίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Γεώργιος Βλάχος για τέσσερα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πραγµατικά η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ συνεχίζει να κινείται

εκτός τόπου και χρόνου. Το ίδιο και οι συνάδελφοι της Συµπολί-
τευσης. Κύριοι συνάδελφοι, δεν έχετε καταλάβει ότι είστε δώ-
δεκα µήνες Κυβέρνηση. Την περαίωση δεν την έφερε η Νέα
∆ηµοκρατία. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ την έφερε. Μη συνεχίζετε
να κάνετε αντιπολίτευση! Καταλαβαίνουµε ότι είστε σε µια πολύ
δύσκολη θέση, αλλά επιτέλους κρατήστε και µια σοβαρότητα και
µια υπεύθυνη στάση.

∆εν κρατήσατε ούτε τα προσχήµατα, όταν βρεθήκατε στην
ανάγκη να έχετε τον ίδιο εισηγητή που αντιπολιτεύτηκε την πρό-
ταση της Νέας ∆ηµοκρατίας πριν από κάποιους µήνες, σήµερα
να εισηγείται την περαίωση. Αντέστρεψε τα επιχειρήµατα που
έλεγε τότε.

Αλήθεια, τι έλεγε τότε ο εισηγητής κ. Κουτµερίδης; «Είναι φο-
ρολογική δικαιοσύνη, κύριοι Υπουργοί, που µε τη ρύθµιση ληξι-
πρόθεσµων χρεών και την περαίωση εκκρεµών φορολογικών
υποθέσεων επιβραβεύετε τον κακοπληρωτή, το φοροφυγά, και
λέτε κορόιδο τον έντιµο φορολογούµενο»; Αλήθεια, τι άλλαξε
από τότε µέχρι σήµερα, κύριε συνάδελφε;

Τι καινούργιο µας είπε, λοιπόν, σήµερα; Μας είπε ότι δεν είναι
άλλη µια περαίωση, αλλά ότι είναι µια άλλη περαίωση. Ναι, είναι
µια «πράσινη» περαίωση, γιατί σήµερα όλα βαφτίζονται «πρά-
σινα», για να φαίνονται πιο εύπεπτα στον κόσµο. Εκτός από το να
παίζετε µε τις λέξεις, λοιπόν, µπορείτε να µιλήσετε σοβαρά;
Όµως πώς να µιλήσετε σοβαρά όταν κάθε φορά λέτε διαφορε-
τικά πράγµατα ανάλογα µε το αν είστε στην Κυβέρνηση ή στην
Αντιπολίτευση;

Αλήθεια, τι λέγατε τότε που ήσασταν στην αντιπολίτευση; Ο κ.
Κουσελάς µας ρωτούσε: «Θα καταπολεµήσετε τη φοροδιαφυγή
µε την περαίωση; Αυτή είναι η έννοια της φορολογικής δικαιο-
σύνης, την οποία θέλετε να καλλιεργήσετε στους Έλληνες πολί-
τες;»

Τι µας έλεγε η κ. Κατσέλη; «Και προχωράτε σε περαίωση των
φορολογικών υποθέσεων για τις µεγάλες επιχειρήσεις και εξι-
σώνετε τους ασυνεπείς φορολογούµενους µε όσους δηλώνουν
µε ειλικρίνεια τα εισοδήµατά τους; Καταψηφίζουµε το νοµοσχέ-
διο». Περιµένουµε να το καταψηφίσετε και σήµερα.

Τι µας έλεγε ο κ. Πεταλωτής; «Νοµίζω ότι η απλή και γενική
διαπίστωση περί ύπαρξης φοροδιαφυγής σας δίνει το δικαίωµα
να «πυροβολείτε» φορολογικά αδιακρίτως. Όντως υπάρχει εκτε-
ταµένη φοροδιαφυγή και στο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ προτείνε-
ται µια δέσµη αποτελεσµατικών µέτρων, υπό την προϋπόθεση
βέβαια ύπαρξης µιας άλλης πολιτικής, µε αίσθηση προσανατο-
λισµού, για να αποδώσουν. Εσείς δεν σχεδιάσατε ποτέ µέτρα.
Το «βλέποντας και κάνοντας», όπως εν προκειµένω, είναι οδηγός
σας»! Πείτε µας, λοιπόν, ποια είναι η πολιτική που σχεδιάσατε, τι
καινούργιο κάνετε σήµερα. Γι’ αυτά πρέπει να απαντήσετε.

Τι µας έλεγε ο Υφυπουργός κ. Σαχινίδης; «Αποτελεί, επίσης,
απόδειξη της αποτυχίας σας η περαίωση. Κανείς δεν θα συµµε-
τάσχει, γιατί οι εταιρείες είναι πολλές και ποντάρουν στο ότι δεν
θα ελεγχθούν και στο τέλος θα απαλλαγούν». Αυτά λέγατε χθες.

Σήµερα, αλήθεια, τι λέτε; Ο κ. Παπακωνσταντίνου µας είπε
χθες στην επιτροπή: «Η περαίωση δεν είναι ό,τι καλύτερο, µε την
έννοια ότι είναι αναγκαστικό µέτρο το οποίο παίρνει κανείς. Για
να δικαιολογηθεί πρέπει να ενταχθεί στο ευρύτερο πλαίσιο.
Έχουµε δυόµισι εκατοµµύρια ανέλεγκτες χρήσεις. Έχουµε πάνω
από 30 δισεκατοµµύρια ευρώ που εκκρεµοδικούν στα δικαστή-
ρια. Έχουµε εκατόν πενήντα χιλιάδες δίκες που εκκρεµούν.
Έχουµε ένα εκατοµµύριο ληξιπρόθεσµες οφειλές». Αλήθεια,
γιατί δεν τα εισπράττετε όλα αυτά; Εσείς -στο τέλος τέλος να
σας ρωτήσουµε- είστε Υπουργοί ή σχολιαστές; Κυβερνάτε περί-
που έναν χρόνο, δώδεκα µήνες, και ακόµα µας παραθέτετε στοι-
χεία; ∆εν θα µας πείτε τι κάνατε για όλα αυτά; Σταµατήστε να
κάνετε αντιπολίτευση στο χθες!

Κύριε Υπουργέ, δεν µας λέγατε προεκλογικά ότι όταν έρθετε
στην κυβέρνηση θα εισπράξετε τα 30 δισεκατοµµύρια από τη φο-
ροδιαφυγή; Γιατί δεν τα εισπράττετε;

Μας είπατε επίσης: «∆είξαµε ότι µπορούµε να πιάσουµε όσους
φοροδιαφεύγουν. Προφανώς όχι όλους, όχι όσο πειστικά θα θέ-
λαµε. Αλλά δείξαµε µια διαφορετική αντίληψη και συµπεριφορά
και όσους δεν αποδίδουν φόρους τους πηγαίνουµε στη δικαιο-
σύνη». Για πείτε µας, κύριε Υπουργέ: Πόσους πήγατε στη δικαι-
οσύνη;

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι δεν τους πάτε στη δι-
καιοσύνη. Τουλάχιστον δεν τους πήγατε µέχρι σήµερα. Επικοι-
νωνιακό τρικ ήταν. Στην περαίωση θα τους πάτε. Και δεν τους
πάτε απλά στην περαίωση, αλλά σήµερα κάνετε κάτι το εξω-
φρενικό. Για πρώτη φορά πάτε σε περαίωση ανθρώπους που
αποδεδειγµένα εκδίδουν πλαστά παραστατικά, πλαστά τιµολό-
για. Αυτό είναι ανήκουστο! Κάνατε µια υπαναχώρηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Το νοµοσχέδιο το διαβάσατε; Μήπως να το ξαναδιαβάζατε άλλη
µια φορά;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Θα ήταν καλύτερα να µας το εξηγήσετε
σήµερα περισσότερο κατανοητά και θα ήταν ακόµα καλύτερα,
εάν το παίρνατε όλο πίσω, για να φύγουν όλα τα σύννεφα απ’
αυτήν την κουβέντα.

Μας είπατε, επίσης, ότι «µε το νοµοθετικό πλαίσιο που περά-
σαµε τον περασµένο Απρίλη δώσαµε «όπλα» στις φορολογικές
υπηρεσίες για έναν πραγµατικό έλεγχο φοροδιαφυγής». Γιατί
δεν αξιοποιείτε, λοιπόν, αυτά τα µέτρα; Γιατί δεν αξιοποιείτε αυτό
το νοµοθετικό πλαίσιο, για να αντιµετωπίσετε τη φοροδιαφυγή
και πάτε στη λύση της περαίωσης;

Μας είπατε, επίσης, ότι η περαίωση δεν γίνεται για έσοδα,
αλλά για να καθαρίσουν παλιές υποθέσεις. Αφού δεν γίνεται, λοι-
πόν, για έσοδα, κύριε Υπουργέ, να συµφωνήσουµε µαζί σας.
Ελάτε, λοιπόν, να στηρίξετε την πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας
και εµείς θα ψηφίσουµε µαζί σας. Να στηρίξουµε, λοιπόν, την
πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας που ζητάει από την Κυβέρνηση
να διαπραγµατευθεί µε την τρόικα και να πετύχει ισόποση, µε τα
ποσά που θα εισπράξει από την περαίωση, µείωση των φορολο-
γικών βαρών που η Κυβέρνηση είναι έτοιµη να επιβάλει στα νοι-
κοκυριά και στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις την καινούργια
χρονιά. Αν δεν γίνεται πράγµατι για τα έσοδα, αν πράγµατι θέ-
λετε κάτι να αλλάξετε, ελάτε, λοιπόν, να δεσµευθούµε ότι αυτά
τα χρήµατα που θα προκύψουν θα πάνε στα νοικοκυριά, θα πάνε
στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. ∆υστυχώς, το κάνετε για χρή-
µατα. Και το κάνετε κάτω από βιαστικές διαδικασίες, κι είµαστε
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αναγκασµένοι µε την ψυχή στο στόµα, µέσα σε τρία- τέσσερα
λεπτά να πούµε τις απόψεις µας.

Και δεν έφθανε µόνον αυτό. Φέρατε και µια σηµαντική τροπο-
λογία, την οποία κάνατε άρθρο, για τα φορτηγά, µε συνοπτικές
διαδικασίες. Και η κοινωνία έξω µας παρακολουθεί. Εάν αυτό δεν
είναι υποβάθµιση και του Κοινοβουλίου και του πολιτικού συ-
στήµατος πείτε µας τι είναι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Βουλευτής του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνης Σκυλλάκος έχει
το λόγο επί της αρχής για τέσσερα λεπτά.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εκφράζουµε κι εµείς την έντονη αντί-
θεσή µας στη διαδικασία του κατεπείγοντος. ∆εν γνωρίζω, γιατί
η Κυβέρνηση προχώρησε στο κατεπείγον. Οφείλεται στο ότι
θέλει να κερδίσει δύο-τρεις ή πέντε ηµέρες για το ξεκίνηµα της
περαίωσης ή για να περάσει ως τροπολογία η ρύθµιση σε βάρος
των φορτηγατζήδων που βρίσκονται σε κινητοποίηση, ή και τα
δύο µαζί; Εν πάση περιπτώσει, είναι απαράδεκτο.

∆εύτερον, όποιοι παρακολουθούν τα φορολογικά νοµοσχέδια
όχι µόνο του τελευταίου χρόνου αλλά όλων των προηγούµενων
ετών -και δεκαετιών µπορώ να πω-, µε εναλλασσόµενες κυβερ-
νήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας, βλέπουν µια συνεχή αύ-
ξηση της φορολογίας σε βάρος των λαϊκών στρωµάτων, των
µισθωτών και των µικροµεσαίων και µια πολιτική µείωσης της φο-
ρολογίας στις ανώνυµες εταιρείες, στις επιχειρήσεις, στους ισχυ-
ρούς. Αυτό γινόταν σε οµαλές συνθήκες, που δεν είχαµε
οικονοµική κρίση, και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
∆εν περιµέναµε και από το ΠΑΣΟΚ να κάνει κάτι διαφορετικό σε
συνθήκες οικονοµική κρίσης. Είναι φυσικό να οδηγείται σε τέ-
τοιες µεθόδους.

Με αυτές τις ρυθµίσεις, όπως ανέλυσε και ο εισηγητής µας,
θα φορολογηθούν βαρύτερα πολλές κατηγορίες µικροµεσαίων
επαγγελµατιών και επιχειρήσεων και θα βοηθηθούν, θα µειωθεί
το φορολογικό βάρος σ’ αυτούς που προσθέσατε στην πορεία,
αυτούς που έχουν επιχειρήσεις µε τζίρο πάνω από 20 εκατοµ-
µύρια και οι οποίοι είναι ισχυροί. Είναι, λοιπόν, ένα καθαρά ταξικό
νοµοσχέδιο.

Μιλάτε συνεχώς για υγιή ανταγωνισµό. Πού είναι ο υγιής αντα-
γωνισµός µε τέτοιου είδους ρυθµίσεις; Βοηθάτε τους ισχυρούς,
κτυπάτε τους µικροµεσαίους. Και περιστασιακά η Νέα ∆ηµο-
κρατία καταγγέλλει αυτήν την πλευρά του ζητήµατος, όπως
έκανε και το ΠΑΣΟΚ, περιστασιακά, όταν κυβερνούσε η Νέα ∆η-
µοκρατία. Μιλούσε κατά της περαίωσης. Ό,τι είναι αντιλαϊκό
όποιος είναι Αντιπολίτευση το «παίζει» διαφορετικά απ’ ό,τι όταν
γίνεται κυβέρνηση.

Το δεύτερο ζήτηµα αφορά τα τέλη κυκλοφορίας. Το ερώτηµα
δεν είναι, εάν µειώνονται σε κάποιες κατηγορίες τελών τα ποσά
σε σχέση µε πέρυσι.

Πέρυσι είχαµε µια τεράστια αύξηση των τελών κυκλοφορίας.
Το ερώτηµα είναι, εάν επανερχόµαστε τουλάχιστον σε αυτό που
γινόταν πριν από δύο ή τρία χρόνια. Αυτό δεν γίνεται. Θα ει-
σπράξετε τα ίδια χρήµατα, ίσως και περισσότερα, απλώς κάνο-
ντας κάποιες εσωτερικές ρυθµίσεις στις διάφορες κατηγορίες
αυτοκινήτων.

Τώρα σε σχέση µε τους φορτηγατζήδες είναι σαφές ότι οδη-
γείτε σε καταστροφή τους µικρούς ιδιοκτήτες φορτηγών. Τον
τζίρο θα τον εισπράξουν, θα τον πάρουν στα χέρια τους, µεγά-
λες εταιρείες. Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα. Και αυτός είναι
και ο στόχος της απελευθέρωσης των λεγόµενων κλειστών επαγ-
γελµάτων. Και δεν αφορά µόνο τους φορτηγατζήδες, αφορά και
άλλους κλάδους που ακολουθούν. Ακολουθείτε µια πολιτική σα-
λαµοποίησης. ∆εν τους κτυπάτε όλους µαζί. Πήρατε πρώτα τους
φορτηγατζήδες, θα ακολουθήσουν οι ταξιτζήδες και άλλα επαγ-
γέλµατα.

Με τα µέτρα που παίρνετε σε αυτό το νοµοσχέδιο -που είναι
δρακόντεια µέτρα για κάποιους- τους καταστρέφετε την περι-
ουσία, τους καταστρέφετε το µέλλον. Είναι δυνατόν να γίνονται
κουβέντες και για υποκινούµενη καθοδήγηση, ότι υποκινούνται
από κάποιον; Και µάλιστα γίνονται και κουβέντες ότι υποκινούνται
κάποιες εστίες και από το ΚΚΕ; Είναι ντροπή αυτά τα πράγµατα.
Εδώ καταστρέφονται οι άνθρωποι!

Στέλνετε, λοιπόν, το µήνυµα ότι δεν θα σηκώνει κεφάλι κανέ-
νας, γι’ αυτό παίρνουµε µέτρα κάθειρξης, µέτρα φυλάκισης του-
λάχιστον τριών χρόνων. ∆ηµιουργείτε µε το νόµο απεργο-
σπαστικό µηχανισµό µε τα ιδιωτικά φορτηγά. Αυτές είναι οι εξαγ-
γελίες σας, όταν προσπαθούσατε να πάρετε την Κυβέρνηση προ-
εκλογικά; Αυτά τα είχατε πει στους ψηφοφόρους σας;

Το θέµα δεν είναι αν θα είναι τριετής ή πενταετής η προθεσµία
προσαρµογής. Άντε και να γίνει πενταετής. Εµείς δεν είµαστε
αντίθετοι να δοθεί µια ανάσα µεγαλύτερη. Το πρόβληµα είναι,
συνολικά τι θα γίνει µε τον κλάδο; Γι’ αυτό, λοιπόν, η ειδοποιός
διαφορά -ανάµεσα στο δικό µας κόµµα και στα άλλα κόµµατα τα
οποία αντιτάσσονται µεν στις ρυθµίσεις αυτές, αλλά είναι υπέρ
της απελευθέρωσης- είναι πολύ µεγάλη.

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αντώνιο Σκυλλάκο.
Ο συνάδελφος από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, κ. Αλέ-

ξανδρος Χρυσανθακόπουλος, έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
Ορίστε, κύριε Χρυσανθακόπουλε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι

υποχρεωµένος να συµφωνήσω µε τον εισηγητή της Πλειοψη-
φίας, ο οποίος ήταν πραγµατικά καταπέλτης ενάντια σε αυτό το
νοµοσχέδιο, διότι είναι ένα άδικο φορολογικό σύστηµα που
εκτρέφει ένα φαύλο φορολογικό παρελθόν και το συνεχίζει. Κα-
ταπληκτικό! Το είπε έξι, επτά φορές.

Θα έλεγα ότι ακριβώς και εδώ είναι το ζήτηµα, είναι µια ενοχική
πολιτική τοποθέτηση, ένας ενοχικός πολιτικός λόγος, ο οποίος
εκφράστηκε και από τη Νέα ∆ηµοκρατία σε ένα βαθµό, που κα-
ταγγέλλει το νοµοσχέδιο το οποίο έχει εισηγηθεί κατ’ επανάληψη
και η ίδια. Είναι πάρα πολύ ωραίο και αυτό που είπε ο κ. Μακρυ-
πίδης -εσείς ως εφοριακοί το αντιλαµβάνεστε- το «τελευταία
φορά». Ωραίο ψέµα για την πολιτική!

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ως την επόµενη.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ως την επόµενη,

όπως λέει και ο συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εσείς, βέ-
βαια, σκεφτείτε να είστε στην κυβέρνηση και να είστε υποχρεω-
µένοι να υπερασπιστείτε µια τέτοια επιλογή πάλι.

Ε, αυτό το ζήτηµα είναι όπως λέει και ο ελληνικός λαός:
«Ακούνε τα αυτιά σας, τι λέει το στόµα σας;» Είναι µεγάλο θέµα
για την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος για την εύρυθµη
λειτουργία µιας πολιτείας.

Και ξέρετε όταν συµβουλεύετε τους επιχειρηµατίες γράφετε
όσα έξοδα θέλετε, δίχως αποδείξεις, και θα έρθει µια περαίωση»
είναι πάρα πολύ µεγάλο λάθος. ∆είχνει µια άλλη αντίληψη για
την οικονοµία.

Εγώ θα υπενθυµίσω τι είχα πει τον προηγούµενο ∆εκέµβριο
όταν συζητούσαµε τον προϋπολογισµό, απευθυνόµενος βέβαια
στη ρήση του κυρίου Πρωθυπουργού. Είχα πεί, «νεόπτωχε ελ-
ληνικέ λαέ, λεφτά υπάρχουν. Θα τα δώσεις όλα εσύ από το υστέ-
ρηµά σου» . Αυτό είναι το πνεύµα.

Στην άλλη πλευρά που έχει να κάνει µε το σύστηµα των 30 δι-
σεκατοµµυρίων που είναι ληξιπρόθεσµα -όχι απλά βεβαιωµένα
τα 30 δισεκατοµµύρια, είναι άλλα 30 δισεκατοµµύρια βεβαιω-
µένα, αλλά είναι και 30 δισεκατοµµύρια ληξιπρόθεσµα- επ’ αυτών
τι γίνεται; Ξέρετε πόσο στενάζει ο καθένας ο οποίος καλείται
µέσα σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα, να πληρώνει έκτακτες ει-
σφορές; ∆εσµεύεται ο κύριος Υπουργός ότι στις 15 Νοέµβρη,
όταν θα έχει τελειώσει η λαϊκή κατακραυγή απέναντι στο κυβερ-
νητικό έργο και θα τιµωρήσει και τους «δίδυµους πύργους» του
πολιτικού συστήµατος, ότι δεν θα έρθει στη Βουλή ξανά, να µας
πει ότι θα προχωρήσει σε µια νέα έκτακτη εισφορά; Ακούµε για
2,5 δισεκατοµµύρια το λογιστικό πρόβληµα σε σχέση µε την
τρόικα. Και µάλιστα αυτό το νοµοσχέδιο µε αυτήν την επιτάχυνση
ήρθε. Πού θα τα βρούµε; ∆εν έχουµε λύση. Πρέπει να τα βά-
λουµε στο ταµείο γιατί µετά θα µας επιβάλουν αυτοί δικούς τους
όρους.

Καταλαβαίνουµε ότι και οι συνάδελφοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ
έχουν σοβαρό πρόβληµα γιατί αν δούµε έναν έναν -και θα τους
ονοµάσω- είπαν: Ο κ. Φλωρίδης είπε ότι αυτοί που έκλεψαν το
κράτος παίρνουν βραβείο, ο κ. Γείτονας είπε ότι γίνεται ο νοικο-
κύρης φοροφυγάς, ο κ. Καρτάλης είπε ότι επιφέρατε φορολο-
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γική αµνηστία, ο κ. Μαγκούφης είπε ότι είµαστε µια σχιζοφρε-
νική κατάσταση, η κ. Μπατζελή είπε ότι διασφαλίζουµε φορολο-
γική αµνηστία. Και να µη συνεχίσω σε περισσότερα, Θα πω µόνο
τα δηµοσιεύµατα τα οποία δεν διαψεύδονται.

Αν κάποιος, λοιπόν, έχει πραγµατικό εισόδηµα 1 εκατοµµύ-
ριο, δηλώνει το εισόδηµά του, έχει φόρο εισοδήµατος 339.854
ευρώ και βέβαια πληρώνει αυτό το ποσό. Αν ο περαιώνων έχει 1
εκατοµµύριο, δηλώνει 250.000, φόρο εισοδήµατος 42.000, ποσό
για περαίωση 5.000, πληρώνει 47.000. Αυτά, λοιπόν, είναι στοι-
χεία τα οποία είναι αδιάψευστα.

Και, βέβαια, θα πρέπει να πούµε ότι εδώ, πέρα από το σύστηµα
που έχει να κάνει µε την κακή του λειτουργία, φέρνετε και άλλα
πράγµατα να προστεθούν εκτός νοµοσχεδίου. Φέρνετε στο
άρθρο 19 και ενσωµατώνετε άσχετη τροπολογία, διότι έπρεπε
να πάει χθες στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και
ζητάτε βέβαια τη φυλάκιση των τριών ετών, για την επίταξη κ.λπ..
Υπάρχει ένα θέµα σύµφωνα µε το προχθεσινό νοµοσχέδιο που
ψηφίστηκε για τους φορτηγατζήδες, για τους µεταφορείς, για
το ότι είναι άνευ εθνικότητας τα κριτήρια απονοµής των αδειών
και όλα αυτά, ότι αν κάποιος είναι µουσουλµάνος και θέλει να δι-
καστεί µε το δικό του δίκαιο, µήπως θα έπρεπε να διαλέξει αντί
για τα τρία χρόνια φυλακή, τις τριακόσιες βουρδουλιές και το λι-
θοβολισµό εξ αποστάσεως τριάντα µέτρων.

Είναι ένα θέµα για να αντιληφθούµε και το πνεύµα του πώς νο-
µοθετείτε. Γίνεστε κάθε µέρα όλο και πιο αυταρχικοί. Στην περί-
πτωση αυτή οµολογεί απόλυτη αποτυχία το Υπουργείο Οικονο-
µικών για την εισπρακτική του διαδικασία και κατατείνετε στο
τέλος ως Κυβέρνηση να λέτε ότι εµείς κοιτάµε να κλείσουµε µόνο
µε λογιστικό τρόπο τα προβλήµατα, γιατί έχουµε απόλυτη ανε-
πάρκεια να διευθετήσουµε όλα αυτά τα θέµατα τα οποία απαι-
τούν νοµική αλλαγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πρόταση τελευταία και κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει στην Ελλάδα φορολογική αστυνοµία; Είµαστε σύγ-

χρονο φορολογικό κράτος; Έχετε δοµή και λειτουργία που να
επιτρέπει ταχύτατες επεµβάσεις και λύση θεµάτων; Αντίθετα
οµολογείτε και µόνοι σας, ότι όσους περισσότερους νόµους ψη-
φίζετε, τόσο περισσότερο αναποτελεσµατικοί είστε και αποτυγ-
χάνετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο.

Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ και Πρόεδρος του κόµµατος, κ. Γεώρ-
γιος Καρατζαφέρης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο, για οκτώ λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Η αλήθεια είναι, ότι εκεί που έφτασε η κα-
τάσταση από τα δύο κόµµατα εξουσίας, εκεί που έφτασε η
κατάσταση στην οικονοµία, η περαίωση είναι µια διέξοδος. ∆εν
υπάρχει µαγαζί που δεν έχει ήδη µισοκατεβασµένα τα ρολά. ∆εν
υπάρχει επιχειρηµατίας ο οποίος δεν έχει προµηθευτεί για καλό
ή για κακό, µάλλον µόνο για κακό, ένα λουκέτο. Εκεί έχετε φτά-
σει τα πράγµατα.

Εποµένως, λοιπόν, η περαίωση είναι µια διέξοδος, ίσως δώσει
λίγο «οξυγόνο», µήπως και αντέξει κάποιο χρονικό διάστηµα και
υπάρξει κάποια λύση -την οποία εγώ, εµφανώς δεν βλέπω στον
ορίζοντα µε την υπάρχουσα σύνθεση της Κυβερνήσεως- και µπο-
ρέσουν και γυρίσουν τα πράγµατα και για την Ελλάδα και για τις
επιχειρήσεις.

Άρα, η περαίωση αποτελεί µια διέξοδο, δεν χωρά καµµία αµ-
φιβολία. Βέβαια δεν είναι το πιο δίκαιο µέτρο. Ούτε σ’ αυτό χωρά
καµµία αµφιβολία. Έρχεται ο άλλος και σου λέει «εγώ ήµουν
εντάξει, προσπάθησα, σφίχτηκα, ίδρωσα για να είµαι φορολο-
γικά ενήµερος» και ξαφνικά ωφελείται το διπλανό µαγαζί, ο δι-
πλανός καταστηµατάρχης, ο οποίος «τα έριξε και λίγο στο
βρόντο ή στον καιρό». Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εγώ θα έλεγα ότι αυτό το µέτρο τουλάχιστον πρέπει να συν-
δυαστεί µε ένα µπόνους, κύριε Υπουργέ, για τους φορολογικά
ενήµερους. Θα µπορούσατε να τους κάνετε 15% έκπτωση επί
της φορολογητέας ύλης, ένα «συµβολικό δώρο» για το ότι προ-
σπάθησε κάποιος όλα αυτά τα χρόνια να είναι φορολογικά ενή-

µερος.
∆εν µπορεί, επαναλαµβάνω, να βλέπει κάποιος το διπλανό να

κερδίζει –και να κερδίζει πολλά- και ο ίδιος να µην αισθάνεται την
ανάγκη της ευεργεσίας από την Κυβέρνηση και την πολιτεία για
το ότι υπήρξε συνεπής. Αυτή νοµίζω ότι είναι µια πλευρά που δη-
µιουργεί ένα αίσθηµα δικαιοσύνης στο συναλλασσόµενο µε το
κράτος.

Όµως, υπάρχουν θέµατα, κύριε Υπουργέ. Έχω µεγάλες εν-
στάσεις ηθικής τάξεως µε την τελευταία παράγραφο του άρθρου
4 σε συνδυασµό µε το άρθρο 12. Αυτό, οµολογώ, είναι εξαιρετικά
περίεργο και εξαιρετικά έξυπνο. ∆εν χρησιµοποιώ τη λέξη «πα-
νούργο» γιατί σέβοµαι –επαναλαµβάνω- τον κ. Παπακωνσταντί-
νου. Όµως, αυτό, όπως µπήκε µέσα, σηµαίνει «εξαιρώ την
εξαίρεση».

Κύριε Υπουργέ, αυτό δεν έπρεπε να το φέρετε. ∆εν έπρεπε να
το φέρετε! Είναι θέµα ηθικής τάξεως. Και πρέπει να θυµίσω εις
την Αίθουσα ότι δεν είναι πρώτη φορά που προστατεύονται οι
απατεώνες. Το έχει ξανακάνει το ΠΑΣΟΚ. Και θυµίζω εκείνα τα
πλαστά τιµολόγια των µεγάλων κατασκευαστικών εταιρειών, για
τα οποία υπήρξε αµνηστία µε νοµοσχέδιο πάλι του ΠΑΣΟΚ που,
αν θυµάµαι καλά, το υπέγραψε τότε ο κ. Αλέκος Παπαδόπουλος,
µε την αιτιολογία «επειδή το Χρηµατιστήριο ανέβαινε, δεν έπρεπε
να τραυµατίσουµε την εικόνα του Χρηµατιστηρίου».

Τα θυµάστε αυτά; ∆ηλαδή, κάθε δέκα-δώδεκα χρόνια θα έρ-
χεται η πολιτεία –µε το ένα πρόσωπο ή το άλλο πρόσωπο- και
όλους αυτούς που είχαν µια τέτοια ανάµειξη, θα τους αµνη-
στεύει;

Εδώ, όπως έρχεται το θέµα, ο µεν δεχόµενος τη γλιτώνει,
αυτός ο οποίος δίδει, πληρώνει. Είναι σχήµατα οξύµωρα και αντι-
φατικά. ∆ηλαδή, σε µια δωροδοκία ο παραλαµβάνων το δώρο τη
γλιτώνει, αυτός όµως ο οποίος τα έδωσε, δεν τη γλιτώνει.

Αυτά είναι σχήµατα –επαναλαµβάνω- οξύµωρα και αντιφατικά,
κύριε Υπουργέ. ∆εν µπορεί να περάσει αυτό. Η περαίωση είναι
περαίωση. Καλώς-κακώς, σήµερα είναι αναγκαία να γίνει, αλλά
δεν υπάρχει τρόπος να δεχθούµε την οποιασδήποτε µορφής και
σύλληψης ενδεχόµενη αµνηστία.

Ο κ. Παπαδηµούλης µε το δικό του τρόπο –έχει το δικό του
τρόπο εκφοράς λόγου- έθεσε κάποια θέµατα, τα οποία εσείς δεν
τα δεχθήκατε και είπατε ότι σας έθιξαν. ∆εν µπαίνω εις τη διαδι-
κασία της λεκτικής αυτής διαµάχης, µπαίνω όµως σε µια ουσία.

Εδώ δεν µπορεί παρά να υπάρχει µια υπόγεια συµφωνία µε κά-
ποιους. ∆εν ξέρω, κύριε Υπουργέ. Πιστεύω ότι αυτήν τη στιγµή
υπάρχει ρύθµιση, η οποία τακτοποιεί αταξίες του κ. Αλογο-
σκούφη, οι οποίες «γίνονται πλέον εµφανείς στο περίπτερο». Γί-
νονται εµφανείς στο περίπτερο. ∆εν θα επεκταθώ, αλλά νοµίζω
ότι ο καθένας διαθέτει τις νοητικές διαδροµές να κατευθύνει το
νου και τη σκέψη του προς το περίπτερο.

Εµείς δεν µπορούµε να το δεχθούµε αυτό. ∆εν µπορούµε να
δεχθούµε ατασθαλίες. ∆εν µπορούµε να δεχθούµε θέµατα, τα
οποία είναι χαραγµένα στη µνήµη µας και τα οποία εν συνεχεία
η Νέα ∆ηµοκρατία διά µαγείας, τις παραµονές των εκλογών του
2007, τα εξαφάνισε από το χάρτη, επειδή είχε ανάγκη κάποιων
συµµαχιών.

∆εν µπορούµε να δεχθούµε να έρχεστε σήµερα εσείς –µε το
δικό σας τρόπο- και να καλύπτετε τα ανοµήµατα της προηγού-
µενης κυβέρνησης µε κοινό παρανοµαστή! Αυτό εµείς δεν θα το
δεχθούµε και θέλω και το Τµήµα να τοποθετηθεί και διά τούτο και
προς τούτο εµείς ζητάµε να γίνει ονοµαστική ψηφοφορία για το
άρθρο 4 σε συνδυασµό µε το άρθρο 12.

Όσον αφορά το άλλο θέµα µε τους µεταφορείς, είναι άγριο
πράγµα αυτό, κύριε Υπουργέ. Άγριο πράγµα! Πέντε χρόνια φυ-
λακή, τους παίρνουµε την άδεια κ.λπ.. Άγρια πράγµατα! Πρέπει
να στήσουµε κελιά –λέει- το ένα πίσω από το άλλο. ∆ηλαδή, ο
οποιοσδήποτε αύριο το πρωί θα αντιµάχεται την Κυβέρνηση, θα
πηγαίνει και στη φυλακή; Αυτό σηµαίνει! Κακή αρχή κάνουµε.

Υπάρχει νόµος, µε τον οποίο µπορείτε να προσπεράσετε το
θέµα, περί παρακώλυσης κυκλοφορίας και φθοράς ξένης περι-
ουσίας. Θέλετε να κάνετε τη φθορά ξένης περιουσίας, από πληµ-
µέληµα, κακούργηµα; Κάντε το, αλλά όχι αυτό το οποίο εισάγετε
σήµερα.

Βεβαίως, ας καταλάβουν οι φίλοι φορτηγατζήδες ότι σαφώς

2428 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



έχουν δικαίωµα εις το ιερόν δικαίωµα της απεργίας, αλλά και οι
άλλοι έχουν δικαίωµα εις το ιερόν δικαίωµα της εργασίας. Ας το
καταλάβουν. Αυτό το «θέλω να απεργήσω, αλλά εσένα δεν θα
σου επιτρέψω να δουλέψεις» είναι πολύ επικίνδυνο για τη δηµο-
κρατία. Αυτό να το ξεκαθαρίσουµε. Αν αυτό ξεκαθαριστεί και αν
εκεί η πολιτεία δείξει σοβαρότητα, δεν χρειάζεται αυτό, το οποίο
εισάγετε σήµερα και το οποίο θεωρώ ναρκοθέτηση στη δηµο-
κρατία.

Πού θα σταµατήσουµε αύριο το πρωί; Θα αντιδράσει ένας
άλλος κλάδος, εύλογα ή παράλογα, περισσότερο ή λιγότερο ευ-
πρεπώς. ∆ηλαδή, κάθε φορά θα φέρνουµε και µια τροπολογία
που θα απειλούµε ότι θα σας κλείσουµε φυλακή;

Πώς θα το δεχθείτε εσείς, οι του ΠΑΣΟΚ, που έχετε, εν πάση
περιπτώσει, µια αριστερή κουλτούρα και ευαισθησία σε αυτά τα
θέµατα; ∆ηλαδή, πού πάτε; ∆εν καταλαβαίνετε ότι ολισθαίνετε
σε ατραπούς εξαιρετικά αυταρχικές, που δεν υπάρχουν ούτε στα
σκληρότερα κόµµατα της Ευρώπης;

Πείτε µου. Πού αλλού νοµοθέτησαν έτσι; Ποιου τη δόξα ζη-
λεύετε και πηγαίνετε προς τα εκεί; Πού υπάρχει προηγούµενο;
Να σηκωθεί κάποιος µέσα στην Αίθουσα και να πει «υπάρχει αυτό
το προηγούµενο σε αυτή τη χώρα, απειλή φυλακής». ∆εν µπο-
ρούµε να προχωρήσουµε έτσι.

Συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ, ότι η περαίωση αποτελεί διέξοδο

για το µικροεπιχειρηµατία που βάλλεται. Είναι διέξοδος και για τα
δικά σας οικονοµικά αδιέξοδα. Όµως, δεν µπορεί, βάσει της ανά-
γκης που έχετε εσείς για ταµείο, να δώσουµε αµνηστία σε κά-
ποια πράγµατα, τα οποία ενοχλούν την κοινωνία.

Βεβαίως, υπενθυµίζω και το θέµα που έθεσα πριν από λίγο για
την απειλή της πενταετούς φυλάκισης. Εκεί, ο Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός είναι απέναντι. Στην περαίωση είναι: ναι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιο Καρα-
τζαφέρη.

Ο αξιότιµος Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-
σταντίνου έχει το λόγο για εννέα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, καταθέτω ορισµένες προσθήκες-αναδιατυπώσεις
και παρατηρήσεις που έκανε η Επιστηµονική Επιτροπή της Βου-
λής στο σχέδιο νόµου και οι οποίες ενσωµατώνονται σε αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ να τις κα-
ταθέσετε για τα Πρακτικά και να διανεµηθούν.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-
πακωνσταντίνου καταθέτει τις προαναφερθείσες προσθήκες-
αναδιατυπώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε το σχέδιο νόµου, το οποίο κα-
ταθέσαµε, γίνεται πράξη η εξαγγελία της Κυβέρνησης, διά στό-
µατος Πρωθυπουργού, για µια γενναία ρύθµιση, που βάζει µια
ξεκάθαρη διαχωριστική γραµµή µε το παρελθόν.

Γιατί φέρνουµε αυτή τη ρύθµιση; Γιατί λέµε στους πολίτες ότι
είναι µια τελευταία ευκαιρία για µια νέα αρχή; Το κάνουµε γιατί,
κάποια στιγµή, σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά και σε αυτή τη χώρα,
πρέπει να σταµατήσουµε να υποκρινόµαστε, να σταµατήσουµε
να κάνουµε ότι δεν καταλαβαίνουµε, να σταµατήσουµε να αφή-
νουµε µια κατάσταση να αναπαράγεται, ευχαριστηµένοι µε το
γεγονός ότι εµείς δεν κάνουµε τίποτα γι’ αυτό, αλλά ξέροντας
πολύ καλά τις αδικίες, τις οποίες έχει.

Σε ποια άλλη σύγχρονη χώρα έχουµε 2,5 εκ. ανέλεγκτες χρή-
σεις; Σε ποια άλλη σύγχρονη χώρα έχουµε πάνω από 30 δισ.
ευρώ που εκκρεµοδικούν στα δικαστήρια; Εκατόν πενήντα χι-
λιάδες εκκρεµείς φορολογικές δίκες. Σε ποια άλλη ευρωπαϊκή
χώρα έχουµε το 10% του πληθυσµού µε ληξιπρόθεσµα χρέη
προς το ∆ηµόσιο; Ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες Έλληνες
έχουν ληξιπρόθεσµα χρέη προς το ∆ηµόσιο.

Σε ποια άλλη χώρα ελέγχεται κάτω από το 3% των συνολικών
φορολογικών δηλώσεων και εκκρεµούν, αφότου δεν ελέγχονται.
Και όταν µια υπόθεση πάει στο δικαστήριο, παίρνει δέκα χρόνια,
για να τελεσιδικήσει. Είναι αυτό ένα σύστηµα, µε το οποίο µπο-
ρούµε να συµβιβαστούµε; Όχι!

Και εµείς, µε όλες τις πράξεις µας, όχι µόνο µε το σηµερινό
νοµοσχέδιο, αλλά µε το νέο φορολογικό νόµο που φέραµε τον
Απρίλιο, µε όσα έχουµε σε αυτό το νοµοσχέδιο, µε τις αλλαγές
που κάνουµε µε το νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης σε
µερικές εβδοµάδες, αλλάζουµε το πλαίσιο.

Οι εκπρόσωποι της Αξιωµατικής, αλλά και της Ελάσσονος Αντι-
πολίτευσης, σπατάλησαν ένα σηµαντικό µέρος του πολύτιµου
χρόνου τους να ανατρέξουν σε δικές µου δηλώσεις και άλλων
στελεχών του ΠΑΣΟΚ.

Αγαπητοί, κύριοι Βουλευτές, που βάλατε αυτά τα ζητήµατα,
προφανώς αυτά τα οποία λέγαµε, ίσχυαν και ισχύουν και σήµερα.
Αλλά το βασικό ζήτηµα είναι το εξής, µία περαίωση έχει ή δεν
έχει νόηµα ανάλογα µε το τι κάνεις συνολικά στη φορολογία. Οι
περαιώσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν µία ρύθµιση, που άφη-
ναν ανέπαφο όλο το σύστηµα. Βεβαίως, ήταν άδικες, διότι δεν
άλλαζαν τίποτα στο σύστηµα. Καθάριζαν ένα µέρος του παρελ-
θόντος και συνεχίζαµε σαν να µην συνέβαινε τίποτα.

Εµείς φέρνουµε µία περαίωση και έναν µηχανισµό ρύθµισης
σ’ ένα εντελώς καινούργιο πλαίσιο. Αυτό είναι που δικαιολογεί,
αυτό που κάνουµε. Αυτή είναι η δικαιολογητική βάση.

Προφανώς, δεν είναι η πρώτη φορά, που γίνεται τέτοιου εί-
δους περαίωση. Προφανώς, πολλοί Υπουργοί Οικονοµικών στά-
θηκαν εδώ και είπαν ότι θα είναι η τελευταία φορά.

Το ζητούµενο δεν είναι να πω και εγώ το ίδιο πράγµα. Το ζη-
τούµενο είναι να σας πείσω – και εννοώ να πείσω την Αντιπολί-
τευση, διότι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ ξέρουν πολύ καλά γιατί
κάνουµε, αυτό το οποίο κάνουµε- ότι αυτό το οποίο γίνεται, γί-
νεται επειδή αλλάξαµε το φορολογικό σύστηµα και επειδή βά-
ζουµε καινούργιες αρχές, καινούργιους κανόνες για όλους.

‘Οποιος διαφωνεί µε αυτό που κάνουµε, πρέπει να µας δώσει
απαντήσεις σε ορισµένα ερωτήµατα. Γιατί δεν έχουν ελεγχθεί οι
χρήσεις του 2000, του 2001, 2002, 2003; Σύµφωνα µε την ισχύ-
ουσα νοµοθεσία θα έπρεπε να ασχολούµαστε µε τον έλεγχο των
υποθέσεων µόνο µετά το 2005. Γιατί κάθε χρόνο, η ελληνική πο-
λιτεία δίνει παράταση και δεν παραγράφονται υποθέσεις που θα
έπρεπε ή κάθε πενταετία, όπως προβλέπεται; Ποια είναι αυτά τα
συµφέροντα που νοµιµοποιούν αυτό το καθεστώς της απόλυτης
αδιαφάνειας και της αιώνιας απειλής του φορολογούµενου;

Αναφέρθηκαν ορισµένοι από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
στο γεγονός ότι ένας επιχειρηµατίας, ο οποίος πλήρωσε το φόρο
του, ξαφνικά καλείται να κάνει περαίωση. ∆εν σκέφτονται ότι
αυτός ο επιχειρηµατίας έχει µια δαµόκλειο σπάθη από πάνω του
για µία δεκαετία και ότι µπορεί, ανά πάσα στιγµή, να µπει στην
πόρτα του κάποιος και να τον απειλήσει και καµµιά φορά να τον
εκβιάσει; Αυτήν την αθλιότητα σταµατάµε. Κόβουµε µια και διά
παντός αυτό τον οµφάλιο λώρο.

Από εδώ και πέρα, δεν υπάρχει πια η έννοια της ανέλεγκτης
χρήσης. ∆εν υπάρχει, γιατί έχουµε αλλάξει το σύστηµα, γιατί
πάµε µε κριτήρια κινδύνου, µε δείγµα ελέγχου και ελέγχουµε.
Και τελειώνει εκεί η ιστορία. ∆εν θα συσσωρεύονται πια αυτές οι
υποθέσεις. Ο σωστός επιχειρηµατίας δεν θα κρέµεται πια από
την διάθεση του κάθε ενός, που θα µπει στην πόρτα του.

Όλοι ξέρουµε -ακόµα και αν δεν το παραδεχόµαστε- ότι στο
παρελθόν το φορολογικό σύστηµα είναι µία χρυσή αγελάδα,
στην οποία το κράτος κατά καιρούς καταφεύγει, για να πληρώ-
σει τα έσοδά του. Το χειρότερο, όµως, είναι, ότι η χρυσή αγε-
λάδα έθρεψε την διαφθορά και το «µαύρο» χρήµα µέσα στο
σύστηµα.

Ένας βασικός λόγος, για τον οποίο η έντιµη πλειοψηφία των
εφόρων και ελεγκτών κυκλοφορεί, σήµερα, µε την ρετσινιά του
διαπλεκόµενου, του διεφθαρµένου, είναι γιατι θυµίζει στους πο-
λίτες τις περιπτώσεις ελεγκτών που χρηµατίζονται, για να µην
ελέγξουν ή πηγαίνουν σε επιχειρήσεις και κάθονται ελέγχοντας
τρεις µήνες, προκειµένου να πάρουν την αµοιβή τους και να φύ-
γουν.

Θα µπορούσαµε και έχουµε χίλιους λόγους να επικαλεστούµε
µόνο το επιχείρηµα της ανάγκης για έσοδα. Θα µπορούσαµε να
σας πούµε ότι είναι ανάγκη, ότι το επιβάλλει η σωτηρία της πα-
τρίδας, για τα έσοδα. ∆εν θα κρύψω ότι κάθε ευρώ που θα έρθει
από αυτό το µέτρο, το έχουµε ανάγκη. Το έχουµε ανάγκη για τον
κρατικό Προϋπολογισµό και τη χώρα.

Απέναντι στην κριτική που ακούω από τη Νέα ∆ηµοκρατία, θα
ήθελα να επαναλάβω, για άλλη µία φορά, ότι θα έπρεπε να εί-
σαστε λίγο πιο προσεκτικοί, µετά από την κατάσταση, στην οποία
αφήσατε την Ελλάδα. Κανένα κόµµα, το οποίο έχει αφήσει στη
χώρα ένα έλλειµµα 32 δισ. ευρώ δεν µπορεί να έρχεται και να µι-
λάει µε τον τρόπο που µιλάτε εσείς εδώ. Τουλάχιστον, αναλά-
βετε κάποιες από τις ευθύνες, τις οποίες κληρο- δοτήσατε στην
επόµενη Κυβέρνηση.

Πριν φθάσουµε σε αυτό το µέτρο, πριν φθάσουµε στο σηµείο
να λέµε στους πολίτες και στις επιχειρήσεις ότι πρόκειται για µια
νέα αρχή, έχουµε δείξει όλους αυτούς τους µήνες µε τις δια-
σταυρώσεις, µε τους ελέγχους, µε τα πρόστιµα, ότι υπάρχει µια
διαφορετική αντίληψη για τη φοροδιαφυγή.

Έχουµε εισπράξει πάνω από ένα δισεκατοµµύριο ευρώ από τα
ληξιπρόθεσµα χρέη. Εσείς πόσα ακριβώς εισπράξατε από τα λη-
ξιπρόθεσµα στο παρελθόν; Εµείς µέσα σε οχτώ µήνες εισπρά-
ξαµε πάνω από ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. Κάναµε πράγµατα
που δεν είχαν ξαναγίνει ποτέ, διασταυρώσεις στοιχείων, κυνη-
γήσαµε την επώνυµη φοροδιαφυγή. Τα τολµήσαµε όλα αυτά και
αρχίζουν να έχουν αποτελέσµατα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Από τα 31 δισεκατοµµύρια, πή-
ρατε 1 δισεκατοµµύριο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Εσείς πόσα ακριβώς πήρατε; Για να ξέρουµε: πόσα ακριβώς; Ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά, κύριε Καράογλου, ότι από τα περίπου 30
δισ., εισπράξιµα είναι µόλις τα 7 µε 10 δισ.. Το ξέρετε αυτό. Μην
παραπλανείτε, λοιπόν, την Αίθουσα και τους Έλληνες πολίτες.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλείστε να

τηρήσετε τον Κανονισµό. Όχι διάλογος, όχι διακοπή στον
Υπουργό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
∆είξαµε στην κοινωνία τι σηµαίνει µια διαφορετική φορολογική
συνείδηση. ∆ώσαµε κίνητρα µε τις αποδείξεις και οι πολίτες
ανταποκρίθηκαν και ανταποκρίνονται. Αυτή είναι µια µεγάλη µας
διαφορά µ’ εσάς.

Κάνουµε σειρά από αλλαγές µε αυτό το νοµοσχέδιο, όπως το
γεγονός ότι αναγγέλλουµε την πλήρη κατάργηση του Κώδικα Βι-
βλίων και Στοιχείων από 1/01/2012 σε συνέχεια της δουλειάς που
θα γίνει όλο το 2011, για να ενσωµατωθούν οι χρήσιµες διατάξεις
από τον Κώδικα στη φορολογική νοµοθεσία και να φύγει αυτό το
άγος που έχουν οι επιχειρήσεις, το οποίο δεν υπάρχει πουθενά
αλλού, σε καµµία άλλη χώρα.

Τι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία γι’ αυτά τα πράγµατα, που έρχεται
σήµερα και µας κάνει και τους τιµητές για τη φορολογική πολι-
τική;

2430 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η αποδοχή της περαίωσης δεν
είναι υποχρεωτική, είναι µια εθελοντική διαδικασία. Είναι µια δια-
δικασία, στην οποία ακολουθούµε µια αυτοµατοποιηµένη µέ-
θοδο. ∆εν θα περάσει ο επιχειρηµατίας από τη ∆ΟΥ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα χρειαστώ µερικά λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα περάσει να κάνει µια συζήτηση. Θα του έρθει ένα εκ-

καθαριστικό και µε βάση αυτό θα πάει στην τράπεζα και θα πλη-
ρώσει, αν το αποδέχεται. Θα είναι ελεύθερος, λοιπόν, να υπαχθεί
και να ολοκληρώσει τη διαδικασία ή όχι.

Θα µου επιτρέψετε να έρθω σ’ ένα ζήτηµα, το οποίο αναφέρ-
θηκε µε διαφορετικού τρόπους. Είναι το περίφηµο άρθρο 11 και
το άρθρο 12.6. Κατ’ αρχάς να το ξεκαθαρίσουµε. Η Κυβέρνηση
δεν έχει αποσύρει αυτά τα άρθρα. Είναι µέσα στο νοµοσχέδιο.
Επειδή άκουσα από τον ΣΥΡΙΖΑ ότι τα αποσύραµε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μας το λέτε µε περηφάνια
αυτό;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Βεβαίως, κύριε Κεφαλογιάννη, και αν έχετε την καλοσύνη, µη δια-
κόπτετε.

Και να εξηγήσω γιατί. Κατ’ αρχάς, ξέρετε πόσες είναι οι επι-
χειρήσεις, οι οποίες υπάγονται σε αυτά, στο άρθρο 12 παρά-
γραφος 6 για παράδειγµα; Είναι πάνω από εξακόσιες επιχει-
ρήσεις. Αυτή είναι η φωτογραφική διάταξη; Για εξακόσιες επι-
χειρήσεις κάνουµε φωτογραφική διάταξη;

Μπορεί να µας εξηγήσει κάποιος εδώ, γιατί είναι λογικό να έχει
ένα πρόστιµο του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων; Για να ξεκαθα-
ρίσουµε τι είναι το άρθρο 12 παράγραφος 6. Είναι η εθελοντική
δυνατότητα κάποιος, ο οποίος έχει λάβει εικονικά τιµολόγια, να
έρθει και να τα δηλώσει και να πληρώσει 55%. Αυτό είναι το πε-
ρίφηµο σκάνδαλο, η εθελοντική δυνατότητα να το κάνει;

Γιατί από αυτή τη δυνατότητα, να εξαιρέσουµε τις εισηγµένες,
τις µεγάλες επιχειρήσεις; Γιατί µία επιχείρηση που έχει εικονικό
τιµολόγιο δέκα χιλιάδες ευρώ και είναι µικρή, να µπορεί να υπα-
χθεί, αλλά η επιχείρηση µε το ίδιο εικονικό τιµολόγιο των δέκα χι-
λιάδων ευρώ και είναι µεγάλη, να µην µπορεί να υπαχθεί; Αυτό
δεν έχει πρόβληµα αντισυνταγµατικότητας;

Προτού έρθετε εδώ και εκστοµίσετε διάφορες κατηγορίες,
καλό θα ήταν να είστε λίγο πιο προσεκτικοί και να αντιλαµβάνε-
στε την ορθότητα, την απόλυτη προσήλωση στη νοµιµότητα και
την απόλυτη προσήλωση στη διαφάνεια, µε την οποία κινούµα-
στε. Αυτό είναι το άρθρο 12.6. Το άρθρο 11 αφορά σε επιχειρή-
σεις, που έχουν ήδη ελεγχθεί και έχουν φορολογικές διαφορές
στα δικαστήρια.

Θέλουµε όλοι, εδώ, να είµαστε ευτυχείς µε το γεγονός ότι
εξαιρέσαµε µεγάλες επιχειρήσεις και µία υπόθεση να πάρει δέκα
χρόνια, για να τελεσιδικήσει στα δικαστήρια και να µην πάρει δε-
κάρα τσακιστή το Ελληνικό ∆ηµόσιο; Ή να τους δώσουµε τη δυ-
νατότητα να κάνουν ένα διακανονισµό, όπως γίνεται παντού στον
κόσµο σε τέτοια θέµατα; Λίγη σοβαρότητα!

Αυτό το οποίο κάναµε χθες, ήταν µια διαφοροποίηση, για να
εξαιρέσουµε από αυτήν τη δυνατότητα επιχειρήσεις, οι οποίες
βρίσκονται σε διαδικασία ελέγχου, γιατί εκεί, πράγµατι, θα δινό-
ταν η δυνατότητα να υπάρξει ένα είδος συναλλαγής. Εκεί θα
υπήρχαν σκιές. Για να αφαιρέσουµε αυτές τις σκιές, κάναµε αυτή
τη διαφορά.

Η Κυβέρνηση δεν δέχεται καµµία µοµφή για καµµία διακριτική
µεταχείριση. Μοναδικός µας γνώµονας είναι πώς θα καθαρί-
σουµε το φορολογικό σύστηµα και θα φτιάξουµε ένα νέο σύ-
στηµα, ένα σύστηµα βιώσιµο, ένα σύστηµα πολύ πιο δίκαιο, µε
κανόνες, που κανένας µέχρι τώρα δεν τόλµησε να κάνει.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε δυο σύντοµες παρατηρήσεις. Τέλη
κυκλοφορίας. Κάναµε ένα νέο σύστηµα, πολύ πιο δίκαιο, διορ-
θώνοντας λάθη του περυσινού συστήµατος, το οποίο κληρονο-
µήσαµε από την προηγούµενη Κυβέρνηση. Το 65% των
ιδιοκτητών οχηµάτων έχουν µείωση τελών κυκλοφορίας. Το 35%
έχει µια µικρή αύξηση και είναι κυρίως αυτοί που έχουν τα και-
νούργια αυτοκίνητα.

Και τέλος, για τα φορτηγά, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης θα είναι
εδώ αργότερα, για να επιχειρηµατολογήσει πάνω στην τροπο-

λογία για τα φορτηγά. Θα έλεγα, όµως, ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος θα έπρεπε να αναλάβει τις ευθύνες του, γιατί
ξέρουµε πάρα πολύ καλά -ζούµε στην ίδια κοινωνία- και βλέ-
πουµε ότι µια σειρά από κινήσεις, που γίνονται αυτή τη στιγµή,
δεν είναι τυχαίες και δεν είναι αθώες.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, λοιπόν, θα έπρεπε να ανα-
λογιστεί τι κάνει αυτή τη στιγµή.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν αφήνετε την προβοκάτσια;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Και τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης που «χαϊδεύουν
αυτιά», τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης που έρχονται και λένε:
«Ρε, παιδιά, εντάξει τώρα, ας φύγουν και οι φορτηγατζήδες και
η Κυβέρνηση είναι ανάγκη να πάρει αυτά τα µέτρα»; να αναλογι-
στούν τι συµβαίνει σε µια πολιτεία και σ’ ένα κράτος, όπου η Κυ-
βέρνηση δεν κάνει ό,τι χρειάζεται, για να διασφαλίσει τη
νοµιµότητα. Αυτό να κάνουν.

∆εν είναι δυνατόν οποιαδήποτε οµάδα να παίρνει στα χέρια
της µια ολόκληρη κοινωνία και να την κρατάει όµηρο. Αυτό δια-
σφαλίζουµε µε τη ρύθµιση που φέρνουµε σήµερα.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Νόµο της χούντας εφαρµόζετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Υπουργό Οικονοµικών, κ. Γεώργιο Παπακωνσταντίνου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο τµήµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
δυο εκπαιδευτικοί από το 65ο Γενικό Λύκειο Αθήνας.

Καλώς ήρθατε παιδιά. Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σειρά έχουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι της Κυβέρνησης
και των κοµµάτων.

Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης από την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση για έξι λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Όσο επανέρχεται ο Υπουργός Οικονοµικών στο θέµα της ευ-
θύνης για το δηµόσιο χρέος, θα παίρνει την ίδια απάντηση.

Για άλλη µια φορά, κύριε Υπουργέ, σας προκαλώ εδώ στην Αί-
θουσα, εσείς να παραιτηθείτε από Υπουργός -γιατί Βουλευτής
δεν είστε σήµερα- εγώ να παραιτηθώ από Βουλευτής, αν τα στοι-
χεία που σας κατέθεσα στον προϋπολογισµό -που αποδεικνύουν
µε δικά σας στοιχεία, των Υπουργών του ΠΑΣΟΚ από το 1981
έως σήµερα ότι η ευθύνη του ΠΑΣΟΚ ως προς τα 300 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ είναι για τα 285- δεν είναι έτσι, έστω και για ένα
ευρώ…

Μη φεύγετε, κύριε Υπουργέ. Με τη φυγή σας δείχνετε πώς
αντιµετωπίζετε το Εθνικό Κοινοβούλιο και την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκπροσωπείται η
Κυβέρνηση.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Φεύγετε, διότι δεν έχετε
στοιχεία για να αντικρούσετε τα επιχειρήµατα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, είναι παρών ο Υφυπουργός κ. Κουσελάς.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Άρα, αυτή η ιστορία τελει-
ώνει. Η ευθύνη του χρέους είναι ευθύνη του ΠΑΣΟΚ. Το χρέος
είναι παιδί του ΠΑΣΟΚ και όποιος θέλει, εδώ είµαστε να το συ-
ζητήσουµε. Προκαλώ τον Υπουργό επί τη παραιτήσει του και τη
δική µου. Ξεκαθαρισµένα πράγµατα.

∆εύτερο θέµα. Μας είπε ο κύριος Υπουργός γιατί φέρατε αυτή
τη ρύθµιση. Αυτή τη ρύθµιση, κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνη-
σης και κύριε Κουσελά -µιας και εσείς παρευρίσκεστε- τη φέρατε
γιατί πριν ακριβώς ένα χρόνο λέγατε «λεφτά υπάρχουν». Μας
έλεγε ο κ. Παπανδρέου και στο Ηράκλειο, προεκλογικά ότι υπάρ-
χουν δισεκατοµµύρια, υπάρχουν τρισεκατοµµύρια. Αυτός είναι
ο λόγος.
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Σας αποδείξαµε στον προϋπολογισµό ότι από τα 30 δισεκα-
τοµµύρια, τα οποία επικαλείστε, είχατε εγγράψει ένα κονδύλι για
να εισπράξετε προσδοκώµενο έσοδο 180 εκατοµµυρίων. Γι’ αυτό
προσφεύγετε σε έκτακτες εισφορές, γι’ αυτό προσφεύγετε σε
νέες φορολογίες, γι’ αυτό φέρνετε την περαίωση. ∆ιότι διαλύ-
σατε, επίσης, το φοροεισπρακτικό µηχανισµό. Τον Αύγουστο αλ-
λάξατε τους διευθυντές των ∆ΟΥ. Αυτοί είναι οι λόγοι για τους
οποίους φέρνετε σήµερα την περαίωση.

Φέρνετε την περαίωση, γιατί οι Βουλευτές σας, σας είπαν «µην
τολµήσετε να φέρετε την αύξηση του πετρελαίου θέρµανσης,
διότι από τη Λάρισα και πάνω κανείς µας δεν θα ψηφίσει». Σας
είπαν από τη νότιο Ελλάδα και την Κρήτη «µην τολµήσετε να φέ-
ρετε την αύξηση του ΦΠΑ στα ξενοδοχεία, γιατί διακόσιες χιλιά-
δες συµπολίτες µας θα βρεθούν στην ανεργία». Αυτές είναι οι
απαντήσεις, γιατί φέρατε την περαίωση.

Τα προφητικά σας λόγια για την κατάσταση που βρισκόµαστε
σήµερα σας τα είπαν οι αγαπητοί συνάδελφοι και ο εισηγητής
µας, ο κ. Καράογλου και ο δεύτερος οµιλών από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, ο κ. Βλάχος.

∆ικά σας λόγια, κύριε Κουσελά, ξαναδιαβάζω, δυο χρόνια πριν
που ήσασταν εισηγητής για την περαίωση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. ∆εν θέλω να επανέλθω. Μάλιστα, τότε µας κατηγορούσατε
ότι θα οδηγηθούµε σε στασιµοπληθωρισµό, µε 5% πληθωρισµό
-τι προφητικό!- και ύφεση, δηλαδή, ακριβώς αυτό στο οποίο µας
οδήγησε η πολιτική του ΠΑΣΟΚ. Και για να µην το ψάχνετε, είναι
η οµιλία σας στις 9-9-2008 επί του νοµοσχεδίου. Τα ίδια µας
έλεγε ο κ. Παπακωνσταντίνου. «∆άσκαλε που δίδαξες και νόµο
δεν εκράτεις»! Έχετε εκτεθεί και αυτό το νοµοσχέδιο που ψηφί-
ζουµε σήµερα, το ψηφίζουµε παρά την αντίδραση και Βουλευ-
τών του ΠΑΣΟΚ.

Ψάχνω από την αρχή που ξεκίνησε η συζήτηση να δω τους
αγαπητούς συναδέλφους που πήραν χθες το λόγο στην Επι-
τροπή Οικονοµικών. Και ήταν πέντε. Η µόνη που βλέπω είναι η κ.
Αντωνίου…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ο κ. Γείτονας;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τον κ. Γείτονα δεν τον είδα.

Πραγµατικά, τον κ. Γείτονα δεν τον είδα. Και αναρωτιέµαι. Σας
είπαν χθες οι πέντε συνάδελφοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, µεταξύ
αυτών και ο κ. Γείτονας για να µας πείτε ποιες επιχειρήσεις αφο-
ρούν. Αφορούν επιχειρήσεις οι οποίες έχουν εξαπατήσει το ελ-
ληνικό δηµόσιο. Τακτοποιείτε θέµατα για τα οποία έχουµε
δικαστικές αποφάσεις. Το λέτε αυτό ή δεν το λέτε στο άρθρο 11;
Νοµιµοποιείτε, δηλαδή, «ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος» για τα
πλαστά και εικονικά τιµολόγια; Τίθεται, όπως πολύ σωστά είπε ο
Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, θέµα ηθικής
τάξης. Το γράφετε στο νόµο, στο άρθρο 11, σε συνδυασµό µε το
12 παράγραφος 6 και το 4 παράγραφος 2, ότι όσες επιχειρήσεις
έχουν δικαστεί πρωτόδικα, µπορούν να νοµιµοποιήσουν τα πλα-
στά και εικονικά τιµολόγιά τους. ∆εν τίθεται θέµα ηθικής τάξης;

Τίθεται, κύριοι συνάδελφοι. Αυτό δεν είπε ο αγαπητός συνά-
δελφος κ. Μακρυπίδης χθες στην οµιλία του; Από ό,τι κατάλαβα,
µόνο τον κ. Μακρυπίδη έπεισε η Κυβέρνηση και ελπίζω τους άλ-
λους πέντε που µίλησαν να µην τους αντικαταστήσει. Ο κ. Γείτο-
νας δεν σας είπε για τις επιχειρήσεις; Ο κ. Αλευράς δεν σας είπε
για τις µεγάλες κουβέντες που λέγατε προεκλογικά και ότι πρέ-
πει να δείτε αυτό το άρθρο;

Να το αποσύρετε, κύριε Υπουργέ. Αυτά τα άρθρα πρέπει να τα
αποσύρετε. Είναι άγος για το Κοινοβούλιο. Σας στιγµατίζει, ει-
δικά ένα χρόνο µετά τις εκλογές. Τι είναι αυτοί; Είναι εκδότες;
Είναι εργολάβοι του δηµοσίου; Είναι προµηθευτές;

Η Αντιπολίτευση σας κατηγορεί ευθέως για ηθικό θέµα. Ο κύ-
ριος Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού το έθεσε ευ-
θέως. Εχθές το έθεσε και ο κ. Παπαδηµούλης. Άκουσα µε πολλή
προσοχή την τοποθέτησή του. ∆εν έχετε ευαισθησία; Το µόνο
που βρήκατε να πείτε είναι πως «µας κατηγορείτε για θέµατα ηθι-
κής τάξεως»; Αυτά, λοιπόν, όσον αφορά αυτά τα δυο άρθρα.

Φέρνετε και την τροπολογία για τους µεταφορείς, πέρα από
κάθε λογική παρά τις διατάξεις του Συντάγµατος, µακριά από
κάθε µέριµνα του Κανονισµού της Βουλής. Εκδικείστε µια τάξη;
Τι πρόβληµα έχετε µαζί τους; Έχετε κάποιο πρόβληµα µ’ αυτήν
την τάξη των εργαζοµένων; Έχετε χάσει το βηµατισµό σας; ∆εν

θυµάστε τι έλεγε ο αείµνηστος Ανδρέας Παπανδρέου; Γιατί δεν
θυµάστε το mea culpa; Γιατί δεν θυµάστε ξανά το διάλογο; Γιατί
δεν κάνετε µία κίνηση καλής θέλησης; Γιατί δεν δέχεστε, δηλαδή,
αυτό που σύσσωµη η Αντιπολίτευση και πάρα πολλοί Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ σας είπαν, δηλαδή να δώσετε µία παράταση, από
τρία σε πέντε χρόνια, κι ένα µίνιµουµ εξασφάλισης της αξίας των
αδειών που πληρώθηκαν µε leasing, µε δάνεια, µε υποθήκες σε
σπίτια;

Είσαστε, δηλαδή τόσο συµβιβασµένος µε τους υπαλλήλους
τρίτης κατηγορίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, οι οποίοι στον Προκρούστη και επί χάρ-
του, χωρίς να βλέπουν τα κοινωνικά προβλήµατα που υπάρχουν,
σας επιβάλλουν αυτές τις ρυθµίσεις;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ )

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συντοµεύετε, κύριε Κε-
φαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αντί, λοιπόν, να δείξετε το
λεονταρισµό σας, την λεβεντιά σας τι κάνετε; Πού είναι τα µού-
σια σας και τα µουστάκια σας; Όλοι τα ξυρίσατε; Πού είναι; Οι
«καπετάνιοι» οι µεγάλοι του συστήµατος! Το λέω, επειδή και ο κ.
Κουσελάς έχει µουστάκι, να µη θίξω κανέναν άλλον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτό το λέτε µε την
κρητική διάλεκτο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Οι «καπετάνιοι» του συ-
στήµατος, οι οσφυοκάµπτες των τριαντάχρονων δηµοσίων υπαλ-
λήλων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των «golden boys» και του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και τιµητές εκδικούµενοι -το
ισχυρό κράτος- µια τάξη που αποδεδειγµένα δουλεύει, που απο-
δεδειγµένα έχει πληρώσει τις άδειές της.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τελειώνετε, κύριε Κε-
φαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αποσύρετε, λοιπόν, αυτή
τη διάταξη γιατί παραβιάζετε το Σύνταγµα και τους νόµους, το
άρθρο 19 που παρανόµως ενσωµατώνετε στο νοµοσχέδιο.

Αποσύρετε το άρθρο 4 παράγραφος 2, το άρθρο 11, το άρθρο
12 παράγραφος 6 και τότε κι εµείς επειδή ξέρουµε τη δύσκολη
οικονοµική συγκυρία στην οποία βρίσκεται η χώρα µας, επειδή
ξέρουµε ότι θα οδηγηθείτε σε αύξηση του ΦΠΑ και σε αύξηση
της τιµής του πετρελαίου θέρµανσης µε την εξίσωση του πετρε-
λαίου θέρµανσης µε του πετρελαίου κίνησης, θα την ψηφίσουµε
την περαίωση. Αλλά, δεν θα ψηφίσουµε αυτό το κοινοβουλευτικό
άγος που εκθέτει και το Κοινοβούλιο.

Κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλέσω να ζητήσετε από τον
Πρόεδρο της Βουλής να έρθει και ο ίδιος να τοποθετηθεί, γιατί
οµόφωνα ψηφίσαµε τον Κανονισµό, που σε καµµία του διάταξη
δεν προβλέπει αυτό το οποίο έγινε µε την τροπολογία. Ή θα λέµε
κάτι και θα το κάνουµε ή είµαστε έκθετοι και µέσα στο Κοινο-
βούλιο και έξω. Ή κάθε τροπολογία θα έρχεται τρεις µέρες πριν
ή να πούµε ότι το Κοινοβούλιο λειτουργεί a la carte, ανάλογα µε
τα ενδιαφέροντα, τα συµφέροντα των διάφορων κοινωνικών οµά-
δων και τις επιδιώξεις των κυβερνήσεων.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεφαλογιάννη.

Επί της παρατηρήσεως σας για την τροπολογία, να συνεκτι-
µηθεί -αυτή είναι µία πρώτη απάντηση του Προεδρείου, κύριε Κε-
φαλογιάννη- ο αποφασιστικής σηµασίας χαρακτηρισµός του
νοµοσχεδίου ως κατεπείγοντος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να αφαιρεθούν οι τροπο-
λογίες, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και σ’ αυτήν την έννοια
του κατεπείγοντος µε θεµιτή διασταλτική ερµηνεία µπορεί να πε-
ριληφθεί και η τροπολογία. Αυτή είναι µία πρώτη απάντηση.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πολύ διασταλτική, όµως.
Άρα, a la carte.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μία δεύτερη παρατή-
ρηση θέλω να κάνω για τους χαρακτηρισµούς που χρησιµοποι-
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ήσατε για την Κυβέρνηση και τους Υπουργούς. Χρησιµοποιήσατε
τον όρο «καπετάνιοι» και ασφαλώς, ερµηνεύεται ότι επικαλείστε
τον όρο από την κρητική διάλεκτο και τη σηµασία του.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να µπει σε εισαγωγικά,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, όχι, εννοώ ότι είναι
κρητικής καταγωγής ο όρος και εξ αυτής της καταγωγής θεµι-
τός. Σας ευχαριστώ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Πρωτόπαπας έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα µου δώσετε και τον ανάλογο
χρόνο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αλλά εσείς θα εί-
σαστε πιο αυτοπειθαρχηµένος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα πάρω τον ίδιο χρόνο, όµως, µε
την άδειά σας πάντα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχετε το λόγο, κύριε
Πρωτόπαπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν ξέρω και δεν θα απαντήσω στο ίδιο ύφος στον Κοινοβου-

λευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας. «Έξεστι
Κλαζοµενίοις ασχηµονείν». Του το αφήνω.

Εκείνο που θέλω να πω είναι ότι θα πρέπει κάποια στιγµή να
επιδεικνύουν τη στοιχειώδη αυτογνωσία οι του κόµµατος της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. ∆εν ξέρω, αν φαντάζονται τον
εαυτό τους ως θαυµατοποιούς, οι οποίοι µέσα σ’ ένα χρόνο θα
µηδενίσουν το έλλειµµα, όπως είπε ο Αρχηγός της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, καταρρίπτοντας κάθε έννοια λαϊκισµού, θεωρώντας
ίσως ότι οι πολίτες ούτε γνώση ούτε κρίση έχουν. Θα πάρει την
απάντηση που πρέπει και πολύ σύντοµα. Εκείνο που θέλω να πω
είναι ότι χρειάζεται µία στοιχειώδης αυτογνωσία, όταν κάνουν
την κριτική τους.

Για να δούµε, σε τελική ανάλυση, γιατί χρειάζεται να γίνει αυτό
το έκτακτο, αναγκαίο και –αν θέλετε- και απευκταίο πολλές
φορές, µέτρο της περαίωσης. Γιατί φτάσαµε εδώ; Γιατί χρειά-
ζεται αυτή η τελευταία ευκαιρία; Μήπως γιατί υπάρχουν δεκά-
δες χιλιάδες εκκρεµείς φορολογικές υποθέσεις; Μήπως γιατί
εκατοµµύρια Έλληνες πολίτες έχουν δει τις περιπτώσεις τους να
µην µπορούν να ελεγχθούν; Μήπως γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία οδή-
γησε σε διάλυση και µε εικόνα διαφθοράς, χωρίς αυτό να αγγί-
ζει όλους, τους φοροελεγκτικούς µηχανισµούς;

Τι παραδώσατε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Μία χώρα αναξιόπιστη, µία χώρα στα πρόθυρα της χρεοκοπίας,
µία χώρα µε χαµένη ανταγωνιστικότητα. Λογικό δεν ήταν να
υπάρχει µετά υστέρηση στα έσοδα; Λογικό δεν ήταν σε µία τέ-
τοια χώρα να µην µπορούµε να έχουµε τους ρυθµούς ανάπτυ-
ξης που θέλουµε; Λογικό δεν ήταν να καταφεύγουµε σε όλα αυτά
τα οποία εξ ανάγκης έγιναν µε το δανεισµό της χώρας και την
υπογραφή του µνηµονίου;

Τώρα «µας ζητάτε και τα ρέστα», δηλαδή; Είναι σαν τον πα-
τροκτόνο, ο οποίος πάει στο δικαστήριο και λέει : «Κύριε Πρόε-
δρε, λυπηθείτε µε, είµαι ορφανός», αλλά, ο ίδιος σκότωσε τον
πατέρα του! Αυτήν την τακτική ακολουθείτε ακριβώς εδώ. Γι’ αυ-
τούς τους λόγους δεν αναγκαζόµαστε να πούµε ότι χρειάζεται
αυτή η τελευταία ευκαιρία;

∆εύτερον, υπάρχουν παρενέργειες. Αναµφίβολα υπάρχουν πα-
ρενέργειες. Κάθε περαίωση, όποτε κι αν γίνεται, στέλνει και κά-
ποια λάθος µηνύµατα στους φορολογουµένους. Αυτό µε θάρρος
και παρρησία το επεσήµαναν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ προς
όλες τις κατευθύνσεις. Αλλά τονίσαµε ότι τραβάµε σήµερα µία
κόκκινη γραµµή. Και για να δούµε, είµαστε αξιόπιστοι για να το
κάνουµε; Ναι, γιατί έχουµε δώσει δείγµα γραφής αυτό το χρόνο.

Ψηφίσαµε ένα φορολογικό νόµο που αλλάζει τα δεδοµένα, δη-
µιουργεί µια βαθιά µεταρρύθµιση µέσα στο ίδιο το φορολογικό
σύστηµα και αποδείξαµε και στην εφαρµογή του είτε µε το κί-
νηµα των αποδείξεων είτε µε την ενεργοποίηση του Σ∆ΟΕ είτε µε
τις διασταυρώσεις είτε µε τα πρόστιµα, χωρίς να µας φοβίζει σε
ποιον τα καταλογίζουµε, ότι εννοούµε αυτά που λέµε, ότι πι-
στεύουµε αυτά που λέµε, ότι εφαρµόζουµε, επιτέλους, σ’ αυτή
την χώρα, σ’ ένα τραυµατισµένο πολιτικό σύστηµα, αυτά τα
οποία ισχυριζόµαστε. Αυτό κάνουµε για να µπορούµε αύριο να

κοιτάµε τους πολίτες στα µάτια.
Βεβαίως, όλα αυτά δεν είναι το απόλυτο. Μερικοί θα πουν ότι

δεν επαρκούν. Χρειάζονται και άλλα. Βεβαίως, χρειάζονται και
άλλα. Αλλά και σ’ αυτά τα σηµεία έχουµε αναλάβει συγκεκριµέ-
νες δεσµεύσεις. Στο ίδιο νοµοσχέδιο περιλαµβάνουµε την πρό-
βλεψη για την κατάργηση του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. Στο
ίδιο υπό συζήτηση σήµερα νοµοσχέδιο περιλαµβάνουµε µια
σειρά διατάξεις που έχουν να κάνουν µε το ποινικό µέρος για την
καταδίκη εκείνων που νοµίζουν ότι µπορούν να συνεχίσουν το
«πάρτι», ότι µπορούν να συνεχίσουν να πίνουν εις υγείαν των κο-
ρόιδων, ότι µπορούν να συνεχίζουν να κλέβουν το δηµόσιο. Και
το κάνουµε ήδη µε το ίδιο νοµοσχέδιο.

Να σας πω και κάτι ακόµη. Πολύ σύντοµα -και αυτό µπορείτε
να το δείτε σύντοµα, κύριε Υπουργέ, για να είµαστε και πειστικοί
και ακριβείς στις δεσµεύσεις µας- πρέπει να προχωρήσουµε σε
ανασύνταξη των φοροεισπρακτικών µηχανισµών, όλων των φο-
ρολογικών µηχανισµών. ∆εν είναι αυτή η εικόνα που πρέπει. Κα-
θυστέρησαν, βεβαίως, να µπουν και διευθυντές στις εφορίες. Να
λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, να είµαστε απέραντα ειλι-
κρινείς µπροστά στον ελληνικό λαό. Τώρα, όµως, που µπήκαν,
πρέπει να υπάρχει και ανάλογη αναδιάταξη των φοροεισπρακτι-
κών µηχανισµών. Να έχει την αίσθηση ο Έλληνας πολίτης ότι οι
µηχανισµοί είναι αυτοί που πρέπει και τον προστατεύουν, όχι
µόνο από την σωστή κίνηση και την αµοιβή αυτού ο οποίος είναι
ο ειλικρινής φορολογούµενος, αλλά και από την οποιαδήποτε
σχέση διαφθοράς. Γιατί πρέπει να κατοχυρώσουµε -και να το κά-
νουµε και αυτό- µία νέα σχέση φορολογούµενου και πολίτη, µια
σχέση εµπιστοσύνης, µια σχέση ελέγχου, µια σχέση διαφάνειας
που θα απαλλάξει, θα έλεγα, και το Σώµα των εφοριακών από
εκείνους τους λίγους ή τις όποιες κατηγορίες έχουν να κάνουν µε
τα φαινόµενα διαφθοράς, που όλοι γνωρίζουµε.

Επίσης, πρέπει να προχωρήσουµε στην αποκατάσταση του
πληροφοριακού συστήµατος, το οποίο είναι απαραίτητο, προ-
κειµένου να γίνονται σωστοί έλεγχοι, διασταυρώσεις και να βρί-
σκονται εκείνοι, οι οποίοι νοµίζουν ότι µπορούν να κλέψουν το
δηµόσιο.

Θα έλεγα ότι αυτές είναι οι αλλαγές που θα επακολουθήσουν.
Είναι οι αναγκαίες αλλαγές που πρέπει να γίνουν, γιατί µε ιδιαί-
τερη προσοχή άκουσα αυτούς τους καλόπιστους που µίλησαν
και έκαναν κριτική και λέγοντας όλο αυτόν τον καιρό ότι χρειά-
ζεται να υπάρχει µία αξιοπιστία, να είναι κυρίαρχη η λέξη «αξιο-
πιστία» στη σχέση του κράτους µε τον πολίτη.

Αυτό, λοιπόν, που επανειληµµένα έχει πει και ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας, ο Γιώργος Παπανδρέου –και πολύ σωστά- ότι θα
αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία στη σχέση του κράτους µε τον
πολίτη και ότι χρησιµοποιούµε την περαίωση ως αναγκαία λύση,
για να καλύψουµε το παρελθόν, για να δώσουµε ένα τέλος στο
παρελθόν και να καλύψουµε το µείζον πρόβληµα του ελλείµµα-
τος, ναι είναι µία πραγµατικότητα. Όµως, αυτό γίνεται για να µπο-
ρέσουµε να προχωρήσουµε και από καλύτερες θέσεις µπροστά,
αλλάζοντας τα πράγµατα, αποκαθιστώντας την εµπιστοσύνη, δί-
νοντας µία νέα αρχή, την οποία έχουµε ανάγκη όλοι.

Όσον αφορά δε την τροπολογία για τα φορτηγά –διάταξη
νόµου πια, γιατί δεν είναι τροπολογία, έχει περιληφθεί ως κανο-
νικό άρθρο στο σχέδιο νόµου- ακούστε, για να είµαστε σαφείς
και µεταξύ µας. Εµφανίζονται πάρα πολλά κόµµατα «να κλαίνε
σήµερα πάνω από το χυµένο γάλα». Φέρνουµε, πράγµατι, µία αυ-
στηρή διάταξη. Γιατί είµαστε αναγκασµένοι να την πάρουµε;
∆ιότι έγινε µία επίταξη τον Αύγουστο –ως αίτηµα της κοινωνίας
σε τελική ανάλυση- και κάποιοι νοµίζουν ότι µπορούν να συνεχί-
σουν να εκβιάζουν την κοινωνία.

∆εν γίνεται αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι! Παίρνουµε αυτήν την
απόφαση, ψηφίζουµε αυτό το άρθρο ως στάση ευθύνης προς
τον πολίτη, ως στάση ευθύνης για την προστασία της κοινωνίας,
γιατί σκεπτόµαστε ότι σε εποχή κρίσης κάποια εργοστάσια και
βιοτεχνίες πρέπει να δουλέψουν και να µην κλείσουν, για να µην
κλαίµε µετά για τους ανέργους που θα προκύψουν. Πρέπει να
σκεφτούµε ότι κάποιοι άνθρωποι πρέπει να πουλήσουν τα προϊ-
όντα τους, που κινδυνεύουν να σαπίσουν στις αγορές της δυτι-
κής Ευρώπης ή στις αγορές της Ελλάδας. Σκεφτόµαστε ότι ο
καταναλωτής πρέπει να βρίσκει αυτό που χρειάζεται, όταν το έχει
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ανάγκη.
Πρέπει να σκεφτούµε, επίσης, ότι απειλείται η δηµόσια υγεία.

Όλη αυτήν την περίοδο δέχθηκα πάρα πολλά τηλεφωνήµατα από
περιοχές της Αττικής για το θέµα των λυµάτων. Και αυτό δεν
µπορούµε να το αγνοούµε. ∆εν µπορούµε να το ξεχνάµε και δεν
µπορούµε να µην κοιτάµε τους πολίτες στα µάτια.

Με αίσθηµα ευθύνης παίρνουµε αυτήν την απόφαση. Και την
ίδια ώρα που παίρνουµε αυτήν την απόφαση, υλοποιούµε απέ-
ναντι στους επαγγελµατίες των φορτηγών µία ακόµα δέσµευσή
µας, γιατί υπάρχει και το άρθρο 18, στο οποίο αποδεικνύουµε
ότι αυτά για τα οποία έχουµε δεσµευτεί, αυτά τα οποία έχει πει
το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών, είµαστε αποφασι-
σµένοι να τα κάνουµε πράξη και τώρα και αργότερα µε τον ανα-
πτυξιακό νόµο.

Λέµε «ναι» σε όσα είπαµε, αλλά µε αποφασιστικότητα και ευ-
θύνη προστατεύουµε την κοινωνία και τον πολίτη και σας κα-
λούµε γι’ αυτό να το ψηφίσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θεωρούµε ότι πρέπει να δούµε ορισµένα πράγµατα. Υπάρχει

µία παράδοση, µία πρακτική απ’ όλες τις κυβερνήσεις είτε της
Νέας ∆ηµοκρατίας είτε του ΠΑΣΟΚ που είναι πλέον µία πραγ-
µατικότητα. Για να περάσει µία κατά βάση αντεργατική και αντι-
λαϊκή πολιτική, αυτή πρέπει να συνοδεύεται από ΜΑΤ, από
δακρυγόνα, από τη δραστηριοποίηση των δυνάµεων καταστο-
λής, από αυταρχικά µέτρα. Και αυτή η εικόνα υπάρχει στην
Αθήνα, όχι µόνο το τελευταίο διάστηµα, αλλά τα τελευταία χρό-
νια.

Ο κύριος Υπουργός προηγουµένως στην παρέµβασή του µας
χρέωσε ως ΚΚΕ την κινητοποίηση των ιδιοκτητών φορτηγών αυ-
τοκινήτων. Άλλοι µας χαρακτήρισαν υποκινητές. Κοιτάξτε, δεν
έχουµε τόσες και τέτοιες δυνάµεις σ’ αυτό το χώρο, ώστε να κι-
νητοποιούµε τους φορτηγατζήδες ή τους πυροσβέστες ή τους
αστυνοµικούς ή τους διπλωµατικούς υπαλλήλους, οι οποίοι κι-
νητοποιούνται για τα προβλήµατά τους.

Εµείς παλεύουµε. Και εδώ, στη συγκεκριµένη περίπτωση, θα
πω τι έχουµε. Βέβαια, ο κύριος Υπουργός είπε ότι το ΚΚΕ πρέπει
να προσέξει. Τι να προσέξει το ΚΚΕ; Ήταν απειλή αυτό; Να σταυ-
ρώσουµε τα χέρια; Να µη συµβάλουµε στην κινητοποίηση των
εργαζοµένων για τα αιτήµατά τους;

Εµείς είµαστε συγκεκριµένοι και σ’ αυτήν την κινητοποίηση.
Είναι δύο οι πλευρές. Υπάρχουν οι έχοντες πολύ µεγάλες περι-
ουσίες, κάτοχοι αδειών φορτηγών αυτοκινήτων, αλλά υπάρχουν
και τα µικρά φορτηγά, οι µικροί ιδιοκτήτες, οι αυτοαπασχολού-
µενοι. Εµείς καταδικάσαµε και καταδικάζουµε την ποινικοποίηση
των αγώνων των εργαζοµένων. Καταδικάζουµε αυτήν την τρο-
πολογία που θα γίνει νόµος του κράτους αύριο –αν και εφόσον
ψηφιστεί- και θα µπορεί να χρησιµοποιείται δια πάσαν νόσον και
σε κάθε περίπτωση.

Υπάρχει κι άλλη απειλή στο σηµερινό νοµοσχέδιο ενάντια
στους µικρούς εµπόρους, στους βιοτέχνες, στους αυτοαπασχο-
λούµενους, σε ό,τι αφορά τις οικονοµικές τους υποχρεώσεις. Και
λέει εκεί ποιοι θα συλλαµβάνονται, ποιοι θα τιµωρούνται και
πόσο. Και, βεβαίως, την ίδια στιγµή, στους µεγάλους οφειλέτες
απέναντι στο δηµόσιο, στις µεγάλες πολυεθνικές, στους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους, πολύ συχνά, όπως τώρα γίνεται
η περαίωση, κατά καιρούς διαγράφονται χρέη µε αποφάσεις της
Βουλής. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Έγιναν πάρα πολλές παρατηρήσεις για το κατεπείγον του νο-
µοσχεδίου. Γιατί κατεπείγον; Εδώ και καιρό δεν έχετε κάνει τί-
ποτα. ∆ηλαδή, αν γίνονταν δύο ή τρεις συνεδριάσεις, τι θα
έβλαπτε; Ή έχει κανένας την ψευδαίσθηση ότι αύριο το πρωί οι
ελεγκτικοί µηχανισµοί ως δια µαγείας θα κινητοποιηθούν και θα
αρχίσουν να εισπράττουν;

Ας µην είµαστε αφελείς και κανένας να µη θεωρεί αφελείς

τους υπόλοιπους.
Χρόνια και χρόνια, κύριε Υπουργέ, και εσείς ως Κυβέρνηση

του ΠΑΣΟΚ, αλλά και οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας, αφήνετε ανέλεγκτες υποθέσεις και κατά χρονικά
διαστήµατα παίρνετε διάφορα µέτρα περαίωσης. ∆ηµιουργείτε
ένα κλίµα τροµοκρατίας απέναντι στους µικρούς εµπόρους,
στους βιοτέχνες, στους αυτοαπασχολούµενους. Κάνουµε βόλ-
τες συνέχεια στα µαγαζιά, στους δρόµους. Κλείνουν µαγαζιά συ-
νέχεια! Και κλείνουν, γιατί ακολουθείται αυτή η πολιτική που
ενισχύει τα πολυκαταστήµατα, το µεγάλο κεφάλαιο.

Ποια είναι η πραγµατικότητα για τα χρέη; Ο ειδικός µας αγο-
ρητής, ο σύντροφός µου κ. Τζέκης, τα είπε µε πολύ γλαφυρό
τρόπο. Και εσείς τα γνωρίζετε πολύ καλά. Εσείς διαθέτετε όλα τα
στοιχεία. Περίπου το 90% των ληξιπρόθεσµων οφειλών προς το
δηµόσιο, το χρωστάνε περίπου εξίµισι χιλιάδες µεγάλες επιχει-
ρήσεις. ∆ηλαδή, το 1,4% περίπου του συνόλου των επιχειρήσεων
χρωστάνε το 90%! Ε, διάολε! Και κάθε µία απ’ αυτές τις επιχει-
ρήσεις χρωστά πολλά εκατοµµύρια ευρώ! Και οι κυβερνήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας και σήµερα του ΠΑΣΟΚ δεν επεδίωξαν να ει-
σπράξουν αυτές τις οφειλές προς το δηµόσιο. Και για τη σηµε-
ρινή κίνησή της η Κυβέρνηση έχει ήδη εξασφαλίσει την έγκριση
του Συνδέσµου Ελληνικών Βιοµηχανιών.

Εµείς λέµε στους εργαζόµενους, στους επαγγελµατοβιοτέ-
χνες, στους φτωχούς εµπόρους, ότι από τη στιγµή που ο ΣΕΒ
χειροκροτεί ένα νοµοθέτηµα της Κυβέρνησης, αυτοί πρέπει να
«κουµπώνονται»! Παλαιότερα, έλεγαν ότι ο µικρέµπορας που δεν
κλαίγεται, δεν είναι έµπορος. Σήµερα, το κλάµα των επαγγελµα-
τιών, των µικροβιοτεχνών, των εµπόρων, των αυτοαπασχολου-
µένων, είναι πραγµατικό! Και είναι γοερό αυτό το κλάµα!
Καθηµερινά κλείνουν µικροκαταστήµατα και επιχειρήσεις!

Και, βέβαια, έχουµε για άλλη µία φορά µία κούφια αντιπαρά-
θεση ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, τι
καλύτερο υπάρχει απ’ αυτό που σας είπε ο σύντροφός µου κ.
Τζέκης; Αυτά που έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία το 2002, τα έλεγε το
2008 το ΠΑΣΟΚ! Αν κανένας διάβαζε αυτά τα κείµενα και δεν
έλεγε τίνος είναι, ένας τρίτος παρατηρητής, θα έλεγε ότι αυτά τα
κείµενα είναι ίδια, είναι ολόιδια. Και κάθε φορά έχουµε αυτήν την
κοκκοροµαχία.

Εµείς για το νοµοσχέδιο είµαστε σαφείς. Η Κυβέρνηση επι-
διώκει να εισπράξει 2,5 δισεκατοµµύρια. Να τα εισπράξει, δεν
έχουµε καµµία αντίρρηση και να εισπράξει πολύ περισσότερα,
από τη στιγµή που λένε ότι λιµνάζουν 30 δισεκατοµµύρια βεβαι-
ωµένα χρέη. Να βρει τους απαραίτητους µηχανισµούς και να τα
εισπράξει και να ξεκινήσει από τις µεγάλες επιχειρήσεις, από
τους µεγάλους οµίλους.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο για την κατάσταση που υπάρχει στο
χώρο των επαγγελµατοβιοτεχνών και µικροεµπόρων είναι σφα-
γιαστικό για τους µικρούς και απαλλακτικό για τους µεγάλους.

Τέλος, πρέπει να συνειδητοποιήσει η Κυβέρνηση ότι η κατά-
σταση που επικρατεί στο χώρο των µικροµεσαίων είναι πολύ επι-
κίνδυνη. Παραδοσιακά –εσείς, κύριε Υπουργέ, το ξέρετε πολύ
καλύτερα που έχετε τα χαρτιά και τα κιτάπια- ένα 8% των επαγ-
γελµατοβιοτεχνών, µικρεµπόρων και αυτοαπασχολούµενων δεν
πλήρωνε το ασφαλιστικό του ταµείο, ένα περίπου 7% έως 8%.
Σήµερα που είναι περίπου εννιακόσιες χιλιάδες ή οχτακόσιες
ογδόντα οι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες, έφθασαν το 51% να µην
πληρώνει το ασφαλιστικό του ταµείο, να µην έχουν υγειονοµική
και νοσοκοµειακή κάλυψη και περίθαλψη αυτοί και οι οικογένειες
τους. Και δεν το κάνουν από τσαµπουκά, δεν το κάνουν γιατί δεν
θέλουν να πληρώσουν, αλλά γιατί δεν έχουν λεφτά. Αυτό πρέπει
να το συνειδητοποιήσετε και να µη θεωρείτε ότι κάθε φορά µπο-
ρείτε να λέτε τα ίδια για την περαίωση, είτε η Νέα ∆ηµοκρατία
είτε το ΠΑΣΟΚ. Γι’ αυτό εµείς καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαλβατζή.
Ο κ. Ηλίας Πολατίδης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει το λόγο.
Ορίστε κύριε Πολατίδη, έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η πολιτική που ακολούθησε η Κυβέρνηση στο θέµα των δη-
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µοσίων εσόδων ήταν επικοινωνιακή πολιτική. Θα έπρεπε πριν τις
εκλογές να έχει ξεκαθαρίσει το τι πρέπει να κάνει. Ο Υπουργός
Οικονοµικών, ο οποίος τότε ήταν και εκπρόσωπος Τύπου του
ΠΑΣΟΚ, µιλούσε για τα περιβόητα 31 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα
οποία θα κατόρθωνε η κυβέρνησή του -όταν θα γινόταν Κυβέρ-
νηση το ΠΑΣΟΚ- να τα εισπράξει και µέσω αυτών να λύσει το δη-
µοσιονοµικό πρόβληµα της Ελλάδας.

Κατόπιν, κατέβηκαν οι εκτιµήσεις από τα 30 δισεκατοµµύρια
στα 7. Βέβαια, ούτε αυτά τα είδαµε και το κυριότερο, δεν είδαµε
να υπάρχει κάποιο σχέδιο µέσω του οποίου από την εποµένη των
εκλογών -εφόσον είχε διαγνώσει το πρόβληµα και είχε κατανοή-
σει τη σηµασία του- να ξεκινήσει τις αλλαγές εκείνες, να φέρει τα
απαραίτητα νοµοσχέδια, ούτως ώστε να υλοποιήσει αυτόν εδώ
τον πολύ µεγάλο στόχο.

Μετά, άλλαξε η πολιτική και έγινε επικοινωνιακή, δόθηκε πολύ
µεγάλο βάρος στο Σ∆ΟΕ, δόθηκε βάρος στις ανακοινώσεις των
περιβόητων γιατρών του Κολωνακίου. Κύριε Υπουργέ και αυτοί
θα συµµετάσχουν στην περαίωση; Οι γιατροί του Κολωνακίου
των 10.000 ευρώ και αυτοί που διάγουν πολυτελή βίο και έχουν
τεράστιους τζίρους και αυτοί θα συµµετάσχουν στην περαίωση
και θα µπουν στην κολυµβήθρα του Σιλωάµ; Αυτή είναι µία ερώ-
τηση.

Είχαµε τις διαρροές στον Τύπο περί γιατρών οι οποίοι είχαν
30 εκατοµµύρια και 35 εκατοµµύρια ευρώ στους τραπεζικούς λο-
γαριασµούς τους. Και αυτοί θα περαιώσουν και τέρµα, δεν θα
έχουν καµµία επίπτωση; Τι θα γίνει µε όλους αυτούς τους υπαλ-
λήλους ∆ΟΥ, προϊστάµενους ∆ΟΥ οι οποίοι συνελήφθησαν µε 6
και 7 και 8 εκατοµµύρια ευρώ στους λογαριασµούς τους;

Κατόπιν αυτού, φέρατε το φορολογικό νοµοσχέδιο, κατά τη
συζήτηση του οποίου µάλιστα, ο Υπουργός επαιρόταν για το κί-
νηµα των αποδείξεων το οποίο θα δηµιουργούσε αύξηση στα δη-
µόσια έσοδα. Αυτά, βέβαια, δεν τα είδαµε. Και τελικά, αφού
κάνατε όλη αυτήν τη διαχείριση, καταλήξατε ξανά στο να έρθετε
στο σηµείο της περαίωσης.

Τι είναι η περαίωση; Σας είπε ο κ. Αϊβαλιώτης ότι από το 1978,
από τότε που είχε την έµπνευση αυτή ο τότε Υπουργός Οικονο-
µικών Κανελλόπουλος, ανά τρία χρόνια κάνετε περαιώσεις, µε το
άγχος να µαζέψετε έσοδα, αλλά να είναι η τελευταία φορά. Φυ-
σικά ούτε τώρα θα είναι η τελευταία φορά και αυτό το ξέρουν
όλοι. Τώρα γι’ αυτά που λέει ο κύριος Υπουργός, δεν ξέρω που
βασίζει την αισιοδοξία του και αν τα πιστεύει.

Έρχεστε λοιπόν στη ∆ΕΘ να ανακοινώσει ο Πρωθυπουργός
το µέτρο αυτό της περαιώσεως και ότι θα συµπεριλάβει µάλιστα
και τις εκκρεµείς υποθέσεις. Και εφόσον αυτό γίνεται στις αρχές
του Σεπτεµβρίου, έρχεστε εδώ στο τέλος του Σεπτεµβρίου να
φέρετε ένα νοµοσχέδιο µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Γιατί
δεν το φέρατε, εφόσον είχατε πολιτική και εφόσον κάτι θέλατε να
κάνετε, την επόµενη βδοµάδα της αναγγελίας από τον Πρωθυ-
πουργό, ούτως ώστε να ακολουθηθεί η κανονική διαδικασία;
Ποιος ήταν ο λόγος να έρθει ως κατεπείγον; Κανένας λόγος δεν
υπήρχε. Ο λόγος ήταν για να περιορίσετε τη συζήτηση, επειδή
κρύβεστε, γιατί φοβάστε γι’ αυτά τα οποία έχετε µέσα στο νο-
µοσχέδιο και θέλετε να το περάσετε από αυτή τη διαδικασία την
επώδυνη, την κοινοβουλευτική, όσο το δυνατόν γρηγορότερα.

Θέλω να πω ότι και η κριτική την οποία κάναµε κατά τη διάρ-
κεια της συζητήσεως του φορολογικού νοµοσχεδίου ήταν ότι
αφήνετε την τεράστια διαφθορά που βασιλεύει µέσα στις ∆ΟΥ
άθικτη. Την ξέρετε πολύ καλά. Βάζετε σε θέσεις ανθρώπους, οι
οποίοι έχουν απασχολήσει στο παρελθόν µε τη συµπεριφορά
τους τα πειθαρχικά συµβούλια, συνεχίζετε την πολιτική να µην
συνέρχονται ποτέ τα πειθαρχικά συµβούλια, πρακτικώς να µην
απολύεται ποτέ κανείς, όσες αποδείξεις και αν υπάρχουν και πε-
ριµένετε µετά κάποιοι να έρθουν και να δουλέψουν, οι ειλικρινείς
εφοριακοί όπως λέτε, που είναι η πλειοψηφία. ∆εν ξέρω, αν είναι
η πλειοψηφία ή η µειοψηφία. Εγώ θα εκφράσω ένα ερωτηµατικό.
Εύχοµαι να είναι η πλειοψηφία. Όµως, αυτοί οι σωστοί που κά-
νουν τη δουλειά τους δεν αισθάνονται κορόιδα, όταν βλέπουν το
διπλανό τους στην άλλη ∆ΟΥ ή στο διπλανό γραφείο τον υπάλ-
ληλο να διάγει πολυτελή βίο, να χτίζει βίλες, να έχει εκατοµµύρια
ευρώ καταθέσεις και εσείς να µην κάνετε τίποτα; ∆εν κατανοείτε
ότι αυτό δηµιουργεί ένα τεράστιο πρόβληµα;

Έρχοµαι στο θέµα των φορτηγών. Εδώ είναι η πλήρης διάλυση
του κράτους. Έρχεστε εδώ και φέρνετε νόµο ο οποίος τι λέει;
Ότι, επειδή το κράτος δεν µπορεί να κάνει επιστράτευση -που
είναι ένα ακραίο µέτρο και είναι το τελευταίο, που δυστυχώς
εσείς το εφαρµόσατε τώρα, χωρίς να έχετε εξαντλήσει τα άλλα
µέσα- και δεν µπορεί να επιβάλλει τη θέληση του, ξαφνικά θα φέ-
ρουµε αυτές τις διατάξεις, φυσικά µε τρόπο που οπωσδήποτε
είναι παράτυπος, διότι είναι άσχετη τροπολογία σ’ ένα κατεπεί-
γον νοµοσχέδιο. Και δεν ξέρω πόσο επείγον, πραγµατικά, είναι
αυτό.

Αλλά από εκεί και πέρα, έρχεστε εδώ και λέτε ότι οι εχθροί του
κράτους και του νόµου στην Ελλάδα είναι οι ιδιοκτήτες των φορ-
τηγών που απεργούν; ∆ηλαδή, θα εφαρµόσετε τις ίδιες διατά-
ξεις, ακόµα και σ’ αυτούς οι οποίοι κλείνουν τους δρόµους; Για
παράδειγµα, στο κέντρο της Αθήνας, έχουµε αυθαίρετη κατά-
ληψη πεζοδροµίων, διότι κάποιοι µουσουλµάνοι θέλουν να προ-
σευχηθούν και επιλέγουν να κλείσουν το δρόµο. Θα εφαρµόσετε
και εκεί αυτές τις διατάξεις; Θα εφαρµόσετε και στους Αφγα-
νούς, οι οποίοι κλείνουν το Λιµάνι της Πάτρας αυτές τις διατά-
ξεις;

Είναι ξεκάθαρο µε ποιους είναι η Κυβέρνηση σας. Το δείχνει
και από το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και από τη συγκεκριµένη
τροπολογία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πολατίδη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ηµήτριος
Παπαδηµούλης θα µιλήσει, λαµβάνοντας υπ’ όψιν για την εκτί-
µηση του χρόνου και το γεγονός ότι έχει πρωτολογήσει. Συνε-
πώς, σας δίνω τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι της Κυβέρνησης, απαντήστε µου σε µερικά πολύ απλά

ερωτήµατα.
Αν ήταν όλα καλά καµωµένα στο νοµοσχέδιο το βράδυ της Τρί-

της, γιατί τροποποιούσατε κάποιες διατάξεις χθες «στο γόνατο»
και δεν προλάβατε ούτε καν να τις δακτυλογραφήσετε, σε ό,τι
αφορά το άρθρο 12 παράγραφος 6;

∆εύτερον, µας είπε επιτέλους ο κύριος Υπουργός ότι αυτή η
παράγραφος αφορά εξακόσιες επιχειρήσεις. Σας ρωτάω το
εξής: Πόσοι από τους εξακόσιους είναι µεγαλοοφειλέτες, δη-
λαδή εταιρείες εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο και έχουν τζίρο
πάνω από 20 εκατοµµύρια ευρώ; Είναι ελάχιστες. Πείτε µας
ποιες.

Τρίτον, γιατί εξαιρούνται από την περαίωση όσοι έχουν ακί-
νητα αντικειµενικής αξίας πάνω από 400.000 ευρώ και δεν εξαι-
ρούνται από την περαίωση όσοι έχουν τζίρο πάνω από 20
εκατοµµύρια ευρώ και είναι εισηγµένοι στο Χρηµατιστήριο; Γιατί
είναι συνταγµατική η εξαίρεση ορισµένων κατηγοριών αγροτών
ή ιδιοκτητών ακινήτων από την περαίωση και δεν είναι συνταγ-
µατική η εξαίρεση των µεγαλοοφειλετών του δηµοσίου;

Επίσης, γιατί ένας νέος µηχανικός που δουλεύει ουσιαστικά
ως µισθωτός, αλλά αµείβεται µε µπλοκάκι να πληρώνει για να πε-
ραιώσει κάθε εκκρεµή χρονιά 1000 ευρώ το χρόνο και µια ανώ-
νυµη εταιρεία µε βιβλία Γ’ κατηγορίας να πληρώνει 700 ευρώ το
χρόνο;

Και όσον αφορά το κατάπτυστο άρθρο 19, που µπήκε µε πα-
ράνοµη µεθόδευση και αντικανονικά στο νοµοσχέδιο και είναι
αντίθετο και µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, θα
ήθελα να θέσω την εξής ερώτηση: Υπάρχει άλλη χώρα στην Ευ-
ρώπη που να έχει αυτό το άθλιο φασίζον καθεστώς της επίτα-
ξης; Και τι σόι σοσιαλιστική Κυβέρνηση είναι αυτή που έρχεται να
χειροτερέψει και να κάνει ακόµα πιο αντιδηµοκρατικές και αυ-
ταρχικές τις διατάξεις της δικτατορίας;

Άκουσα µε έκπληξη χθες τον κ. Καστανίδη να λέει ότι αν εφαρ-
µόζαµε τις διατάξεις της δικτατορίας, θα ήταν πολύ γραφειο-
κρατικό και αργό. Μα, δουλειά ενός σοσιαλιστή Υπουργού είναι
να εφαρµόζει µε µεγαλύτερη ταχύτητα και αυταρχισµό τις δια-
τάξεις της δικτατορίας ή να τις καταργήσει;

Τέλος, αποσύρετε το άρθρο 4 παράγραφος 2, που είναι η εξαί-
ρεση της εξαίρεσης και η πέτρα του σκανδάλου. Χθες αφαιρέ-
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σατε µια «κουτσουλιά» από τη ρύθµιση υπό την πίεση που σας
ασκήθηκε. Σηµασία έχει να εξαιρέσετε τη µήτρα του σκανδάλου.
Και η µήτρα του σκανδάλου είναι το άρθρο 4 παράγραφος 2, που
βάζει από το παράθυρο τους µεγαλοοφειλέτες του δηµοσίου, σε
αντίθεση µε τη δική σας εισηγητική έκθεση περί περαίωσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµούλη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω
ότι υπάρχει το αίτηµα του κ. Τζέκη για δευτερολογία. Όµως,
τώρα θα δώσω το λόγο στον Υφυπουργό Οικονοµικών κ. ∆ηµή-
τριο Κουσελά.

Κύριε Υφυπουργέ, επειδή και εσείς στο ενιαίο της κυβερνητι-
κής εκπροσώπησης θα δευτερολογήσετε περίπου, θα έχετε µόνο
πέντε λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα σας παρακαλούσα να δείξετε
µια µικρή ανοχή στο χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα την έχετε, κύριε
Υφυπουργέ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινά αποδεκτό ότι η περαίωση
στη χώρα µας έχει βεβαρυµµένο παρελθόν. Όλοι κατά καιρούς
την είχαµε κατακρίνει και για τον τρόπο, αλλά και για τη λογική,
µε βάση την οποία είχε εφαρµοστεί. Όµως, από κεκτηµένη, όπως
φαίνεται, ταχύτητα, οι επικριτές µας σήµερα ταυτίζουν αυτήν την
περαίωση που επιχειρούµε να κάνουµε µε όλες τις προηγούµε-
νες, χωρίς να λάβουν υπ’ όψιν κατ’ αρχάς τις έκτακτες συνθήκες
στις οποίες βρίσκεται η χώρα µας, αλλά και το πλαίσιο στο οποίο
κινείται αυτή η περαίωση. Πρόκειται για ένα πλαίσιο που είναι αλ-
ληλένδετο µε το νέο φορολογικό νόµο, που θα εφαρµόζεται από
τη 1η Ιανουαρίου 2011, αλλά και µε την αλλαγή του θεσµικού
πλαισίου συνολικά σε ό,τι αφορά στα φορολογικά δικαστήρια,
στην αυστηροποίηση της νοµοθεσίας για τη φοροδιαφυγή και
στην αναµόρφωση των ελεγκτικών µηχανισµών, στην οποία ήδη
προχωράµε και για την οποία ήδη –για να απαντήσω και στον
Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο- θα φέρουµε σχετικό νοµο-
σχέδιο µέσα στον Οκτώβρη.

Τέλος, οι επικριτές µας δεν λαµβάνουν υπ’ όψιν τους στοχευ-
µένους ελέγχους, τις διασταυρώσεις, την αναβάθµιση του Σ∆ΟΕ
και την πολύ σηµαντική δουλειά που έκανε και κάνει το τελευ-
ταίο διάστηµα.

Είναι, λοιπόν, φανερό από όλα αυτά ότι δεν έχουµε «άλλη µια
περαίωση», αλλά ότι έχουµε «µια άλλη περαίωση». Έχουµε µια
άλλη περαίωση, απελευθέρωσης από τα φορολογικά βαρίδια του
παρελθόντος.

Αυτή η περαίωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι για µας
σαφέστατα ένα εργαλείο µετάβασης από ένα καταφανώς απο-
τυχηµένο και ανυπόληπτο φορολογικό καθεστώς σ’ ένα εντελώς
διαφορετικό πλαίσιο, µε αυστηρούς, αλλά και µε καθαρούς κα-
νόνες και διαδικασίες, χωρίς τις γκρίζες ζώνες του περιβόητου
Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, για τον οποίο δεσµευόµαστε ήδη
µε αυτό το σχέδιο νόµου –κάτι που ανέφερε και ο εισηγητής µας
κ. Ευστάθιος Κουτµερίδης- ότι από 1η Ιανουαρίου του 2012 δεν
θα ισχύει πλέον, γιατί θα καταργηθεί στο πλαίσιο της συνολικό-
τερης αναµόρφωσης, που θα επιχειρήσουµε.

Οι σωρευµένες φορολογικές εκκρεµότητες αντιστοιχούν σε
έσοδα που είτε δεν έχουν εισπραχθεί µέχρι σήµερα, είτε δεν πρό-
κειται να εισπραχθούν φέτος ή στα επόµενα χρόνια, γιατί έχουν
µπλοκάρει στις δαιδαλώδεις διαδικασίες των υπηρεσιών, αλλά
και των δικαστηρίων. Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι και τους ανέφερε
επανειληµµένα ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου.
Γι’ αυτό δεν θα τους επαναλάβω.

∆υστυχώς, εισπράττουµε το 1% των βεβαιωθέντων προστίµων
και οι υπάρχοντες µηχανισµοί ελέγχουν κάθε χρόνο λιγότερο
από το 3% των φορολογικών υποθέσεων.

Αυτή η κατάσταση, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και
όχι η περαίωση που προτείνουµε αποτελεί εδώ και χρόνια στη
χώρα µας την πιο τρανταχτή επιβεβαίωση των φοροφυγάδων σε
βάρος των συνεπών φορολογούµενων, αλλά και «πεδίο δόξης
λαµπρό» για κάθε λογής υποδόρεια συναλλαγή που γίνεται από
τη µειοψηφία –ναι, από τη µειοψηφία- των φοροεισπρακτικών µη-

χανισµών.
Εµείς, λοιπόν, απέναντι σ’ όλη αυτήν την κατάσταση, θέλουµε

να ξεκαθαρίσουµε µε τα βαρίδια του παρελθόντος. Αν δεν το κά-
ναµε αυτό, οι ∆ΟΥ φέτος, αλλά και για όλα τα επόµενα χρόνια,
θα έπρεπε να ασχολούνται υπερεντατικά µόνο µ’ αυτές τις εκ-
κρεµότητες και µε τίποτα άλλο. ∆εν θα ασχολούνταν ούτε µε την
είσπραξη του ΦΠΑ ούτε µε νέες υποθέσεις.

Θέλουµε, λοιπόν, και βάλαµε στόχο να µη χαρίσουµε, αλλά να
εισπράξουµε όσο το δυνατόν περισσότερα από τα χρήµατα των
εκκρεµών υποθέσεων, η συντριπτική πλειοψηφία των οποίων δεν
θα εισπράττονταν ποτέ από το ελληνικό δηµόσιο.

Σε ό,τι αφορά στο άρθρο 4 παράγραφος 12 -το επανέφερε και
ο κ. Παπαδηµούλης- ο κύριος Υπουργός, κύριε Παπαδηµούλη,
απάντησε µε παρρησία και ήταν σαφέστατος στην απάντησή του,
γι’ αυτό δεν θα επανέλθω.

Παράλληλα, θα προχωρήσουµε µπροστά µ’ ένα νέο φορολο-
γικό σύστηµα σ’ ένα δίκαιο και σταθερό φορολογικό περιβάλλον,
γιατί αυτό θέλουν σήµερα όλοι. Έτσι µόνο θα µεταβούµε το τα-
χύτερο και µε τις καλύτερες προϋποθέσεις σ’ ένα σύστηµα, όπου
επιτέλους ο συνεπής φορολογούµενος θα αισθάνεται και ασφα-
λής και δικαιωµένος, αφού πλέον θα µπει τέλος, όχι µόνο στις
περαιώσεις, αλλά και στην πολύ χειρότερη de facto ασυλία των
φοροφυγάδων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνουµε, λοιπόν, τους λογαριασµούς µε το παρελθόν. Και
τους κλείνουµε, κύριε Πρόεδρε, µε µια διαφανή διαδικασία,
χωρίς µεσολαβήσεις και διαπραγµατεύσεις. Οι φορολογούµενοι
δεν θα χρειαστεί να πάνε στις εφορίες. Στις περισσότερες περι-
πτώσεις θα πάρουν ειδοποίηση από τη Γενική Γραµµατεία Πλη-
ροφοριακών Συστηµάτων και θα πάνε στην τράπεζα για να
πληρώσουν.

Με το πλαίσιο που προτείνουµε εδώ, ο συνεπής φορολογού-
µενος, αλλά και ο χαµηλοαµειβόµενος µε το µπλοκάκι ούτε τι-
µωρείται ούτε εκβιάζεται. Κατ’ αρχάς, κανείς δεν τον υποχρεώνει
να ενταχθεί στην περαίωση. Αντίθετα, µε το νέο φορολογικό
πλαίσιο, µ’ ένα αντικειµενικό σύστηµα ελέγχων και διασταυρώ-
σεων και επιβολής προστίµων δεν θα είναι υποχείριο κανενός
ελεγκτή. Οι διαπιστωµένοι παραβάτες δεν επιβραβεύονται από
την περαίωση που κάνουµε. Γι’ αυτούς ισχύουν τα εξής: Πρώτο,
οι αυξηµένοι συντελεστές υπολογισµού της περαίωσης.

∆εύτερο, ο παραβάτης δεν παίρνει επιστροφή ή συµψηφισµό
υπολοίπου.

Τρίτο, ο παραβάτης δεν µεταφέρει ζηµιά για συµψηφισµό στα
επόµενα έτη, όπως µπορούν να µεταφέρουν άλλοι.

Τέταρτο, σοβαρές περιπτώσεις, όπως η έκδοση πλαστών τι-
µολογίων και στοιχείων, δεν µπαίνουν σε αυτήν την περαίωση.

Θέλω εδώ να διευκρινίσω και να ξεκαθαρίσω ότι, σε όσες πε-
ριπτώσεις υπάρχει ποινική δίωξη, αυτή δεν αναστέλλεται από την
περαίωση, την οποία κάνουµε.

∆εν δίνουµε, λοιπόν, σε κανένα συγχωροχάρτι! Στον µικροε-
παγγελµατία, στη µικροµεσαία επιχείρηση, στους µικροπαραβά-
τες, εκεί κυρίως δίνουµε τη δυνατότητα να απελευθερωθούν από
το παρελθόν και να ξεκινήσουν µια νέα σχέση µε την εφορία, µια
σχέση διαφάνειας, συνέπειας και αλληλοσεβασµού.

Πρόκειται για ένα καινούργιο ξεκίνηµα. Αυτό, λοιπόν, το και-
νούργιο ξεκίνηµα ζητάτε να ψηφίσετε σήµερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Κουσελά.

Προκειµένου να κρατήσουµε την κοινοβουλευτική αρχή του
λόγου και αντιλόγου, δηλαδή της εναλλαγής των ρητόρων στο
Βήµα, να δώσω το λόγο για µια σύντοµη δευτερολογία στον ει-
σηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρο Καράογλου. Θα ακο-
λουθήσει ο κ. Κουτµερίδης, ο κ. Τζέκης και όποιος άλλος -από
τους εισηγητές µόνο- επιθυµεί να δευτερολογήσει και θα τελει-
ώσει η συζήτηση.

Ορίστε, κύριε Καράογλου, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
«Απορία ψάλτου βηξ». Ακούσαµε, λοιπόν τους Υπουργούς και
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τους εκπροσώπους του ΠΑΣΟΚ, αντί να µας µιλούν για το νοµο-
θέτηµά τους, να έρχονται και να κάνουν κριτική για τα πεπραγ-
µένα της Νέας ∆ηµοκρατίας και να µας ζητούν να κάνουµε εµείς
την αυτοκριτική µας.

Μα, την αυτοκριτική µας εµείς την κάναµε και ήταν µια αυτο-
κριτική βαθιά. Και την αυτοκάθαρσή µας κάναµε. Προχωρήσαµε,
γυρίσαµε σελίδα. Καταλάβετέ το και εσείς. Είµαστε αλλού τώρα.
Αν δεν το έχετε καταλάβει, σας λέµε ότι τώρα είστε Κυβέρνηση
εσείς. Εδώ και ένα χρόνο είστε Κυβέρνηση και έχετε συγκεκρι-
µένη δουλειά να κάνετε. ∆εν είστε σχολιαστές γεγονότων.

Βέβαια, µερικοί από εσάς µάλλον έχετε παρεξηγήσει το ρόλο
που σας ανέθεσε ο ελληνικός λαός. Σε Υπουργούς αναφέροµαι.
Είστε καθηµερινά, από το πρωί µέχρι το βράδυ, στα κανάλια.
Έχετε πιάσει ορισµένα τηλεοπτικά παράθυρα και το παίζετε σχο-
λιαστές.

Καταλάβετε, όµως, ότι άλλες είναι οι απαιτήσεις του ελληνι-
κού λαού από εσάς. Από εσάς περιµένουν να κυβερνήσετε και
να διορθώσετε τα λάθη και τα προβλήµατα που υπάρχουν.

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Είπαµε και αποδείξαµε –θυµί-
ζοντας στον ελληνικό λαό τι έλεγαν πολλοί σηµερινοί Υπουργοί,
αλλά και ο συγκεκριµένος ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ πριν από
δύο χρόνια για την αντίστοιχη περαίωση- ότι το σηµερινό νοµο-
σχέδιο αποτελεί µνηµείο ασυνέπειας του ΠΑΣΟΚ. Άλλα λέγατε
προεκλογικά, άλλα πράττετε µετεκλογικά. Από το γνωστό σύν-
θηµα «λεφτά υπάρχουν» περάσατε στην άγρια φορολογία, στις
περικοπές µισθών και συντάξεων, στα έκτακτα χαράτσια σε
βάρος των επιχειρήσεων.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο της περαίωσης, αγαπητοί συνά-
δελφοι, αποτελεί περαίωση των ψευδαισθήσεων του ΠΑΣΟΚ για
το γνωστό σύνθηµά του «λεφτά υπάρχουν» και ταυτόχρονα των
υποκρισιών του για δηµόσιο διάλογο και για κοινωνική διαβού-
λευση. Βλέπε τη γνωστή τροπολογία της ντροπής.

Λέτε τώρα, κύριε Υπουργέ, ότι η περαίωσή σας δεν είναι όπως
οι προηγούµενες περαιώσεις και ότι είναι µια διαφορετική πε-
ραίωση.

Κύριε Υπουργέ, αυτά µας τα είπαν και άλλοι. Ήρθαν εννέα
προκάτοχοί σας εδώ, διαχρονικά -από το 1978 και µετά- και µας
είπαν ότι οι περαιώσεις που φέρνουν είναι για πρώτη και για τε-
λευταία φορά, ότι είναι διαφορετικές περαιώσεις και ότι τέρµα τα
ψέµατα, γιατί από αύριο φοροφυγάδες τρέµετε. Το αποτέλεσµα
είναι να έρχεται ο ένας µετά τον άλλο και να λέει τα ίδια πράγ-
µατα.

Εγώ βάζω ένα στοίχηµα, καλοπροαίρετα µιλώντας. Αν µετά
από δυο χρόνια είστε Κυβέρνηση, αν µετά από δύο χρόνια είστε
εσείς στα υπουργικά έδρανα –προσωπικά σας το εύχοµαι, γιατί
ξέρετε ότι είναι δεδοµένη η συµπάθειά µου- πώς θα ξαναστη-
θείτε απέναντί µας να πείτε ότι είναι η τελευταία φορά και ότι
είναι µια διαφορετική περαίωση, ενώ έρχεστε για µια ακόµη
φορά; Προστατέψτε λίγο τον εαυτό σας. Μη λέτε µεγάλες κου-
βέντες. Σας τα είπε χθες ο κ. Αλευράς στην αρµόδια επιτροπή.
«Είπαµε» λέει ο κ. Αλευράς «προεκλογικά µερικές µεγάλες κου-
βέντες». Ε, µη λέτε µεγάλες κουβέντες, γιατί θα το ξαναβρείτε
µπροστά σας!

Σταµατήστε, λοιπόν, αυτά τα παραµυθάκια. Γιατί είναι καλά τα
παραµύθια και µας αρέσουν. Αρέσουν και στον ελληνικό λαό. Τα
έχετε πει πολλές φορές. Όµως, πολλές φορές στα παραµύθια
υπάρχει και ο δράκος. Ο δράκος στην περίπτωσή µας αυτή είναι
η ύφεση, στην οποία οδηγείτε ραγδαία τη χώρα από τη λάθος
οικονοµική πολιτική που ακολουθείτε.

Αλλάξτε, λοιπόν, πολιτική. Προσπαθήστε να αλλάξετε τα δε-
δοµένα, γιατί διαφορετικά, πραγµατικά βαθαίνει ακόµη περισ-
σότερο η κρίση, πραγµατικά δυσκολεύετε ακόµη περισσότερο
τα νοικοκυριά και τις ελληνικές επιχειρήσεις.

Έρχοµαι στο «διά ταύτα». Εµείς σε ένδειξη καλής θέλησης εί-
µαστε ξεκάθαροι και απλοί. Λέµε: Αποσύρετε το άρθρο 4 παρά-
γραφος 2. Αποσύρετε το άρθρο 12 παράγραφος 6. Αποσύρετε
το αντιδηµοκρατικό άρθρο 19.

∆εσµευθείτε πολιτικά ότι θα διαπραγµατευθείτε µε την τρόικα
πως µε τη λογική του ισοδύναµου αποτελέσµατος δεν θα επιβά-
λετε νέα χαράτσια στους Έλληνες πολίτες και στις ελληνικές επι-
χειρήσεις, ότι δεν θα αυξήσετε τους συντελεστές ΦΠΑ ή δεν θα

µετακυλήσετε προϊόντα από το χαµηλό στον υψηλό συντελεστή,
ότι δεν θα αναπροσαρµόσετε και δεν θα αυξήσετε τις αντικειµε-
νικές αξίες των ακινήτων, ειδικά στις συνθήκες που είναι σήµερα.

∆εσµευθείτε ότι δεν θα κάνετε άλλες αυξήσεις και ότι δεν θα
επιβάλλετε χαράτσια στις ελληνικές επιχειρήσεις και εµείς θα το
ψηφίσουµε.

∆ιαφορετικά, αν παραµείνει όπως είναι, αν δεν αποσύρετε
αυτά που είπα και δεν δεσµευθείτε πολιτικά για τις αυξήσεις που
προηγουµένως ανέφερα, τότε επί της αρχής η Νέα ∆ηµοκρατία
θα καταψηφίσει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Καράογλου.

Έχω την εξής παρατήρηση επί ενός σηµείου της δευτερολο-
γίας σας. Είπατε ότι έχουµε εννέα Υπουργούς Οικονοµικών, οι
οποίοι έκαµαν περαίωση και οι οποίοι υπεσχέθησαν αλληλοδια-
δόχως ότι θα είναι η τελευταία φορά.

Αυτό µου γέννησε µια απορία, την οποία διατυπώνω δηµόσια:
Μήπως όλοι τους εννοούσαν κατά τη διάρκεια της θητείας τους;
Αυτό είναι ερευνητέο.

Ευχαριστώ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, ερευνητέο, κύριε Πρόεδρε! Είναι

αποδεδειγµένο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο τώρα έχει ο ει-

σηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Ευστάθιος Κουτµερίδης.
Ορίστε, κύριε Κουτµερίδη.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μπαίνω, όµως, στον πειρασµό να σας πω ότι για µας δεν ισχύει

αυτό που είπατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η ιστορία θα το δείξει.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ασφαλώς, η ιστορία θα το δεί-

ξει.
Εδώ έχουµε µια διαφορετική Κυβέρνηση, ένα διαφορετικό

Πρωθυπουργό και, κυρίως, ένα διαφορετικό Υπουργό.
Κύριε Πρόεδρε, παρακολουθώντας µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον

όλους τους Βουλευτές, τόσο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
όσο και της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης, πραγµατικά αυτό που
έχω να τονίσω είναι ότι περίσσεψε η υποκρισία, η υπερβολή και
η ανευθυνότητα.

Όλη η συζήτησή µας αναλώθηκε –και έχει ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον- στο τι ειπώθηκε τόσο από µένα τον ίδιο ως εισηγητή, αλλά
και από τους κυρίους Υπουργούς και από διάφορα στελέχη του
ΠΑΣΟΚ πριν από µερικά χρόνια.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να γίνει ξεκάθαρο, αλλά και να γίνει κα-
τανοητό πως εµείς, το ΠΑΣΟΚ και όλα τα στελέχη του, είµαστε
αντίθετοι µε τη φιλοσοφία της περαίωσης. Είµαστε αντίθετοι µε
τέτοιου είδους φορολογικές αντιµετωπίσεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Αυτό που λέτε είναι χειρότερο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ακούστε, κύριε Βλάχο. Ό,τι δη-

λώσαµε στο παρελθόν ισχύει και σήµερα. Όµως, έχει ιδιαίτερο
ενδιαφέρον, αν παρακολουθείτε τη συζήτησή µας ή αν ανατρέ-
ξετε στα Πρακτικά, να δείτε πως είπα ότι η διαδικασία της πε-
ραίωσης πραγµατικά αναδεικνύει το έλλειµµα των φορολε-
γκτικών µηχανισµών και, αν θέλετε, την παθογένεια του φορο-
λογικού συστήµατος στη χώρα µας. Αυτό είναι ξεκάθαρο.

Άρα, λέµε τα ίδια που είπαµε και τότε. Όµως, έχει µεγάλη ση-
µασία να αξιολογήσουµε το γεγονός σε ποια συγκυρία έρχεται
αυτή η περαίωση και κάτω από ποιες προϋποθέσεις.

Πρέπει να πούµε πως η Νέα ∆ηµοκρατία τις περαιώσεις τις
είχε ως καθεστώς, ως ένα πάγιο σύστηµα, σύστηµα ευκαιρίας
και σύστηµα το οποίο αναδείκνυε την ανικανότητά τους να προ-
χωρήσει σε µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές και να δηµιουργήσει
ένα νέο φορολογικό περιβάλλον.

Για µας αυτή η λύση είναι µια λύση διεξόδου, µια λύση ανά-
γκης και προοπτικής, γιατί παρεµβαίνουµε µε µια σειρά από µε-
γάλες διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις, που στόχο
έχουν να δηµιουργήσουν µια καινούργια αρχή, ένα νέο, διαφο-
ρετικό φορολογικό περιβάλλον.

Πραγµατικά, έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον -µετά απ’ όλα αυτά που
ακούσαµε από τη Νέα ∆ηµοκρατία, χωρίς ίχνος αυτοκριτικής- να
αξιολογήσουµε πόση διαφορά έχει, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία το
2008 έφερε την περαίωση µετά από τέσσερα χρόνια διακυβέρ-
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νησης της χώρας µας, χωρίς να προχωρήσει σε καµµία διαρ-
θρωτική αλλαγή και µεταρρύθµιση, όταν η ελληνική οικονοµία
αναπτύσσονταν µε τους υψηλότερους περίπου ρυθµούς ανά-
πτυξης στην Ευρωζώνη, όταν δεν υπήρχαν αλλαγές και µεταρ-
ρυθµίσεις, όταν δεν µπορούσε η Νέα ∆ηµοκρατία να συλλέξει τα
φορολογικά έσοδα, όταν απαξίωσε εντελώς τους φοροελεγκτι-
κούς µηχανισµούς, όταν υπήρχε επέκταση της φοροδιαφυγής.
Μετά απ’ αυτήν την ανικανότητα των τεσσάρων χρόνων η Νέα
∆ηµοκρατία ήρθε και έφερε µια ευκαιριακή περαίωση. Αυτή ήταν
η εικόνα και η συµπεριφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Με αυτό που υπάρχει σήµερα, ένα εντελώς διαφορετικό, δη-
λαδή οικονοµικό περιβάλλον, έχουµε κληρονοµήσει τεράστια
προβλήµατα. Προχωρούµε σε µία σειρά από αλλαγές και µε-
ταρρυθµίσεις, γιατί η ελληνική οικονοµία βρίσκεται σε κατάσταση
ύφεσης και λέµε ότι µέσα απ’ αυτήν την περαίωση θέλουµε να
δηµιουργήσουµε µία καινούργια αρχή και ένα διαφορετικό φο-
ρολογικό περιβάλλον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό µόνο.
Θέλω να κάνω µία αξιολόγηση της στάσης της Νέας ∆ηµο-

κρατίας που πραγµατικά µε εκπλήσσει, γιατί είναι διαφορετική η
στάση του εισηγητού του κ. Καράογλου και διαφορετική του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου του κ. Κεφαλογιάννη. Ο µεν ειση-
γητής µας είπε ότι εάν το ισοδύναµο αυτό θα δοθεί ανταποδοτικά
στον ελληνικό λαό, τότε θα ψηφίσουν επί της αρχής το νοµο-
σχέδιο. Ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος µας είπε, ότι
εάν βγάλουµε το άρθρο 12 παράγραφος 6 ή το άρθρο 4 παρά-
γραφος 12, τότε θα ψηφίσουν αυτήν την περαίωση.

∆ηλαδή, η Νέα ∆ηµοκρατία που µε τις πολιτικές της όλα τα
προηγούµενα χρόνια έφερνε διάφορες περαιώσεις, αλλά και
εξαθλίωσε την ελληνική κοινωνία και τον ελληνικό λαό, τότε ήταν
σύµφωνη µε αυτήν την κατάσταση και σήµερα µας ζητούν το ισο-
δύναµο να το δώσουµε στα νοικοκυριά; Νοµίζω ότι µέσα απ’
αυτήν τη συµπεριφορά της ο ελληνικός λαός αξιολόγησε τη Νέα
∆ηµοκρατία και την τιµώρησε µε τον πιο εµφαντικό –θα έλεγα-
τρόπο, στέλνοντάς την στην Αντιπολίτευση και δυστυχώς, δεν
µπορεί να συνέλθει ακόµη.

Νοµίζω ότι και ο ισχυρισµός της Νέας ∆ηµοκρατίας και κυρίως
του Προέδρου του κ. Σαµαρά ότι µπορεί να εξαφανίσει για το
2011 το έλλειµµα, είναι «µνηµείο» ανευθυνότητας και αυτό, δυ-
στυχώς, που κατάφερε ο κ. Σαµαράς είναι να µειώσει και τα ίχνη
αξιοπιστίας που υπάρχουν από τους Έλληνες πολίτες προς το
πολιτικό µας σύστηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουτµερίδη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Άγγελος Τζέκης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και µε τη σηµερινή συζήτηση συνειδητοποιεί ο εργαζόµενος

λαός ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, τόσο µέσα σε αυτή
την Αίθουσα, αλλά ιδίως εκτός Αίθουσας, επιβεβαιώνεται όταν
απευθύνεται στον εργαζόµενο λαό και λέει ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ λειτουργεί ως προστάτης των συµφερόντων των µεγά-
λων επιχειρηµατικών οµίλων.

Ακούσαµε από το Βήµα τον κύριο Υπουργό να µιλάει και να
χαρακτηρίζει ότι είναι γενναία αυτή η ρύθµιση. Χρειάζεται, βέ-
βαια και πολιτικό θράσος. Γιατί όταν αδειάζεις τις τσέπες του ερ-
γαζόµενου λαού µέσα και από αυτό το νοµοσχέδιο, για να
γεµίσουν παράλληλα τα ταµεία των µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων, πραγµατικά χρειάζεται πολύ µεγάλη πολιτική γενναιό-
τητα.

Προσπάθησε, κύριε Πρόεδρε, να πείσει την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, η οποία βέβαια είναι πεπεισµένη, αλλά παίζει το ρόλο
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που έπαιζε παλαιότερα και το
ΠΑΣΟΚ παίζοντας το πολιτικό θέατρο. Εκείνον, όµως, που δεν
µπορούν να πείσουν και οι δύο είναι ο εργαζόµενος λαός, ο λαός
που µατώνει εδώ και πολλά χρόνια από τη διαχρονική πολιτική,
αντιλαϊκή, αντεργατική, βαθιά ταξική, που ακολουθούν οι κυβερ-
νήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ακούσαµε, κύριε Πρόεδρε, τον Υπουργό να βάζει και πάλι και

µέσα στην Αίθουσα, όπως έκανε χθες στην επιτροπή, µια σειρά
από ερωτήµατα, όπως γιατί δεν ελέγχονται υποθέσεις από το
2000-2003. Μα, αυτά τα ερωτήµατα θα έπρεπε να τα απευθύνει
στους Υπουργούς των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και γνωρίζει και
ο ίδιος, γιατί ήταν σύµβουλος του πρώην Πρωθυπουργού, του κ.
Σηµίτη. Γνωρίζει, δηλαδή, πάρα πολύ καλά το ύψος των βεβαιω-
µένων και ανείσπρακτων οφειλών.

Σε αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε, να τονίσω ιδιαίτερα ότι το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας κατέθεσε αίτηση κατάθεσης εγ-
γράφων, για να µας δώσουν ονοµαστικά αυτές τις επιχειρήσεις
και παράλληλα τι ποσά χρωστάει ο καθένας. Ξέρετε ποια ήταν η
απάντηση; Ήταν αρνητική. Γιατί, λέει, υπάρχει το φορολογικό
απόρρητο.

Εποµένως, αυτό το παιχνίδι πρέπει να τελειώσει. Για εµάς το
ζήτηµα δεν είναι ηθικής τάξης, όπως είπε και ο Πρόεδρος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, ότι δηλαδή «ναι, συµφωνούµε
στην περαίωση, είναι µια αναγκαία διέξοδος, αλλά διαφωνούµε
στα άλλα άρθρα». Ζητήθηκε µάλιστα και bonus για τους τακτο-
ποιηµένους. Παράλληλα, βέβαια και η Νέα ∆ηµοκρατία στο ίδιο
περιεχόµενο κινείται. ∆εν είναι ζήτηµα ηθικής τάξης. Για µας είναι
συνειδητή ταξική επιλογή, η αφαίµαξη των µικροεπαγγελµατιών,
των αυτοαπασχολούµενων και παράλληλα, η ευνοϊκή µέσα από
το νοµοσχέδιο µεταχείριση των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων, που νοµιµοποιούν µε τα πλαστά, εικονικά τιµολόγια και στοι-
χεία που για χρόνια, βέβαια, έκλεβαν και κλέβουν από τον λαό.

Κλείνω µε το εξής, κύριε Πρόεδρε. Συνειδητή η προσπάθεια
του κυρίου Υπουργού να διαστρεβλώσει την πραγµατικότητα,
απευθυνόµενος προς το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ότι δη-
λαδή το Κοµµουνιστικό Κόµµα υποκινεί και τον αγώνα των µικρών
ιδιοκτητών φορτηγών δηµόσιας χρήσης. Μα, τα ίδια έλεγε η Κυ-
βέρνηση µαζί µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό για τις κινητο-
ποιήσεις των ναυτεργατών. Τα ίδια έλεγε και παλιότερα η
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας για τους µε-
γάλους αγώνες των αγροτών, για τους αγώνες των µαθητών, για
τους αγώνες και άλλων κοινωνικών στρωµάτων, βοηθούµενη σε
αυτή τη συκοφάντηση των αγώνων από τους µεγαλεµπόρους,
τους βιοµηχάνους, τους εφοπλιστές, τους παρατρεχάµενους
όλων αυτών. Και δηλώνει, κύριε Πρόεδρε, µε αυτήν την τοποθέ-
τησή του η Κυβέρνηση ότι βρίσκεται σε πανικό από τις αντιδρά-
σεις που προκαλεί η βαθιά αντιλαϊκή, ταξική της πολιτική.

Εµείς σε αυτό το σηµείο µένουµε. Καταδικάζουµε την προ-
σπάθεια ποινικοποίησης αυτών των αγώνων, που είναι αγώνας
επιβίωσης για το σύνολο του εργαζόµενου λαού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη.

Παρακαλείται τώρα ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης να λάβει το λόγο
για δευτερολογία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αντιπαρέρχοµαι αυτά που είπε ο συµπαθής ειδικός αγορητής

του ΚΚΕ. Θα σταθώ σε αυτό που έκανε και είπε ο Υπουργός Οι-
κονοµικών. Απευθύνθηκε στην Αντιπολίτευση και είπε να µην χαϊ-
δεύει αφτιά, γιατί –σηµείωσα τη φράση του- «δεν γίνεται µια
οποιαδήποτε οµάδα να κρατά όµηρο την κοινωνία».

Το ΠΑΣΟΚ, όµως, σκαρφάλωσε στην εξουσία τη δεκαετία του
’70 γαργαλώντας τα ένστικτα κάθε συντεχνίας. Το ΠΑΣΟΚ ήταν
που λαΐκισε σε βαθµό κακουργήµατος, που κολάκευσε κάθε έναν
που απαιτούσε ό,τι του κατέβαινε στο κεφάλι, το ΠΑΣΟΚ είναι
που υπέθαλψε και το «ξεβράκωµα» των οδηγών λεωφορείων το
’93 –για να µην ξεχνιόµαστε- από τους Σταµουλοκολλάδες και
αυτό το ΠΑΣΟΚ δεν είναι σε θέση να κάνει υποδείξεις σε άλλους.
∆εν δεχόµαστε, λοιπόν, υποδείξεις από εκείνους που είναι και
υπότροποι και αµετανόητοι.

Ζούµε, όµως, ένα σουρεαλισµό. Ποιος θα εξηγήσει σήµερα
γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία καταψηφίζει την περαίωση, όταν το κο-
ρυφαίο στέλεχός της ο αείµνηστος Αθανάσιος Κανελλόπουλος
το ’78 την ξεκίνησε και από τότε τέσσερις φορές Υπουργοί της
Νέας ∆ηµοκρατίας έκαναν περαίωση; Γιατί λέτε «όχι» στην πε-
ραίωση, όταν είχατε γίνει ως κυβέρνηση µηχανή παραγωγής πε-
ραιώσεων; Για ποιο λόγο αντιδράτε στη τροπολογία για τους
φορτηγατζήδες; ∆εν ψηφίσατε προχθές «αγκαλίτσα» µε το
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ΠΑΣΟΚ το νοµοσχέδιο για τους φορτηγατζήδες; «Ναι» δεν εί-
πατε; Εµείς είπαµε «όχι». Η Νέα ∆ηµοκρατία είπε «ναι». Γιατί αντι-
δράτε σήµερα και φωνάζετε; Για ποιο λόγο;

Ζούµε έναν κυβερνητικό σουρεαλισµό µαζί µε το σουρεαλισµό
της Νέας ∆ηµοκρατίας, αφού ακόµα και ποινικώς κολάσιµες πρά-
ξεις αµνηστεύονται. Ζούµε τον πράσινο σουρεαλισµό, αφού πριν
ένα χρόνο λέγατε «όχι» στην περαίωση και σήµερα λέτε «ναι».
Και είναι ελαφρώς σουρεαλιστικό να λες λεφτά υπάρχουν, να
έχεις 30 δισεκατοµµύρια ανείσπρακτα πρόστιµα και φόρους και
τελικά, να φιλοδοξείς να πάρεις 1.300.000.000 σε τρία χρόνια.
Αυτό είναι, 1.300.000.000 περιµένετε. Τόσα λέει το Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους ότι θα εισπράξετε.

Πράσινος σουρεαλισµός είναι, λοιπόν, το να υπάρχουν πραγ-
µατικά µικρές διαφορές µεταξύ κυβέρνησης και φορτηγατζήδων
-γιατί είναι µικρές οι διαφορές- και να µην παίρνετε µία πρωτο-
βουλία να κάνετε ένα βήµα, να κάνετε ένα δηµοκρατικό διάλογο
για να τελειώσει η ταλαιπωρία του κόσµου.

Γιατί δεν δίνετε, παραδείγµατος χάριν, αντί για τα δυόµισι, τα
πέντε χρόνια, τέλος πάντων, στους φορτηγατζήδες στη µεταβα-
τική περίοδο, για να τελειώσει η ταλαιπωρία του κόσµου; Γιατί
αυτά που θα µαζέψετε από την περίφηµη περαίωση, το
1.300.000.000 ευρώ, είναι η ζηµιά στην εθνική οικονοµία από το
καλοκαίρι. Ανακοινώθηκε επίσηµα, το είπε και το ΕΒΕΑ, το ανέ-
φερε και ο κ. Κορκίδης ότι 1.300.000.000 µε 1,5 δισεκατοµµύριο
είναι η ζηµιά στην εθνική οικονοµία. Τόσο θα µαζέψετε από την
περαίωση.

∆εν υπάρχει ουσιαστική και µετρήσιµη επιβράβευση για τους
συνεπείς. Ο πειρασµός, λοιπόν, όλων είναι να µεταπηδήσουν στο
στρατόπεδο των µη συνεπών.

Και εµείς προτείναµε ένα συγκεκριµένο ζήτηµα. ∆ιότι ο µι-
σθωτός και ο συνταξιούχος δεν ξεφεύγει από το ξεζούµισµα. Τον
έχετε µαγκώσει, τον έχετε µαρκάρει, τον έχετε λοκάρει και τον
καταρρίπτετε. Εµείς, λοιπόν, λέµε τουλάχιστον να δοθεί ένα µπό-
νους, ένα 15% µείωσης της φορολογίας σ’ αυτούς που ήταν συ-
νεπείς. ∆εν είναι δίκαιο; Ποια είναι δηλαδή η επιβράβευση που
δίνετε εσείς µε το νοµοσχέδιό σας;

Σας καλούµε να αποσύρετε την περίεργη, την παράξενη, αυτή
τη ρύθµιση που «µυρίζει» στο άρθρο 4 παράγραφος 2, το άρθρο
12 παράγραφος 6 και το άρθρο 19 για τους φορτηγατζήδες, δη-
λαδή την τροπολογία όπως την ενσωµατώσατε στο νοµοσχέδιο,
ώστε να πετύχετε συναίνεση. Αλλιώς θα γίνετε αυτό που έλεγε ο
αείµνηστος Γεώργιος Παπανδρέου, παππούς του σηµερινού
Πρωθυπουργού, δηλαδή µια θλιβερή υπολογιστική µηχανή. Θα
προσθέτετε προβλήµατα, θα αφαιρείτε πόρους, θα πολλαπλα-
σιάζετε τη µιζέρια και θα διαιρείτε το λαό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχουν ζητήσει το λόγο
για δευτερολογία την οποία δεν δικαιούνται λόγω του κατεπεί-
γοντος, ο κ. Μακρυπίδης και ο κ. Χρυσανθακόπουλος. Κάνοντας
µια ερµηνεία στα όρια του Κανονισµού, θα δώσω το λόγο για τρία
λεπτά στον κάθε συνάδελφο που επιθυµεί να δευτερολογήσει.

Το λόγο έχει ο κ. Μακρυπίδης.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούγοντας τον εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας σε σχέση

µε το πώς τοποθετήθηκαν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ στην αρµό-
δια επιτροπή για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο θα ήθελα να πω τα
εξής. Είναι αδιανόητο, φαίνεται, στη Νέα ∆ηµοκρατία να υπάρχει
συζήτηση, διαβούλευση, να υπάρχουν Βουλευτές που έχουν
άποψη, πρόταση για τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Φαίνεται ότι
είναι άγνωστο για τη Νέα ∆ηµοκρατία κάτι τέτοιο, αν λάβουµε
υπ’ όψιν µας πώς το αντίστοιχο νοµοθέτηµα το 2008 έγινε µε τον
κ. Αλογοσκούφη, που προφανώς δεν έγινε ούτε συζήτηση ούτε
απόψεις εξέφρασαν οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
απλώς ψήφισαν.

Και ξέρετε γιατί, κύριε Πρόεδρε; Το είπα και στην πρωτολογία
µου. Η νοµοθετική πρωτοβουλία που έφερε η Νέα ∆ηµοκρατία το
2008 δεν ήταν καν νοµοθετική πρωτοβουλία της κυβέρνησης.
Ήταν πρόταση και έτοιµο νοµοσχέδιο που συνέταξε το ΕΒΕΑ.
Απλώς η κυβέρνηση το υιοθέτησε. Γι’ αυτό εξ ιδίων κρίνουν τα
αλλότρια. Και γι’ αυτό ήταν αναποτελεσµατικό όσον αφορά την

είσπραξη των εσόδων. Για πρόβλεψη 1,5 δισεκατοµµυρίου ευρώ
το 2008 εισέπραξαν µόλις 400 εκατοµµύρια. Και όχι µόνο αυτό.
∆εν ήταν αναποτελεσµατικό όσον αφορά την είσπραξη των εσό-
δων. Ήταν αναποτελεσµατικό όσον αφορά την περαίωση των εκ-
κρεµών φορολογικών υποθέσεων. Και αυτό γιατί µέσα σε δύο
χρόνια, παρά τις δύο αποφάσεις περαίωσης επί κυβερνήσεων
Νέας ∆ηµοκρατίας 2005-2008, έχουµε σήµερα δυόµισι εκαταµ-
µύρια ανέλεγκτες οικονοµικές χρήσεις.

Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µε την άποψη και µε τη θέση συνέ-
βαλαν ούτως ώστε να εξαλειφθούν και τα όποια αιωρούµενα σχό-
λια Βουλευτών της Αντιπολίτευσης ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό
προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε µεροληπτικώς συγκεκριµένες
φορολογικές υποθέσεις.

Έχω το δικαίωµα, κύριε Πρόεδρε, να διερωτηθώ. Κύριοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας, αν νοµίζετε ότι στο άρθρο 4 παράγραφος 2,
ή στο άρθρο 12 παράγραφος 6 του νοµοσχεδίου υπάρχει κάτι
το µεµπτό, δικαιούµαι να ερωτηθώ: Σε ποιες περιπτώσεις ανα-
φέρεστε; Τις ανέλεγκτες υποθέσεις του 2001, 2002, 2003; Έξι
χρόνια κυβέρνηση γιατί δεν προβήκατε στον έλεγχο αυτών των
εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων και σήµερα µιλάτε για σκάν-
δαλο ή για εξαίρεση εξαιρέσεων ή για µεροληπτική αντιµετώ-
πιση; Και µάλιστα άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας ∆ηµοκρατίας να µιλά για συγκεκριµένες εταιρείες. Αυτό
σηµαίνει κύριοι ότι ήσασταν συνένοχοι στο να διαιωνιστεί και το
κάνατε στην πράξη και όχι µε λόγια. ∆ώσατε τρεις φορές παρά-
ταση παραγραφής αυτών των υποθέσεων που ήδη έχουν παρα-
γραφεί. Το 2005 δώσατε παράταση. Το 2008 ξαναδώσατε
παράταση, τη στιγµή που µέσα σε µια πενταετία έπρεπε ή να
έχουν ελεγχθεί ή να έχουν περαιωθεί.

Γι’ αυτό η όποια κριτική από τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι µερολη-
πτική και κακόβουλη, ακριβώς γιατί σήµερα έρχεται το ΠΑΣΟΚ µε
διαφάνεια, µε διαβούλευση που έγινε µε τις παραγωγικές τάξεις
και µε συγκεκριµένο νοµοθέτηµα να αντιµετωπίσει αυτό το πα-
ρελθόν, αυτές τις ανέλεγκτες χρήσεις, αλλά πάνω απ’ όλα έρχε-
ται µε συγκεκριµένο θεσµικό πλαίσιο, µε οπλοστάσιο σύγχρονο,
νοµοθετικό όσον αφορά και το φορολογικό σύστηµα, την ανα-
διάρθρωση των µηχανισµών, τον εκσυγχρονισµό των υπηρεσιών
µέσα από την κατάργηση του κώδικα που αποτελεί πηγή δια-
φθοράς και φαινοµένων αδιαφάνειας και πάνω απ’ όλα µέσα από
τη χρήση επιτέλους της ηλεκτρονικής διεύθυνσης που έχει στο
Υπουργείο Οικονοµικών µέσα από το σύστηµα TAXIS να µπορέ-
σει να έχει στη διάθεσή του όλα εκείνα τα όπλα µε στόχευση επι-
τέλους τη µεγάλη φοροδιαφυγή. Και έχει δώσει δείγµατα
γραφής για δέκα µήνες τώρα µέσα από την αποκάλυψη µεγάλων
περιπτώσεων φοροδιαφυγής. Αυτό είναι το καινούργιο οπλο-
στάσιο το οποίο θα είναι στη διάθεση του κράτους, της πολιτείας,
των ελεγκτικών µηχανισµών την επόµενη µέρα µετά την απόφαση
περαίωσης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει ο τελευ-

ταίος εκ των επιθυµούντων συναδέλφων να δευτερολογήσουν κ.
Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος και ύστερα θα προχωρήσουµε
στην ψήφιση επί της αρχής του νοµοσχεδίου.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ξεκινήσω από το
ζήτηµα ότι σήµερα βλέπουµε στην εφηµερίδα «ΕΣΤΙΑ» ένα εκτε-
νές δηµοσίευµα αναπαραγωγή του νόµου του 1978 που θα ήταν
η τελευταία φορά η περαίωση. Αντιλαµβάνεστε ότι ο πολιτικός
µας βίος σαφώς βάλλεται εκ των έσω µε τέτοιες πρωτοβουλίες
επαναφοράς µεθόδων που δείχνουν ότι τελικά κάποιοι εξυπηρε-
τούνται.

Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ είπε ότι εξυπηρετούνται κάποια συµ-
φέροντα και προκάλεσε τον Υπουργό να ξεκαθαρίσει τη στάση
του. Μάλιστα ανέφερε διακοµµατικού χαρακτήρα συµφέροντα,
στην ουσία βασικών υποστηρικτών αυτού του συστήµατος που
όλοι το καταγγέλλουν ως διεφθαρµένο, αλλά που έχει τους κρυ-
φούς του χρηµατοδότες κ.λπ. Ο κύριος Υπουργός απάντησε ότι
αν κάποιος έχει λάβει µήνυµα µε φορολογικά στοιχεία, δεν έχει
την ευθύνη, να πάρει τα τιµολόγια που ήταν πλαστά, εικονικά και
να τα καταθέσει και να πει «µου τα δώσανε». Με τη διαφορά ότι
δεν µας επανέλαβε ο Υπουργός, γιατί στην παράγραφο 6 του άρ-
θρου 12 λέγεται ότι ο επιτηδευµατίας, το φυσικό νοµικό πρό-
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σωπο όχι µόνο που έχει λάβει, αλλά και έχει εκδώσει τέτοια στοι-
χεία. Αν έχει εκδώσει πώς θα ισχύσει αυτή η έκπτωση και η δι-
ευκόλυνση; ∆εν το καταλαβαίνουµε δηλαδή. Πρόκειται περί µιας
ειλικρινούς µεταµέλειας; Είναι στην ίδια κατηγορία µε αυτόν που
τα αποδέχτηκε; Ο Υπουργός αστόχησε σ’ αυτό που είπε. ∆εν µας
ήρθε στις διορθώσεις κάτι τέτοιο στα χέρια µας, για να πιστέ-
ψουµε ότι η Κυβέρνηση αναφέρεται στην µια πλευρά. Αναφέρε-
ται και στις δύο. Ο ένας, λοιπόν, είναι ηθικός αυτουργός, ο άλλος
είναι λήπτης αυτής της συµπεριφοράς και τους βάζει στο ίδιο
τσουβάλι. ∆εν είδαµε να διαγράφεται η λέξη αυτή. Και εδώ νο-
µοθετούµε. Εδώ δεν ήρθαµε να πούµε λόγια, τα οποία µένουν
στα Πρακτικά. Άρα, λοιπόν, ή ο κύριος Υπουργός θα ανακαλέσει
αυτή τη διατύπωση και θα τη διορθώσει ή συµβαίνει το αντίθετο.
Είπε τα µισά. Και όταν λέει το µισό ψέµα –γιατί δεν πρόκειται περί
αλήθειας- τα πράγµατα δυσκολεύουν ακόµα περισσότερο.

Έχω την αίσθηση ότι το µεγάλο πρόβληµα στην Κυβέρνηση
κυρίως απέναντι σε µας που ασκούµε πολλές φορές εποικοδο-
µητική αντιπολίτευση είναι ότι δεν ακούει. Και όταν δεν ακούει
εµάς, ακούει κάποιους άλλους. Και αυτοί οι άλλοι σαφώς δεν
εξυπηρετούν το συµφέρον του ελληνικού λαού, το δηµόσιο συµ-
φέρον, το εθνικό συµφέρον.

Γιατί η τροπολογία αυτή για τους µεταφορείς, τους ιδιοκτήτες
των φορτηγών δεν είναι η τροπολογία που παρενέβησαν όλοι
εδώ και είπαµε πέντε χρόνια µεταβατικό στάδιο και είναι πέντε
χρόνια φυλακή; Αυτή είναι η αντίφαση της κυβερνητικής πολιτι-
κής. Είστε υποχρεωµένοι, κύριε Υπουργέ, να καταλάβετε ένα
πράγµα καθ’ ότι έχετε διατελέσει όλοι σε ένα σοσιαλιστικό σχο-
λείο. Το ένα βήµα πίσω είναι επαναστατική πράξη, όταν αυτό έχει
να κάνει µε τους Έλληνες πολίτες που ζητάνε δικαιοσύνη. Το ένα
βήµα µπρος και ο αυταρχισµός, είναι εκτροχιασµός και κατάρ-
ρευση, είναι οµολογία πτώσης.

∆εν θα καταγραφεί µόνο στις εκλογές που έρχονται, στις πε-
ριφερειακές και στις δηµοτικές. Καταγράφεται σαν καθηµερινή
κοινή γνώµη. Και ως εκ τούτου, αν δεν αφουγκράζεστε το λαϊκό
αίσθηµα που έχει κοινό νου, όπως ο δικός µας χώρος διαρκώς
τον επεξεργάζεται και τον κάνει πολιτική πρόταση, θα είστε συ-
νεχώς στο πολιτικό περιθώριο και θα γίνεστε όλο και πιο αυταρ-
χικοί µέρα µε την ηµέρα νοµοθετικά, όταν έχετε αδιέξοδα επειδή
δεν προχωράει το σύστηµα και δεν λειτουργεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Καρατζαφέρης. Κύριε Πρόεδρε, µισό
λεπτό. Θα ήθελα να προτείνω, όπως έχω προαναγγείλει, επειδή
εξηντλήθη η συζήτηση επί της αρχής, να γίνει η ψήφιση επί της
αρχής. Αµέσως µετά θα εισέλθουµε στη συζήτηση επί των άρ-
θρων και θα πρότεινα να είστε ο πρώτος οµιλητής στην ανάπτυξη
της συζητήσεως επί των άρθρων.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ένα λεπτό θα χρειαστώ µόνο, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλετε να µιλήσετε
τώρα, προ της ψηφίσεως; Όπως θέλετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Καρα-
τζαφέρη. Πόσο χρόνο θέλετε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ελάχιστο, δύο λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα σας δώσω τέσσερα
λεπτά. Ορίστε, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζουµε τη διαδικασία
του κατεπείγοντος για ένα νοµοσχέδιο. Είναι µια ακραίας µορ-
φής λειτουργία, νοµοθετική. Εδώ δεν έχω αντιληφθεί ποιο είναι
το κατεπείγον. ∆ηλαδή, αν το ψηφίζαµε την ερχόµενη Τρίτη, µε
τη διαδικασία ενός κανονικού νοµοσχεδίου, τι θα άλλαζε; Απλώς
θα είχαµε µια µεγαλύτερη ευχέρεια συζητήσεως, θα ανταλλάσ-
σονταν απόψεις, θα ακούγονταν περισσότερες φωνές και θα εί-
χαµε έναν καλύτερο, ενδεχοµένως, νόµο.

«Κατεπείγουσα τροπολογία» δεν υπάρχει πουθενά στον Κανο-
νισµό! Εδώ κανονικά θα έπρεπε να αποχωρήσουµε όλοι, να φύ-
γουµε και να εκθέσουµε όχι µόνο την Κυβέρνηση, αλλά κι όλους
εκείνους που συνήργησαν σε κατεπείγουσα τροπολογία. Πώς ει-
σάγεται αυτό το θέµα; Και το θέτω στην υπόλοιπη Αντιπολίτευση.
Υπάρχει κατεπείγουσα τροπολογία, υπ’ αυτήν την έννοια; Ας το-
ποθετηθούν τα κόµµατα. Τα πάντα µπορεί να γίνουν µέσα στο
Κοινοβούλιο: και υποχωρήσεις και αλλαγές κ.λπ.. Όµως δεν µπο-
ρούµε να ξεφύγουµε κατά κεραία από τον Κανονισµό, στον οποίο
βασίζεται η λειτουργία του Νοµοθετικού Σώµατος. Είναι εξαιρε-
τική αυτή η περίπτωση και θα ήθελα να έχω την τοποθέτηση και
των υπολοίπων. Υπάρχει κατεπείγουσα τροπολογία;

Όλα αυτά νοµίζω ότι δείχνουν έναν διάχυτο πανικό να τελειώ-
νουµε εδώ και τώρα ό,τι εκκρεµότητα έχουµε. ∆εν είναι, όµως,
έτσι. ∆ηµοκρατία σηµαίνει κατ’ αρχήν επώαση σκέψεων και ιδεών
κι όχι αυτή η δυνατότητα την οποία σήµερα προσπαθεί να εκµε-
ταλλευθεί η Κυβέρνηση κρύβοντας όλες τις αδυναµίες τις οποίες
έχει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επί του παρεµπίπτο-

ντος αυτού θέµατος;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ναι, επί του παρεµπίπτοντος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πρώτα ως Προεδρείο

να δώσω µια απάντηση στον κ. Καρατζαφέρη.
Κύριε Πρόεδρε, έχω δώσει µια πρώτη απάντηση στο ίδιο ερώ-

τηµα στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ο οποίος και το έθεσε. Ο χαρακτηρισµός του νοµοσχεδίου ως
κατεπείγοντος έχει κριθεί και στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων και
αποµένει το κεφάλαιο της τροπολογίας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Η τροπολογία έχει ενσωµατωθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και για την τροπολογία

ο χαρακτηρισµός από πλευράς Κυβερνήσεως και Προεδρείου
ισχύει µε τα ίδια κριτήρια του κατεπείγοντος, τα οποία εσείς αµ-
φισβητείτε και το θέτετε σε συζήτηση. Η διασταλτική ερµηνεία
του κατεπείγοντος συµπαρασύρει και τον χαρακτηρισµό της τρο-
πολογίας, αλλά και η ίδια η τροπολογία µπορεί να χαρακτηριστεί
αυτοδυνάµως, µε τα δικά της χαρακτηριστικά, ως κατεπείγουσα.
Αυτή είναι η πρώτη απάντηση από πλευράς Προεδρείου.

Καταλήγω, κύριε Καρατζαφέρη, µε το εξής. Ο Κανονισµός έχει
µια γενική αρχή, η οποία λέει ότι σε ζητήµατα αµφισβήτησης
ενός θέµατος που εγείρεται στη συζήτηση και στη διαδικασία
αποφαίνεται το Σώµα ή το Τµήµα. Αυτό θέλω να το κρατήσετε
στη σκέψη σας για το κανονιστικό µέρος της υποθέσεως. Τα υπό-
λοιπα, τα πολιτικά, θα διαµειφθούν µεταξύ των Κοινοβουλευτι-
κών Εκπροσώπων. Θέλετε να απαντήσετε σε µένα κάτι;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Απλώς να θυµίσω στην Αίθουσα πως υπε-
δέχθη µια ανάλογη τέτοια τροπολογία ο κ. Παπουτσής εις τη
Βουλή, στην παρούσα Βουλή, κι ο καθένας ας τοποθετηθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επί των πολιτικών επι-
χειρηµάτων έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Πρωτόπαπας, για να απα-
ντήσει.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κι
εγώ το λόγο επί του Κανονισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κι εσείς θα πάρετε το
λόγο κατόπιν. Να απαντήσει πρώτα ο κ. Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν είναι επί του Κανονισµού, να
απαντήσω και στα δύο µαζί, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επί του Κανονισµού
πρέπει να το θέσει διαφορετικά το θέµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Γραπτώς…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Γραπτώς, µε δύο υπο-

γραφές.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ που είστε αυστη-

ρός, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας απαντήσει ο κ. Πρω-

τόπαπας κατά πρώτο λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κατ’ αρχάς το έθεσε ο Πρόεδρος,
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τον οποίο όλοι τιµούµε και σεβόµαστε, φαντάζοµαι.
Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά το τυπικόν το καλύψατε εσείς.

Εξάλλου έχει συζητηθεί και χθες στην επιτροπή και έχει εξηγη-
θεί και από τους αρµόδιους Υπουργούς -και νοµίζω ότι το υιοθέ-
τησε χθες η επιτροπή- ότι από τη στιγµή που είναι κατεπείγον το
νοµοσχέδιο, µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος, µία τροπολογία
-τότε, χθες- η οποία ευθέως συνάδει µε το νοµοσχέδιο –κι εξη-
γήθηκαν οι λόγοι- µπαίνει και αυτή µε την ανάλογη διαδικασία.
Εποµένως επί της διαδικασίας, το οποίο είναι το έλασσον, δεν
έχουµε πρόβληµα.

Πάµε στο µείζον τώρα, στο αν είναι κατεπείγουσα ή όχι η τρο-
πολογία, επί της ουσίας, το άρθρο πλέον, διότι έχει ενσωµατω-
θεί στο σχέδιο νόµου. Όλοι παρακολουθούµε τι γίνεται γύρω
µας. Επιχειρήσεις κινδυνεύουν να κλείσουν. Αγροτικά προϊόντα
κινδυνεύουν να σαπίσουν και δεν µεταφέρονται. Η δηµόσια υγεία
σε µια σειρά από ζητήµατα κινδυνεύει. Κανείς δεν µπορεί να
σιωπά. Κανείς δεν έχει δικαίωµα να µην αντιµετωπίζει την πραγ-
µατικότητα.

Όσο µας αφορά θα στηρίξουµε την Κυβέρνηση σ’ αυτήν την
προσπάθεια που κάνει για να προστατεύσει τους πολίτες και την
κοινωνία. Με αυτήν την έννοια, είναι µια επείγουσα διάταξη, είναι
επείγον το πρόβληµα και ο καθένας καλείται εδώ να αναλάβει τις
ευθύνες του και να αποδείξει πόσο είναι συνεπής µεταξύ λόγων
και έργων.

Σηµειώνω ιδιαίτερα ότι στο παρόν σχέδιο νόµου υπάρχει και το
άρθρο 18 που έρχεται η πολιτεία, παρά τις απεργίες και τις κι-
νητοποιήσεις, που είναι ιερό δικαίωµα των εργαζοµένων, να τη-
ρήσει τις δεσµεύσεις της και να επιλύσει ένα ακόµη ζήτηµα για
τους επαγγελµατίες οδηγούς και ιδιοκτήτες αδειών φορτηγών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Συννόµως έχει υποβάλει αίτηµα να λάβει το λόγο επί του Κα-
νονισµού ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, ο οποίος και έχει το
λόγο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, είναι ακριβές αυτό που είπατε, ότι για τα θέ-

µατα που αφορούν τον Κανονισµό, και ιδίως για τα θέµατα των
τροπολογιών, αποφαίνεται το Σώµα. Όµως υποθέτω ότι όλοι
συµφωνούµε ότι αυτή η απόφανση δεν µπορεί να είναι ούτε αυ-
θαίρετη, ούτε απαγορεύει βεβαίως να συζητούµε για το πώς πρέ-
πει να ερµηνεύουµε τον Κανονισµό της Βουλής.

Το άρθρο 19, όπως έχει έρθει, µε τροπολογία, µολονότι εν-
σωµατώθηκε, παραβιάζει ευθέως και το Σύνταγµα και τον Κανο-
νισµό της Βουλής για τον εξής απλό λόγο. Είναι γνωστό, κύριοι
συνάδελφοι, ότι µία από τις βασικές τοµές τις οποίες επιφέραµε
µετά την Αναθεώρηση του 2001 ήταν και το γεγονός της απο-
φυγής των άσχετων τροπολογιών, κατά τρόπο πανηγυρικό µάλι-
στα µέσα στο Σύνταγµα. Άρα, όταν ερµηνεύουµε τις διατάξεις
αυτές τις ερµηνεύουµε πάντοτε και υπό το φως των διατάξεων
όπως αναθεωρήθηκαν. Σαφές είναι, λοιπόν, ότι το άρθρο 19 είναι
σαν τη µύγα µέσα στο γάλα -επιτρέψτε µου να πω- µέσα σ’ αυτό
το νοµοσχέδιο. Είναι παντελώς άσχετη η διάταξη.

Όµως, δεν είναι µόνον αυτό. Υπάρχει και άλλη παραβίαση. Η
Κυβέρνηση και η κυβερνητική Πλειοψηφία εκµεταλλεύεται τη δια-
δικασία του κατεπείγοντος, την οποία επικαλείται για ένα νοµο-
σχέδιο το οποίο αφορά την περαίωση, για να φέρει µε τη
διαδικασία του κατεπείγοντος µία άλλη διάταξη, παντελώς
άσχετη. Άρα, η αναφορά του Συντάγµατος ότι απαγορεύονται οι
διατάξεις που είναι άσχετες έχει διπλή σηµασία όταν έχουµε δια-
δικασία κατεπείγοντος. ∆ιότι ιδίως στη διαδικασία του κατεπεί-
γοντος είναι αµφίβολο αν και κατά πόσον µπορεί να υπάρχει
τροπολογία, ακόµη και σχετική µε το νοµοσχέδιο. Γιατί αφού έρ-
χεται µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος ξέρει η Κυβέρνηση
υποτίθεται τι κάνει. ∆εν µπορεί να συζητεί µε τροπολογίες εδώ.
Όταν, όµως, φέρνει ένα νοµοσχέδιο µε τη διαδικασία του κατε-
πείγοντος και βάζει µια άσχετη τροπολογία, η οποία δεν έχει την
ίδια ratio του κατεπείγοντος -πού τη βρήκε;- παραβιάζουµε και
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. Να ξέρουµε, λοιπόν,
αυτήν τη στιγµή ότι η Κυβέρνηση φρόντισε να βάλει µέσα σ’ αυτό
το νοµοσχέδιο ό,τι άλλο βρήκε, για να λύσει την αµηχανία της,
πέραν του ότι τίθεται ένα τεράστιο θέµα σε ό,τι αφορά την επι-

µέτρηση της ποινής και την αρχή της αναλογίας, για το αν µπο-
ρούµε πραγµατικά να βάλουµε τέτοιου είδους ποινές, ποινικές
κυρώσεις, οι οποίες είναι στην κυριολεξία δρακόντειες και δα-
µόκλειες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να σας δώσω µία
πρώτη απάντηση, κύριε Παυλόπουλε, εκ καθήκοντος ως Προε-
δρείο.

Ο λόγος σας, η ένστασή σας δοµείται σε τρία σηµεία:
Το πρώτο είναι το κατεπείγον του νοµοσχεδίου, το οποίον το

αποδέχεστε.
Το δεύτερο, το κατεπείγον της τροπολογίας το οποίον -και εγώ

ως Προεδρείο- είπαµε ότι εισάγεται και δεν είναι διά της απλής
ενσωµάτωσης, αλλά έχει και η ίδια η διάταξη της τροπολογίας
χαρακτηριστικά κατεπείγοντος. Είναι πολιτικό επιχείρηµα και το
είπε ο κ. Πρωτόπαπας

Και το τρίτο είναι το άσχετο, το οποίο µπορεί να συνδυαστεί
µόνο µε ένσταση αντισυνταγµατικότητας περί του ασχέτου, που
ακολουθεί τη δική της διαδικασία και θα τα βρούµε στη συζή-
τηση…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πρέπει να κάνει ένσταση επί της
συνταγµατικότητας...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρωτόπαπα, σας
παρακαλώ! Θα το βρούµε στη συζήτηση επί της τροπολογίας.

Τα καταληκτικά λόγια σας για την υπόθεση, όσον αφορά το
νοµοσχέδιο αυτό καθαυτό και το περιεχόµενο των διατάξεων και
της τροπολογίας της ίδιας, θα αναπτυχθούν στη συζήτηση επί
της ουσίας των διατάξεων, των άρθρων και της τροπολογίας.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η ratio του κατεπείγοντος,
κύριε Πρόεδρε, είναι τελείως διαφορετική στο νοµοσχέδιο και
στην τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, δεν επι-
βάλλει καµµία διάταξη και καµµία θεωρία οµοιογένεια στη ratio
περί του κατεπείγοντος.

Μπορεί να είναι µία σύνθεση, όπως ξέρετε κύριε καθηγητά,
διατάξεων οι οποίες διατάξεις έχουν τη δική τους αυτονοµία,
όσον αφορά το κατεπείγον. Και µπορεί να συνθέτουν µία τελική
συνισταµένη και για το όλο του νοµοσχεδίου. Μία πρώτη απά-
ντηση ακαδηµαϊκού επιπέδου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε και τελειώνω
πραγµατικά για να µην καταχρώµαι της υποµονής σας και της
υποµονής των συναδέλφων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τα γυµνάσµατα Συ-
νταγµατικού ∆ικαίου έπονται των πολιτικών.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν ως ∆ιάσκεψη των Προέ-
δρων αποφασίσατε να έρθει µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος
το σχετικό νοµοσχέδιο, είχατε υπ’ όψιν σας εκείνη τη στιγµή την
τροπολογία, για να σταθµίσετε το αν µπορεί να συµπεριληφθεί σ’
αυτό το κατεπείγον;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι. Χθές το βράδυ ήρθε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σε ένα µεταγενέστερο

στάδιο εκτιµάται από το Προεδρείο η ενσωµάτωση και µε τα
στοιχεία του κατεπείγοντος.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε
µου να πω ότι όταν απεφασίζει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι βέβαιο ότι εξετι-
µήθη από το Προεδρείο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν απεφασίζει το κατεπεί-
γον, απεφασίζει το κατεπείγον για το νοµοσχέδιο. ∆εν µπορεί να
αποφασίσει κατεπείγον σχετικά µε τροπολογία. ∆εν είναι νοητό.

Σας ευχαριστώ και µε συγχωρείτε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορούµε να τη-

ρήσουµε τον Κανονισµό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Παπαδηµούλης επί

του παρεµπίπτοντος, µε δύο λόγια και έπειτα ο κ. Τζέκης.
Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,

θα είµαι εξαιρετικά σύντοµος.
Χθές, στη συζήτηση αυτής της κατάπτυστης επί της ουσίας

τροπολογίας, που ενσωµατώθηκε ως άρθρο 19 στο κατεπείγον
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νοµοσχέδιο, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς είπε ότι αρνούµαστε να συµπράξουµε και
αποχωρήσαµε και από την ψηφοφορία. Το ίδιο θα κάνουµε και
τώρα.

Αυτή η τροπολογία παραβιάζει το άρθρο 88, παράγραφο 2 του
Κανονισµού που πριν από λίγο καιρό πανηγυρικά πρότεινε η κυ-
βερνητική Πλειοψηφία που λέει, καµµία τροπολογία δεν εισάγε-
ται παρά µόνο αν κατατεθεί για συζήτηση τρεις ηµέρες πριν την
έναρξη της συζήτησης στην Επιτροπή, το Τµήµα και την Ολοµέ-
λεια. Παραβιάζει το άρθρο 74, παράγραφος 5 του Συντάγµατος
το οποίο λέει ότι άσχετες µε το αντικείµενο του νοµοσχεδίου
τροπολογίες είναι αντισυνταγµατικές.

Γνωρίζω ότι κατά πλειοψηφία µπορεί αυτά τα θέµατα της ερ-
µηνείας η Ολοµέλεια κάνοντας «λάστιχο» το Σύνταγµα και τον
Κανονισµό της Βουλής να τα θεωρεί ότι είναι καλώς καµωµένα.
Ξέρω πολύ καλά ότι και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και στο
παρελθόν έχουν κάνει «λάστιχο και σκουπίδι» και τον Κανονισµό
της Βουλής και το Σύνταγµα.

Εµείς θα αρνηθούµε να συµπράξουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Παπα-

δηµούλη. Εγώ δεν έχω από πλευράς Προεδρείου να προσθέσω
τίποτα. Καταγράφονται οι παρατηρήσεις σας.

Το λόγο έχει ο κ. Τζέκης, για το παρεµπίπτον µόνο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ.
Ήµασταν και εµείς ξεκάθαροι χθες στην επιτροπή που τέθηκε

το ζήτηµα. Θεωρήσαµε και υποστηρίξαµε ότι παραβιάζονται συ-
νταγµατικές διατάξεις και διατάξεις του Κανονισµού της Βουλής.
Και βέβαια η ερµηνεία η οποία εδόθη από τον Υπουργό ∆ικαιο-
σύνης, την οποία έκανε αποδεκτή η πλειοψηφία της επιτροπής,
είναι ότι έστω και µε αυτές τις διατάξεις του κατεπείγοντος,
όποια τροπολογία κατατεθεί, την έλκει και τη φέρνει µέσα στην
ολοµέλεια της επιτροπής. Αυτή είναι µία ερµηνεία, µπορώ να πω,
κατά το δοκούν. Και γνωρίζουµε όλοι καλά, κύριε Πρόεδρε, ότι η
νοµική επιστήµη µπορεί να ερµηνεύσει διάφορα ζητήµατα, από
διάφορες θέσεις.

Και υπενθυµίζω σε αυτό το ζήτηµα ότι όταν θέσαµε το ζήτηµα
του Συντάγµατος, το µνηµόνιο να υπερψηφιστεί από εκατόν
ογδόντα, διότι εκχωρούντο κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας σε
υπερεθνικά όργανα, εκεί ο κ. Βενιζέλος, έγκριτος συνταγµατο-
λόγος, δεν µπήκε επί της ουσίας της ερµηνείας του Συντάγµα-
τος, αλλά στάθηκε στη λογική.

Θέλω να πω, λοιπόν, µε αυτό ότι διαχρονικά οι κυβερνήσεις, το
Σύνταγµα το επικαλούνται, όταν θέλουν να περάσουν αντεργα-
τικές, επικίνδυνες, αντιδηµοκρατικές διατάξεις, όπως είναι και η
παρούσα. Για το άρθρο 19 µιλάµε. Τότε δεν υπολογίζουν ούτε
Σύνταγµα ούτε και Κανονισµό.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος θα καθορίσει βέβαια τη
στάση του, σύµφωνα και πάντοτε µε τα συµφέροντα αυτών που
εκφράζει. Και επί της ουσίας, µιλάµε γι’ αυτά τα ζητήµατα, αλλά
πρέπει να δούµε, όµως, και επί της ουσίας το περιεχόµενο της
συγκεκριµένης διάταξης που πραγµατικά ανοίγει τους ασκούς
του Αιόλου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Τζέκη.
Το µόνο που έχω να παρατηρήσω είναι ότι η τελευταία λέξη σας
µας οδηγεί στην πρόοδο της συζητήσεως µε το ότι όλα θα ανα-
πτυχθούν στη συζήτηση της τροπολογίας επί της ουσίας.

Ο κ. Κουβέλης ζήτησε το λόγο επί του παρεµπίπτοντος θέµα-
τοςφαντάζοµαι.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Είναι προφανές, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Κουβέλη,

έχετε το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ανεξάρτητα από την

αντίθεση που έχω προς το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, για τους
λόγους που και δηµόσια έχω αναπτύξει, αντίθεση επίσης και
προς το περιεχόµενο της σχετικής τροπολογίας, εγείρεται ένα
ζήτηµα. Τι ενοποιεί µία τροπολογία µε ένα νοµοσχέδιο; Εκείνο
που την ενοποιεί, µε κάθε εκδοχή ερµηνείας, είναι εάν πρόκειται
για συναφές θέµα προς το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου. ∆εν
υπάρχει συνάφεια. Είναι ένα τελείως διαφορετικό θέµα αυτό το
οποίο η τροπολογία θέλει να αντιµετωπίσει. Με δεδοµένη, επα-
ναλαµβάνω, την αντίθεσή µου στο περιεχόµενο της τροπολογίας.

Το γεγονός ότι προβάλλεται µε πολιτικούς όρους το κατεπεί-
γον της τροπολογίας, δεν αποτελεί ενοποιητικό στοιχείο της τρο-
πολογίας µε το νοµοσχέδιο. Κατά τούτο έχω την προσωπική
βεβαιότητα ότι παραβιάζεται ο Κανονισµός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν ξέρω, αν ήσασταν
εδώ όταν έδωσα τη σχετική απάντηση…

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Σας άκουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επαναλαµβάνω, ότι

είναι δύο τα ζητήµατα. Το ένα είναι η συνάφεια.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: ∆εν υφίσταται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και το δεύτερο, όταν

διαπιστώνεται ή προβάλλεται η αιτίαση ότι δεν υφίσταται η συ-
νάφεια, πώς λύνεται αυτό το θέµα; Και αυτό θα πάει στη γενική
αρχή ότι επ’ αυτού θα αποφανθεί το Σώµα ή το Τµήµα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε
µου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν έχω µιλή-
σει για το θέµα που έθεσε ο κ. Παυλόπουλος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, δεν ακούω!
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Αναµφισβήτητα τα ζητήµατα αυτά τα λύει

η Ολοµέλεια ή το Τµήµα. Αλλά, βεβαίως, προτού τα λύσει είναι δι-
καίωµα των µελών του Τµήµατος ή της Ολοµέλειας κάποια άλλη
στιγµή…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: …να διατυπώνουν την άποψή τους και να

προβάλλουν την αντίρρησή τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ.
Τώρα έχει ζητήσει το λόγο ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Αλέξης Τσίπρας επί της ουσίας και όχι
επί του παρεµπίπτοντος ζητήµατος και λαµβάνει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Τσίπρα, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και εγώ θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι.
Θα πρέπει να επιφυλαχθείτε να διατυπώσετε τις όποιες σκέ-

ψεις σας, όταν έρθει η κατάλληλη ώρα.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Επί της ουσίας θα µιλήσω για επτά λεπτά φαντάζοµαι, όσο λέει
και ο Κανονισµός.

Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να κάνει κανείς ουσιαστική αντιπο-
λίτευση σε όσα επιχειρεί σήµερα η Κυβέρνηση, διότι οι δηλώσεις
του ίδιου του σηµερινού Υπουργού Οικονοµικών, όταν ήταν στην
Αντιπολίτευση είναι η καλύτερη αντιπολίτευση στον εαυτό του.

Σας θυµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι πριν δυο χρόνια είχατε δηλώ-
σει για την περαίωση που επιχειρούσε τότε η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, µία από τις πολλές διαδικασίες περαίωσης
στα τελευταία είκοσι χρόνια –οκτώ, αν δεν κάνω λάθος, στη
σειρά- ότι η περαίωση δεν είναι απλώς ένα εκβιαστικό χαράτσι
της κυβέρνησης, αλλά είναι η οµολογία αποτυχίας της στη φο-
ρολογική της πολιτική και, επειδή δεν µπορεί να πιάσει τους φο-
ροφυγάδες, επιβάλλει ένα γενικό µέτρο και όποιον πάρει ο χάρος
–ηµεροµηνία δήλωσης 28 Αυγούστου 2008.

Νοµίζω ότι είναι αξιοθαύµαστη η σαφήνεια και η κατηγορηµα-
τικότητα, µε την οποία καταγγέλλατε πριν από δυο χρόνια το ση-
µερινό σας εαυτό. Εποµένως, την επιχειρηµατολογία εναντίον
όλων όσων κάνετε σήµερα και στηρίζετε σήµερα, τη γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά.

Εµείς ένα πράγµα έχουµε να σας πούµε. Η περαίωση, την
οποία επιχειρείτε, θα εξελιχθεί σε σκάνδαλο µεγαλύτερο ακόµα
και από αυτό του Βατοπεδίου και θα εξελιχθεί σε σκάνδαλο µε-
γαλύτερο, όταν θα αρχίσουν να έρχονται στο φως µία-µία οι πε-
ριπτώσεις µεγάλων επιχειρήσεων, τι τζίρο είχαν, µε τι ποσά
καθάρισαν και ποιες παρανοµίες διέγραψαν. Τότε, λοιπόν, όταν
θα αρχίσουν ένα-ένα αυτά να βγαίνουν στον αέρα, θα βουίξει ο
τόπος και θα ξεσηκωθούν ακόµα και οι πέτρες.

Μόλις χθες επιχειρήσατε να συµπεριλάβετε στο νοµοσχέδιο
ειδική ρύθµιση για επιχειρήσεις µε τζίρο άνω των 20 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ, ακόµα και εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο που εµπλέ-
κονται µε υποθέσεις πλαστών και εικονικών τιµολογίων.
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Το αίτηµά τους βεβαίως έγινε γνωστό και αυτή η ευγενής κοι-
νωνική κατηγορία των επιχειρηµατιών που διευθύνουν επιχειρή-
σεις εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο µε τζίρο άνω των 20
εκατοµµυρίων ευρώ δεν χρειάστηκε να κλείσουν κανένα δρόµο,
δεν χρειάστηκε να δηµιουργήσουν ένταση.

Ένα τηλέφωνο σας πήραν, σας ζήτησαν να τους κάνετε τη
χάρη και εσείς φυσικά ικανοποιήσατε το αίτηµά τους, το αίτηµα
των φοροφυγάδων –γιατί για φοροφυγάδες πρόκειται!- την ώρα
που σε έναν ολόκληρο κόσµο που ζει στην αγωνία και την ανα-
σφάλεια για το αύριο εξηγείτε ότι το δηµόσιο δεν έχει λεφτά,
διότι µαζί –λέει- τα φάγαµε!

Πριν από λίγο ήρθα από τους απολυµένους της Ολυµπιακής
στο αεροδρόµιο, τέσσερις χιλιάδες µόνιµοι που βρίσκονται στον
αέρα και άλλοι τέσσερις χιλιάδες συµβασιούχοι στην ανεργία.

Καθώς ερχόµουν στη Βουλή –και γι’ αυτό καθυστέρησα- βρέ-
θηκα µπροστά σε παραπληγικούς συµπολίτες µας που έκλεισαν
την είσοδο της Βουλής, διότι διαµαρτύρονται –και ελπίζω να κα-
τανοείτε ότι διαµαρτύρονται δικαίως- καθώς στις περικοπές επι-
δοµάτων και µισθών, χάριν του µνηµονίου, συµπεριλάβατε και
αυτούς!

Μαζί µε όλους τους υπόλοιπους συµπεριλάβατε και αυτούς,
τους ανθρώπους δηλαδή που αυτά τα επιδόµατα τα έχουν άµεση
ανάγκη για επιβίωση και παίρνουν 600 ευρώ το µήνα! Και την ίδια
στιγµή χαρίζετε εκατοµµύρια στους φοροφυγάδες!

Αυτό, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, δείχνει
κοινωνική αναλγησία, δείχνει έλλειµµα πολιτισµού! Είναι έλλειµµα
πολιτισµού στην Ελλάδα του 21ου αιώνα να συµπεριλαµβάνουµε
στον «Καιάδα» του µνηµονίου, στο σύγχρονο αυτόν «Καιάδα» και
αυτούς τους ανθρώπους, που έχουν τόσο άµεση ανάγκη τη στή-
ριξη της πολιτείας.

Στην επιτροπή της Βουλής, κύριε Υπουργέ, ο Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Παπαδηµούλης ζήτησε συγκεκριµένα στοιχεία. Πόσες
είναι οι φορολογικές υποθέσεις που αµνηστεύετε; Από ποιο ποσό
παραιτείται το δηµόσιο, παρέχοντας φορολογική αµνηστία σε
συστηµατικούς φοροφυγάδες; Η απάντησή σας ήταν ότι δεν ξέ-
ρετε. Και δεν ξέρετε, γιατί οι υπηρεσίες του Υπουργείου δεν µπο-
ρούν να σας βρουν τα σχετικά στοιχεία.

Σας ρωτάµε, λοιπόν: Η περαίωση χτυπάει ή ενισχύει την εδραι-
ωµένη κουλτούρα της φοροδιαφυγής στη χώρα µας; Η απά-
ντηση, βεβαίως, βρίσκεται στις δικές σας οργισµένες προπέρσι-
νες δηλώσεις, όταν ήσασταν στην Αντιπολίτευση.

Μας µιλάτε για µια νέα αρχή. Μα, µε ποιο µηχανισµό θα κά-
νετε νέα αρχή; ∆ιότι υπάρχει συνέχεια στην ανοχή της φορο-
κλοπής. Να µιλήσουµε µε παραδείγµατα.

Ας πάρουµε το παράδειγµα µιας κατασκευαστικής µε ακαθά-
ριστα έσοδα 20 εκατοµµύρια ευρώ, που κάνει συστηµατική φο-
ροδιαφυγή –και δεν είναι περίεργο αυτό που σας λέω ούτε
πρωτόγνωρο- καταχωρώντας στα βιβλία της µη παραγωγικές δα-
πάνες, διακοπές, ταξίδια, συντήρηση του κότερου, δίδακτρα
ιδιωτικών σχολείων, συντήρηση των τεσσάρων-πέντε αυτοκινή-
των της οικογένειας, αµοιβές κηπουρών, συνολικής αξίας 4 εκα-
τοµµυρίων ευρώ.

Με έναν στοιχειώδη έλεγχο η εταιρεία αυτή, µετά από συµβι-
βασµό, θα πλήρωνε πάνω από 2,5 εκατοµµύρια ευρώ. Με τη δική
σας περαίωση έχει καθαρίσει περίπου µε 130 χιλιάρικα, λίγο πιο
πάνω δηλαδή από το 0,5% του ετήσιου τζίρου της. Αν αυτό εσείς
το θεωρείτε δικαιοσύνη και µπορείτε να απαντήσετε στους συ-
νταξιούχους, στους χαµηλόµισθους που στενεύουν το ζωνάρι
τους για να αντέξουν, τότε εµείς τι να σας πούµε;

Κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ. Θα ήθελα να σας θυµίσω ότι στη
∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ο κ. Παπανδρέου, για να τεκµη-
ριώσει εκείνο το περίφηµο «λεφτά υπάρχουν», αναφέρθηκε σε
31 δισεκατοµµύρια ανείσπρακτους φόρους.

Με τι ακριβώς ασχολείστε, άραγε, όλο αυτό το διάστηµα που
είστε Κυβέρνηση, πέρα από το να συναλλάσσεσθε µε την τρόικα;
Έχετε προχωρήσει στη µηχανοργάνωση; Αναδιαρθρώσατε τους
µηχανισµούς; Καταργήσατε τα κοµµατικά φέουδα στις εφορίες;

Οκτακόσιοι υψηλής κατάρτισης εφοριακοί που πέρασαν από
τις εξετάσεις του ΑΣΕΠ, άνθρωποι που διαγωνίστηκαν µε εξαι-
ρετικά σκληρούς όρους, εγκατέλειψαν τις δουλειές τους –έχω
να σας αναφέρω περιπτώσεις ανθρώπων που επίσης είχαν πε-

ράσει µε ΑΣΕΠ και δούλευαν σε άλλες δουλειές στο δηµόσιο
τοµέα και τις εγκατέλειψαν- βρίσκονται στο δρόµο.

Με ποιο µηχανισµό βεβαίως αντιµετωπίζεται η φοροδιαφυγή;
Για την πατρίδα σας θα σας µιλήσω, την Κοζάνη. Ξέρετε πολύ
καλά ότι η ∆ΟΥ Κοζάνης είναι χωρίς διευθυντή από την 1η Ιου-
λίου και χωρίς υποδιευθυντή από την 1η Γενάρη!

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Άρα, λοιπόν, συνοψίζοντας –για να ολοκληρώσω, κύριε Πρόε-
δρε και να είµαι στο χρόνο µου- δεν έχετε κανένα ουσιαστικό επι-
χείρηµα γι’ αυτό που προωθείτε, για την περαίωση, παρά µονάχα
την παραδοχή ότι δεν θέλετε να µαζέψετε τους ανείσπρακτους
φόρους, ότι θέλετε να κάνετε και άλλα χατίρια στους έχοντες και
κατέχοντες, αλλά και την παραδοχή ότι δεν έχετε και την ικανό-
τητα να µαζέψετε τους ανείσπρακτους φόρους, ότι έχετε ένα δια-
λυµένο µηχανισµό.

Έχετε βαρέσει διάλυση! Και το µήνυµα που εκπέµπετε µε αυτή
σας την προσπάθεια, που απαντά βεβαίως στον πανικό που έχετε
να µαζέψετε κάποια έσοδα, είναι ότι όσο µεγαλύτερη και όσο
θρασύτερη είναι η φοροδιαφυγή σε αυτόν τον τόπο, τόσο πε-
ρισσότερο αποδίδει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη στάση που θα ακολουθήσουµε
σας την εξήγησε ο Βουλευτής µας ∆ηµήτρης Παπαδηµούλης.
Θέλω να σας πω, όµως, ότι ανεξαρτήτως όσων θα ειπωθούν σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα, αυτό που τελικά δεν µπορεί να δικαιο-
λογηθεί σε κανέναν πολίτη είναι πώς είναι δυνατόν µια Κυβέρνη-
ση να ζητά µονάχα από το υστέρηµα των µισθωτών και των συ-
νταξιούχων και να αφήνει όλους όσους κέρδιζαν όλο το προη-
γούµενο διάστηµα ανεξέλεγκτους να συνεχίσουν να κερδίζουν.

Είναι µια άδικη πολιτική, είναι µια ανήθικη πολιτική και είναι µια
πολιτική που όσο κυνισµό και να έχετε, κύριε Υπουργέ και κύριοι
της Κυβέρνησης, θα την βρείτε µπροστά σας από τον απλό
κόσµο που την αδικία και την ανεντιµότητα δεν µπορεί να τη συγ-
χωρήσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο της Κοινοβουλευτικής οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Τσίπρα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο µόνο για ένα λεπτό;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ πάρα πολύ για την ανοχή. ∆εν θα µιλήσω παραπάνω
από ένα λεπτό.

Κύριε Τσίπρα, δεν ξέρω τι είναι χειρότερο, η άγνοια πραγµά-
των ή η ηθεληµένη διαστρέβλωση; Επιδίδεστε µε µεγάλη επιδε-
ξιότητα στο δεύτερο.

Μιλήσατε για τις δηλώσεις µου. Εξήγησα –δεν ήσασταν εδώ
και ίσως γι’ αυτό δικαιολογείστε- ότι, κατά πόσο µια περαίωση
έχει νόηµα ή όχι, έχει να κάνει µε το κατά πόσο κανείς αλλάζει το
φορολογικό σύστηµα. Αυτά τα οποία έλεγα πριν από δυο χρό-
νια, τα υποστηρίζω και σήµερα. Αλλά σήµερα αλλάζουµε το φο-
ρολογικό σύστηµα.

Είπατε «ένα τηλέφωνο σας πήραν». Αυτή ίσως είναι η δική σας
αντίληψη για την πολιτική. ∆εν είναι η δική µου και δεν είναι
αυτής της Κυβέρνησης. Και θα ήταν εξαιρετικά δύσκολο, αν οι
εξακόσιες πενήντα επιχειρήσεις, που έχουν εκκρεµότητα στα δι-
καστήρια και έχουν πάνω από 20 εκατοµµύρια τζίρο και είναι ει-
σηγµένες, µάς είχαν πάρει τηλέφωνο.

Μιλήσατε για τους παραπληγικούς. Λάθος. ∆εν κόψαµε επι-
δόµατα παραπληγικών. Εξαιρέθηκαν τα επιδόµατα των παρα-
πληγικών από τις περικοπές, που αναγκαστήκαµε να κάνουµε.

Μιλήσατε για τις τοποθετήσεις στις ∆ΟΥ. Έχουµε κάνει τοπο-
θετήσεις σε όλες τις ∆ΟΥ και στην Αθήνα.

Τέλος, κύριε Τσίπρα –δεν ξέρω αν το καταλάβατε- αποκαλέ-
σατε συλλήβδην όλες τις επιχειρήσεις της χώρας φοροφυγάδες.
Αν αυτή είναι η δική σας αντίληψη, δεν είναι η δική µας. Εµείς
θέλουµε να στηρίξουµε τους ανθρώπους, οι οποίοι µοχθούν και
µοχθεί και ο µικρός επιχειρηµατίας, ο οποίος προσπαθεί σε µια
πολύ δύσκολη κατάσταση να τα φέρει βόλτα. Αυτό το νοµοσχέ-
διο είναι εξυγιαντικό γι’ αυτούς τους ανθρώπους, που δεν θα
έχουν τη δαµόκλειο σπάθη πάνω από το κεφάλι τους.
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών: «Εκούσια κατάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση
ληξιπρόθεσµων χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµω-
ρία της φοροδιαφυγής και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κατάργηση φορο-
λογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών, διατάξεις για
την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής και άλλες δια-
τάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των άρθρων, τα οποία θα συζη-
τηθούν ως µία ενότητα.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ευστάθιος Κου-
τµερίδης

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά
κατά τον Κανονισµό µε τη σχετική ανοχή.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω είναι λυπηρό ότι η συζήτησή µας εξαντλήθηκε µε το τι

είπαµε στο παρελθόν, εµείς, τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, ο Υπουρ-
γός, όσον αφορά τη διαδικασία της περαίωσης.

Αυτό, όµως, που έχει ιδιαίτερη σηµασία είναι να εξηγήσουµε
πώς αυτή η διαδικασία της περαίωσης γίνεται συνδυασµένα και
συντονισµένα µε µία συνολική προσπάθεια να δηµιουργήσουµε
πραγµατικά ένα νέο φορολογικό περιβάλλον. Αυτό δυστυχώς,
δεν το αντιλαµβάνεται η πλειοψηφία των συναδέλφων που το-
ποθετήθηκαν και ειλικρινά λυπάµαι.

Κύριε Πρόεδρε, θα µπω σύντοµα, γιατί ο χρόνος είναι πάρα
πολύ λίγος, στη συζήτηση επί των άρθρων. Το νοµοσχέδιο απο-
τελείται από τρία κεφάλαια. Στο πρώτο κεφάλαιο αναφέρεται η
εκούσια κατάργηση των φορολογικών διαφορών.

Στο άρθρο 2 αναλύονται και εξηγούνται οι βασικές έννοιες που
αναφέρονται στην περαίωση, όπως η ελεγµένη και η ανέλεγκτη
υπόθεση, ποια θεωρείται ελεγµένη και ποια ανέλεγκτη, τα δη-
λωθέντα ακαθάριστα έσοδα και πώς προσδιορίζονται αυτά, η
αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη και τέλος οι παραβάσεις του Κώ-
δικα Βιβλίων και Στοιχείων ή άλλο επιβαρυντικό στοιχείο που
επαυξάνει το φόρο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Στο άρθρο 3 περιγράφονται οι υποθέσεις, που υπάγονται στις
ρυθµίσεις. Εδώ αναφερθήκαµε πως στο πεδίο εφαρµογής των
ρυθµίσεων υπάγονται οι εκκρεµείς υποθέσεις φορολογίας εισο-
δήµατος και λοιπών φορολογικών αντικειµένων των επιχειρηµα-
τιών, οι οποίες αφορούν διαχειριστικές περιόδους, που έκλεισαν
µέχρι τις 31/12 /2009.

Στο άρθρο 4 αναφέρονται οι υποθέσεις, οι οποίες εξαιρούνται
από τη ρύθµιση. Αυτές τις υποθέσεις τις έχουµε αναλύσει και
στη συζήτησή µας επί της αρχής. Στο άρθρο 5 αναλύονται οι
προϋποθέσεις και τα αποτελέσµατα υπαγωγής των υποθέσεων
αυτών στη ρύθµιση.

Στο άρθρο 6 έχουµε τη διαδικασία περαίωσης ανέλεγκτων
υποθέσεων φορολογίας εισοδήµατος. Είναι µία διαδικασία αντι-
κειµενική, η οποία έχει ένα -θα έλεγα- στερεότυπο τρόπο όπου τα
ακαθάριστα έσοδα πολλαπλασιάζονται µε έναν συντελεστή 2%
για όλα τα επαγγέλµατα. Εκ των υστέρων το ποσό που προκύ-
πτει, προσαυξάνεται µε ένα συντελεστή προοδευτικότητας.

Επιπλέον, στο τελικό ποσό που προκύπτει, επιβάλλεται φόρος
µε συντελεστή 20% για όλες τις επιχειρήσεις και για τις ΑΕ και τις
ΕΠΕ επιβάλλεται συντελεστής φόρου 25%. Βεβαίως, στο ποσό
αυτό υπάρχει προσαύξηση, εάν υπάρχουν παραβάσεις όπως
αναφέραµε του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων.

Τα τελικά ποσά που προκύπτουν δεν µπορεί να είναι για τις
επιχειρήσεις που τηρούν βιβλία Α’ κατηγορίας λιγότερο από τρια-
κόσια ευρώ, για τις επιχειρήσεις που τηρούν βιβλία Β’ κατηγο-
ρίας λιγότερο από πεντακόσια ευρώ και για τις επιχειρήσεις που
τηρούν βιβλία Γ’ κατηγορίας λιγότερο από χίλια ευρώ.

Με το άρθρο 7 αναλύονται οι προϋποθέσεις πως µε βάση τη
περαίωση ανέλεγκτων υποθέσεων περαιώνονται αυτοδίκαια ως
ειλικρινή και οι ανέλεγκτες υποθέσεις, οι οποίες αφορούν άλλες
φορολογίες.

Με το άρθρο 8 µε τη διαδικασία της περαίωσης περαιώνονται
και οι παραβάσεις, που αφορούν τον Κώδικα Βιβλίων και Στοι-
χείων.

Με το άρθρο 9 αναφερόµαστε στη διαδικασία περαίωσης, για
το πώς η Γενική Γραµµατεία πληροφοριακών συστηµάτων του
Υπουργείου Οικονοµικών χωρίς καµµία συµµετοχή και ανάµιξη
των κατά τόπους ∆ΟΥ, θα στείλουν τα εκκαθαριστικά σηµειώ-
µατα σε όλες τις επιχειρήσεις µε την αναγραφή διαφόρων διευ-
κρινιστικών στοιχείων και οι επιχειρηµατίες καλούνται µε τη σειρά
τους σε ένα εύλογο χρονικό διάστηµα να δηλώσουν εάν αποδέ-
χονται αυτό το εκκαθαριστικό σηµείωµα.

Με το άρθρο 10 αναφέρουµε τον τρόπο καταβολής των
φόρων. ∆εν µπορεί να υπάρξει κάτω από ένα συγκεκριµένο ποσό
ελάχιστος φόρος και εκ των υστέρων µία σειρά από δόσεις.

Στο άρθρο 11 αναφέρεται η περαίωση εκκρεµών ελεγµένων
υποθέσεων. ∆ηλαδή, αφορούν ελεγµένες υποθέσεις οι οποίες
δεν έχουν συζητηθεί στο ∆ιοικητικό Πρωτοδικείο και περαιώνο-
νται µε διαγραφή των πρόσθετων φόρων και τον περιορισµό στο
1/5 του κάθε είδους προστίµων.

Στο άρθρο 12 ρυθµίζονται οι υποθέσεις, οι οποίες έχουν µπει
στη διαδικασία του αυτοελέγχου. Και έχουµε την άρση της υπο-
χρέωσης διαφύλαξης των βιβλίων και στοιχείων.

Πολλή συζήτηση έγινε για το άρθρο 12 παράγραφος 6. Εδώ
πρέπει να εξηγήσουµε κατ’ αρχάς ότι εξαιρούµε τους εκδότες
πλαστών τιµολογίων. Βεβαίως, εντάσσουµε τη διαδικασία όχι της
περαίωσης, αλλά µία διαφορετική διαδικασία. Να έρθουν µε δική
τους διάθεση όλες οι επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν εκδώσει ή
έχουν λάβει εικονικά τιµολόγια και να αποδεχθούν ένα φόρο της
τάξεως του 55%. Βεβαίως και ισχύουν όλες οι ποινικές κυρώσεις.

Στο άρθρο 13 γίνεται αναφορά στη διαδικασία βεβαίωσης των
φόρων και τον τρόπο καταβολής.

Στο δεύτερο κεφάλαιο αναφέρουµε µία σειρά από ρυθµίσεις,
που αφορούν τις ληξιπρόθεσµες οφειλές. ∆εν έχει ενδιαφέρον
να τις αναφέρω. Νοµίζω ότι για όποιον έχει διαβάσει το νοµο-
σχέδιο, είναι κατανοητό.

Στο άρθρο 15 αναφέρουµε τις διατάξεις για την είσπραξη των
δηµοσίων εσόδων. Εδώ υπάρχει µία σηµαντική διάταξη που έχει
να κάνει µε την κατάργηση του κώδικα βιβλίων και στοιχείων από
01/01/2012.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας.
Στο άρθρο 16 αναφέρουµε µία σειρά από άλλες διατάξεις, που

αφορούν την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής.
Τέλος, στο κεφάλαιο Γ’ και στο άρθρο 17, που αφορούν τα

τέλη κυκλοφορίας, νοµίζω ότι έχουµε εξηγήσει πως γίνεται µία
προσπάθεια να λύσουµε πραγµατικά κάποια προβλήµατα και κά-
ποιες αδικίες, που δηµιουργήθηκαν στο παρελθόν.

Τέλος, θέλω να αναφερθώ σε ό,τι αφορά την επίµαχη τροπο-
λογία στο άρθρο 19. Η Κυβέρνηση πήρε µία σηµαντική νοµοθε-
τική πρωτοβουλία να προχωρήσει στην απελευθέρωση των
οδικών εµπορευµατικών µεταφορών. Λαµβάνοντας, βέβαια, υπ’
όψιν την ελληνική πραγµατικότητα και τις ιδιαιτερότητες που έχει
η αγορά των µεταφορών, προχώρησε στη µετάβαση ενός νέου
θεσµικού πλαισίου.

∆υστυχώς, όµως από τις συνεχιζόµενες κινητοποιήσεις δια-
φόρων παραγωγικών τάξεων -οι οποίοι βρίσκονται και σε καθε-
στώς επίταξης- δηµιουργήθηκαν πάρα πολλά προβλήµατα στην
εύρυθµη λειτουργία της οικονοµικής και κοινωνικής ζωής του
τόπου. Η Κυβέρνηση πρέπει να προστατεύσει την εύρυθµη λει-
τουργία της ελληνικής κοινωνίας. Με αυτήν την τροπολογία του
άρθρου 19 αντιµετωπίζονται τα οξύτατα κοινωνικά προβλήµατα
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που έχουν δηµιουργηθεί.
Με την παράγραφο 2 προβλέπεται η δυνατότητα αφαίρεσης

αδειών άσκησης επαγγέλµατος και µε την παράγραφο 3 αναφέ-
ρεται πως µπορεί η Κυβέρνηση να αναθέσει την εκτέλεση δηµό-
σιας υπηρεσίας και σε άλλα µέσα ιδιωτικής χρήσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Τµήµα ότι η ∆ιαρ-
κής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την Έκθεση
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Χρηµατοδότηση Περιβαλλοντι-
κών Παρεµβάσεων, Πράσινο Ταµείο, Κύρωση ∆ασικών Χαρτών
και άλλες διατάξεις».

Επίσης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής ο Βου-
λευτής Β’ Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωστής Χατζηδάκης
ζητεί ολιγοήµερη άδεια για απουσία του στο εξωτερικό. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος

Καράογλου.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Θα ξεκινήσω, κυρία Πρόεδρε, ελ-

πίζοντας ότι θα έχω και εγώ την ανοχή που δείξατε προηγουµέ-
νως στο συνάδελφο, γιατί καταλαβαίνετε ότι είναι ένα
νοµοσχέδιο πολύ σηµαντικό και έχει πολλά άρθρα που πρέπει να
αναλύσουµε.

Θα πω εισαγωγικά ότι η αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου
δεν αποτελεί κείµενο αιτιολογικής έκθεσης, αλλά στην ουσία
είναι εξαγγελίες κυβερνητικού προγράµµατος. Φράσεις του
τύπου: «Είναι µία τελευταία ευκαιρία για µία καινούργια αρχή» ή
«Έτσι θα διακόψουµε οριστικά τη σχέση µε το κακό µας παρελ-
θόν. Το µέλλον της χώρας δεν µπορεί να είναι ούτε η συνέχιση
ούτε η διαχείριση του παρελθόντος. Αν θέλουµε αναγνωρίσιµο
και ελπιδοφόρο µέλλον, δεν µπορούµε να παρατείνουµε το πα-
ρελθόν ή και το παρόν» αποκρύπτουν τις πραγµατικές προθέ-
σεις του σχεδίου νόµου, που είναι ένα καθαρά φοροεισπρακτικού
τύπου νοµοσχέδιο.

Μπαίνοντας τώρα στα άρθρα, θα σταθώ ιδιαιτέρως στο άρθρο
4 παράγραφος α, όπου εξαιρούνται συγκεκριµένες υποθέσεις.
Λέει το άρθρο 4 παράγραφος α: «οι υποθέσεις για τις οποίες δεν
έχει υποβληθεί µέχρι τις 31 Αυγούστου 2010 εµπρόθεσµη ή εκ-
πρόθεσµη αρχική δήλωση φόρου εισοδήµατος ή εκκαθαριστική
δήλωση για κάποια από τις ανέλεγκτες χρήσεις, καθώς και οι
επόµενες αυτής». Πιστεύουµε ότι οι υποθέσεις αυτές δεν πρέ-
πει να εξαιρεθούν της περαίωσης και πρέπει να προβλεφθεί στο
νοµοσχέδιο, να δοθεί η δυνατότητα υποβολής εκπρόθεσµης δή-
λωσης µέσα σε µία τακτή ηµεροµηνία, παραδείγµατος χάριν,
µέχρι 31-10-2010, κάνοντας χρήση των άρθρων 4 και 5 παρα-
γράφου 1 του ν. 3610/2007 «κίνητρα εθελοντικής συµµόρφω-
σης».

Στο ίδιο άρθρο, επίσης, στο άρθρο 4 παράγραφος θ, υπάρχει
η εξαίρεση των υποθέσεων επιτηδευµατιών φυσικών προσώπων
τα οποία, µε βάση τα στοιχεία του περιουσιολογίου έτους 2008,
υπόκεινται σε φορολόγηση για την ακίνητη περιουσία. Και η µε-
γάλη ακίνητη περιουσία θεωρείται η µε 400.000 αντικειµενική.
Θεωρώ ότι είναι άδικο. Υπάρχουν πάρα πολλοί άνθρωποι οι
οποίοι από κληρονοµιά µπορεί να έχουν την περιουσία αυτή. Για
ποιο λόγο, λοιπόν, να εξαιρούνται; Θεωρώ ότι είναι µία πολύ µε-
γάλη αδικία που πρέπει να διορθωθεί.

Επίσης, στο ίδιο άρθρο, στην παράγραφος 1ζ, εξαιρούνται οι
υποθέσεις των νοµικών προσώπων της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 101 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος του ν.
2238/1994. Ξέρετε τι αφορά; Εξαιρεί από την περαίωση τα νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου και τους ΟΤΑ και
τις δηµοτικές επιχειρήσεις αυτών και αυτό είναι κάτι πολύ άδικο.
Όταν µπαίνουν µέσα επιτηδευµατίες, όταν µπαίνουν µέσα ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες, όταν για πρώτη φορά στην ιστορία του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου βάζετε µέσα εκδότες εικονικών
τιµολογίων, δηλαδή, απατεώνες, εξαιρείτε τα νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου, εξαιρείτε τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης και τις δηµοτικές επιχειρήσεις; Αυτό είναι πρωτοφανές.

Ήδη, υπάρχει σχετικό αίτηµα-κείµενο της ΚΕ∆ΚΕ το οποίο σας
έχει σταλεί. Σας παρακαλώ, έστω την τελευταία στιγµή: Άρετε
την εξαίρεση αυτή.

Επίσης, κοιτάξτε τη δυνατότητα να εξυπηρετήσετε και να κλεί-
σετε ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα που έχουν ερασιτεχνικά αθλη-
τικά σωµατεία που έχουν υπάρξει θύµατα πλαστών τιµολογίων.
Είναι ένα ζήτηµα που µπορείτε να το δείτε. Μιλάµε για λήπτες
και είναι ένα ζήτηµα που πρέπει να το αντιµετωπίσετε.

Βεβαίως, για εµάς είναι σηµαία και το τονίζουµε -καταθέσαµε
ήδη και πρόταση για ονοµαστική ψηφοφορία και θα γίνει µετά
από λίγο- ότι η παράγραφος 2 του άρθρου 4, σε συνδυασµό µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 12, πρέπει να αποσυρθούν. Στην
ουσία στέλνουν όχι απλώς λάθος µήνυµα, αλλά εκτρέφουν την
φοροδιαφυγή. Λένε σε όλους: «∆εν υπάρχει πρόβληµα, µπορείτε
να εκδώσετε και εικονικά τιµολόγια και αύριο θα έλθουµε εµείς
και θα τα ρυθµίσουµε».

Στο άρθρο 5 παράγραφος 7, που αναφέρεται στα χρηµατικά
ποσά που καταβάλλονται στο δηµόσιο, κατ’ εφαρµογή των ρυθ-
µίσεων του παρόντος Κεφαλαίου, λέει ότι δεν αναζητούνται ούτε
συµψηφίζονται, µε την επιφύλαξη των διατάξεων. Λέει, δηλαδή,
ότι όταν ανακαλύψει µετά από ένα, δύο, τρία ή πέντε χρόνια ο
έφορος ότι χρωστάς και άλλα χρήµατα, θα σου τα ζητήσει και
αυτά. Όµως, δεν κάνει και το αντίστροφο. ∆ηλαδή, όταν χρω-
στάει το δηµόσιο στον επιτηδευµατία ή στον ελεύθερο επαγγελ-
µατία, γιατί δεν ψηφίζονται αυτά τα πράγµατα; Κάποτε πρέπει
να τακτοποιηθεί και αυτό.

Συγγνώµη που µιλάω πολύ γρήγορα, αλλά ο χρόνος είναι πιε-
στικός και τα άρθρα είναι αρκετά.

Στο άρθρο 6, στην παράγραφο 2, πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν
µας κάποιες ιδιαιτερότητες. Και ποιες είναι οι ιδιαιτερότητες
αυτές; Οι ιδιαιτερότητες αυτές αφορούν συγκεκριµένα επαγ-
γέλµατα που έχουν πολύ µικρό περιθώριο κέρδους και έχουν
πολύ µεγάλους τζίρους, τζίροι οι οποίοι οφείλονται εν πολλοίς
και σε φόρους, όπως, για παράδειγµα, οι βενζινάδες. Το 65% του
ποσού που εισπράττουν οι βενζινάδες είναι από φόρους. Υπάρ-
χουν σχετικά αιτήµατα τα οποία θα καταθέσω και µετά από την
Οµοσπονδία Βενζινοπωλών Ελλάδος, από τον Πανελλήνιο Φαρ-
µακευτικό Σύλλογο και από το Σύνδεσµο των Εν Ελλάδι Τουρι-
στικών και Ταξιδιωτικών Γραφείων. Είναι κάποιες ιδιαίτερες
περιπτώσεις που πρέπει να δει ο νοµοθέτης όσο πιο θετικά µπο-
ρεί.

Επίσης, στο άρθρο 6 παράγραφο 5, υπάρχει ένα θέµα: Πώς
θα βρεθεί από το ΚΕΠΥΟ, αν ο φορολογούµενος έχει παραβά-
σεις του Κώδικα, εφόσον τα δελτία πληροφοριών είναι διασκορ-
πισµένα στις ∆ΟΥ και στο Σ∆ΟΕ και δεν καταχωρούνται στη βάση
δεδοµένων και δεν προβλέπεται η γρήγορη επεξεργασία τους
για σκοπό περαίωσης; Είναι σοβαρό ζήτηµα που πρέπει να αντι-
µετωπισθεί.

Η έκδοση των σηµειωµάτων για την περαίωση θα γίνει κε-
ντρικά, από το ΚΕΠΥΟ. Ναι, αλλά τα δελτία πληροφοριών είναι
σκόρπια στις ∆ΟΥ και δεν είναι ενήµερο το ΚΕΠΥΟ. Πώς θα γίνει
αυτό το πράγµα; Πώς θα γίνει αυτή η διαδικασία;

Επίσης, το ίδιο άρθρο, το άρθρο 6 παράγραφος 12 αναφέρε-
ται στις ζηµίες: Οι δηλωθείσες ζηµίες της τελευταίας χρήσης που
ρυθµίζεται χάνονται, γεγονός που στην ουσία τιµωρεί τις επιχει-
ρήσεις που δεν έχουν σηµαντικές παραβάσεις, αλλά θα ήθελαν
να κλείσουν τις εκκρεµότητες τους.

Επί τροχάδην, γιατί η πίεση είναι πολύ µεγάλη, στο άρθρο 15,
η παράγραφος 5 του άρθρου αυτού καταργεί τις διατάξεις του
π.δ. 186 από την 1η Ιανουαρίου 2012. Σωστό, αλλά είναι άστοχη
η επιλογή του νοµοθέτη να εξαγγείλει από σήµερα ότι µετά από
ενάµιση χρόνο θα καταργηθούν οι διατάξεις του Κώδικα. Αυτό
είναι τουλάχιστον νοµικοτεχνική αστοχία. Άλλωστε, για αυτή την
παράγραφο του άρθρου 15, την παράγραφο 5, δεν υπάρχει
καµία αναφορά στην αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου.

Προχωρώ στο άρθρο 17, για το θέµα των τελών κυκλοφορίας.
Θυµόµαστε όλοι τι είχε γίνει πέρυσι, πόσοι άνθρωποι που είχαν
αυτοκίνητα διαµαρτύρονταν για τα υπερβολικά τέλη τα οποία
πληρώνονταν στην καινούργια Κυβέρνηση. Και τότε, ο Πρωθυ-
πουργός είχε πει: «Είναι ένα λάθος, αναγνωρίζω το λάθος και θα
το διορθώσουµε». Και είχε πει και κάτι παραπάνω: «Όχι απλώς θα
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το διορθώσουµε, αλλά θα γυρίσουµε και κάποια χρήµατα σε αν-
θρώπους οι οποίοι αδικήθηκαν».

Σήµερα τι έρχεται και κάνει; Έρχεται και µειώνει σε κάποιες
περιπτώσεις, πράγµατι, λίγο τα τέλη. Όµως, αν δεν αναγνώριζε
το λάθος του, τι άλλο θα έπρεπε να κάνει;

Πήγατε πέρυσι τα µεσαία τέλη από τα 200 ευρώ και τα ανεβά-
σατε στα 300 ευρώ και σήµερα τα κάνετε 250 ευρώ και θέλετε να
σας πούµε και ευχαριστώ. Αυτό γίνεται µε το άρθρο 17.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τέλος, ως προς το άρθρο 19, που είναι ένα σηµαντικότατο
άρθρο, εµείς θεωρούµε ότι η τροπολογία αυτή είναι απαράδε-
κτη και είναι ντροπή για το ελληνικό Κοινοβούλιο για δύο κυρίως
λόγους και για λόγους διαδικασίας, που είναι, επίσης, πάρα πολύ
σηµαντικό, παρά το ότι ο κ. Καστανίδης χθες µου έλεγε άλλα
πράγµατα. Όµως, είναι εξίσου σηµαντικό, όταν παραβιάζεται και
το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής που δεν προβλέπει
τίποτε για κατεπείγουσα διαδικασία τροπολογίας, αλλά και για
λόγους ουσίας. Και γιατί το αναφέρω; Πρώτα-πρώτα, δυναµιτί-
ζετε το κοινωνικό κλίµα, ρίχνετε λάδι στη φωτιά. Αυτό ακριβώς
κάνετε. Αντί να επιδιώξετε ένα διάλογο και να βρεθεί µία χρυσή
τοµή µε τους αυτοκινητιστές, τους οδηγείτε στα άκρα και από
την άλλη, οδηγείτε στη φυλακή ανθρώπους που αγωνίζονται, δη-
µεύετε την περιουσία τους. Μα, οι άνθρωποι αυτοί, δεν είναι ούτε
κλέφτες, ούτε εγκληµατίες ούτε αλήτες ούτε περιθωριακοί. Είναι
απελπισµένοι οικογενειάρχες, νοικοκύρηδες άνθρωποι οι οποίοι
αγωνίζονται. Κάντε ένα βήµα πίσω και βρείτε τη χρυσή τοµή,
τέλος πάντων. Είναι εύκολο, δεν είναι δύσκολο. Στο άρθρο 19
έχουµε καταθέσει την πρόταση για ονοµαστική ψηφοφορία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Καράογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Καράογλου.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδος κ. Τζέκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχε διατυπώσει την αντί-

θεσή του και είναι µία αντίθεση κάθετη, κυρία Πρόεδρε, αντίθεση
πολιτική, ιδεολογική µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε. ∆εν
έχουµε, δηλαδή, οριζόντιες διαφορές µε την Κυβέρνηση, όπως
κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία που προσπαθεί να πείσει την Κυβέρνηση
κάτι να αλλάξει, για να ψηφίσουν µαζί.

Το λέω αυτό, γιατί δεν θα µπούµε στη διαδικασία των επί µέ-
ρους άρθρων, για να διατυπώσουµε κάποιες µικροβελτιώσεις,
γιατί έχει αποδειχθεί ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση
κάνει µία φοροεπιδροµή µε έναν καθαρό, εκβιαστικό τρόπο προς
τους µικροεπαγγελµατίες, τους αυτοαπασχολούµενους, τους µι-
κροβιοτέχνες, έναν εκβιασµό που τους οδηγεί να πληρώσουν κε-
φαλικό φόρο, ενώ γνωρίζει πάρα πολύ καλά µέσα σ’ αυτήν τη
συγκυρία, την οικονοµική κρίση του συστήµατος, ότι πραγµατικά
έχουµε δεκάδες χιλιάδες λουκέτα, έχουµε κλείσιµο, δηλαδή, των
µαγαζιών, έχουµε απολύσεις, έχουµε µεγάλη ανεργία. Και, βέ-
βαια, µε την απειλή ότι θα τους στείλει τους ελεγκτικούς µηχα-
νισµούς, αυτούς τους µηχανισµούς, βέβαια, που αιτιώνται
σήµερα οι κυβερνώντες, όπως και οι προηγούµενοι, ότι δεν κά-
νουν καλά τη δουλειά τους, ενώ αυτοί οι µηχανισµοί, -επανα-
λαµβάνω για µια ακόµη φορά- έχουν προσδιορίσει 30 µε 31
δισεκατοµµύρια βεβαιωµένες ανείσπρακτες οφειλές επιχειρή-
σεων προς το δηµόσιο και όπως έχουµε εξηγήσει, η συντριπτική
πλειοψηφία αυτών των 31 δισεκατοµµυρίων ευρώ που οφείλο-
νται από 2%-3% των επιχειρήσεων δεν εισπράττονται.

Εδώ, επιτέλους, κυρία Πρόεδρε, θα πρέπει να καταθέσει η Κυ-
βέρνηση τα στοιχεία τα οποία ζητάµε στη Βουλή. Αυτοί έχουν
όνοµα, διεύθυνση. Πρέπει να δούµε τι χρωστάει ο καθένας για να
πληροφορηθεί ο ελληνικός λαός ποιου τα συµφέροντα προστα-
τεύει και η παρούσα Κυβέρνηση, όπως διαχρονικά έκαναν οι κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ.

Στέκοµαι, λοιπόν, στο άρθρο 4 στην παράγραφο 2, εκεί που
αναφέρει ότι από τις εξαιρέσεις εξαιρούνται οι περιπτώσεις 4 και
6. Και εδώ το ζήτηµα είναι ότι αυξάνει το όριο των 20 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ και ξέρουµε παρά πολύ καλά ότι τέτοιες επιχειρήσεις
-όπως είναι και µε το άρθρο 12 παράγραφος 6, συνδυάζονται
αυτά- είναι µεγάλες επιχειρήσεις, εισηγµένες στο Χρηµατιστή-
ριο. Και όπως λέει και το αρµόδιο τµήµα της Βουλής εδώ εξαι-
ρούνται από τις εξαιρέσεις και οι εταιρείες που είναι εισηγµένες
και στα ξένα Χρηµατιστήρια. Και απάντηση δεν πήραµε. Το θέ-
σαµε και στην κατ’ αρχήν συζήτησή µας. Και πώς να πάρεις απά-
ντηση όταν αυτό είναι ένα γεγονός.

Και µάλιστα, εδώ επιβραβεύουν εκείνες τις επιχειρήσεις, οι
οποίες µε πλαστά εικονικά στοιχεία έχουν κατακλέψει το ελλη-
νικό δηµόσιο, τον εργαζόµενο λαό, ο οποίος πληρώνει ως µόνιµο
υποζύγιο -δηλαδή, ο µισθωτός, ο µεροκαµατιάρης, ο συνταξι-
ούχος, αλλά και ο µικροεπαγγελµατίας, ο απασχολούµενος- κα-
νονικά την εφορία του, άµεση και έµµεση, κυρία Πρόεδρε.

Έτσι, λοιπόν, πιστεύουµε ότι, ο κύριος Υπουργός, έκανε µια
προσπάθεια –και οι δυο και η Κυβέρνηση- να µας πείσει ότι είναι
άδικο, αλλά αναγκαίο κακό. Τι θα πει άδικο, αλλά αναγκαίο κακό;
Το άδικο δεν το νοµιµοποιείς, διότι µέσω της αναγκαιότητας νο-
µιµοποιείς την παρατυπία, την παρανοµία, ενώ αυτήν έπρεπε να
την κυνηγήσεις. Και έρχεται, λοιπόν, εδώ η Κυβέρνηση µε τη ροµ-
φαία της κάθαρσης. Μα ποια κάθαρση; Βουτηγµένη µέσα στα
συµφέροντα των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων είστε.

Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να τονίσω ότι απευθύνονται στους
µικρούς επαγγελµατίες. Είναι τετρακόσιες χιλιάδες αυτοί που
δεν µπορούν να πληρώσουν το ταµείο τους.

Καταλαβαίνετε, κυρία Πρόεδρε, ότι αυτοί και οι οικογένειές
τους δεν έχουν πρόσβαση στα νοσοκοµεία, στην ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη και έχουµε κάνει πρόταση στην Κυβέρνηση
να έχουν το δικαίωµα αυτό και απαντά αρνητικά. Ποια κοινωνική
πολιτική και ποια ευαισθησία; Κοινωνική αναλγησία. Γιατί; Γιατί
δεν αφήνουν περιθώρια τα µεγάλα συµφέροντα για το λαό µέσα
από τη συγκεκριµένη ταξική πολιτική της Κυβέρνησης.

Όσον αφορά την ποινικοποίηση των µικρών επαγγελµατιών,
αυξάνονται οι φυλακίσεις, γιατί δεν πληρώνουν. Μα, µιλάµε τώρα
για τον µικρό, εκείνον που δεν έχει! Τους άλλους τους αφήνετε
ελεύθερους -γνωστοί είναι, παραβιάζουν νοµοθεσίες µε πλαστά
και εικονικά στοιχεία και τους λέτε «ελάτε να πληρώσετε το µισό
και το άλλο το µισό πάρτε το, χαλάλι σας»- τους κλέφτες, δη-
λαδή, ενώ τους άλλους τους απειλείτε και µε φυλάκιση. Ποιον;
Αυτόν, ο οποίος δίνει τον αγώνα σε καθηµερινή βάση για να µπο-
ρέσει να ζήσει µε αξιοπρέπεια αυτός και η οικογένειά του.

Έρχοµαι, κυρία Πρόεδρε, στο άρθρο 9. Τονίσαµε και στην κατ’
αρχήν συζήτηση ότι πρέπει να το αποσύρει, ότι εδώ η Κυβέρ-
νηση πραγµατικά οδεύει, προχωράει σε αντιδηµοκρατικούς επι-
κίνδυνους ατραπούς. ∆ιολισθαίνει σε αντιδηµοκρατικές
µεθόδους και καταστάσεις για να υπερασπιστεί µια βαθιά ταξική
πολιτική, δηλαδή, αυτών των συµφερόντων, οι οποίοι βγαίνουν
τώρα και κατηγορούν τους φορτηγατζήδες, όπως έκαναν και µε
τους ναυτεργάτες, τους αγρότες, τους µαθητές και µε τους ερ-
γάτες διαφόρων εργοστασίων που δίνουν την καθηµερινή τους
µάχη για να κρατήσουν τη δουλειά και το µεροκάµατο. Άρα, χρη-
σιµοποιώντας και ρυθµίσεις της δικτατορίας, κάνοντάς τις πιο
αυστηρές, έρχεται να πει: «Πληµµέληµα και κακούργηµα. Και µά-
λιστα, θα σας πάρω και την άδεια, δηλαδή την περιουσία σας».

Το επικίνδυνο ξέρετε ποιο είναι, κυρία Πρόεδρε; ∆ίνουν το δι-
καίωµα στον κάθε ιδιώτη να µπορέσει να κάνει το µεταφορικό
έργο και µάλιστα και σε άλλα µέσα να προσφέρουν τέτοιες υπη-
ρεσίες. Και βάζουµε το ζήτηµα, µήπως θα κατέβουν και τα φορ-
τηγά ή τα βυτιοφόρα του ελληνικού στρατού, θα χρησιµοποιηθεί,
δηλαδή, και ο ελληνικός στρατός ως απεργοσπαστικός µηχανι-
σµός και επικαλείται η Κυβέρνηση το κοινωνικό σύνολο; Πώς γί-
νεται, λοιπόν, το κοινωνικό σύνολο να ταυτίζεται µε τα
συµφέροντα των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων, κάθε φορά
που η εργατική τάξη και άλλα λαϊκά στρώµατα βγαίνουν στους
δρόµους για να διεκδικήσουν το αυτονόητο στην επιβίωσή τους;

Ένα ερώτηµα ακόµη θέλω να κάνω και περιµένω µια απά-
ντηση. Πολλά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσηςλένε ότι είχε υπογρα-
φεί χθες πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου από τον κύριο
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Πρωθυπουργό γι’ αυτό το ζήτηµα που συζητάµε τώρα, για το
άρθρο 4. Ζητάµε µια ενηµέρωση. Εάν έχει γίνει αυτό, έτσι εξη-
γείται η άµεση κινητοποίηση της Κυβέρνησης να το φέρει παρα-
βιάζοντας Σύνταγµα και Κανονισµό, προκειµένου µέσω της
Βουλής να νοµιµοποιήσει αυτό το έκτρωµα που εµείς ζητάµε να
το πάρετε πίσω.

∆εν µπορείτε να ποινικοποιήσετε τους αγώνες του εργαζόµε-
νου λαού. Γι’ αυτό και το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας απευ-
θύνεται στην Κυβέρνηση και λέει το εξής: «Μην προκαλείτε τον
εργαζόµενο λαό, όταν έρχεστε εδώ µέσα και λέτε ότι αυτός που
συµπαραστέκεται στον αγώνα έχει το βάρος και των συνεπειών
για ό,τι προκύψει από έναν κοινωνικό αγώνα».

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας –και κλείνω µε αυτό, κυρία
Πρόεδρε- ήταν συνεπέστατο διαχρονικά, χωρίς να παραβιάζει
την αυτονοµία του µαζικού λαϊκού κινήµατος. Στέκεται δίπλα
στον αγωνιζόµενο λαό, γιατί αυτός παράγει τον τεράστιο πλούτο
και αυτόν τον τεράστιο πλούτο µε τα διάφορα εργαλεία που
έχουν οι κυβερνήσεις, 2,5 τρισεκατοµµύρια ευρώ τα τελευταία
χρόνια, καρπώθηκαν µερικές µεγάλες επιχειρηµατικές µονάδες
και τα γνωστά τρωκτικά που κινούνται γύρω από αυτούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Τζέκη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα είµαι πολύ σύντοµος.

Μιλάµε για µεγάλες επιχειρήσεις που «βγαίνουν λάδι». Μιλάµε
για το πακέτο των 7,5 δισεκατοµµυρίων, το οποίο δώσατε αέρα
στις τράπεζες χωρίς κουβέντα.

Μια που είσαστε εδώ, κύριε Υφυπουργέ, µπορούµε να µά-
θουµε αυτό που καίει τους αστυνοµικούς για τα νυχτέρια και τα
πενθήµερα; Θα τα κόψετε τελικά; Το ρώτησα στην επιτροπή µια
φορά, το ρώτησα δύο φορές, αλλά απάντηση δεν παίρνω. Μπο-
ρείτε να µας πείτε τι θα γίνει µε τους αστυνοµικούς; Γιατί σας
βλέπω πολύ «large!» µε τις µεγάλες επιχειρήσεις, πολύ άνετους
και «αεράτους!», αλλά όχι τους φουκαράδες! Γιατί, ως γνωστόν,
ο γιος του Λάτση δεν γίνεται αστυνοµικός. Το φτωχόπαιδο γίνε-
ται αστυνοµικός. Μπορούµε να έχουµε την τοποθέτηση από την
Κυβέρνηση;

Η περίφηµη περαίωση θα αποφέρει 1,3 δισεκατοµµυρίων σε
τρία χρόνια, δηλαδή, όση ζηµιά έπαθε η ελληνική οικονοµία από
το καλοκαίρι ως τώρα. Αυτή είναι η περαίωσή σας; Σε τρία χρό-
νια, 1,3 δισεκατοµµυρίων δηλαδή το ’10, το ’11 και το ’12. Ακόµη
δεν έχουµε πάρει και την απάντηση, πώς µπορεί το ΠΑΣΟΚ να
διαφωνεί µε τον εαυτό του, δηλαδή, να λέει ως αντιπολίτευση ότι
η περαίωση ήταν κακή και ξαφνικά να µεταµορφώνεται σε καλή,
όταν παίρνει την εξουσία.

∆εν ξέρω αν υπάρχει πράσινη ανάπτυξη, κύριε Υφυπουργέ,
αγαπητέ κύριε Κουσελά, αλλά υπάρχει σίγουρα «πράσινη» πε-
ραίωση. Καταφέρατε να µετατρέψετε µια καλή ιδέα, που είναι η
περαίωση, στο απόλυτο τίποτα και να κοπανιόµαστε εδώ, δυο
µέρες στην επιτροπή και στο Τµήµα, για ένα πράγµα που θα µπο-
ρούσε να ήταν ένας τρόπος να ξεαγχωθεί ο κόσµος, να ξεµπλο-
καριστούν οι εφορίες και τα δικαστήρια και να σταµατήσει αυτό
το αλισβερίσι της τουρκοκρατίας που υπάρχει µεταξύ του εφό-
ρου και του πολίτη.

∆εν λύνουν το πρόβληµα ούτε το άρθρο 3, ούτε φυσικά τα
άρθρα 4, 11 και 12. Το κάνουν ακόµη χειρότερο µε αυτήν τη ρύθ-
µιση που όζει. Μυρίζει αυτή η ρύθµιση άσχηµα για τις µεγάλες
επιχειρήσεις.

Όσον αφορά το άρθρο 15, προς τη σωστή κατεύθυνση είναι η
κατάργηση του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, παρ’ ότι δεν κα-
ταλαβαίνουµε, βέβαια, γιατί γίνεται το 2012. Χρειάζεται και το ξα-
ναλέµε -σύσσωµη η Αντιπολίτευση το λέει, ακόµη και Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ- απόσυρση του άρθρου 4 παράγραφος 2, του άρ-
θρου 12 παράγραφος 6 και του άρθρου 19, δηλαδή της ρύθµι-
σης της τροπολογίας που κάνατε για τους φορτηγατζήδες, γιατί
όλα αυτά και ιδίως το άρθρο 4 παράγραφος 2 και το άρθρο 12
παράγραφος 6 είναι εξαίρεση της εξαίρεσης. Θα οδηγήσει σε
αµνηστία ακόµη και ποινικά κολάσιµων πράξεων και δηµιουργεί
µεγάλα ερωτηµατικά για το συγχωροχάρτι που δίνετε σε κάποιες

επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν εκδώσει εικονικά τιµολόγια.
Σας το λέω και πάλι. Είναι αντιπαράδειγµα του τρόπου πα-

ρουσίασης ενός νοµοσχεδίου. ∆εν περιλαµβάνεται κανένα θαρ-
ραλέο και απτό –χειροπιαστό, δηλαδή- µέτρο για τους τίµιους
φορολογούµενους, όπως σας το προτείναµε. Βάλτε ένα 15% µεί-
ωση σε αυτόν που µέσα σ’ αυτό το περιβάλλον και την ατµό-
σφαιρα της λαµογιάς µπόρεσε ο άνθρωπος και ήταν συνεπής
προς την πατρίδα του, δεν έκλεψε, δεν έβγαλε εικονικά τιµολό-
για. ∆ώστε στο συνεπή φορολογούµενο ένα µπόνους 15% µε 20
% έκπτωση στην φορολογία του.

Όσον αφορά τα τέλη κυκλοφορίας -το είπα και πριν- είναι εφά-
µιλλα πλούσιας χώρας της Ευρώπης. Πληρώνει κανείς τα ίδια
τέλη κυκλοφορίας για ένα χιλιοτετρακοσάρι µε όσα πληρώνει
αυτήν τη στιγµή, ο Βέλγος πολίτης, που έχει του ιδίου κυβισµού
αυτοκίνητο και µάλιστα, όταν έχει µισούς µισθούς, δραµατική κα-
τάσταση στην ποιότητα των δρόµων και τιµή κτήσεως ενός τα-
πεινού ΙΧ 1.600 κυβικών, η οποία είναι 22% µεγαλύτερη από το
Βέλγιο.

Άρα, λοιπόν, αυτά τα τέλη κυκλοφορίας δεν έχουν καµµία
σχέση µε την προστασία του περιβάλλοντος, γιατί αν σας ενδιέ-
φερε, δεν θα είχατε πετάξει την απόσυρση στα σκουπίδια. Άρα,
είναι παραµύθι τα πράσινα τέλη κυκλοφορίας, τα οποία έχουν τη
σφραγίδα του ΠΑΣΟΚ. Όµως, όποιος είναι µηδενιστής, καταλή-
γει να γίνεται και γραφικός.

Η ρύθµιση για το 20% της προκαταβολής είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση, όπως και οι περισσότερες δόσεις. Το είπαµε, η πε-
ραίωση είναι µία καλή ιδέα. Τη µετατρέψατε σε ένα σωρό από
κάρβουνα. Είναι θετικό το ότι πήγατε να κάνετε κάποιες αλλα-
γές προς το ελαστικότερο, αλλά εδώ µιλάµε για «µαϊµού, εικονικά
τιµολόγια» και ψεύτικες αποδείξεις, αδικήµατα που σήµερα αµνη-
στεύετε για κάποιους ισχυρούς. Και οι άνθρωποι που ήταν συ-
νεπείς, αισθάνονται κορόιδα.

Έχω την αίσθηση –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- ότι η φράση
«λεφτά υπάρχουν» θα συνοδεύει πάντα τον κ. Παπανδρέου.

Έτσι όµως –και λυπάµαι που θα το πω- και η σηµερινή «τρο-
πολογία Φρανκεστάιν», γιατί πρόκειται περί «τροπολογίας Φραν-
κεστάιν», για την κάθειρξη φορτηγατζήδων που διαµαρτύρονται,
θα αποτελεί το νέο πασοκικό άγχος.

Και επειδή η τύχη παίζει άτιµα παιχνίδια, κύριε Κουσελά, προ-
σέξτε ότι η όζουσα ρύθµιση για τις µεγάλες επιχειρήσεις είναι
και αυτή βαλµένη σ’ ένα άρθρο 4, όπως είχε γίνει και πριν από εί-
κοσι πέντε χρόνια µ’ ένα άλλο άρθρο 4 που απαγόρευε την απερ-
γία. Μιλάµε για ένα αλήστου µνήµης άρθρο 4! Φαίνεται τελικά
ότι το «4» δεν είναι ο τυχερός αριθµός του ΠΑΣΟΚ! Γι’ αυτό νο-
µίζουµε ότι µ’ αυτά που κάνετε δεν θα µπορέσετε να εξαντλή-
σετε και την τετραετία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Αϊ-
βαλιώτη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ξεκινώ µε µία απορία. Τι έγιναν οι διαφωνούντες Βουλευτές

του ΠΑΣΟΚ; Έχω µετρήσει πάνω από δέκα που διαφώνησαν µε
την περαίωση, οριζοντίως και καθέτως, στην Επιτροπή Οικονο-
µικών Υποθέσεων, στις τηλεοράσεις και στα ραδιόφωνα!

Σενάριο πρώτο: Άλλαξαν γνώµη και πείστηκαν.
Σενάριο δεύτερο: Άλλα πιστεύουν και άλλα ψηφίζουν, όπως

είπε ένας από τους ίδιους.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αγνοεί τον Κανονισµό, ο κύριος συ-

νάδελφος!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Σενάριο τρίτο: Αντικαταστά-

θηκαν από το Τµήµα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μα, τι είναι αυτά που λέτε, κύριε

συνάδελφε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Την απορία θα τη λύσουµε,

όταν γίνει ονοµαστική ψηφοφορία στα άρθρα 4, 12 και 19.
Κύριοι συνάδελφοι, το να µετατρέπονται τα κόµµατα σε λό-

χους και να ψηφίζουν οι κοινοβουλευτικές πλειοψηφίες µε δια-
δικασίες κατεπείγοντος αντικοινωνικές λύσεις, µετατρέπει τη
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Βουλή σε βιοµηχανία παραγωγής άδικων ρυθµίσεων.
Στα λόγια λέτε «πόλεµος στη φοροδιαφυγή» και αν διαβάσει

κανείς φιλοκυβερνητικές εφηµερίδες, θα δει ότι κηρύσσετε πό-
λεµο! Στην πράξη ευνοείτε τη φοροδιαφυγή. Αµνηστεύετε τη φο-
ροδιαφυγή. Ενθαρρύνετε και τη µελλοντική φοροδιαφυγή. Ποια
δεκαετία αµνηστεύετε φορολογικά; Τη δεκαετία που το όργιο
της φοροδιαφυγής µάς οδήγησε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο! Τη δεκαετία που γιγαντώθηκαν οι offshore εταιρείες, που
έγινε το όργιο της σπατάλης µε τις τριγωνικές συναλλαγές και το
µεγάλο φαγοπότι στην Ολυµπιάδα του 2004, πριν και µετά! Τη
δεκαετία που διερευνούµε µε τα σκάνδαλα! Αυτή τη δεκαετία φο-
ρολογικά αµνηστεύετε!

Και µε τη διάταξη του άρθρου 12, παράγραφος 6 και έτσι όπως
την τροποποιήσατε, θα µπορούν κάποιοι από το παραδικαστικό
κύκλωµα που είχαν στήσει εκατόν εβδοµήντα «εταιρείες µαϊµού»
και διακινούσαν εικονικά τιµολόγια, να έρθουν και να πουν «δεν
τα έχω δηλώσει, να πληρώσω το 55% και να τακτοποιηθώ»! Απο-
δείξτε ότι δεν είναι έτσι!

Να σας ρωτήσω και κάτι άλλο. Έχετε δυόµισι εκατοµµύρια
ανέλεγκτες υποθέσεις και το επικαλείσθε ως επιχείρηµα υπέρ
της περαίωσης. Είναι µισά-µισά, δηλαδή τα µισά είναι δικά σας
και τα άλλα µισά της Νέας ∆ηµοκρατίας. Από τα δυόµισι εκα-
τοµµύρια, πόσοι λογαριάζετε ότι θα ανταποκριθούν; Πενήντα χι-
λιάδες; Εκατό χιλιάδες; ∆ιακόσιες χιλιάδες; Παραπάνω δεν
νοµίζω.

Με τα άλλα δύο εκατοµµύρια των υποθέσεων τι θα κάνετε; Θα
τους τα χαρίσετε; Τότε δεν είναι κανείς κορόιδο να κάνει και πε-
ραίωση! Θα τους ελέγξετε και θα τους τα πάρετε; Τότε γιατί δεν
ελέγχετε και τους µεγάλους που θα σπεύσουν να πληρώσουν;
∆ιότι οι φοροφυγάδες θα σπεύσουν να πληρώσουν και όχι αυτοί
οι οποίοι δεν έχουν! Ή θα κάνετε και µία άλλη περαίωση, γιατί
δεν απέδωσε η προηγούµενη και η τελευταία θα αποδειχθεί προ-
τελευταία;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ τρία λεπτά, κυρία Πρόεδρε.
Κοιτάξτε, σας έχουν πει πολλοί ότι το άρθρο 4, παράγραφος

2, η επικίνδυνη εξαίρεση της εξαίρεσης, εντάσσει στη ρύθµιση
της περαίωσης τις µεγάλες επιχειρήσεις, τις εισηγµένες στο Χρη-
µατιστήριο, που έχουν τζίρο πάνω από 20 εκατοµµύρια ευρώ,
αλλά εξαιρεί αυτόν που έχει µία ακίνητη περιουσία µε αντικειµε-
νική αξία πάνω από 400.000 ευρώ! Εξαιρεί ορισµένες κατηγορίες
αγροτών που υπάγονται σε ορισµένες ειδικές ρυθµίσεις.

Σας ρωτώ -γιατί εντάσσετε τους πολύ µεγάλους και εξαιρείτε
αυτόν που έχει ένα ακίνητο και ένα µαγαζί, τα οποία µαζί έχουν
αντικειµενική αξία 401.000 ευρώ- πού είναι η δικαιοσύνη;

Και εξηγείστε µου γιατί είναι αντισυνταγµατικό να κρατήσετε
έξω από την περαίωση τους µεγάλους και δεν είναι αντισυνταγ-
µατικό να κρατάτε τους υπολοίπους. ∆ύο µέτρα και δύο σταθµά!
Ακριβοί στα πίτουρα και φθηνοί στ’ αλεύρι!

Κύριε Υφυπουργέ, µη µου λέτε ότι τα είπε πολύ σωστά ο
Υπουργός και δεν έχετε τίποτα να προσθέσετε. Αυτά γίνονταν
σε άλλες εποχές, µε άλλα καθεστώτα. Εξηγείστε µου γιατί ένας
νέος µηχανικός που αµείβεται µε µπλοκάκι, πληρώνει 1.000 ευρώ
το χρόνο για να περαιώσει, ενώ µία ανώνυµη εταιρεία µε βιβλία
Γ’ κατηγορίας πρέπει να πληρώσει 700 ευρώ! Γιατί να πληρώσει
50% παραπάνω ο νέος µηχανικός από την ανώνυµη εταιρεία µε
βιβλία Γ’ κατηγορίας;

Θα αναφερθώ τώρα στο άρθρο 19. Ελπίζω να έρθει και να το
υπερασπιστεί, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, όπως έκανε εχθές στην
Επιτροπή Οικονοµικών. Έµεινα έκπληκτος, όταν άκουσα τον κ.
Καστανίδη χθες στην Επιτροπή Οικονοµικών να µας λέει κάτι αµί-
µητο και επικίνδυνο, ότι δηλαδή αν εφαρµόζαµε τις διατάξεις της
δικτατορίας για την επίταξη, θα υπήρχε πολλή γραφειοκρατία
και αργοπορία!

Εγώ περίµενα από έναν σοσιαλιστή να εγκαλεί τις δικτατορικές
φασίζουσες ρυθµίσεις της δικτατορίας για αντιδηµοκρατικότητα,
για επικίνδυνο αυταρχισµό και όχι για γραφειοκρατία και αργο-
πορία!

Λέµε καθαρά ότι µε τις ακραίες ενέργειες µίας µικρής µερίδας
µεταφορών διαφωνούµε κατηγορηµατικά. Παίζουν το παιχνίδι

της Κυβέρνησης. Και σε µία φάση που αυτές οι κινητοποιήσεις
αποδυναµώνονται, η Κυβέρνηση αξιοποιεί αυτές τις ακραίες
ενέργειες –µε τις οποίες δεν νοµίζω ότι υπάρχει κόµµα της Βου-
λής που να συµφωνεί- για να χρησιµοποιήσει έναν επικίνδυνο κα-
τήφορο, ο οποίος θα χρησιµοποιηθεί ως πρόβα τζενεράλε
γενικής εφαρµογής και αύριο θα χρησιµοποιηθεί εναντίον µι-
σθωτών, συνταξιούχων, νέων, ανέργων κ.λπ.!

Μπορείτε να µου πείτε, κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας,
κύριοι της Κυβέρνησης, µία χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση η
οποία να έχει αυτήν την άθλια διάταξη της επίταξης;

Καταλήγοντας, θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο και κατ’ άρ-
θρον, αλλά και στα συγκεκριµένα άρθρα 4, 12 και 19 που θα κά-
νουµε ψηφοφορία, θα ψηφίσουµε «κατά» στα δύο πρώτα και θα
αρνηθούµε και στην Αίθουσα να συµπράξουµε στη νοµιµοποίηση
του άρθρου 19, γιατί είναι µία «καραµπινάτη παρανοµία» και ένας
άσκεφτος αυταρχισµός. Ρίχνετε λάδι στη φωτιά χωρίς λόγο και
αυτό θα σας συνοδεύει!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, κύριε Παπα-

δηµούλη.
Κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτό το σηµείο έχει ζητήσει το λόγο ο

κ. Κουβέλης.
Ορίστε, κύριε Κουβέλη, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαδικασία της περαίωσης ου-

σιαστικά τροφοδοτεί την ιδεολογία της φοροδιαφυγής, σταθερά
εγκατεστηµένη στην ελληνική κοινωνία, επιβραβεύει τους παρα-
νόµους και τους φοροφυγάδες, αδικεί –και αυτό είναι πάρα πολύ
σηµαντικό, κύριε Υπουργέ- τους νόµιµους, τους συνεπείς, εκεί-
νους δηλαδή οι οποίοι ανταποκρίνονται στις φορολογικές τους
υποχρεώσεις.

Μην παραλείπετε να εκτιµάτε το γεγονός ότι επιβραβεύετε τη
φοροδιαφυγή. Και επαναλαµβάνω ότι τροφοδοτείτε την ιδεολο-
γία της φοροδιαφυγής, διότι η κοινωνική αντίληψη είναι ότι µπο-
ρείς να φοροδιαφύγεις και κάποια στιγµή θα έρθει µία διαδικασία
περαίωσης –όπως επανειληµµένα έχουν έρθει τέτοιες διαδικα-
σίες σ’ αυτόν τον τόπο- και τότε πια θα τακτοποιήσεις τα ατα-
κτοποίητα που θα έπρεπε να τα αντιµετωπίζεις ως πολίτης µε
συγκεκριµένη συνέπεια.

Και αυτές τις ελλείψεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές
τις παραλείψεις –σε κάποιες περιπτώσεις και ανυπαρξία µηχανι-
σµών έχουµε- αυτήν την απουσία των αναγκαίων ελεγκτικών και
εισπρακτικών µηχανισµών προκειµένου να υπάρξουν τα αναγκαία
έσοδα –και, βέβαια, µιλάµε για έσοδα µέσα από ένα άδικο και
άνισο φορολογικό σύστηµα- η Κυβέρνηση θέλει να τα αντιµετω-
πίσει µε τη διαδικασία της περαίωσης.

∆εν θα επιµείνω. Έχουν κατατεθεί συστηµατικά όλα εκείνα τα
στοιχεία που αναδεικνύουν συν τοις άλλοις και τις άδικες επιµέ-
ρους ρυθµίσεις που περιέχονται στο σχέδιο νόµου για την πε-
ραίωση.

Και έρχοµαι, κύριοι συνάδελφοι στο άρθρο 19. Απευθύνοµαι
σε όλους, απευθύνοµαι και στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ που
θα ψηφίσουν τη συγκεκριµένη διάταξη. Φυλαχθείτε! Πρόκειται
για µία εξαιρετικά επικίνδυνη διάταξη την οποία αυτός ο τόπος
θα τη βρει µπροστά του. Και δεν το λέω µόνο στο όνοµα της αντί-
θεσης που έχω µε το µέτρο της επίταξης, το λέω µε δεδοµένα τα
στοιχεία της καινούργιας ρύθµισης, τα οποία, κυρία Πρόεδρε,
θέτω στην κρίση και της Κυβέρνησης και των κυρίων συναδέλ-
φων, της µεν Κυβέρνησης για να αποσύρει τη διάταξη, των δε
συναδέλφων για να την καταψηφίσουν.

Είναι πρωτοφανές, κύριε Υπουργέ, µε διοικητική πράξη να
έχουµε δήµευση, διότι πίσω από τις λέξεις της αφαίρεσης της
άδειας ή του διπλώµατος, της άδειας άσκησης ή της άδειας δη-
µόσιας χρήσης έχουµε συγκεκριµένη περίπτωση δήµευσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας για δύο λεπτά.
Και σε ποιον δίνει το νοµοσχέδιο την αρµοδιότητα δήµευσης,

κύριοι συνάδελφοι; Σε εκπρόσωπο της εκτελεστικής εξουσίας,
δηλαδή στον Υπουργό. Και ακούστε µε ποια διαδικασία: «∆ύνα-
ται» λέει «ο Υπουργός να αφαιρεί». Ποια ευχέρεια και ποιο δι-
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καίωµα µπορεί από το Σύνταγµα να εξασφαλίζει, ο Υπουργός,
για να αποφασίζει αν πρέπει να αφαιρέσει ή δεν πρέπει να αφαι-
ρέσει; Έχετε δει τέτοιο νοµοθέτηµα εσείς, κύριοι συνάδελφοι,
που να αφήνει ευχέρεια για µια παρεπόµενη ποινή -διότι για πα-
ρεπόµενη ποινή δήµευσης πρόκειται- να αποφασίζει ως απόλυ-
τος άρχων αν θα αφαιρεί ή δεν θα αφαιρεί; Πρόκειται για
επικίνδυνες ρυθµίσεις. ∆εν το αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ;

Και σας ερωτώ περαιτέρω. Αν δύναται να αφαιρεί, δύναται να
ξαναδίνει; Σας ερωτώ. Με ποια διαδικασία θα δώσει και πάλι την
άδεια την οποία αφήρεσε, εάν κρίνει κάποια στιγµή ότι δεν
έπρεπε να την αφαιρέσει;

Τέτοια επικινδυνότητα διάταξης σας βεβαιώνω ότι δεν έχω ξα-
ναδεί. Επαναλαµβάνω, σε εκπρόσωπο της εκτελεστικής εξουσίας
απόλυτη ευχέρεια να αφαιρεί ή να µην αφαιρεί. Ποιος, είναι ο
Υπουργός, ο οποίος θα αποφασίζει κάθε φορά για την αφαίρεση
ή τη µη αφαίρεση; Με ποιο δικαίωµα; Και κυρίως, κύριοι συνά-
δελφοι, µε ποια δέσµευση από το συγκεκριµένο νόµο; Και εδώ
δεν υπάρχει δέσµευση από το συγκεκριµένο νόµο για τη δυνα-
τότητα αφαίρεσης της άδειας δηµόσιας χρήσης ή της άδειας
άσκησης επαγγέλµατος. Να την αποσύρετε, κύριε Υπουργέ. Και
αυτό το λέω ανεξάρτητα από το γεγονός ότι κάνετε µία επίταση
των ποινών, αλλάζετε τον ποινικό χαρακτηρισµό και από πληµ-
µέληµα το κάνετε κακούργηµα.

Και, βεβαίως, πίσω από τη συγκεκριµένη ρύθµιση της δυνατό-
τητας αφαίρεσης της αδείας ή της επιβολής των αυξηµένων ποι-
νών που αντιστοιχούν σε κακούργηµα τι κρύβεται; Η απειλή, που
θέλετε να διαµορφώσετε µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση.

Αλλά κύριε Υπουργέ, δεν αντιµετωπίζονται τα προβλήµατα, σε
µία κοινωνία που διεκδικεί να είναι ευνοµούµενη, µε απειλές νο-
µοθετικές. Αντιµετωπίζονται τα προβλήµατα µε ευθεία ρύθµιση
και την ευθεία ρύθµιση δεν αναλαµβάνετε την ευθύνη να την κά-
νετε και σας το λέω εγώ, ο οποίος εψήφισα επί της αρχής το σχέ-
διο νόµου για τις οδικές µεταφορές. Έτερον εκάτερον.

Γνωρίζουµε τι συµβαίνει στο συγκεκριµένο κλάδο, γνωρίζουµε
ότι κάποιοι αδικούνται διότι απέκτησαν πρόσφατα την άδεια κα-
ταβάλλοντας υπέρογκα ποσά. Γνωρίζουµε όµως, ότι επιλέγετε
το χειρότερο τρόπο να αντιµετωπίσετε την υπαρκτή κατάσταση,
γιατί υπαρκτή είναι η κατάσταση, κυρία Πρόεδρε. Και θέλετε να
θεσµοθετήσει το Κοινοβούλιο µία ρύθµιση η οποία θα σας συ-
νοδεύει ως εξαιρετικά µελανό στοιχείο. Αυτήν την ώρα ξέρετε τι
κάνετε; Ανατρέπετε ζητήµατα δικαιϊκού πολιτισµού τα οποία προ-
φανώς και έχουν άµεση την αντανάκλασή τους στην κοινωνία και
σε ζητήµατα και µεγέθη που ενδεχοµένως µε µεγαλύτερη ένταση
θα προκύψουν και θα καταγραφούν στην ελληνική πραγµατικό-
τητα.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-

βέλη.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης. Παρακαλώ να

τηρηθεί ο χρόνος των τεσσάρων λεπτών.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα τον κ. Παπαδηµούλη, να χαρακτηρίζει τους Βουλευτές

του ΠΑΣΟΚ λόχο. ∆εν το δέχοµαι, κύριε Παπαδηµούλη, και ως
Βουλευτής και ως άνθρωπος και ως στέλεχος του ΠΑΣΟΚ. ∆εν
θέλω να πω αν εξ ιδίων κρίνετε τα αλλότρια. Έχουµε αποδείξει
στην πράξη πλέον, κύριε Παπαδηµούλη, ότι οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, έχουµε και
άποψη και θέση και πρόταση. Και η συµβολή µας ήταν καθορι-
στική στη διαµόρφωση µιας σειράς νοµοσχεδίων και στη δια-
βούλευση στις επιτροπές και στην Αίθουσα αυτήν, ούτως ώστε
το αποτέλεσµα αυτής της ουσιαστικής παρέµβασής µας, να είναι
το νοµοσχέδιο επί το βέλτιστον.

Και δεν θα δεχθούµε τέτοια κριτική, από εσάς τουλάχιστον,
στη λογική ότι όταν κάνετε εσείς παρατηρήσεις, προτάσεις, είτε
στην επιτροπή είτε σ’ αυτήν την Αίθουσα και η Κυβέρνηση, διά
των αρµοδίων Υπουργών, δέχεται τροποποιήσεις, λέτε ότι είναι
κατόπιν προτάσεων ή πιέσεων δικών σας. Όταν αυτό γίνεται από
εµάς, λέτε ότι δεν είναι αποτέλεσµα άποψης δικής µας.

Το κάνετε στη διαδικασία της συζήτησης που έγινε χθες στην
αρµόδια επιτροπή. Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ ήµασταν αυτοί που,
µε τις απόψεις µας, κάναµε παρατηρήσεις και προτάσεις και υι-

οθετήθηκαν. Όπως έγινε η τροπολογία στο άρθρο 12 παράγρα-
φος 6, που για τις περιπτώσεις των µεγάλων επιχειρήσεων που
είναι στο Χρηµατιστήριο ή υπερβαίνουν το ύψος των 20 δισεκα-
τοµµυρίων θα µπορούν, αν είναι ανώνυµες εταιρείες ή ΕΠΕ να
επιβαρυνθούν µε το 55% επί του ποσού του εικονικού τιµολογίου
ως φόρο και µε το 40% οι λοιπές περιπτώσεις, χωρίς αυτό να ση-
µαίνει ότι µπορούν να ενταχθούν στην περαίωση. Αυτό ήταν απο-
τέλεσµα ουσιαστικής παρέµβασης Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ. Γι’
αυτό σήµερα, µετά από ένα ουσιαστικό διάλογο οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ στηρίζουν το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Θα ήθελα, κυρία Πρόεδρε, όµως, να σταθώ και σε δύο άλλα
θέµατα όπως είναι η διάταξη για τα ληξιπρόθεσµα χρέη και απευ-
θύνοµαι στη Νέα ∆ηµοκρατία.

Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, σας ρώτησα και στην πρωτο-
λογία µου, πόσα ήταν τα ανείσπρακτα, βεβαιωµένα, απαιτητά,
ληξιπρόθεσµα χρέη στις 31/12/2003; Ήταν 11 δισεκατοµµύρια.
Μετά από έξι, πεντέµισι για την ακρίβεια χρόνια διακυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας, έφθασε στα 31 δισεκατοµµύρια και
πλέον. Αυτό είναι αποτέλεσµα της δικής σας πολιτικής.

Και σήµερα, µετά από δέκα µήνες διακυβέρνησης της χώρας
από το ΠΑΣΟΚ, έχουµε εισπράξει –αφού σταµατήσαµε την αύ-
ξηση των ληξιπροθέσµων και πάµε σε µείωση- πλέον του 1 δισε-
κατοµµυρίου. Και µάλιστα, µην παραβλέπετε, κύριοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, ότι αυτό επιτεύχθηκε στην πιο δύσκολη συγκυρία
για την αγορά. Σε περίοδο κρίσης, όταν έχουµε έκτακτη εισφορά,
όταν έχουµε ανύπαρκτο δανεισµό των µικροµεσαίων επιχειρή-
σεων σήµερα, όταν έχουµε περαίωση, όταν έχουµε µία σειρά επι-
βαρύνσεις, παρ’ όλα αυτά εισπράξαµε 1 δισεκατοµµύριο. Και
µέσα από τη ρύθµιση αυτή στο άρθρο 17 ευελπιστούµε να ει-
σπράξουµε, µε τη µείωση των προσαυξήσεων, µε την αύξηση του
αριθµού των δόσεων, ακόµα περισσότερα έσοδα από τα απαι-
τητά αυτά και όχι από επιβολή νέων φόρων.

Θα ήθελα όµως, τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, να πω και για
την κριτική που δεχθήκαµε από τη µεριά της Νέας ∆ηµοκρατίας
όσον αφορά τη διάταξη που αναφέρεται στο άρθρο 15 για την
κατάργηση του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. Ειπώθηκε από τη
µεριά της Νέας ∆ηµοκρατίας: «Γιατί αυτό να γίνει από 1/1/2012;»
Ακριβώς κύριοι, για να υπάρχει η δυνατότητα να πάµε σε
αναµόρφωση και του φορολογικού συστήµατος, αλλά και του
φοροεισπρακτικού µηχανισµού, ούτως ώστε να είναι έτοιµο το
σύστηµα να δεχθεί αυτήν την ουσιαστική διάταξη κατάργησης
του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων που δείχνει µία άλλη πολιτική
αντίληψη, όσον αφορά και το σύστηµα και τους ελέγχους.
Ακριβώς, για να υπάρχει το οπλοστάσιο εκείνο των διατάξεων,
των νοµοθετηµάτων, του πλαισίου, ούτως ώστε να είµαστε πιο
αποτελεσµατικοί στη στόχευση που έχουµε κάνει εδώ και ένα
χρόνο πλέον, που είναι η πάταξη της µεγάλης φοροδιαφυγής.
Και τα αποτελέσµατα θα είναι µπροστά και για τους γιατρούς
του Κολωνακίου και για τους σκαφάτους και για µία σειρά
µεγαλοϊδιοκτήτες. Θα είναι αποτελέσµατα µίας συγκεκριµένης
πολιτικής.

Και τελειώνω µε το εξής, κυρία Πρόεδρε, όσον αφορά τη διά-
ταξη για τους ιδιοκτήτες φορτηγών αυτοκινήτων. Υπάρχει µέσα
στο σχέδιο νόµου, στο άρθρο 18 και όχι µε τη διάταξη για την
επίταξη. Ήταν στον κορµό του σχεδίου νόµου. Ήταν µια δέ-
σµευσή µας, που υπήρξε όταν συζητούσαµε το σχέδιο νόµου, η
φορολογική διάταξη για τις αποσβέσεις αξίας αδειών φορτηγών
αυτοκινήτων δηµοσίας χρήσεως. Και εκεί, στο άρθρο 18, έρχεται
να προστεθεί το άρθρο 19, όταν πλέον έχουµε µια συγκεκριµένη
κατάσταση που η αγορά δεν αντέχει, ενώ η κοινωνία δεν µπορεί
να εκβιάζεται. Θα πρέπει επιτέλους να δοθεί λύση. Το απαιτεί σή-
µερα η κοινωνία, ο Έλληνας πολίτης, η αγορά. Και γι’ αυτό µε το
άρθρο 19 ανταποκρινόµαστε σ’ αυτό το αίτηµα των καιρών, της
κοινωνίας, της αγοράς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Μακρυπίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεώργιος
Βλάχος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
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Κύριε Υπουργέ, όλες αυτές τις µέρες που γίνεται η συζήτηση
για το σχέδιο νόµου ακούτε παρατηρήσεις από φορείς και από τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Πολύ φοβάµαι, λοιπόν, ότι ξεκινούν
οι αντιδράσεις πριν ξεκινήσει η περαίωση. Η µία µετά την άλλη οι
διάφορες τάξεις, οι διάφορες κοινωνικές οµάδες, τα διάφορα
επαγγέλµατα έρχονται και καταθέτουν τις διαφωνίες τους και
εσείς δεν νιώθετε την ανάγκη µέχρι στιγµής να απαντήσετε έστω
και µ’ αυτήν τη συνοπτική διαδικασία που επιλέξατε.

Για παράδειγµα, σας ήρθε το υπόµνηµα της Οµοσπονδίας Βεν-
ζινοπωλών. Θα απαντήσετε κάτι; Οι άνθρωποι σας εξηγούν ότι
τα χρήµατα που εισπράττουν δεν είναι δικά τους, δεδοµένου ότι
το 65% είναι φόρος. Μ’ αυτόν το συντελεστή πώς θα οδηγηθούν
στο να κάνουν περαίωση; Με τι θα περαιώσουν; Θα κλείσουν τις
υποθέσεις µε ξένα χρήµατα;

∆εύτερον, έρχονται οι φαρµακοποιοί οι οποίοι ισχυρίζονται ότι
έχουν συγκεκριµένους πελάτες, που είναι κυρίως τα ταµεία. Ούτε
και σ’ αυτό απαντάτε.

Επίσης, ήρθε ο Σύνδεσµος των εν Ελλάδι τουριστικών και τα-
ξιδιωτικών γραφείων, των οποίων τα επιχειρήµατα είναι επίσης
πολύ συγκεκριµένα. Οι άνθρωποι λένε ότι πωλούν περισσότερο
υπηρεσίες και παίρνουν µια µικρή προµήθεια. Με ποιο συντελε-
στή θα κλείσουν;

Εν πάση περιπτώσει, αν κάνουν λάθος -και επειδή βλέπω να
δυσανασχετείτε και εσείς, αλλά και οι σύµβουλοί σας- πείτε µας
πού κάνουν λάθος, για να τους το πούµε και εµείς. Όµως, δεν
απαντάτε και η κουβέντα τελειώνει.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα
απαντήσουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Μα τελειώνει η συζήτηση και δεν απα-
ντάτε. Πρέπει να σας το πούµε εµείς; Αυτά ήθελα να πω για το
άρθρο 6 παράγραφος 2.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 13. Με το άρθρο 13, λοιπόν, παρέ-
χεται εξουσιοδότηση στον Υπουργό Οικονοµικών για την έκδοση
απόφασης, η οποία θα ρυθµίζει κάθε αναγκαίο ζήτηµα για την
εφαρµογή των διατάξεων του Κεφαλαίου Α’ κ.λπ.. Παρατήρησα
δε και το ζήτηµα των συνεπειών, όπως λέει το άρθρο, της εκ-
πρόθεσµης καταβολής µιας ή περισσοτέρων δόσεων για την πε-
ραίωση των υποθέσεων που υπάγονται σ’ αυτό το Κεφάλαιο.

Εδώ, λοιπόν, θα έλεγα ότι αυτή η εξουσιοδότηση έρχεται σε
αντίθεση µε το άρθρο 43 παράγραφος 2 του Συντάγµατος. Ανα-
φερθήκαµε και σ’ αυτό, αλλά δεν πήραµε καµµιά απάντηση.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 19 που, εν πάση περιπτώσει, τείνει
αυτήν την ώρα να επισκιάσει το σχέδιο νόµου και την περαίωση.
Φέρατε µία τροπολογία και την κάνατε άρθρο. Μόνο εσείς ξέ-
ρετε να τα κάνετε αυτά. Σκεφθείτε τι θα είχε γίνει αν αυτά γίνο-
νταν επί των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Σκεφθείτε τι θα
είχατε κάνει! Σκεφθείτε αν θα είχατε αφήσει τη διαδικασία να
προχωρήσει και στην επιτροπή, αλλά και στη Βουλή!

Έρχεστε, λοιπόν, εδώ και φέρνετε µια τροπολογία, την οποία
δικαίως όλοι χαρακτηρίζουν ως «τροπολογία της ντροπής» και
µε την οποία απειλείτε µια κοινωνική τάξη που αποτελείται από
τριάντα τόσους χιλιάδες εργαζοµένους ότι θα τους οδηγήσετε
στη φυλακή, ότι ο Υπουργός, µπορεί να τους παίρνει την άδεια
και αν είναι καλά παιδιά, µπορεί να τους την επιστρέφει. Με ποια
διαδικασία γίνεται αυτό; Πού τα βρήκατε αυτά; Ποιον πάτε να
τροµάξετε;

Γιατί δεν κάνετε κάτι πιο απλό, δηλαδή να φωνάξετε αυτούς
τους ανθρώπους και να συνοµιλήσετε για µια ακόµα φορά; Αυτή
είναι η υποχρέωσή σας! ∆εν καταλαβαίνω γιατί κουράζεστε να
συνοµιλείτε µε τις κοινωνικές σας τάξεις και οµάδες. ∆εν κατά-
λαβα ποιος σας δίνει αυτή την αλαζονεία και ποιος σας επιτρέ-
πει αυτήν τη συµπεριφορά. Από πού αντλείτε αυτό το δικαίωµα;
Θα πρέπει να συνοµιλήσετε µαζί τους ξανά και ξανά, όσο κι αν
έχετε κουραστεί, όσο κι αν νοµίζετε ότι έχουν άδικο. Αυτοί οι άν-
θρωποι θα πρέπει να πειστούν.

Και τέλος-τέλος, άκουσα το πρωί τον Υπουργό, κ. Καστανίδη,
να απαντά σε ερώτηση για το τι θα κάνει αν αύριο το πρωί χρει-
αστεί να συρθούν όλοι στη φυλακή. Θα τους βάλετε όλους φυ-
λακή; Αυτό θα κάνετε; Και ο κ. Καστανίδης µίλησε για το
συµβολισµό. ∆ηλαδή, θα οδηγήσετε στη φυλακή πέντε, δέκα για
συµβολισµό; Άρα, απειλείτε αυτούς τους πέντε, δέκα. Τι µήνυµα

στέλνετε, λοιπόν, στην κοινωνία; Πείτε µας για να καταλάβουµε
και εµείς. Πείτε µας να καταλάβουµε και εµείς, γιατί µπορεί να
συµφωνήσουµε. Όµως, ποιο είναι το µήνυµα που θέλετε να στεί-
λετε; Το µήνυµα ότι είστε ισχυροί; Ότι θα βάλετε την Αστυνοµία
να πιάσει πέντε και να τους οδηγήσετε στη φυλακή;

Εν πάση περιπτώσει, µη µας µιλάτε εδώ για το νόµο και για
την τήρηση του νόµου, για να µη σας θυµίσω την εποχή των Κολ-
λάδων και το πώς αντιµετωπίζατε επαγγελµατίες στη µέση του
δρόµου. Αυτό θα σας βαραίνει για πάντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν θα πρέπει, λοιπόν, να θυµάστε την εφαρµογή του νόµου
όποτε σας συµφέρει. Έχετε δώσει –και εννοώ το κόµµα σας-
δείγµα γραφής στο παρελθόν και δεν µας πείθετε για τίποτα. Σή-
µερα, λοιπόν, έχετε στριµωχθεί και απειλείτε τους επαγγελµα-
τίες.

Εγώ, λοιπόν, θα έλεγα ότι αυτό θα πρέπει να το αποσύρετε
εδώ και τώρα και να καλέσετε αυτούς τους ανθρώπους σε διά-
λογο. ∆εν είναι µακριά οι απόψεις των κοµµάτων της Αντιπολί-
τευσης και των επαγγελµατιών από εκείνες της Κυβέρνησης. Με
το να δώσετε τη µικρή παράταση που ζητούν -από τα τρία χρό-
νια να πάει στα πέντε- νοµίζω ότι µπορεί να κλείσει πολύ καλά
µια σηµαντική υπόθεση. Είναι άνθρωποι που έχουν πληρώσει.
∆εν χάνουν µόνο δικαιώµατα, αλλά και χρήµατα. Άλλα κλειστά
επαγγέλµατα θα χάσουν δικαιώµατα. Αυτοί οι άνθρωποι, όµως,
δεν χάνουν µόνο δικαιώµατα, αλλά χάνουν κυρίως χρήµατα και
ιδιαίτερα κάποιοι που αγόρασαν τα τελευταία χρόνια.

Και σ’ αυτό, όµως, το θέµα δεν απαντάτε τίποτα. Θα πρέπει να
πείτε κάτι. Πρέπει να εκτονώσετε την κατάσταση. Η ευθύνη είναι
στα χέρια της Κυβέρνησης. Και εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία οφεί-
λουµε να σας πούµε ότι αυτήν την ώρα αναλαµβάνετε πλήρως
την ευθύνη για ό,τι συµβεί από εδώ και πέρα, διότι µε δική σας
απόφαση οδηγείτε τα πράγµατα στα άκρα. Εσείς θα έχετε εξ
ολοκλήρου την πολιτική ευθύνη για ό,τι συµβεί. Εµείς σας προ-
τείνουµε να δώσετε λύση εδώ και τώρα.

Ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σαµαράς έκανε µια
διαλλακτική παρέµβαση. Κάλεσε και τους επαγγελµατίες να βοη-
θήσουν σ’ αυτήν την κατάσταση, αλλά το παράδειγµα θα πρέπει
να το δώσει η Κυβέρνηση. Κάνετε λάθος που επιµένετε αυτήν
την ώρα. Αυτό θα πρέπει να το κατανοήσετε.

Όσο για το συνάδελφο που µας είπε ότι ενοχλήθηκε νωρίτερα
γιατί είπαµε ότι το ΠΑΣΟΚ είναι λόχος, θα ήθελα να πω το εξής:
Όσοι συνάδελφοι τοποθετήθηκαν στην επιτροπή ήταν όλοι κατά
του σχεδίου νόµου. Και όλοι αυτοί οι συνάδελφοι που ήταν κατά
του σχεδίου νόµου και της ρύθµισης της περαίωσης, θα έρθουν
σε λίγο να ψηφίσουν. Επιτάξατε και τους Βουλευτές σας; Είναι
εποχή των επιτάξεων; Η επίταξη σηµαίνει ότι φοράς σε όλους
στολή εκστρατείας. Ε, αυτό είπαµε και τίποτα παραπάνω. Και το
εννοούµε. Και εσείς µας δικαιώνετε στην πράξη. Σε λίγο στην
ονοµαστική ψηφοφορία οι Βουλευτές σας θα υπερψηφίσουν
αυτό µε το οποίο διαφωνούσαν στους διαδρόµους και στην επι-
τροπή και το κατηγορούσαν. Αυτό είπαµε και τίποτα περισσό-
τερο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Βλάχο.

Παρακαλώ τον κύριο Υπουργό να λάβει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εν είναι άλλοι δύο συ-
νάδελφοι να µιλήσουν, κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν θα µιλήσουν, κύριε
Υπουργέ.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ας προηγηθεί, κυρία
Πρόεδρε, ο κ. Καρατζαφέρης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με την άδεια του κυρίου
Υπουργού, λοιπόν, έχετε το λόγο, κύριε Καρατζαφέρη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, προχθές είπατε, αλλά το
διαβάζω και σήµερα στον περιοδικό Τύπο, ότι έγινε εξέγερση
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στις φυλακές και θα είστε µε τους εξεγερµένους. Θα γίνει η εξέ-
γερση και θα χρειαστεί να πάτε, γιατί µ’ αυτό το σχέδιο νόµου γε-
µίζετε τις φυλακές µε επιχειρηµατίες, µε µεταφορείς, µε
φορτηγατζήδες. Αυτό κάνετε. Εκτός αν το κάνετε απλώς για να
τους φοβίσετε. «Είµαστε µια Κυβέρνηση που δεν αντέχουµε και
σας φοβίζουµε».

Εάν, όµως, όλοι αυτοί αποφασίσουν να στηρίξουν, όπως νοµί-
ζουν, τους αγώνες τους –αγώνες τους οποίους εµείς δεν τους
δεχόµαστε, όταν εµφανίζονται κάποιες φορές ως ακραίοι- θα
πάνε φυλακή. Άρα, λοιπόν, δεν θα φτάσουν οι διακόσιοι αγρο-
νόµοι που ζητάτε, αλλά θα πρέπει όλοι στην Αγροφυλακή να γί-
νουν σωφρονιστικοί υπάλληλοι, προκειµένου να µπορέσουν να
αντέξουν το βάρος των υποψηφίων φυλακισµένων. ∆εν είναι σο-
βαρά αυτά τα πράγµατα!

Όλοι περιµέναµε κάτι περισσότερο, κάτι διαφορετικό και κάτι
ξεχωριστό. Όχι, όµως, αυτό. ∆ηλαδή, έφτασε σ’ αυτό το επίπεδο
το ΠΑΣΟΚ; Έφτασε στο σηµείο να απειλεί; Έφτασε στο σηµείο
να φέρνει τέτοιους ακραίους νόµους; Πείτε µου πού υπάρχουν
αυτές οι ακραίες συµπεριφορές. Πείτε µου ποια κυβέρνηση, όχι
σοσιαλιστική, αλλά ακροδεξιά µε την έννοια που δίνουν κάποιοι,
έχει εφαρµόσει αυτούς τους νόµους. Τι κάνετε; Πού πάτε; ∆η-
λαδή, εξαντλήσατε το διάλογο και την πειθώ; Είναι δυνατόν να
προχωράτε σ’ αυτήν την αντιµετώπιση; ∆ηλαδή, πάτε στη λογική
που λέει ότι όταν δεν µπορώ να σε αντιµετωπίσω, σε φυλακίζω;
Γιατί χρειάζονται αυτά, κύριε Υπουργέ; ∆εν έχετε επαρκείς νό-
µους;

Όσον αφορά τώρα την παρακώλυση συγκοινωνιών και τη
φθορά ξένης περιουσίας, εάν θέλετε, εφαρµόστε τον υπάρχο-
ντα νόµο. Φοβάστε ότι συνιστούν απλώς πληµµέληµα; Αν θέλετε,
κάντε το κακούργηµα. Όµως, τι είναι αυτά που κάνετε τώρα;

Και αυτή η «σχολή» που ανοίγει τώρα, αύριο πού θα επεκταθεί;
Γιατί έρχεται καταιγίδα. ∆εν µπορεί να µην το βλέπετε. ∆εν µπο-
ρείτε να µαζέψετε τα χρήµατα. Πέφτετε έξω, ως Κυβέρνηση, σε
όλους τους υπολογισµούς.

Πιστεύατε ότι µε την αύξηση του ΦΠΑ θα µαζέψετε τα λεφτά.
Σας λέγαµε πως όσο αυξάνει ο ΦΠΑ τόσο θα πέφτει ο τζίρος και
τόσο θα πέφτουν τα έσοδα. Επιβεβαιωθήκαµε. Άρα, όσο δεν µα-
ζεύετε λεφτά τόσο θα σκληραίνετε τη στάση σας. Όσο θα σκλη-
ραίνετε τη στάση σας τόσο η κοινωνία θα αγανακτεί. Όσο,
λοιπόν, θα αγανακτεί η κοινωνία τόσο εσείς θα βάζετε κόσµο στη
φυλακή.

∆εν είναι αυτός ο δρόµος! Είναι µια κρίσιµη περίοδος και η κρί-
σιµη περίοδος θέλει σύνθεση απόψεων. Να επωάσουµε την κα-
λύτερη δυνατή και να προσπαθήσουµε να βγάλουµε τη χώρα από
την κατάσταση στην οποία βρίσκεται.

Τι θα πετύχετε µε αυτό, κύριε Υπουργέ; Εγώ κάνω έκκληση
στη λογική και στην Κυβέρνηση. Όλο αυτό είναι αδιέξοδο. ∆εν το
βλέπετε; Πού θα πάει;

Σήµερα θα πάτε να κλείσετε µια «τρύπα», ώστε ενδεχοµένως
να ανοίξουν οι δρόµοι και να πάνε πέντε εµπορεύµατα. Όµως,
αύριο; Ο λάκκος µένει. Θα πέσετε µέσα. Και αν πέσει µεν µια κυ-
βέρνηση, δεν χάλασε ο κόσµος. Όµως, εδώ βρισκόµαστε σε µια
περιδίνηση, όπου, εκ των πραγµάτων, ο ένας θα τραβήξει τον
άλλο. Βάζουµε, χωρίς να το καταλαβαίνουµε, ο καθένας µε τον
τρόπο του νάρκες στο πολιτικό στερέωµα.

Ας αρθούµε όλοι εις το ύψος των περιστάσεων. Χρειάζεται πε-
ρισσότερη σοβαρότητα και περισσότερος διάλογος. ∆εν είναι
δυνατόν σήµερα να αντιδρούν όλα τα Κόµµατα και οι περισσό-
τεροι Βουλευτές σας. Πού είναι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ να υπε-
ρασπιστούν το θέµα αυτό; Πού;

Ακούστε τις ραδιοφωνικές εκποµπές όλης της εβδοµάδος.
Άκουσα ανθρώπους που σήµερα αναγκάζονται να ποιήσουν την
ανάγκη φιλοτιµία να λένε τα µύρια όσα, περισσότερα απ’ όσα
λένε οι Βουλευτές της Αντιπολιτεύσεως. Επιτέλους, γιατί δεν
ακούτε κανένα;

Κύριε Υπουργέ, αυτός δεν είναι ο σωστός δρόµος! ∆εν θα µι-
λήσω µε µία στείρα λεκτική. ∆εν νοµίζω ότι σήµερα προσφέρει
κανείς υπηρεσία να µιλάει µε αυτόν τον τρόπο. Όµως, πιστεύω
ότι δεν δώσατε τον καλύτερο εαυτό σας σε αυτήν την κρίση. Θα
µπορούσατε να έχετε περισσότερα αποτελέσµατα χωρίς να ανα-
γκαστείτε να καταφύγετε σε έναν αυταρχισµό, ο οποίος δεν θα

προσφέρει τίποτα, παρά µόνο περισσότερες παγίδες για την πο-
ρεία της Κυβέρνησης, αλλά δυστυχώς και της κοινωνίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Κα-

ρατζαφέρη.
Το λόγο έχει ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Χάρης Καστανίδης.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης,

∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακολούθησα µε πολλή προσοχή, είτε µέσα στην
Αίθουσα είτε, καθώς είχα παράλληλες δραστηριότητες, από το
εσωτερικό κύκλωµα της τηλεόρασης, πολλούς συναδέλφους.
Και όσους δεν παρακολούθησα ζήτησα να µε ενηµερώσουν για
το τι ακριβώς είπαν.

Επιθυµώ να δώσω µερικές διευκρινίσεις, γιατί ο διάλογος είναι
πάντοτε χρήσιµος. Πιστεύουµε σε αυτόν και βοηθάει στο να
κερδίσουµε µερικές πληροφορίες που ίσως δεν κατέχουµε και
ούτε είµαστε υποχρεωµένοι πάντοτε να κατέχουµε.

Θα επιχειρήσω να αποδραµατοποιήσω τη συζήτηση. Αγνοώ
ακόµη και προσωπικές επιθέσεις, οι οποίες χαρακτηρίζουν
αυτούς που τις χρησιµοποιούν. Θα δώσω απαντήσεις, παρά το
γεγονός ότι επισπεύδων για τη χθεσινή τροπολογία, που σήµερα
συζητούµε ως άρθρο 19, δεν είναι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης,
αλλά ολόκληρη η Κυβέρνηση. ∆ιότι υπάρχουν ρυθµίσεις στο
άρθρο 19, όπως ενσωµατώθηκε στο πρακτικό της επιτροπής,
που δεν αφορούν µόνο το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, αλλά κυρίως
το Υπουργείο Υποδοµών.

Άκουσα και χθες στην κοινοβουλευτική επιτροπή να γίνεται
λόγος για ευνοϊκή µεταχείριση προσώπων που πιθανόν
φοροδιαφεύγουν, πρόσωπα µε υψηλά εισοδήµατα, κυρίως
επιχειρηµατίες. Η κριτική αυτή ακούστηκε περισσότερο από την
πλευρά της Αριστεράς.

Η περαίωση, όπως εφαρµόζεται πολλά χρόνια στον τόπο µας,
είναι διαδικασία που εγγενώς έχει µια αδυναµία. ∆ηλώνει την
αδυναµία του κρατικού µηχανισµού να επιβάλλει αποτελε-
σµατικούς φορολογικούς ελέγχους και επειδή το κράτος δεν
δύναται να εισπράξει όσα πρέπει, προστρέχει στην ιδέα της
περαίωσης. Αυτή η εγγενής αδυναµία υπάρχει και τώρα.

Υπό ποιες, όµως, συνθήκες επιλέξαµε τη διαδικασία της
περαίωσης, σε αντίθεση µε ό,τι συνέβαινε τα προηγούµενα
χρόνια;

Οφείλεται στο ότι βρισκόµαστε σε έκτακτες δηµοσιονοµικές
συνθήκες. Ήδη ο ελληνικός λαός είναι επιβαρυµένος. Παρα-
τηρείται υστέρηση των εσόδων, όπως πρώτη η Κυβέρνηση
υπογραµµίζει, της τάξης των 2-2,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Είναι,
λοιπόν, ανάγκη, εν όψει αυτών των έκτακτων δηµοσιονοµικών
συνθηκών να χρησιµοποιηθεί η περαίωση, προκειµένου να
εκτελεσθεί ο προϋποολογισµός µε συνέπεια

Παρά το γεγονός, λοιπόν, ότι έχουµε σηµαντικότατη βελτίωση
στο έλλειµµα -κάτι που απ’ όλους αναγνωρίζεται, έλλειµµα, όµως,
που βελτιώθηκε εξαιτίας, κυρίως, της συγκράτησης των
δαπανών- πρέπει να αντιµετωπίσουµε και το µικρό πρόβληµα των
εσόδων σε σχέση µε τις αρχικές προβλέψεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, θα χρειαστώ περισσότερο χρόνο.
Είναι µια µάχη εξαιρετικά δύσκολη για την Κυβέρνηση, έχουµε

συνείδηση της ευθύνης µας, πρέπει να πετύχουµε, διότι, αν δεν
πετύχει στην προσπάθεια δηµοσιονοµικής σταθερότητας η
Κυβέρνηση, αυτό θα είναι σε βάρος του ελληνικού λαού και της
ίδιας της χώρας.

∆εν αφήνονται φοροφυγάδες να διαφύγουν. ∆ιότι θα ήθελα
να θυµίσω ότι µε διάταξη προβλέπεται ρητή εξαίρεση γι’ αυτούς
που ανήκουν στο µεγάλο κύκλο εργασιών –αναφέροµαι σε δύο
χιλιάδες περίπου επιχειρήσεις- όπως και γι’ αυτούς που έχουν
διαπράξει φορολογική απάτη ή εκδώσει πλαστά τιµολόγια.

Ακριβώς για να µη δηµιουργηθεί το ερώτηµα γιατί ιδιοκτήτες
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, γιατί επιχειρήσεις µε υψηλά κέρδη
ευεργετούνται από την περαίωση, ενώ αντίθετα επιβαρύνουµε
άλλους, γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο η Κυβέρνηση αποφάσισε
αυτές τις κατηγορίες να τις εξαιρέσει, προκειµένου οι οριστικοί
φορολογικοί έλεγχοι, να αποδώσουν συγκεκριµένο φορολογικό
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αποτέλεσµα.
Έγινε πολύς θόρυβος για την τροπολογία που κατέθεσε η

Κυβέρνηση χθες, ενσωµατώθηκε ως άρθρο 19 και συζητείται
σήµερα. Φοβάµαι ότι υπάρχουν αρκετές παρεξηγήσεις. Τα
επιχειρήµατα που ακούστηκαν είναι ότι η τροπολογία αυτή δεν
µπορούσε να ενταχθεί, µε βάση τις διατάξεις του Συντάγµατος
και τον Κανονισµό της Βουλής, σε ένα κατεπείγον νοµοσχέδιο
και ότι πιθανόν είναι έµφορτη αντισυνταγµατικότητας. Άκουσα
µάλιστα από τον φίλτατο κ. Κουβέλη ότι επιβάλλεται δήµευση
περιουσιακών στοιχείων.

∆εν θα κάνω καµµία επίκληση του παρελθόντος. ∆εν µε
ενδιαφέρει. Εάν µία πρακτική του παρελθόντος είναι σωστή,
µπορεί κανείς να την επικαλεστεί. Εάν είναι λάθος, µπορεί,
επίσης, να την επικαλεστεί, για να µην κάνει νέο λάθος. Σε κάθε
περίπτωση, όµως, δεν θα την επικαλεστώ, για να δικαιολογήσω
µια απόφαση. Είχαµε και στο παρελθόν τέτοια περίπτωση. ∆εν τη
σχολιάζω και δεν την κρίνω.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν από την Αναθεώρηση, το
1993.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Παυλόπουλε,
λέω δεν την επικαλούµαι, µπορώ όµως σε κάθε περίπτωση να
εξηγήσω για ποιους λόγους δεν έχουµε ούτε αντισυντα-
γµατικότητα ούτε παραβίαση του Κανονισµού.

Το άρθρο 74 του Συντάγµατος ορίζει, πράγµατι, ότι η
κατάθεση των τροπολογιών και από την Κυβέρνηση πρέπει να
γίνεται τουλάχιστον τρεις ηµέρες πριν από τη συζήτηση. Αλλά
αυτό αφορά την τακτική νοµοθετική διαδικασία. Γι’ αυτό και ο
συνταγµατικό νοµοθέτης προέβλεψε ειδικό άρθρο, το άρθρο 76
παράγραφος 4, που κάνει µνεία στα νοµοσχέδια που εισάγονται
µε το χαρακτήρα του κατεπείγοντος. Υπάρχει ειδική διάταξη του
Συντάγµατος. Η ειδική αυτή διάταξη του Συντάγµατος ορίζει µε
απόλυτη σαφήνεια ότι τα νοµοσχέδια που από την Κυβέρνηση
χαρακτηρίζονται ως κατεπείγοντα, συζητούνται σε µία συνε-
δρίαση σύµφωνα µε τους όρους και τις πρόνοιες του Κανονισµού
της Βουλής των Ελλήνων. ∆ηλαδή, το άρθρο 76 που αφορά τα
κατεπείγοντα νοµοσχέδια, παραπέµπει στις πρόνοιες του
Κανονισµού της Βουλής των Ελλήνων.

Ας έλθουµε τώρα στις πρόνοιες του Κανονισµού της Βουλής
των Ελλήνων. Τις συνοπτικές νοµοθετικές διαδικασίες, σε ό,τι
αφορά το κατεπείγον, τις ρυθµίζει το άρθρο 109 του Κανονισµού
της Βουλής. Το άρθρο 109 δεν έχει καµµία αναφορά σε
τροπολογίες. Γιατί όµως; ∆ιότι το άρθρο 109 του Κανονισµού της
Βουλής ορίζει µε σαφήνεια ότι νοµοσχέδιο που χαρακτηρίστηκε
από την Κυβέρνηση ως κατεπείγον, αµέσως µετά την κατάθεσή
του παραπέµπεται για συζήτηση στην κοινοβουλευτική επιτροπή.
Αµέσως µετά την κατάθεσή του!

Ορίστε το παράδειγµά µας: Το νοµοσχέδιο για την περαίωση
κατατέθηκε Τρίτη και κατά την πρόνοια του άρθρου 109 του
Κανονισµού της Βουλής των Ελλήνων αµέσως, δηλαδή Τετάρτη,
παραπέµφθηκε στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή.
Συνεπώς, η τριήµερη προθεσµία δεν θα µπορούσε ποτέ να
ισχύσει!

Άρα, τα άρθρα 74, 88, 101 του Κανονισµού της Βουλής, που
ρυθµίζουν τα των προθεσµιών των τροπολογιών, αφορούν το
Κεφάλαιο, όπως κατατάσσεται από τον Κανονισµό της Βουλής,
της τακτικής νοµοθετικής διαδικασίας. ∆εν είναι τυχαίο ότι η
ρύθµιση του άρθρου 109 είναι υπό τον τίτλο «Συνοπτικές
Νοµοθετικές ∆ιαδικασίες».

Θα µπορούσε, όµως, να διατυπωθεί το ερώτηµα: Μήπως
επειδή δεν γίνεται αναφορά σε τροπολογίες στο άρθρο 109, δεν
πρέπει και να κατατεθεί οποιαδήποτε τροπολογία; ∆ηλαδή, πίσω
απ’ αυτό το ερώτηµα κρύβεται το επιχείρηµα: Εφόσον ο
Κανονισµός δεν ορίζει κάτι σχετικό, άρα δεν µπορούµε να
συζητήσουµε τροπολογίες µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος.

Όπως µπορεί να ισχυρισθεί κάποιος ότι κατά το 109 του
Κανονισµού δεν επιτρέπεται να κατατεθεί και συζητηθεί
τροπολογία, άλλο τόσο βάσιµα µπορεί να υποστηριχθεί ότι
τροπολογίες κατατίθενται και συζητούνται χωρίς τήρηση της
τριήµερης προθεσµίας, αφού στα κατεπείγοντα νοµοσχέδια η
συζήτηση στην κοινοβουλευτική επιτροπή αρχίζει αµέσως µετά

την κατάθεση του νοµοσχεδίου.
Χθες ο Υπουργός των Οικονοµικών κατά τη διάρκεια της

συζητήσεως απεδέχθη παρατηρήσεις συναδέλφων στην
κοινοβουλευτική επιτροπή και τροποποίησε διατάξεις του
νοµοσχεδίου. Άρα, κατά την ίδια λογική, ούτε κατά τη διάρκεια
της συζητήσεως µπορεί να γίνει οποιαδήποτε τροποποίηση του
νοµοσχεδίου που πήρε το χαρακτήρα του κατεπείγοντος.

Ισχυρίζονται ότι, επί κατεπείγοντος δεν µπορούν να τηρηθούν
προθεσµίες, γιατί απλά δεν υπάρχει χρόνος!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω τώρα να πω µερικά
πράγµατα επί της ουσίας. Οι διατάξεις του άρθρου 19 από άπο-
ψη κοινωνικής και νοµικής σηµασίας είναι σωστές ή λανθασµέ-
νες;

Κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
χρειάζεται να εξηγήσω τώρα -γι’ αυτό είπα ότι είναι χρήσιµες οι
πληροφορίες- τι θα συνέβαινε εάν δεν ψηφίζαµε τη σχετική
διάταξη, τι προβλέπεται σήµερα, δηλαδή. Η παράβαση των
διατάξεων της επίταξης είναι κακουργηµατικές πράξεις και
σήµερα. Όπως παραµένουν κακουργηµατικές σύµφωνα και µε
το άρθρο 19. Ποια είναι όµως η διαφορά;

Σήµερα, µε βάση πεπαλαιωµένο καθεστώς, µετά την απόφαση
του Πρωθυπουργού και του Υπουργού Μεταφορών για επίταξη,
εάν θέλαµε να ζητήσουµε τις ποινικές συνέπειες της επίταξης,
έπρεπε να συµβούν τα εξής: Να εκδοθεί υπουργική απόφαση
από τον Υπουργό Υποδοµών και ∆ικτύων, που να ορίζει συγκε-
κριµένους µεταφορείς για συγκεκριµένο µεταφορικό έργο.
∆ηλαδή, να ορίζει ότι ο κ. Καρατζαφέρης ή ο κ. Καστανίδης θα
πρέπει να αναλάβουν να µεταφέρουν αυτά τα προϊόντα στο τάδε
κατάστηµα της Αθήνας. Μετά την έκδοση της υπουργικής
απόφασης που ορίζει συγκεκριµένο µεταφορικό έργο προς
συγκεκριµένα καταστήµατα, εάν δεν συνέβαινε να εκτελέσει το
µεταφορικό του έργο ο µεταφορέας όπως συγκεκριµένα και
ρητά ορίζεται στην υπουργική απόφαση, θα έπρεπε θεωρητικά
να κάνει καταγγελία για τον µη εφοδιασµό του, ο καταστηµα-
τάρχης.

∆εν είναι βέβαιο ότι ο καταστηµατάρχης θα κάνει την
καταγγελία, για πολλούς λόγους. Αλλά εάν την έκανε, τότε θα
έπρεπε να διαβασθεί η σχετική καταγγελία στις αρµόδιες
εισαγγελικές υπηρεσίες ή στο αρµόδιο Υπουργείο, για να αρχίσει
να αναζητείται πλέον η ποινική ευθύνη, ευθύνη για κακουργη-
µατική πράξη στην προκειµένη περίπτωση. Αυτή είναι η προβλε-
πόµενη σήµερα διαδικασία.

Τώρα, βρισκόµαστε ενώπιον του εξής πραγµατικού πολιτικού
και κοινωνικού θέµατος. Η Κυβέρνηση, παρά την απόφαση περί
επιτάξεως, κράτησε πολύ χαµηλά τους τόνους. ∆εν ενήργησε
κατά τον τρόπο που προβλέπει η νοµοθεσία µας, γιατί δεν ήθελε
σε καµµία περίπτωση να φανεί ότι αντιδικεί, σείοντας το φόβητρο
της ποινικής ευθύνης, µε τους ιδιοκτήτες των φορτηγών
δηµοσίας χρήσεως. Κράτησε χαµηλά τους τόνους, συνειδητά.
∆ιαλέχθηκε, συνεννοήθηκε, παρά τις απεργιακές κινητοποιήσεις
και το καθεστώς της επίταξης. Ικανοποίησε µέχρι ένα ορισµένο
σηµείο αιτήµατα των µεταφορέων. ∆εν θα κρίνω τα αιτήµατα των
ιδιοκτητών φορτηγών δηµόσιας χρήσης. Άλλος αρµοδιότερος
εµού µπορεί να το κάνει και το έχει κάνει ήδη. Είναι προφανές
ότι στα µάτια της Κυβέρνησης οι κοινωνικές τάξεις και οι πολίτες
αυτής της χώρας δεν είναι αντίπαλοι, αλλά είναι συνοµιλητές και
εταίροι. Αλλά είναι εταίροι µε κοινωνική ευθύνη.

Ποιο είναι το δηµοκρατικό όριο πέραν του οποίου σταµατάει ο
διάλογος; Σας παρακαλώ, ας θέσουµε αυτό το ερώτηµα. Ποιο
είναι το δηµοκρατικό όριο, όταν, µάλιστα, το δηµοκρατικό αυτό
όριο πρέπει να το χαράξουµε σε µη οµαλές κοινωνικά συνθήκες,
διότι ήδη υπάρχουν σοβαρότατες συνέπειες στην αγορά και
στους πολίτες. Υπάρχουν άνθρωποι που αγωνιούν, µικροί
επιχειρηµατίες, άνθρωποι της αγοράς, του σούπερ µάρκετ, οι
οποίοι λένε ότι καταστρεφόµαστε. Υπάρχουν άλλοι µεταφορείς
που έχουν συγκεντρώσει πολλά κιβώτια αγαθών στην επιχείρησή
τους και δεν µπορούν να τα µεταφέρουν, καταστρέφονται.
Υπάρχουν πολίτες που δεν µπορούν να βρουν τα αναγκαία
αγαθά στην αγορά. Ποιο είναι, λοιπόν, το όριο;

Η Κυβέρνηση έχει την άποψή της και οι κοινωνικοί εταίροι, οι
ιδιοκτήτες φορτηγών δηµόσιας χρήσης, έχουν την άποψή τους.
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Έγινε διάλογος, κατέληξε σε ένα συµπέρασµα, ψηφίστηκε ένας
νόµος παρ’ όλα αυτά ζήτησαν οι ιδιοκτήτες φορτηγών δηµόσιας
χρήσης να έχουν για δύο-τρία θέµατα επιπλέον τη δέσµευση του
Υπουργού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ο Υπουργός έστειλε εγγράφως τη δέσµευσή του και για τα επί
πλέον αιτήµατά της. Μάλιστα, δε, το ένα εξ αυτών συµπεριελή-
φθη στο σηµερινό νοµοσχέδιο για την περαίωση. Όπως, δε, δή-
λωσε ο πρόεδρος του Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου Αθηνών από
τηλεοράσεως, ο οποίος ήταν παρών στη συνάντηση, αυτά τα
οποία δεσµεύτηκε εγγράφως να κάνει ο κ. Ρέππας είναι αυτά τα
οποία συµφωνήθηκαν στην κοινή συνάντηση. Μόνο ο πρόεδρος
της Οµοσπονδίας των Ιδιοκτητών Φορτηγών ∆ηµόσιας Χρήσης
είπε ότι δεν είναι έτσι. Όλοι οι άλλοι εταίροι λένε ότι έτσι είναι, ότι
αυτά που συµφωνήθηκαν αυτά και περιλαµβάνονται στο έγ-
γραφο του Υπουργού.

Ο Υπουργός λοιπόν έχει εξαντλήσει τα περιθώρια του διαλό-
γου. Παρ’ όλα αυτά συνεχίζουν τις αντιδράσεις τους µε έναν
τρόπο ο οποίος δεν είναι κόσµιος για τη δηµοκρατία. Υποθέτω ότι
οι τριάντα τρεις χιλιάδες ιδιοκτήτες φορτηγών δηµόσιας χρήσης
καθόλου δεν συµφωνούν µε τις εξαιρέσεις των συναδέλφων τους
που, όπως απέδειξε η αστυνοµική έρευνα, πυροβολούν στην
εθνική οδό ή κατεβάζουν ανθρώπους από τα φορτηγά τους και
τους ξυλοκοπούν, όπως έγινε στην Καβάλα και στη Μάνδρα. Πα-
ρατηρείται ένα κλίµα φοβίας σε όποιον τολµήσει να ασκήσει το
δικό του δηµοκρατικό δικαίωµα να δουλέψει. ∆ιότι όσο δηµο-
κρατικό είναι το δικαίωµα να απεργήσεις άλλο τόσο δηµοκρα-
τικό είναι το δικαίωµανα εργασθείς.

Όταν, λοιπόν, η Κυβέρνηση έχει εξαντλήσει το διάλογο, ποιο
είναι το δηµοκρατικό όριο πέραν του οποίου αντιλαµβανόµαστε
ότι τελείωσε ο διάλογος; Ποιο; Μόνο αν καµφθεί η Κυβέρνηση
και επιβληθεί συγκεκριµένη κοινωνική τάξη. Κοινωνική τάξη που
επιβάλλει τα συµφέροντά της στην κοινωνία και την αγορά; Μόνο
τότε θα είναι δηµοκρατικό; Αλλά δεν είναι δηµοκρατικό ότι η
αρχή της πλειοψηφίας εκφράζεται από την κυβερνώσα πλευρά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, παρα-
καλώ να ολοκληρώσετε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Τελειώνω κύριε Πρό-
εδρε, και ευχαριστώ κι εσάς και τους συναδέλφους για την ανοχή
σας.

Είµαστε ενώπιον δηµοκρατικής προκλήσεως. Η Κυβέρνηση
κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες επεµβαίνει για να προστατεύσει το
δηµόσιο συµφέρον, το κοινωνικό συµφέρον, για να προστατεύ-
σει τους πολίτες.

Με κάποιον τρόπο πρέπει να γίνουµε αποτελεσµατικοί. Και αν
ακολουθούσαµε τη διαδικασία µε βάση το ισχύον νοµοθετικό
πλαίσιο, µετά από δεκαπέντε-είκοσι µέρες θα είµασταν σε θέση
να αποδώσουµε ποινικές ή άλλες ευθύνες για την παραβίαση των
υποχρεώσεων που απορρέουν από την επίταξη.

Η παρακώλυση των συγκοινωνιών, κύριε Πρόεδρε, προβλέπε-
ται και σήµερα ότι είναι κακούργηµα. Γιατί άκουσα ότι από πληµ-
µέληµα µετατρέπεται σε κακούργηµα. Όχι. Η παρακώλυση των
συγκοινωνιών είναι και σήµερα κακούργηµα όταν παράγεται
κοινή ανάγκη, όπως αυτή που υπάρχει σήµερα στην αγορά και
στους πολίτες.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Όχι αξιωµατικά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Είναι κακούργηµα και
σήµερα.

Είναι όταν παράγεται κοινή ανάγκη. Αλλά προσθέτω ότι σή-
µερα τα µέσα που µπορούν να χρησιµοποιηθούν δεν είναι µόνο
για να κλείσουν τους δρόµους. Μπορεί, να οδηγηθούµε στο φαι-
νόµενο να µην εφαρµόζουν οι επιταγµένοι τις υποχρεώσεις τους
που απορρέουν από την επίταξη, χωρίς να υπάρχει παρακώλυση
συγκοινωνιών. Τι θα απαντήσουµε; Θα χρησιµοποιήσουµε την
παρακώλυση γι αυτούς που, ενώ από το νόµο είναι υποχρεωµέ-
νοι να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους, δεν τις προσφέρουν; Σ’

αυτήν την περίπτωση λοιπόν διαµορφώνουµε ειδική νοµοτυπική
µορφή που αφορά τις παραβιαζόµενες υποχρεώσεις από την επί-
ταξη. Οι διατάξεις αυτές ισχύουν µόνο σε συνθήκες επιτάξεως,
σε καµµία άλλη συνθήκη. Υπό άλλες συνθήκες ισχύουν τα άρθρα
του ποινικού µας κώδικα.

Παρακαλώ πολύ να λάβουµε υπ’ όψιν µας -κι αυτή είναι η τε-
λική µου φράση- ότι αυτήν την ώρα δοκιµάζεται η κοινωνία, δο-
κιµάζονται πολίτες. Χρειάζεται όλοι µαζί να υπερασπιστούµε το
κοινωνικό συµφέρον και υπολογίζω ότι όλοι µας ενδιάθετα, εί-
µαστε αποφασισµένοι να υπερασπιστούµε τα συµφέροντα της
ολότητας, δηλαδή το κοινωνικό συµφέρον, δηλαδή το δηµόσιο
συµφέρον.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, έχει ζη-
τήσει το λόγο επί του Κανονισµού ο κ. Παυλόπουλος, εκτός αν ο
κ. Παυλόπουλος παραχωρεί τη θέση του στον Αρχηγό και Πρό-
εδρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ας µιλήσει πρώτα ο κ. Καρα-
τζαφέρης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Καρα-
τζαφέρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Αν µιλούσαµε επί του Κανονισµού θα λέ-
γαµε ότι είκοσι δύο λεπτά είναι ρεκόρ µακροαγορεύσεως, κύριε
Υπουργέ, σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Είκοσι δυο λεπτά αντί για τέσ-
σερα! Το λακωνίζειν εστί φιλοσοφείν, λένε στα µέρη µου. Ίσως
στη Θεσσαλονίκη να µην το ξέρετε καλά.

Εν πάση περιπτώσει, είπατε πολλά χωρίς να πείτε στην ουσία
τίποτα. Εξαντλήσατε µεγάλο µέρος από την αγόρευσή σας στην
οµολογία της αποτυχίας της σκέψεως και της πράξεως της επί-
ταξης. Αυτό µας είπατε σήµερα: «οµολογούµε ότι ήταν λάθος»,
«οµολογούµε ότι είναι άστοχο», «οµολογούµε ότι δεν µπορού-
σαµε να δώσουµε φύλλα πορείας «πήγαινε από το τάδε κατά-
στηµα στην τάδε βιοµηχανία»». Τότε γιατί το κάνατε; Γιατί το
κάνατε εφόσον οµολογήσατε σήµερα ότι ήταν λάθος; Αυτά δεν
µπορούσατε να τα σκεφθείτε πριν; Είναι δυνατόν; Έχετε δει
πόσα λεπτά τηλεοπτικού χρόνου έχουν χρησιµοποιηθεί στα διε-
θνή δίκτυα γι’ αυτήν την ενέργεια της επίταξης; Γινόµαστε «νού-
µερα». Εφόσον τώρα εσείς οµολογήσατε ότι ήταν λάθος η
επίταξη και διά της επίταξης δεν κάναµε τίποτα κι ότι έπρεπε να
βγάλουµε φύλλα πορείας -τα είπατε σαφώς όλα αυτά- γιατί το
κάνατε;

∆εν χρειάζεται λοιπόν κανένας νόµος. Αυτά δεν χρειάζονται.
Υπάρχουν νόµοι -σας το είπα και πριν-: Για παρακώλυση συγκοι-
νωνιών, φθορά ξένης περιουσίας κ.λπ.. Είναι προτιµότερο να
µπορέσετε να προστατεύσετε ένα φορτηγό το οποίο θέλει να µε-
ταφέρει κάτι, παρά αυτό το οποίο κάνετε. ∆εν το καταλαβαίνετε;
Είναι δυνατόν; Τι είδους κανόνες είναι αυτοί που εισάγετε; ∆η-
λαδή αν αύριο το πρωί ξεκινήσουν πάλι οι καταλήψεις τι θα κά-
νετε; Θα απειλήσετε µε φυλακή τα παιδιά; Αυτό θα κάνετε;
∆υστυχώς έχει δοµηθεί έτσι η κοινωνία µας που µπορούν οι ελά-
χιστοι να επιβάλουν τη γνώµη τους στους πολλούς. ∆εν είναι
σωστό, δεν είναι δηµοκρατικό. Τότε πηγαίνετε σ’ αυτό το άρθρο,
το οποίο θυµήθηκε ο Κώστας Αϊβαλιώτης, το άρθρο 4 του Γιαν-
νόπουλου. Θα είναι πιο τίµιο εκ µέρους σας. Όµως «όποιος µας
ενοχλεί σ’ αυτό που θέλουµε να επιβάλλουµε θα τον απειλούµε
µε φυλακή από αύριο το πρωί».

Και επιτέλους αυτό το οποίο θα ήθελα εγώ από την Κυβέρνηση
-η οποία Κυβέρνηση εννοείται ότι σκεπάζει και αγκαλιάζει όλες
τις τάξεις, διαφορετικά δεν µπορεί να είναι τίµια Κυβέρνηση- είναι
το να µην έρχεται εδώ στην Αίθουσα και να πυροδοτεί τη µια κοι-
νωνική τάξη απέναντι στην άλλη κοινωνική τάξη. Ήρθατε σήµερα
εσείς, µια σοσιαλιστική Κυβέρνηση, να χρησιµοποιήσετε ως συ-
νήγορο υπερασπίσεως τον πρόεδρο των βιοµηχάνων! ∆εν είναι
δυνατόν! Μπορούσατε να βρείτε και καλύτερα επιχειρήµατα.
Είναι δυνατόν σήµερα εσείς, κύριε Υπουργέ, να υπερασπίζεστε
αυτό το πράγµα; Θα µπορούσατε ποτέ εσείς ο ίδιος να ήσασταν
χειροκροτητής αυτού του ίδιου νοµοθετήµατος εάν το έφερνε η
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Νέα ∆ηµοκρατία; Φανταστείτε τη Νέα ∆ηµοκρατία να το έφερνε
πριν από ένα χρόνο. Είναι δυνατόν εσείς σαν Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ να λέγατε «µπράβο, κινείται στη σωστή
πλευρά»;

Επιτέλους, απ’ όποια θέση και αν είµεθα πρέπει να υπηρε-
τούµε το δίκαιο και τη λογική. Πολύ φοβούµαι ότι κάποιοι σ’
αυτήν την Αίθουσα, αναλόγως µε το πού κάθονται, έτσι εξετά-
ζουν κι έτσι υπηρετούν το δίκιο. Όµως µ’ αυτόν τον τρόπο δεν
προάγεται ούτε η δηµοκρατία ούτε η δικαιοσύνη και δυστυχώς
ούτε η κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Παπαδηµούλη,

έχει ζητήσει το λόγο επί του Κανονισµού ο κ. Προκόπης Παυλό-
πουλος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κι εγώ θα
ήθελα το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Παυλόπουλος
έχει ζητήσει το λόγο και τον πήρε επί του Κανονισµού. Αν είναι
για το ίδιο θέµα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! Θα µας εξη-
γήσει, κύριε Πρωτόπαπα. Το Προεδρείο δεν µπορεί να ξέρει για
ποιο λόγο ζητάει γραπτώς το λόγο επί του Κανονισµού ο κάθε
συνάδελφος. Έχει δεχθεί αίτηµα και θα δώσουµε το λόγο στον
κύριο συνάδελφο. Αν διαπιστώσω ότι επί του ιδίου θέµατος οµι-
λεί τότε θα εφαρµόσουµε και πάλι τον Κανονισµό, για να µην τον
παραβιάζουµε.

Ορίστε, κύριε Παυλόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Κανονισµός, κύριε Πρόεδρε,

είναι για να εφαρµόζεται προς όλους και µε ίσο τρόπο. Θα επα-
νέλθω επί του θέµατος. Γιατί; ∆ιότι ο κύριος Υπουργός απήντησε
επί του θέµατος αυτού που ετέθη, ενώ όταν το έθεσα εγώ δεν
ήταν εδώ. Επειδή λοιπόν αρχίζουµε στη Βουλή µια διαδικασία
εφαρµογής διατάξεων µετά την Αναθεώρηση του Συντάγµατος,
που θα αποτελέσει τη βάση για να πάµε από εδώ και πέρα, θα
µου επιτρέψετε για ένα λεπτό να τοποθετηθώ. Βάλτε µου το
ρολόι στο ένα λεπτό κι όχι παραπάνω.

Κύριε Υπουργέ, διαφωνώ ριζικά µε την ερµηνεία την οποία κά-
νατε σχετικά µε τις τροπολογίες επί νοµοσχεδίων που εισάγο-
νται και συζητούνται µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Το λέω
αυτό γιατί; Αν κοιτάξει κανείς τα Πρακτικά της Αναθεώρησης του
Συντάγµατος θα δει ότι και οι διατάξεις του άρθρου 74 παρά-
γραφος 5 κι οι διατάξεις του άρθρου 76 παράγραφος 4 είναι νέες
διατάξεις.

Γιατί βάλαµε στο άρθρο 74 παράγραφος 5 του Συντάγµατος
τη διάταξη ότι πρέπει να εισάγονται οι τροπολογίες τρείς µέρες
πριν από τη συζήτηση στην Ολοµέλεια; Γιατί αναβαθµίσαµε το
ρόλο της Βουλής και ζητήσαµε οι τροπολογίες να συζητούνται
µόνο µε αυτό τον τρόπο. Αυτό τι σηµαίνει; Όπου δεν µπορεί να
τηρηθεί η τριήµερη προθεσµία του άρθρου 74 παράγραφος 5,
δεν νοούνται τροπολογίες. Άρα, επί των νοµοσχεδίων που συζη-
τούνται µε την διαδικασία του κατεπείγοντος δεν νοείται τροπο-
λογία.

Είναι απόλυτα λογικό αυτό, κύριε Υπουργέ. Γιατί µια κυβέρ-
νηση που είναι σοβαρή και που φέρνει ένα νοµοσχέδιο µε τη δια-
δικασία του κατεπείγοντος το έχει ολοκληρώσει και δεν
νοµοθετεί µέσω τροπολογιών, πολλώ µάλλον µέσω τροπολογιών
που είναι άσχετες, διότι εδώ είναι και άσχετη η τροπολογία µε το
νοµοσχέδιο. Πώς γίνεται να το δεχθούµε αυτό το πράγµα; ∆η-
λαδή, άσχετη τροπολογία και να τη βάζετε µε την διαδικασία του
κατεπείγοντος για να συζητηθεί και αυτή. ∆ηλαδή, είναι διπλή η
παραβίαση του Κανονισµού.

Και δεν επιτρέπεται, εν πάση περιπτώσει, στα νοµοσχέδια µε
τη διαδικασία του κατεπείγοντος να υπάρχουν τροπολογίες και
δεν είναι δυνατόν όταν συζητείται ένα νοµοσχέδιο µε τη διαδι-
κασία του κατεπείγοντος και η ratio του κατεπείγοντος στη ∆ιά-
σκεψη των Προέδρων είναι αυτή που είναι, να εισάγουµε και
άλλη διάταξη, µε άλλη ratio κατεπείγοντος µόνο και µόνο διότι
το κατεπείγον στην περίπτωση αυτή το επικαλούµαστε υπό γε-
νική και αόριστη έννοια.

Το κατεπείγον κατά το Σύνταγµα για τη συζήτηση των νοµο-
σχεδίων δεν είναι γενική και αφηρηµένη έννοια. Είναι συγκεκρι-

µένη και αυτή ακολουθεί και το νοµοσχέδιο και τις διορθώσεις
που µπορεί να γίνουν. Άλλο οι διορθώσεις που µπορεί να γίνουν,
άλλο οι τροπολογίες που δεν µπορεί να επέλθουν.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τώρα είναι η σειρά των

Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων να πάρουν το λόγο.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Εκ µέρους του Προεδρείου θα απα-

ντήσει κανείς;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε και εγώ

στο τετράλεπτο που δικαιούµαι θα είµαι σύντοµος και συνεπής
µε τη διαχείριση του χρόνου µου, όπως ο προλαλήσας Υπουργός
∆ικαιοσύνης, ο κ. Καστανίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα απαντήσει, κά-
ποιος εκ µέρους του Προεδρείου σ’ αυτό που είπε ο κ. Παυλό-
πουλος;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: ∆εν θα έπρεπε να απαντήσει, ο
Υπουργός, γι’ αυτό το θέµα;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν θέλει να απαντήσει ο
κύριος Υπουργός, κύριοι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πληροφόρησα τον
Υπουργό, είχε συζητηθεί το θέµα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Το Προεδρείο θα απαντήσει…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ µη δια-

κόπτετε τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν θέλει

να απαντήσει ο Υπουργός ή εσείς…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Κεφαλο-

γιάννη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ας έρθει ο Πρό-

εδρος της Βουλής να µας απαντήσει. Υπάρχει παραβίαση του
Κανονισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ. Οµιλεί
ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος. Μη διακόπτετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Παραβιάζεται ο Κανονισµός,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ! Έχει απα-
ντήσει το Προεδρείο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Όχι, δεν έχει απαντήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Το Προεδρείο τι απάντησε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Προεδρείο απήντησε

ότι δεν παραβιάζεται. Παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ

µηδενίστε το χρόνο µου.
Αν το Προεδρείο ή ο παριστάµενος Υπουργός θέλει να απα-

ντήσει επί των αιτιάσεων του θέµατος, που έθεσε ο κ. Παυλό-
πουλος, εγώ µπορώ να τον περιµένω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, παρακαλώ τοποθε-
τηθείτε εσείς.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στην εί-
κοσι δυο λεπτών οµιλία, ο συµπαθής Υπουργός ∆ικαιοσύνης, κ.
Καστανίδης, απέδειξε δυο πράγµατα:

Πρώτον, ότι µετάνιωσε για τη χθεσινή του τοποθέτηση και δεύ-
τερον, νιώθει τύψεις για τη διάταξη την οποία τον έφερε σήµερα
η Κυβέρνηση εδώ να υπερασπιστεί.

Ήταν πραγµατικά µια δυσάρεστη έκπληξη η αναφορά του
χθες στο γεγονός ότι οι διατάξεις για την επίταξη της δικτατο-
ρίας είναι ελλιπείς, είναι µη εφαρµόσιµες -µας το είπε και σή-
µερα- και είναι γραφειοκρατικές. ∆ηλαδή η δηµοκρατία
ισχυρίζεται πως οι διατάξεις ενός δικτατορικού καθεστώτος είναι
ελλιπείς για να λύσουν ένα πρόβληµα, το πρόβληµα των διαδη-
λώσεων το οποίο αντιµετωπίζουµε καθηµερινά και στο Σύνταγµα
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και σε όλη την Ελλάδα.
Αυτό ήταν µια ατυχής δήλωση, κύριε Υπουργέ, και µε όλη τη

συµπάθεια που σας έχω οφείλετε ρητά να την ανακαλέσετε να
διαγραφεί από τα Πρακτικά και της Επιτροπής Οικονοµικών.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα
µπορούσα να µιλήσω;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µίλησε εί-
κοσι δύο λεπτά ο κύριος Υπουργός, µάλλον οι συνεργάτες του
δεν του έδωσαν, για να επαναφέρει στη µνήµη του, την πρόταση
που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ στις 14 Απριλίου του 2006 µε τις υπο-
γραφές του παριστάµενου Υπουργού κ. Καστανίδη, του κ. Ρέππα
του Υπουργού ο οποίος ζήτησε την επίταξη, του κ. Παπουτσή ο
οποίος έχει στείλει τα ΜΑΤ τώρα να αντιµετωπίσουν τους επι-
ταγµένους αυτοκινητιστές, του Προέδρου της Βουλής, κ. Πε-
τσάλνικου, ο οποίος δέχθηκε παρά τις αιτιάσεις όλης της
Αντιπολίτευσης ότι αυτή η διάταξη η οποία έχει το άρθρο 19 στο
σηµερινό νοµοσχέδιο είναι πέρα από το Σύνταγµα και τον Κανο-
νισµό της Βουλής, του κ. Βενιζέλου, έγκριτου συνταγµατολόγου,
του κ. Πάγκαλου, του κ. Παπαϊωάννου, της κ. Αντωνίου, η οποία
οφείλω να πω ότι ήταν η µόνη συνεπής που υπογράφει αυτή την
πρόταση νόµου µε αυτά που είπε χθες στην επιτροπή, του κ. Ρό-
βλια, του κ. Χρυσοχοϊδη κ.λπ.

Τι µας λέει, λοιπόν, για αυτή την πρόταση νόµου το ΠΑΣΟΚ;
Είναι µια πρόταση νόµου για την επίταξη προσωπικών υπηρε-
σιών, δηλαδή για την επιστράτευση.

Μάλιστα ο κ. Παυλόπουλος έχει γράψει ένα πολύ σηµαντικό
άρθρο αναφέροντας προφητικά το διπλό πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ…

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Πείτε µας τι λέει σε
αυτό;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Στο άρθρο 3 παράγραφος
1, λοιπόν, της πρότασης νόµου του ΠΑΣΟΚ προβλέπει «πολιτική
κινητοποίηση», δηλαδή επιστράτευση γενική ή µερική, µπορεί να
κηρυχθεί στις εξής περιπτώσεις:

«Πρώτον, σε περίπτωση πολέµου υπό την έννοια στρατιωτικής
σύρραξης. ∆εύτερον, σε περίπτωση γενικής ή µερικής επιστρά-
τευσης. Τρίτον, για την αντιµετώπιση αναγκών άµυνας της
χώρας. Τέταρτον, την αντιµετώπιση εκτάκτων αναγκών από θε-
οµηνία. Και πέµπτον, για την αντιµετώπιση εκτάκτων αναγκών
που είναι δυνατόν να θέσουν σε κίνδυνο τη δηµόσια υγεία».

Πείτε µου τώρα εσείς που υπογράφετε αυτήν την πρόταση -και
ήσασταν κατά τύχη οι ίδιοι άνθρωποι οι οποίοι συσκεφθήκατε
στο γραφείο του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης, του κ. Πάγκα-
λου, ήσασταν και εσείς, ήταν και ο κ. Ρέππας, ήταν και ο κ. Βενι-
ζέλος- αυτήν την πρόταση δεν τη λάβατε υπ’ όψιν σας. Όταν
υιοθετούσατε µια τέτοια διάταξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Να τηρηθούν οι χρόνοι, κύριε
Πρόεδρε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και πώς έρχεστε σήµερα,
µε περίσσια αλαζονεία, όπως ο κ. Παπακωνσταντίνου, να την υπε-
ρασπίζεστε κατά παράβαση του Κανονισµού, κατά παράβαση
του Συντάγµατος; Σας τα είπε δέκα φορές ο κ. Παυλόπουλος.

Αυτό το καταλαβαίνουµε όλοι, κύριοι συνάδελφοι. Πώς είναι
δυνατόν σε ένα επείγον νοµοσχέδιο, όπως χαρακτηρίστηκε από
τη ∆ιάσκεψη των Προέδρων και από την επιτροπή, για ένα συ-
γκεκριµένο θέµα -άρα αυτό το επείγον νοµοσχέδιο πρέπει να συ-
ζητηθεί αυτούσιο- να βάζουµε άσχετη διάταξη µέσα κατά
παράβαση του άρθρου 74 παράγραφος 5 –το είπε, ο κ. Παπα-
δηµούλης, δεν µπορεί να µπει σε νοµοσχέδιο, το οποίο είναι
άσχετο µε το θέµα; Ας κατέθετε άλλο νοµοσχέδιο για έκτακτη
ανάγκη, να χαρακτηριστεί και αυτό κατεπείγον και να συζητηθεί.

Είναι, λοιπόν, όπως σας είπε ο κ. Παυλόπουλος διπλή η παρά-
βαση: Και στο Σύνταγµα και στον Κανονισµό της Βουλής.

Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Φοβούµαι ότι έχετε

πολλά χαρτιά, κύριε Κεφαλογιάννη. ∆εν χωρούν στο χρόνο που
έχετε γιατί τον εξαντλήσατε…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας υπό-

σχοµαι να χρησιµοποιήσω το µισό χρόνο από αυτό που χρησι-
µοποίησε ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι δεν θα χρησιµοποι-
ήσετε το µισό χρόνο του κυρίου Υπουργού, κύριε Κεφαλογιάννη.
Θα πρέπει να σεβαστούµε τη διαδικασία, παρακαλώ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, κύριε Πρόεδρε,
δεν αναλύεται σ’ ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρία συνά-
δελφε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Είναι πραξικόπηµα αυτό που γίνεται σή-
µερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπαµε να

µεθοδεύονται µερικά πράγµατα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε Κε-

φαλογιάννη.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μας το αποδεικνύει αυτό

περίτρανα η Κυβέρνηση. Αλλά όταν πριν από τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει προηγηθεί, ο
Υπουργός, το Προεδρείο τουλάχιστον σε τέτοια θέµατα να σε-
βαστεί τη φωνή της Αντιπολίτευσης, της Μειοψηφίας.

Σας παρακαλώ πολύ, µε την ανοχή σας, δυο-τρία λεπτά και θα
τελειώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε να καταργή-
σουµε πλήρως τον Κανονισµό; Αν θέλετε...

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτό θα έπρεπε να το εί-
χατε σκεφτεί, κύριε Πρόεδρε, στο τετράλεπτο του Υπουργού.
Αλλά δεν θέλω να αντιδικήσω µαζί σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όταν ανέλαβα, ο Υπουρ-
γός κατήλθε εντός διλέπτου. Παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Υπάρχει ατοµική ευθύνη
Προεδρεύοντος και δεν υπάρχει συλλογική ευθύνη;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να ολοκλη-
ρώσετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι διατά-
ξεις, στις οποίες αναφέρθηκε και ο Υπουργός και η Κυβέρνηση,
δηλαδή το άρθρο 4 παράγραφος 2, σε συνδυασµό µε το άρθρο
12 παράγραφος 6 για τα πλαστά και εικονικά τιµολόγια, πρέπει
να αποσυρθούν. Εκτρέφουν φοροδιαφυγή και διαφθορά.

Επίσης και το άρθρο 11 που νοµιµοποιεί ακόµα και δικαστικές
αποφάσεις σε βάρος φοροφυγάδων µε πλαστά και εικονικά τι-
µολόγια και αυτό πρέπει να αποσυρθεί, καθώς και το άρθρο 19,
για το οποίο ζητάµε ονοµαστική ψηφοφορία.

Και επειδή βλέπω πολλούς συναδέλφους και ήταν στην Αί-
θουσα, θέλω να επικαλεστώ την καλή τους πίστη και θα διαβάσω
από το νοµοσχέδιο λέξη προς λέξη τι λέει και εσείς βάλτε το χέρι
στην καρδιά, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και κυρίως εσείς που
µιλήσατε χθες στην Επιτροπή Οικονοµικών και δείτε αν θα ψη-
φίσετε «ΝΑΙ» ή «ΟΧΙ» στην ονοµαστική ψηφοφορία.

Στο άρθρο 12 παράγραφος 6 για τα πλαστά και εικονικά τιµο-
λόγια λέει: «Επιτηδευµατίας, φυσικό ή νοµικό πρόσωπο που έχει
λάβει µη νόµιµα φορολογικά στοιχεία» –δηλαδή πλαστά τιµολό-
για, περί αυτού πρόκειται- «ή έχει εκδώσει τέτοια στοιχεία, µπαί-
νει στην περαίωση».

Αυτός που έχει παραλάβει πλαστά και εικονικά τιµολόγια, µπο-
ρεί να τα έχει παραλάβει σε συµφωνία µε αυτόν που τα έχει εκ-
δώσει. Άρα, αυτό πρέπει η υπηρεσία να το δει. Αυτός που έχει
εκδώσει είναι κατά τεκµήριο παραβάτης.

Έρχεστε, λοιπόν µε αυτό το συγκεκριµένο άρθρο και δέχεστε
ότι εσείς θα νοµιµοποιήσετε τα πλαστά και εικονικά τιµολόγια
ενός φορολογικού παραβάτη µε ποινικές ευθύνες. Κύριοι συνά-
δελφοι του ΠΑΣΟΚ, θα νοµιµοποιήσετε τέτοιες περιπτώσεις;
Πείτε το καθαρά! Πείτε το στη συνείδησή σας. Πείτε το στους
ψηφοφόρους σας.

Παρακάτω, άρθρο 11 –σας διαβάζω από το νοµοσχέδιο- πα-
ράγραφος 3.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κεφαλογιάννη,
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μα, δεν τελειώνετε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: «Εκκρεµείς υποθέσεις, για
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τις οποίες µε βάση την πρωτόδική απόφαση απορρίπτεται εν όλω
ή εν µέρει η προσφυγή, περαιώνονται µε µείωση του πρόσθετου
φόρου στο 20% και του προστίµου στο ένα τέταρτο »

Το τονίζω «µε βάση την πρωτόδικη απόφαση που απορρίπτε-
ται εν όλω ή εν µέρει». ∆ηλαδή έχουµε µια απόφαση, απορρί-
πτεται µε βάση δικαστική απόφαση η προσφυγή αυτού που
έβγαλε εικονικά και πλαστά τιµολόγια και εσείς µε τη διάταξη
αυτή –άρθρο 11 παράγραφος 3- τους νοµιµοποιείτε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Άστα αυτά τώρα!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έγινε δεκτή η πρόταση

του κ. Γείτονα, η χθεσινή παρέµβαση στην Επιτροπή Οικονοµι-
κών; Όχι. Άρα, εσείς πρέπει να καταψηφίσετε αυτές τις διατά-
ξεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κλείνω λέ-
γοντας ότι υπάρχει –και τέθηκε από όλους- ένα ηθικό θέµα. Το
έθεσε ο Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, το έθεσε
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παπαδηµούλης,
σας το θέσαµε και εµείς:

Οφείλετε να πείτε σε ποιους αναφέρονται να τις αποσύρετε.
Κύριε Καστανίδη, έχετε δείξει και στο παρελθόν ως Υπουργός

ότι πηγαίνετε κόντρα στο ρεύµα. Σας τιµούµε γι’ αυτό που κά-
νατε στην άλλη σκανδαλώδη πολιτική των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ για τις προγραµµατικές συµφωνίες στον ΟΤΕ και σε
άλλες δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµούς το 1997. Σήµερα
συζητούµε στην εξεταστική επιτροπή εκείνα τα σκάνδαλα! Πα-
ραιτηθήκατε. Είναι προς τιµήν σας. Είναι αυτό που σας κρατά
ζωντανό πολιτικά και χαίρετε της εκτίµησης του λαού και του Κοι-
νοβουλίου.

∆εν µπορείτε να αµαυρώσετε την προσωπική σας διαδροµή,
την πολιτική σας θέση φέρνοντας στο Κοινοβούλιο σήµερα µια
τέτοια κατάπτυστη διάταξη, η οποία προσβάλλει και εσάς και το
Κοινοβούλιο και τους συναδέλφους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που
θα κληθούν σήµερα να ψηφίσουν αυτές τις διατάξεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Κε-
φαλογιάννη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής για τέσσερα λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Υπάρχουν ορισµένα προβλήµατα, τα
οποία θα πρέπει να σχετικοποιηθούν. Τα είπαµε και προηγου-
µένως και βεβαίως οι Υπουργοί και οι Υφυπουργοί λένε άλλα αντί
αυτών που ελέχθησαν.

Περίπου το 90% των χρεών προς το δηµόσιο αφορά 6.500 επι-
χειρήσεις. Το σύνολο των επιχειρήσεων –µικροµεσαίων και
άλλων- είναι 890.000-900.000. Τα λιµνάζοντα βεβαιωθέντα χρέη
προς το δηµόσιο είναι 30 δισεκατοµµύρια ευρώ. Πού βρίσκονται
αυτά; Οι µικροµεσαίοι και οι αυτοαπασχολούµενοι τα χρωστούν;
Με βάση στοιχεία, το 90% το χρωστούν οι µεγάλες επιχειρήσεις,
οι 6.500 επιχειρήσεις.

Κατά συνέπεια, όταν λέµε ότι κάνουµε ένα νοµοσχέδιο και για
την περαίωση και για την είσπραξη και φθάνουµε να λέµε ότι θα
µαζέψουµε 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, είναι ουσιαστικά ένα ελά-
χιστο µέρος αυτών που έχουν ήδη βεβαιωθεί.

Τα χρέη, λοιπόν, αφορούν πρωτίστως και κυρίως µεγάλες επι-
χειρήσεις και εκεί δεν στρέφεστε εσείς σήµερα, όπως προς αυτή
την κατεύθυνση δεν στρεφόταν ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εύτερον, έρχεται και επανέρχεται µια κούφια δικοµµατική
αντιπαράθεση ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για
ζητήµατα διαδικασίας. Όχι ότι υποτιµούµε τη διαδικασία, αλλά
πρέπει να βλέπουµε τα ουσιαστικά ζητήµατα. Και πριν από µια
εβδοµάδα ο Γραµµατέας της Νέας ∆ηµοκρατίας δήλωνε «το 62%
των νοµοσχεδίων που έφερε η Κυβέρνηση εµείς τα ψηφίσαµε,
έχουµε συναίνεση». ∆ηλαδή, ρίχνουµε πέντε µπαλωθιές –µιας
και είναι και ο κ. Κεφαλογιάννης παρών- στον αέρα και από την
άλλη µεριά άλλες πέντε και ερχόµαστε ίσα-ίσα.

Ψάχνουµε τη διαδικασία και την ουσία την εγκαταλείπουµε.
Και η ουσία εγκαταλείπεται, γιατί υπάρχει βασική συµφωνία στα
στρατηγικής σηµασίας ζητήµατα, στην πολιτική της Ευρωπαϊκής

Ένωσης, στην πολιτική του ΝΑΤΟ, στην οικονοµική πολιτική που
συρρικνώνει τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, συρρικνώνει τους
µισθούς, τα µεροκάµατα και τις συντάξεις. Και χωρίς να ήταν το
µνηµόνιο, αυτή η πολιτική θα εφαρµοζόταν. Σε όλη την Ευρώπη
αυτή η πολιτική εφαρµόζεται, έχουν-δεν έχουν µνηµόνιο, έχουν-
δεν έχουν τρόικα.

Τέλος, εµείς –το δήλωσε ο ειδικός αγορητής µας- από την
αρχή είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι στη λογική του νοµο-
σχεδίου. Έχουµε φοροεπιδροµή στους µικρούς και απαλλαγή,
ουσιαστικά, για τους µεγάλους οφειλέτες µε τζίρο πάνω από 20
εκατοµµύρια ευρώ.

Είναι ψέµα ότι µειώθηκε ο ελάχιστος φόρος προς τις επιχει-
ρήσεις και ότι διατηρείται υψηλός ο φόρος για τους ελεύθερους
επαγγελµατίες; Η περαίωση αποδεικνύεται ότι είναι δύο ταχυτή-
των.

Βεβαίως, αυτή η νοµιµοποίηση των εικονικών και άλλων τιµο-
λογίων είναι πρωτοφανής. Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, προ-
ετοιµαστείτε να δείτε βιοµηχανία πλαστών, εικονικών τιµολογίων
από δω και πέρα, διότι στο όχι πολύ µακρινό µέλλον κάποιοι θα
περιµένουν µια νέα περαίωση.

Τέλος, το άρθρο 19 ποινικοποιεί τους αγώνες. Είµαστε κατη-
γορηµατικά αντίθετοι, γιατί δεν θέλουµε να ενισχυθεί το οπλο-
στάσιο εναντίον των αγωνιζόµενων εργατών, υπαλλήλων,
επαγγελµατοβιοτεχνών. Η λογική «σκύψτε το κεφάλι, µην αγωνί-
ζεστε» δεν µπορεί να περάσει.

Κύριε Υπουργέ, ποιον ασκό του Αιόλου ανοίγετε µε όλη αυτή
τη διαδικασία; Το σκέφτεστε; Θα συγκροτηθεί απεργοσπαστικός
µηχανισµός; Θα κινητοποιήσετε ιδιωτικά οχήµατα, ιδιωτικά βυ-
τιοφόρα να καλύψουν κάποιες ανάγκες; Θα βάλετε µέσα και τα
στρατιωτικά οχήµατα; Τι θα γίνει; Ποιος θα αντικαταστήσει τους
απεργούς και τα υλικά µέσα που έχουν αυτοί;

Βεβαίως, αυτό το νοµοσχέδιο σε καµµία περίπτωση δεν ωφε-
λεί το συλλογικό συµφέρον. Σε αυτό πρέπει να είµαστε καθαροί.

Γι’ αυτό ακριβώς το καταψηφίζουµε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, πρέπει να τηρηθεί ο χρόνος, δεδοµένου ότι πολλοί συ-
νάδελφοι γνωρίζοντας ότι η ονοµαστική ψηφοφορία θα γίνει στις
15.30’ έχουν ήδη κλείσει τα αεροπλάνα τους. Αυτό το απευθύνω
προς όλους.

Το λόγο έχει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κα-
κλαµάνης. ∆ικαιούται κατά τον Κανονισµό.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, ησυχία.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές,

αυτό το Βήµα ήταν, είναι και πρέπει να παραµείνει ελεύθερο.
Στην Αίθουσα αυτή πρέπει όλοι ανυπόκριτα να καταβάλουµε προ-
σπάθεια, ώστε να παραµείνει έστω και ως µικρή νησίδα λειτουρ-
γίας της δηµοκρατίας και στο µέλλον.

Αυτό προϋποθέτει ότι καθένας θα πρέπει να είναι ελεύθερος
να εκφράζει την άποψή του, όπως λέει το Σύνταγµα «να έχει
ελευθερία ψήφου και γνώµης». Και αυτή η ελευθερία να µην γί-
νεται αντικείµενο ούτε πολιτικής εκβίασης ούτε λογοκρισίας.

Εδώ και αρκετά χρόνια έχει στην πράξη καταργηθεί η έννοια
της εσωκοµµατικής δηµοκρατίας. Επίσης, έχει καταργηθεί σε ση-
µαντικό βαθµό αυτή η ελευθερία για την οποία µίλησα πριν, να
εκφράζει δηλαδή καθένας εδώ ελεύθερα, ανεµπόδιστα την
άποψή του.

∆ύο ηγέτες, όπως έχω και άλλη φορά τονίσει, ο Κωνσταντίνος
Καραµανλής και ο Ανδρέας Παπανδρέου προσέφεραν τα µέγι-
στα για την εδραίωση της µεταπολιτευτικής πορείας της χώρας.
Αυτή η πορεία ήταν δηµιουργική, προοδευτική. Είναι εγκληµα-
τικό να τραβάµε ένα Χ για τα τριάντα πέντε αυτά χρόνια και να δι-
ευκολύνουµε εκείνους, που βρίσκουν στο όποιο παρελθόν την
προοπτική για ένα καλύτερο µέλλον αυτού του τόπου.

Παρέλειψαν δυστυχώς –αυτό θα είναι πλέον θέµα του ιστορι-
κού να τους κρίνει- να δηµιουργήσουν δύο κόµµατα, όπως συµ-
βαίνει στις περισσότερες χώρες της Ευρώπης, µε άψογη
λειτουργία από πάνω µέχρι κάτω και από κάτω µέχρι πάνω, ορι-
ζοντίως και καθέτως, όπως είναι η έκφραση που χρησιµοποιού-
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σαµε εδώ και χρόνια και στο ΠΑΣΟΚ.
Οι θεσµοί της δηµοκρατίας, το πολιτικό σύστηµα δεν έχει εκ-

φυλιστεί, όπως οι πάντες -και σε αυτή την Αίθουσα- λένε. Μπο-
ρεί να έχουν εκφυλιστεί λειτουργοί θεσµών του πολιτικού µας
συστήµατος.

Αλλά δεν µπορούµε, λόγω του ότι υπάρχουν δικαστικοί λει-
τουργοί ανάξιοι αυτού του µεγάλου λειτουργήµατος, να πούµε
ότι τέρµα η δικαιοσύνη, ότι δεν χρειάζεται. Υπάρχουν οι εκπρό-
σωποι του λαού, τρεισήµισι χιλιάδες έχουν περάσει µέχρι τώρα
από αυτά τα έδρανα. Ανεύθυνα και εγκληµατικά, όσοι το κατα-
λαβαίνουν αυτό, µιλούν για το σάπιο πολιτικό κόσµο.

Εσείς οι Θεσσαλονικείς θα έχετε ακούσει -θα τον γνωρίσατε οι
παλαιότεροι- για τον Ευρυγένη. Πολλές µορφές πέρασαν από
αυτήν την Αίθουσα, εκατό φορές καλύτεροι από µας που είµαστε
εδώ. Και θα έρθουν ίσως κάποιοι άλλοι, επίσης καλύτεροι από
µας. Πρέπει, όµως, να δίδεται απάντηση σε όσους προσπαθούν
το ειδικό, το εξατοµικευµένο να το γενικεύουν.

Έρχοµαι τώρα στα σηµερινά. Πού έχουµε οδηγηθεί; Να µην
µπορεί κάποιος να διατυπώσει οποιαδήποτε άποψη, που να πα-
ρεκκλίνει έστω και κατ’ ελάχιστον από την άποψη που θα προ-
κύπτει από το κόµµα στο οποίο ανήκει, για την επεξεργασία και
για τη διατύπωση της οποίας πέραν ορισµένων προσώπων χρό-
νια τώρα -µιλάµε για τριάντα πέντε χρόνια- δεν λαµβάνει κανένας
άλλος.

Ο λαός µιλάει. Ο λαός λέει το τάδε κόµµα έκανε εκείνο.
Άκουγα εχθές για κάποιον -λέει- νεοδηµοκράτη στη Θεσσαλο-
νίκη, που βαρύνεται µε την τάδε κοµπίνα ή για κάποιον έφορο
του ΠΑΣΟΚ στην Κέρκυρα, που έκανε εκείνη τη λοβιτούρα. Μα,
το ΠΑΣΟΚ φταίει ή η Νέα ∆ηµοκρατία; Ή οποιοδήποτε κόµµα;
Το ΚΚΕ, ο ΣΥΡΙΖΑ ή ο ΛΑΟΣ, εάν κάποιος φοράει αυτό το κα-
πέλο; Αυτό µπορεί να τον διευκολύνει να καπηλευτεί και ιδέες
και ιστορία και αγώνες για την δική του ιδιοτέλεια.

Και όµως, εάν κάποιος από τους Βουλευτές -και το άκουσα
από συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας- λέει «αφού είπατε αυτήν
την άποψη που αποκλίνει, να δω τι θα ψηφίσετε». Άρα, λοιπόν,
να µην διατυπώνουµε άποψη, να µην λέµε στην Κυβέρνηση ή
στην Πλειοψηφία τι λάθη κάνει.

Με την ίδια έννοια διαβαθµίζεται και η στάση του καθενός από
την Αντιπολίτευση. Άκουσα µόλις πριν τον κ. Χαλβατζή να λέει
ότι επειδή κάποιος είπε ότι ψηφίσατε τόσα νοµοσχέδια της Κυ-
βέρνησης, άρα, πάτε µαζί µε την Κυβέρνηση. Αυτό σηµαίνει ότι
η Αντιπολίτευση έτσι και οποιοσδήποτε Βουλευτής της χαµηλώ-
σει λίγο τους τόνους, πάει να πει ότι είναι πιο κοντά στην Κυ-
βέρνηση.

Υποθέτω ότι η Κυβέρνηση ψηφίζεται, για να κάνει καλά πράγ-
µατα. Εάν κάνει κακά πράγµατα, τότε πρώτοι εµείς και η Αντι-
πολίτευση –διότι αυτός είναι ο ρόλος της Αντιπολίτευσης- πρέπει
να βάζουµε τις φωνές. Αυτό πρέπει να κάνουµε.

Αυτό έχει ένα αλλά. Και δεν µε ενοχλεί καθόλου εάν αύριο δια-
βάσω -διότι δεν µε ενδιαφέρουν ως γνωστόν τα κανάλια, µε εν-
διαφέρει, όµως, ο Τύπος που έχει µια καλή ιστορία στη χώρα
µας, καλύτερη από άλλες χώρες- για το αν ο Κακλαµάνης ήταν
και µε τον αστυφύλαξ και µε τον χωροφύλαξ.

Εγώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ψηφίσω αυτό το νοµο-
σχέδιο. Αλλά, ταυτόχρονα, πιστεύω ότι έχει µεγαλύτερη αξία από
το να το «βουλώσω», όπως θα ήθελαν κάποιοι, να πω το εξής: Το
1978, άκουσα για πρώτη φορά το Θανάση τον Κανελλόπουλο,
το µακαρίτη, να µιλάει για προϋπολογισµό από µηδενική βάση,
να καλεί όσους και επί δικτατορίας δεν είχαν κάνει δηλώσεις
µέχρι το ’77 και να λέει ότι όσες δηλώσεις δεν έγιναν, καλώς δεν
έγιναν και ξεκινάµε φτου κι από την αρχή. Μέχρι σήµερα κάνουµε
περαιώσεις. ∆εν φταίει ούτε η δεκαετία του ’80 που «πιπιλίζουµε»
ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου δηµιούργησε το δηµόσιο χρέος.
Φταίει το ότι όλα αυτά τα χρόνια, µέχρι αυτή τη στιγµή, αυτοί
που βγάζουν λεφτά δεν πληρώνουν, ενώ µπορούσαµε να έχουµε
ένα άλλο σύστηµα. Εδώ υπάρχει ευθύνη όλων ότι δεν έχουµε
µέχρι αυτή τη στιγµή τη δυνατότητα να συλλαµβάνουµε τη φο-
ρολογητέα ύλη.

Η πρώτη ευθύνη είναι στη σηµερινή Κυβέρνηση. Από αυτό το
Βήµα είχα πει ότι αν το φορολογικό νοµοσχέδιο, ένα δίκαιο νο-
µοσχέδιο, που διέπνεε τη φορολογική βάση, που ελάφρυνε τις

υποχρεώσεις των κατώτερων µισθωτών, των κατώτερων εισοδη-
µάτων, είχε έρθει το Νοέµβρη, αµέσως µετά τις εκλογές, θα πιά-
νατε τα εισοδήµατα του 2008, ενώ τώρα το 2010 είναι «πιάσε το
αυγό και κούρεψέ το». Και δεν θα χρειαζόταν να κάνετε την πε-
ραίωση. Θα µπορούσατε να είχατε αντικαταστήσει αµέσως, εν
όψει των εκτάκτων συνθηκών που είναι η χώρα, όλους τους επι-
κεφαλής των φοροελεγκτικών µηχανισµών ή να τους λέγατε «θα
µείνετε όλοι στις θέσεις». Τώρα που τους έχετε ένα χρόνο στο
«περίµενε», ιδού τα αποτελέσµατα. Το ίδιο για την περίφηµη ει-
σφοροδιαφυγή. Αυτά είναι λάθη της Κυβερνήσεως και πρέπει να
τα λάβετε υπ’ όψιν σοβαρά, διότι η χώρα αυτή τη στιγµή βρίσκε-
ται «κολληµένη στον τοίχο».

Όσα, αγαπητοί συνάδελφοι, απορροφήθηκαν από τα κοινοτικά
κονδύλια το 2009 ήταν τα λιγότερα από οποιοδήποτε έτος των
δέκα προηγουµένων ετών. Και το 2009 ήταν το 50% αυτών που
απορροφήθηκαν το 2008. Έχουµε φτάσει σ’ αυτή την κατάσταση
των άθλιων δηµοσιονοµικών και καθένας µας, αντί να «βάζει τον
δάκτυλον επί τον τύπον των ήλων», «νίπτει τα χείρας του» ή ρίχνει
οπουδήποτε τις ευθύνες. Ευθύνες εκεί που υπάρχουν πρέπει να
αναγνωρίζονται και να δούµε τι θα κάνουµε από εκεί και πέρα. Η
χώρα είναι στον τοίχο. Τελεί σε κατάσταση εκβιασµού.

Με την έννοια αυτή είπα προχθές ότι εµείς στη Βουλή τι πρέ-
πει να κάνουµε; Να πούµε να ρίξουµε την Κυβέρνηση; Να τη ρί-
ξουµε την Κυβέρνηση. Έχετε άλλη λύση έτοιµη; Και θα έχει µία
λύση την ίδια µεταχείριση ή καλύτερη από αυτή που έχει αυτή η
Κυβέρνηση;

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε τα δύο ειδικότερα θέµα. Πράγµατι,
η Κυβέρνηση δεν θα έπρεπε να χρησιµοποιήσει το κατεπείγον,
διότι το κατεπείγον, όταν χρησιµοποιείται, είναι είτε γιατί υπάρ-
χει απόλυτη ανάγκη που πρέπει να είναι κατανοητή από το Σώµα
ή όταν θέλει κάτι να κρύψει.

Εγώ δεν δέχοµαι ότι ο πανέντιµος Υπουργός Οικονοµικών –
όπως έγινε κάποια απόπειρα, που εγώ θα περίµενα και από το
συνάδελφο που τη εξέπεµψε να την επανορθώσει- έχει κάτι να
κρύψει. ∆εν υπάρχει τίποτα να κρύψει. Απλούστατα, είναι η κα-
τάσταση εκείνη που σε αναγκάζει να σηκώνεις ψηλά τα χέρια,
διότι δεν µπορείς να κάνεις αλλιώς. Ας µαζέψουµε απ’ όπου κι
αν είναι. Όµως, πρέπει να σκεφτόµαστε το αύριο.

Και θέλω να πω και κάτι άλλο, κυρίες και κύριοι, και κλείνω και
ζητώ συγγνώµη. ∆εν ξέρω αν είναι χρήσιµα αυτά που σας είπα.
Αν δεν είναι χρήσιµα, ζητώ δεύτερη φορά συγγνώµη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Και για την τροπολογία να µας
πείτε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Έρχοµαι στην τροπολογία,
κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, σας πα-
ρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Η τροπολογία αυτή πράγµατι
δεν χρειαζόταν. Αυτό που χρειαζόταν είναι σήµερα κιόλας κι αν
γίνει και ως την ώρα που θα ψηφίσουµε -τελειώνουν και οι δια-
µαρτυρίες και οι κινητοποιήσεις- να καθοριστεί η τιµή, η αξία της
άδειας και το ποσοστό απόσβεσης. Σ’ αυτήν την περίπτωση, δεν
χρειάζονται έκτακτα µέτρα, τα οποία διευκολύνουν αυτούς που
προβοκάρουν και αυτούς που είναι στο δρόµο, τους ελάχιστους.
Η πλειοψηφία θέλει να δουλέψει. Αλλά, η προβοκάτσια λειτουρ-
γεί σε βάρος των ιδίων και της χώρας, αλλά σε βάρος και της
Κυβέρνησης, διότι µόνο όσοι θέλουν ένα «µπαµπούλα» –και δεν
θέλει η Κυβέρνηση, ούτε κανένα κόµµα µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα- µπορούν να τρίβουν τα χέρια τους όσο συνεχίζονται αυτά
τα επεισόδια.

Αν παρ’ όλα αυτά η Κυβέρνηση επιµένει, εγώ θα ψηφίσω –υπο-
θέτω και άλλοι συνάδελφοι που διετύπωσαν επιφυλάξεις θα ψη-
φίσουν- γιατί «ουκ ην άλλως γενέσθαι».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Τελικό απαρέµφατο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι.
∆εν γίνεται αλλιώς. Τι θα κάνουµε; Η κάθε επαγγελµατική τάξη

-ένα τµήµα αυτής- και όλοι πια λένε ότι είτε ψηφίζει η Βουλή νό-
µους, είτε όχι είναι το ίδιο. «Ανυπακοή» ακούω από µία πλευρά.
«∆εν µας ενδιαφέρουν οι νόµοι. Μας ενδιαφέρει τι είναι το δίκιο».
Καθένας βέβαια εννοεί το δίκιο µε τον τρόπο που λέει.

Είναι ανάγκη να οµαλοποιηθεί η κατάσταση στη χώρα και µ’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 30 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2457



αυτήν την έννοια, κύριε Καρατζαφέρη, εµείς ψηφίζουµε νόµους,
που µπορεί να έχουµε πολύ πιο σοβαρές από τις δικές σας επι-
φυλάξεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Ηλίας Πολατίδης.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: ∆εν θα πάρω το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ το λόγο έχει

ο κ. ∆ηµήτρης Παπαδηµούλης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ, για τέσσερα λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θα αρκεστώ στο χρόνο που
µου διατίθεται, κύριε Πρόεδρε.

Ακόµη και όσοι ψηφίζουν αυτό το νοµοσχέδιο, συνοµολογούν
ότι έχουµε ένα άδικο φορολογικό σύστηµα σε βάρος µισθωτών,
συνταξιούχων και των συνεπών φορολογουµένων και ένα διά-
τρητο, αναποτελεσµατικό, κοµµατισµένο και σε σηµαντικό βαθµό
διεφθαρµένο φοροελεγκτικό και φοροεισπρακτικό µηχανισµό.

Τίποτα από αυτά δεν διορθώνεται µε το νοµοσχέδιο που συ-
ζητείται. Αντίθετα, πριµοδοτείται η φοροδιαφυγή, όχι µόνο η φο-
ροδιαφυγή που έχει γίνει, αλλά και η φοροδιαφυγή που έρχεται.

Γι’ αυτό το λόγο καταψηφίζουµε και κατ’ άρθρον το νοµοσχέ-
διο. Στην ονοµαστική ψηφοφορία θα καταψηφίσουµε το σκαν-
δαλώδες άρθρο 4 παράγραφος 2 που µέσω της εξαίρεσης
εντάσσει στη ρύθµιση τις µεγάλες επιχειρήσεις, καθώς και το
άρθρο 12 παράγραφος 6, το οποίο ευνοεί µεγαλοπαραβάτες και
µεγαλοοφειλέτες εταιρειών εισηγµένων στο χρηµατιστήριο και
µε τεράστιο τζίρο, την ώρα που εξαιρεί από τη ρύθµιση πολίτες
µε πολύ χαµηλότερα εισοδήµατα.

Θα σταθώ ειδικότερα στο άρθρο 19.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Είναι δυνατόν να µην φωνασκούν κάποιοι συνάδελφοι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε τον κ. Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Να κρατήσετε τη διαδικασία,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µιλήσατε επί

είκοσι δύο λεπτά για µία διάταξη µε την οποία χειροτερεύετε και
κάνετε ακόµα πιο αντιδηµοκρατική µία απαράδεκτη διάταξη δι-
κτατορίας για την πολιτική επίταξη. ∆εν υπάρχει ούτε µία ευρω-
παϊκή χώρα που να έχει ένα τέτοιο καθεστώς.

Αν έφερνε µια τέτοια ρύθµιση η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας -που είναι και πιο κοντά στα µέτρα της, λέω εγώ, ιδεο-
λογικά και πολιτικά- πιστεύει κανείς σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι ο
κ. Καστανίδης και όσοι θα την ψηφίσουν, θα την ψήφιζαν; Θα
ανέβαιναν στα κεραµίδια και θα έλεγαν περισσότερα από όσα
λέω εγώ και όσοι αντιτίθενται. Κακά τα ψέµατα! Καθαρές κου-
βέντες!

Εµείς δεν επενδύουµε στην αναµπουµπούλα. ∆ιαφωνούµε µε
ακραίες ενέργειες µικρής µερίδας µεταφορέων. Όµως, λέµε ότι
την αναµπουµπούλα την επιτείνουν απαράδεκτες ρυθµίσεις,
όπως αυτές που εισάγετε. Παίζεται ένα παιχνίδι επικίνδυνο.

Ο Φώτης Κουβέλης µε µία εξαιρετική οµιλία αποδόµησε και
πολιτικά και νοµικά και συνταγµατικά αυτή τη διάτρητη διάταξη
η οποία είναι επικίνδυνη και το έκανε, παρ’ ότι είπε: «Επί της
αρχής εγώ το νοµοσχέδιο το υπερψήφισα». Και σ’ αυτό το ση-
µείο έχουµε διαφορά.

Κακά τα ψέµατα, αυτή η ρύθµιση είναι αντίθετη µε τις παρα-
δόσεις σας, χειροτερεύει µια διάταξη φασίζουσα της δικτατο-
ρίας και ανοίγει επικίνδυνους δρόµους. Αν δεν θέλετε να την
αποσύρετε, ελπίζω να υπάρξουν φωνές συνείδησης που θα την
καταψηφίσουν. Εµείς θα αρνηθούµε να συµπράξουµε και στην
υπερψήφιση αυτής της διάταξης, όπως κάναµε και εχθές στην
επιτροπή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Πρωτόπαπα, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, επειδή πολλές φορές διετυπώθη η παρατήρηση ότι

δέκα νοµοσχέδια εισήχθησαν µε τη µορφή του κατεπείγοντος
κατά την τρέχουσα περίοδο, θέλω να σας ενηµερώσω ότι είναι
πέντε τον αριθµό στο σύνολο των ογδόντα νοµοσχεδίων που συ-
ζητήθηκαν από Οκτώβριο σε Οκτώβριο. Παρακαλώ, λοιπόν, είναι
το πέµπτο.

∆εν αποφασίζει ο Πρόεδρος της Βουλής. Αποφασίζει η Κοινο-
βουλευτική Επιτροπή µετά από πρόταση της Κυβερνήσεως. Αυτά
διά την αποκατάστασιν των πραγµάτων εις την αληθή εικόνα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Πρωτόπαπας έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα τηρήσω τον
χρόνο µου και παρακαλώ να µε διακόψετε, αν τον υπερβώ.

Το πρώτο ζήτηµα, λοιπόν, είναι ότι από ορισµένες πλευρές -
από δύο, συγκεκριµένα- βρήκαµε τη µόδα να κάνουµε επίκληση
στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ.

Οι Βουλευτές, λοιπόν, του ΠΑΣΟΚ ξέρουν πολύ καλύτερα τι
πρέπει αν κάνουν και ξέρουν πού θα πουν τη γνώµη τους, πού θα
διεκδικήσουν τροποποιήσεις για να γίνει επί το ορθότερον κά-
ποιο νοµοσχέδιο και πώς θα δώσουν στην κρίσιµη ώρα την ψήφο
τους, προκειµένου να πάει αυτή η χώρα µπροστά και δεν έχουν
ανάγκη από µαθήµατα ούτε από χώρους που έχουν τρία και τέσ-
σερα ψηφοδέλτια στις εκλογές για την Τοπική Αυτοδιοίκηση στην
Αττική ούτε από χώρους που διαγράφουν µε το παραµικρό Ευ-
ρωβουλευτή τους, επειδή τόλµησε να πει ότι δεν γίνεται να µει-
ωθεί το έλλειµµα στο 11% σε ένα χρόνο. Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο είναι ότι θα έπρεπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Κεφαλογιάννης να έχει
διαβάσει τα πρακτικά της χθεσινής συζήτησης στην επιτροπή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Τα διάβασε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆ιότι αν είχε διαβάσει ο κ. Κεφα-

λογιάννης τα Πρακτικά, θα είχε δει ότι η διάταξη η οποία αφορά
τα τιµολόγια στα οποία αναφέρθηκε, δεν αναιρεί το ποινικό
µέρος σε καµµία περίπτωση. ∆εν αθωώνεται, λοιπόν, κανείς και
δεν έχει να αποκρυβεί τίποτα.

Αν το είχατε διαβάσει, κύριε Κεφαλογιάννη, θα ξέρατε ότι ει-
δικά µε το ποινικό µέρος δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα και δεν
αναιρείται από τη σχετική διαδικασία την οποία προβλέπει το νο-
µοσχέδιο.

Τρίτον και κυριότερον: Ακούστηκε περί «κατάπτυστου» στην
Αίθουσα. Χθες ακούστηκε και η λέξη «ντροπή». Εκτιµώ ότι αν
είναι κάτι κατάπτυστο και είναι ντροπή, αυτό είναι η πολιτική δι-
γλωσσία και η πολιτική υποκρισία, η οποία εκπέµφθηκε από ορι-
σµένες πλευρές στην Αίθουσα. Και αυτή είναι που υπονοµεύει
και την αξιοπιστία και το κύρος -παρακαλώ, κύριε Ιωαννίδη- του
πολιτικού µας συστήµατος.

Συγκεκριµένα, από τη µια το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης θέλει το άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων και µας
είπε ότι θέλει και το άνοιγµα για τους επαγγελµατίες των φορ-
τηγών. Την ίδια ώρα που θέλει το άνοιγµα στα λόγια, στην πράξη
θέλει να εκµεταλλευτεί τις κινητοποιήσεις, προκειµένου να χαϊ-
δέψει αυτιά και να προσκοµίσει κοµµατικά οφέλη. Αδιαφορεί,
όµως, για τις συνέπειες στην κοινωνία αυτών των κινητοποιή-
σεων. Αδιαφορεί για την επιχείρηση που κλείνει. Αδιαφορεί για τα
προϊόντα που δεν φτάνουν στις αγορές. Αδιαφορεί για τον κίν-
δυνο για τη δηµόσια υγεία.

Και δεύτερον, µας λέει ότι δεν υπάρχει κράτος, ότι δεν µπο-
ρούµε να προστατεύσουµε τους πολίτες. Ο αρµόδιος τοµεάρ-
χης είπε στην αρχή ότι δεν µπορούµε να εφαρµόσουµε την
επίταξη. Όταν, όµως, δείχνουµε ότι είµαστε αποφασισµένοι, ότι
υπάρχει πολιτεία και ότι πρέπει να τηρούνται οι υποχρεώσεις
όλων έναντι των πολιτών και να προστατεύεται η κοινωνία, τότε
έρχονται οι ίδιοι και λένε «µη φέρνετε την τροπολογία, δεν την
ψηφίζουµε ή ότι είναι το άλφα ή το βήτα».

Λοιπόν: Καθαρές κουβέντες. ∆εν µπορεί να είσαι και µε το
ληστή και µε το χωροφύλακα. ∆εν µπορεί να το παίζεις σε δύο
ταµπλό και δεν µπορεί να αποδεικνύεις ότι δεν έχεις να πεις τί-
ποτα άλλο στους πολίτες παρά µόνο µια έξαρση ανευθυνότητας
και λαϊκισµού.

Εµείς προτιµούµε αντί την ανευθυνότητα την υπευθυνότητα,
εµείς προτιµούµε αντί το λαϊκισµό την προστασία της κοινωνίας
και µε αυτή την έννοια, αναλαµβάνουµε την ευθύνη µας απένα-
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ντι στους πολίτες, αναλαµβάνουµε την ευθύνη απέναντι στην κοι-
νωνία που αγωνιά. ∆εν θέλουµε να κλαίµε σε ανέργους. Θέλουµε
να έχουν τη δουλειά τους και να υπάρχουν οι πρώτες ύλες στα
εργοστάσια. ∆εν θέλουµε να σαπίζουν τα προϊόντα για να κλαίµε
και να ζητάµε αποζηµιώσεις. Θέλουµε να φτάνουν τα προϊόντα,
στις αγορές. ∆εν θέλουµε να λέµε ότι υπάρχει κίνδυνος για τη
δηµόσια υγεία. Θέλουµε να προστατεύουµε τη δηµόσια υγεία και
έτσι ψηφίζουµε και στηρίζουµε το σχετικό άρθρο 19, το οποίο
έφερε η Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επι-
τρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Κεφαλο-
γιάννη, έχετε το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν θα έπαιρνα το λόγο,
αλλά δεν θα µπορέσω να πάω στο σπίτι µου το βράδυ.

Για να αποδείξω, λοιπόν, ότι δεν είµαι αδιάβαστος και να ξε-
καθαριστεί και αυτό το θέµα στη Βουλή, θα σας διαβάσω, κύριε
Πρόεδρε, το άρθρο 12. Στο άρθρο 12 έκανε µια προσθήκη ο κύ-
ριος Υπουργός η οποία αφορά στον επιτηδευµατία φυσικό ή νο-
µικό πρόσωπο που έχει λάβει µη νόµιµα στοιχεία, δηλαδή,
πλαστά και εικονικά τιµολόγια. Όµως, σε αυτόν που έχει εκδώσει
δεν έκανε καµµία τροπολογία. Αυτός, λοιπόν, που έχει εκδώσει
είναι ο παραβάτης. Αυτόν τον παραβάτη νοµιµοποιεί το άρθρο
12.

Άρα, εγώ καλά διάβασα τα Πρακτικά, καλά άκουσα την απά-
ντηση του Υπουργού στο Τµήµα.

Το άρθρο 11, στο οποίο δεν αναφέρθηκε ο αξιότιµος Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ουσιαστικά αναφέρει
αυτό που σας είπα, ότι εκκρεµείς υποθέσεις για τις οποίες, µε
βάση την πρωτόδικη απόφαση, απορρίπτεται εν λόγω ή εν µέρει
η προσφυγή και αυτές περαιώνονται. Άρα, δηλαδή και δικαστική
απόφαση έχουµε και περαιώνεται αυτός ο οποίος εγκαλείται και
έχει πρωτόδικη απορριπτική απόφαση. Γι’ αυτό σας είπα να ξα-
νασκεφθείτε τι θα ψηφίσετε. ∆εν µπορούµε εµείς να σας επιβά-
λαµε τι θα ψηφίσετε ή τι θα καταψηφίσετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ακόµα και εσείς να το ψη-
φίσετε, η συνείδησή σας θα σας λέει ότι εδώ έχουµε να κάνουµε
µε ένα νοµοσχέδιο που προσβάλλει το Σύνταγµα, τον Κανονισµό
της Βουλής την κοινή λογική και τους ανθρώπους στους οποί-
ους επιτίθεστε µε σφοδρότητα ως Κυβέρνηση χωρίς κανένα
λόγο, ενώ θα µπορούσατε πολύ εύκολα να δώσετε µια λύση, µε
αυτό που είπε ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Κα-
κλαµάνης, δίνοντας ένα χρόνο παράτασης στα φορτηγά και δί-
νοντας και µια µίνιµουµ αξία 35% στις άδειες…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν είπα για παράταση.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είπατε µόνο για την αξία.

Κρατώ, λοιπόν, µόνο το κοµµάτι για την αξία που είπε ο κ. Κα-
κλαµάνης, στο οποίο και εµείς συµφωνούµε απολύτως και έτσι
λύνεται το θέµα και προσθέτουµε και το θέµα δύο χρόνων ακόµη
στην παράταση του χρόνου µεταβίβασης στην ελεύθερη αγορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Κακλαµάνης διευ-
κρίνισε ότι δεν ζήτησε παράταση.

Το λέω, γιατί ίσως δεν ακουστήκατε στην απάντησή σας, κύριε
Πρόεδρε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τώρα να σεβαστούν το νόµο
όλοι. Dura lex, sed lex! Νόµος είναι και πρέπει όλοι να τον σεβό-
µαστε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα σεβαστούµε τους νό-
µους.

Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης για λίγο,
για δύο λεπτά έχει το λόγο.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Υπάρχουν και Βουλευτές, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τελειώνουµε. Υποµονή
δύο λεπτά. Παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα να κάνω δύο παρατηρήσεις.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ. Ζητάει ο

Πρόεδρος του ΛΑΟΣ δύο λεπτά. Σας παρακαλώ πολύ!
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Εµείς σας παρακαλούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Έχουν κανένα ραντεβού, δηλαδή; Γιατί

διαµαρτύρονται; Για όνοµα του Θεού!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Υπάρχει και Κανονισµός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ο Νέστωρ του Κοινοβουλίου πριν από λίγο
έκλεισε την οµιλία του µε τη φράση ότι έχουν…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο Νέστωρ ήταν ένας παλιόγε-
ρος πενήντα ετών, που προφήτευε και κανείς δεν τον άκουγε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ο έφηβος εις το κέφιν κ. Κακλαµάνης είπε,
ολοκληρώνοντας την οµιλία του, ότι οι επιφυλάξεις της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ είναι πιο έντονες από τις δικές
µας. Αντιλαµβάνεται κανείς ποιες επιφυλάξεις υπάρχουν, όταν
εµείς διατυπώνουµε έναν στέρεο λόγο για αυτό το οποίο σήµερα
έρχεται.

Άκουσα και µε εξαιρετική προσοχή και τον κ. Χρήστο Πρωτό-
παπα.

Οµολογώ, κύριε συνάδελφε, ότι άλλα άκουγα, όταν ήσασταν
στην ΓΣΕΕ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα σας το εξηγήσω άλλη φορά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Άλλα πράγµατα.
Και επί τη ευκαιρία, µια και θυµηθήκαµε τη ΓΣΕΕ, µου κάνει

εντύπωση η παντελής απουσία της ΓΣΕΕ και της Α∆Ε∆Υ από τα
δρώµενα. Μεγαλύτερη επιτυχία το ΠΑΣΟΚ δεν θα µπορούσε να
έχει απ’ αυτή τη σύνταξη της ΓΣΕΕ και της Α∆Ε∆Υ πίσω από όλα
αυτά που συµβαίνουν. Και µπράβο σας που το κατορθώσατε! Φα-
ντάζοµαι για άλλη µια φορά ότι αν όλα αυτά που σήµερα κάνετε
εσείς, τα έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, θα είχαν φύγει τα πεζοδρό-
µια! Αυτό το λέω ως µια παρατήρηση, για να καταγράφεται.

Θα ήθελα, επίσης, να συγχαρώ την Κοινοβουλευτική Οµάδας
της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί σήµερα έδειξε αρετές τις οποίες
δεν έδειχνε για τόσο καιρό. Φαίνεται ότι έρχεστε στον καλό
δρόµο και σας συγχαίρουµε γι’ αυτό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Πρόεδρε.
Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαι-

ωµάτων κ. Χαράλαµπος Καστανίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. Θα είµαι σύντοµος.

Όσα είχα να πω στην πρωτολογία µου, τα είπα και δεν νοµίζω
ότι χρειάζεται να επανέλθω, προκειµένου να µην ταλαιπωρήσω
κάποιους.

Η διαφωνία µου µε όσα είπε ο κ. Παυλόπουλος σχετικά µε την
εφαρµογή του Κανονισµού της Βουλής παραµένει.

Σε ό,τι αφορά τα οικονοµικά θέµατα που περιλαµβάνονται στο
υπό συζήτηση νοµοσχέδιο για την περαίωση, θα απαντήσει ο αρ-
µόδιος Υπουργός των Οικονοµικών.

Επίσης, σέβοµαι απολύτως τους εκφράζοντες διαφωνία Βου-
λευτές, σε όποια πτέρυγα και αν ανήκουν, ακόµα και όταν ανή-
κουν στην κυβερνώσα πλευρά. Τη διαφωνία τους αυτή, την
εννοώ ως απόλυτη συµβολή στη διαµόρφωση διατάξεων που
είναι καλύτερες από ό,τι πριν κατατεθεί ή συζητηθεί το νοµο-
σχέδιο.

Συνεπώς, νοµίζω ότι όλοι µας µ’ αυτό το πνεύµα πρέπει να σκε-
φτόµαστε για τους συναδέλφους µας, ανεξαρτήτως κοµµατικής
εντάξεως, που µπορεί να διαφωνούν µε προτεινόµενες ρυθµί-
σεις. Όµως, δεν σηµαίνει ότι το δικαίωµα της διαφωνίας οδηγεί
πάντοτε στην καταψήφιση µιας διάταξης ούτε είναι, έναντι οιου-
δήποτε εκτεθειµένος αυτός που ψηφίζει, παρ’ ότι προηγουµένως
εξέφρασε διαφωνία ή επιφύλαξη.

Θέλω, επίσης, να επισηµάνω σε όσα ανέφερε προηγουµένως
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ο φίλος µου κ. Κεφαλογιάννης, ότι το άρθρο 19 δεν αφορά τους
όρους της επίταξης, αλλά όσα ακολουθούν την επίταξη, τις ποι-
νικές και διοικητικές συνέπειες. Άρα, δεν ήταν χρήσιµο από την
άποψη της συµβολής σας στο διάλογο να αναφερθείτε σε νοµο-
θετική πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ που αφορά τον τρόπο και τους
λόγους για τους οποίους γίνεται η επίταξη. Ό,τι υποστηρίξαµε
τότε, ισχύει και σήµερα. Επαναλαµβάνω ότι η πρόταση νόµου
αφορούσε όχι το πώς θα συµπεριφερθεί η ελληνική πολιτεία µετά
την επίταξη, αλλά τους λόγους για τους οποίους γίνεται η επί-
ταξη. Ισχύουν όλα όσα έχουµε πει µέχρι τώρα.

Τονίζω, λοιπόν, ότι το άρθρο 19 αφορά τις ποινικές και διοικη-
τικές συνέπειες, αφού επεβλήθη το καθεστώς της επίταξης.

Τέλος δε, δεν έχω καταλάβει µέχρι στιγµής γιατί µια χωρίς
αξιολόγηση διατύπωση που αφορούσε το πεπαλαιωµένο των δια-
τάξεων και ανατρέχουν στη δικτατορία, µετατράπηκε σε κάτι για
το οποίο πρέπει να εγκληθώ. ∆εν το έχω καταλάβει. ∆εν υπήρξε
καµµία αξιολογική κρίση. Αφορά την αναδροµή στο χρόνο, κατά
τον οποίο ψηφίστηκαν αυτές τις διατάξεις.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι όλοι όσοι υπηρετούν στο Κοινο-
βούλιο είναι γνωστοί για το δηµοκρατικό τους ήθος, όπως όλοι
µπορούν να αναγνωρίζουν την πολιτική ιστορία, ακόµα και γε-
νεές πίσω, των συναδέλφων τους µε συγκεκριµένη συµβολή στην
πολιτική ζωή του τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο Υφυπουργός των Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς έχει

το λόγο για τέσσερα λεπτά, για να ολοκληρώσουµε τη διαδικα-
σία.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα µιλούσα εάν δεν ήταν ένα αίτηµα από όλες τις πλευρές

προκειµένου να δοθούν απαντήσεις στα ερωτήµατα που έχουν
τεθεί. Προφανώς δεν θα αναφερθώ στο άρθρο 19, γιατί έχει κα-
λυφθεί επαρκώς από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, αλλά θα προ-
χωρήσω στα υπόλοιπα.

Είπαν πολλοί συνάδελφοι ότι µε τη διαδικασία της περαίωσης
επιβραβεύουµε τη φοροδιαφυγή. Θα µου επιτρέψετε να πω, αγα-
πητοί συνάδελφοι, ότι επιβράβευση της φοροδιαφυγής αποτε-
λεί η διαιώνιση της σηµερινής κατάστασης, του σηµερινού
φαύλου. Και υπάρχει φαύλος κύκλος, το ξέρετε πάρα πολύ καλά.

Ε, εµείς αυτόν τον φαύλο κύκλο θέλουµε να αλλάξουµε και θα
τον αλλάξουµε! ∆εν υποστέλλουµε, µε αυτό το νοµοσχέδιο, τη
σηµαία της φορολογικής δικαιοσύνης. ∆ιαµορφώνουµε τους
όρους και τις προϋποθέσεις, προκειµένου να υπάρξει πραγµα-
τική φορολογική δικαιοσύνη. Και αυτό το κάνουµε, όπως πολύ
σωστά είπε ο Πρόεδρος κ. Κακλαµάνης, αρχής γενοµένης από
την ψήφιση του ν. 3842 και τη θέση του σε ισχύ από 1.1.2011.

Με αυτόν τον νόµο επέρχονται µια σειρά από πολύ µεγάλες
αλλαγές σε ό,τι αφορά όχι µόνο στον τρόπο υποβολής της δή-
λωσης, αλλά και στον τρόπο ελέγχου των δηλώσεων. Εάν σή-
µερα έχουµε δυόµισι εκατοµµύρια ανέλεγκτες υποθέσεις, αυτό
δεν είναι τυχαίο, σχετίζεται µε το πώς λειτουργεί συνολικότερα
το σύστηµα.

Ε, λοιπόν, τι προβλέπεται από τον ν. 3842; Προβλέπεται ότι ο
έλεγχος θα είναι δειγµατοληπτικός, θα γίνεται µε καθορισµό
δείγµατος µέσω ανάλυσης κινδύνου και κριτηρίων, οι δε δηλώ-
σεις, που θα γίνουν και οι οποίες θα είναι έξω από το δείγµα ελέγ-
χου, θα θεωρούνται ειλικρινείς και δεν θα υπάρχει διαδικασία
προκειµένου να υπάρξει έλεγχος ξανά και όλα αυτά τα γνωστά
που συµβαίνουν µε τις διαπραγµατεύσεις και τις συναλλαγές.
Και θα είναι ειλικρινείς, γιατί θα ξέρει ο φορολογούµενος ότι αν
δεν κάνει ειλικρινή φορολογική δήλωση, θα υπάρχει η δαµό-
κλειος σπάθη του νόµου, θα υπάρχουν οι ποινές που ψηφίζουµε
εδώ και οι υπόλοιπες που µπαίνουν στο νοµοσχέδιο του κ. Κα-
στανίδη.

Το δεύτερο που θέλω να πω αφορά στα ζητήµατα που συνδέ-
ονται µε την υποβολή των δηλώσεων. Ένας συνάδελφος ρώτησε
γιατί δεν δίνουµε τη δυνατότητα η υποβολή των δηλώσεων, για
όσους δεν έκαναν δήλωση, να γίνει µέχρι 31 Οκτωβρίου.

Η επιλογή της 31.8.2010 έγινε σε ανύποπτο χρόνο. ∆εν είχε
γίνει τότε καµµία συζήτηση για την περαίωση. Εάν δώσουµε τη
δυνατότητα να υποβάλουν δηλώσεις µέχρι και τις 31.10.2010,
είναι πολύ πιθανόν να έχουµε µηδενικές δηλώσεις, να πάνε δη-
λαδή κάποιοι και να υποβάλουν δήλωση µε µηδενικό εισόδηµα.
Υπάρχουν βέβαια και τεχνικοί λόγοι, γιατί δεν προλαβαίνουµε
από το ΚΕΠΥΟ σε σχέση µε το ζήτηµα αυτό.

Τέθηκαν ζητήµατα σχετικά µε τον συµψηφισµό. Θέλω να ξε-
καθαρίσω ότι εάν ο φορολογούµενος έχει εκκαθαρισµένες ή λη-
ξιπρόθεσµες απαιτήσεις από επιστροφή φόρου, αυτές τις
απαιτήσεις µπορεί να τις συµψηφίσει µε απαιτήσεις του δηµο-
σίου, επίσης από φόρους. ∆εν µπορεί να συµψηφίζει µε φόρους
άλλες απαιτήσεις που έχει, γιατί ο συµψηφισµός προϋποθέτει
οµοειδείς απαιτήσεις.

Έγινε µια κριτική σχετικά µε το ποσοστό που έχουµε βάλει για
τους βενζινοπώλες. Όπως γνωρίζετε, το ποσοστό για όλους είναι
2%. Για τους βενζινοπώλες έχουµε βάλει 7%. Είναι πολύ λιγό-
τερο. Γίνεται για πολύ συγκεκριµένους λόγους.

Όµως, το ίδιο ποσοστό, κύριε Καράογλου, είχατε βάλει και
εσείς στην τελευταία περαίωση που κάνατε! ∆εν καταλαβαίνω,
λοιπόν, τι άλλαξε από τότε µέχρι σήµερα!

Σχετικά µε τα Γραφεία Γενικού Τουρισµού, που είπατε, µειώ-
σαµε το ποσοστό, αναγνωρίζοντας τα προβλήµατα που υπάρ-
χουν εκεί, από 2% που είναι για όλους, σε 1%.

Σχετικά µε το άρθρο 12, παράγραφος 6, που αφορά τους λή-
πτες εικονικών τιµολογίων και όχι τους εκδότες πλαστών τιµο-
λογίων, λέµε «ελάτε µόνοι σας ως λήπτες να µας πείτε ποια
τιµολόγια είναι πλαστά, ποια έχετε, ποια είναι τα εικονικά σας»,
είτε λήπτες είτε εκδότες. Και εδώ καθορίζεται το ανώτατο πο-
σοστό φόρου το οποίο θα µπορούσε να υπάρξει, δηλαδή 55%
για τις ανώνυµες επιχειρήσεις και 40% για όλες τις υπόλοιπες.

Ζητάµε, λοιπόν, να πληρώσουν το φόρο. Εάν έχει κινηθεί ποι-
νική διαδικασία, αυτή η ποινική διαδικασία δεν σταµατάει. Εγώ
ρωτώ, λοιπόν, το εξής: Με ποια λογική θα εξαιρέσουµε από µια
τέτοια πρόσκληση τις επιχειρήσεις µε τζίρο πάνω από 20 εκα-
τοµµύρια, όπως ετέθη από ορισµένες πλευρές;

Και το λέω αυτό γιατί αν µία εταιρεία µε τζίρο κάτω από 20
εκατοµµύρια και µία άλλη εταιρεία µε τζίρο πάνω από 20 εκα-
τοµµύρια λάβουν πλαστά στοιχεία από τον ίδιο εκδότη, υπάρχει
στοιχειώδης νοµική ή έστω πολιτική εξήγηση που να δικαιολογεί
τη διαφορετική ρύθµιση, την οποία θα κάνουµε; Με ποιο σκε-
πτικό, δηλαδή, θα βάλεις τους µεν και θα αποκλείσεις τους δε;

Το κρίσιµο, όµως, και χρήσιµο ερώτηµα δεν είναι για το πάνω
από 20 ή το κάτω από 20 εκατοµµύρια σ’ αυτήν την περίπτωση.
Το κρίσιµο ερώτηµα είναι, γιατί ειδική περαίωση για τα πλαστά
και εικονικά φορολογικά στοιχεία ως προς τους λήπτες ή και εκ-
δότες για τα εικονικά; Και η απάντηση είναι, γιατί πρώτον είναι χι-
λιάδες. Αυτή τη στιγµή η αγορά έχει πληµµυρίσει και αυτά τα
χιλιάδες εικονικά που κυκλοφορούν είναι πεδία εκβιασµών, είναι
πεδία διαφθοράς, είναι πεδία εκµαυλισµού συνολικότερα. Αν
συλληφθούν µετά από σήµερα θα οδηγούνται, µε βάση αυτά που
ψηφίζουµε, στον εισαγγελέα και οι ποινές θα είναι δρακόντειες.
Οι συνέπειες, µε βάση αυτά που ψηφίζουµε, είναι εξοντωτικές.

Θέλουµε λοιπόν να βάλουµε µία διαχωριστική γραµµή σ’ αυτήν
την κατάσταση, η οποία έχει φουσκώσει και δεν πάει άλλο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε σε δύο λεπτά θα ολοκληρώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ, πα-

ρακαλώ να ολοκληρώσετε το συντοµότερο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ολο-

κληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχοµαι στο άρθρο 11 σχετικά µε το θέµα των δικαστικών εκ-

κρεµοτήτων. ∆εν είναι δυνατόν να εξαιρεθούν από τις ρυθµίσεις
για την περαίωση των δικαστικών εκκρεµοτήτων, οι επιχειρήσεις
µε τζίρο πάνω από 20 εκατοµµύρια. Αυτό δεν είναι συνταγµατικά
ανεκτό. ∆εν το κάνουµε εµείς επειδή το θέλουµε. ∆εν µπορεί να
κάνουµε διάκριση σ’ αυτές τις περιπτώσεις που όπως είπαµε
έχουν πάει στα φορολογικά δικαστήρια και δεν έχουν τελεσιδι-
κήσει.

Θέλω να σας ενηµερώσω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι στα δι-
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καστήρια σήµερα βρίσκονται επτακόσιες περίπου µεγάλες επι-
χειρήσεις µε τζίρο πάνω από 20 εκατοµµύρια. ∆εν είναι ούτε µία
ούτε δύο, είναι επτακόσιες επιχειρήσεις. Βρίσκονται συνολικά
εκατόν πενήντα χιλιάδες υποθέσεις µε επίδικο αντικείµενο
φόρων και προστίµων από 20 µέχρι 30 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ο
χρόνος που κρατάνε οι υποθέσεις αυτές για να τελεσιδικήσουν
στα δικαστήρια είναι από οχτώ µέχρι δώδεκα χρόνια.

Το δηµόσιο, λοιπόν, το 70% αυτών των υποθέσεων το χάνει
και όσες κερδίζει µετά από οχτώ µέχρι δώδεκα χρόνια δεν υπάρ-
χει τίποτα από τις επιχειρήσεις προκειµένου να εισπράξουµε.

Φθάσαµε λοιπόν στο σηµείο, αγαπητοί συνάδελφοι, η προ-
σφυγή στα φορολογικά δικαστήρια µε τον τρόπο που γίνεται να
είναι δίοδος φοροδιαφυγής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, κύριε Υφυπουργέ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ για την ανοχή.

Ερωτήθηκα επίσης γιατί υπάρχει µία διαφορετικότητα σε ό,τι
αφορά το ελάχιστο ποσό για τους ελεύθερους επαγγελµατίες
από τη µία πλευρά και για τις επιχειρήσεις από την άλλη. Υπάρ-
χει διαφορά γιατί το ποσοστό κέρδους στους ελεύθερους επαγ-
γελµατίες που δεν µπορούµε…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι χρήσιµα αυτά κύριε Πρό-
εδρε, να τα ακούσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι χρήσιµα, κύριε
Πρόεδρε, αλλά υπάρχει κόπωση. Και υπάρχει και ανάγκη να προ-
λάβουν τα αεροπλάνα τους.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι
διαφορετικό και δυστυχώς το µηχανογραφικό σύστηµα δεν µας
επιτρέπει να αποτυπώσουµε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ ησυχία, ολο-

κληρώνει ο κύριος Υφυπουργός.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εγώ

θέλω να ολοκληρώσω, να σας ευχαριστήσω και να πω, επειδή
άκουσα από κάποια συγκεκριµένη πλευρά να µας δίνει µαθήµατα
δηµοκρατίας, ότι εµείς τη δηµοκρατία την έχουµε βιώσει και την
έχουµε θεµελιώσει. Μαθήµατα, τουλάχιστον απ’ αυτήν την
πλευρά, δεν δεχόµαστε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, για το θέµα
της αξίας και του ποσοστού της απόσβεσης έχετε άποψη, έχετε
θέση; Κάτι είχατε πει στην επιτροπή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, ευχαρι-
στούµε.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,
έχετε το λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Θα ήθελα
να δηλώσω ότι ψηφίζουµε «ΟΧΙ» στο άρθρο 4 και στο άρθρο 12
και αρνούµαστε να συµµετάσχουµε στη διαδικασία για το άρθρο
19.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, η δή-
λωση σας θα καταγραφεί στα Πρακτικά, αλλά θέλω να σας πω
ότι ψηφίζουµε µε «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 20 του νοµοσχε-
δίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κατάργηση
φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών, διατά-
ξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις» και θα γίνει η ψήφιση τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν υποβληθεί δύο αιτήσεις

διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των άρθρων 4, 12 και
19 του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών. Μία αίτηση
από Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας και µία δεύτερη αίτηση
από Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Το κείµενο
της αίτησης ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών της Νέας ∆η-
µοκρατίας έχει ως εξής:

«ΑΙΤΗΣΗ ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ
Οι υπογράφοντες βουλευτές της Ν.∆. µε την αίτηση αυτή ζη-

τούµε την διεξαγωγή ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των άρθρων
4, 12 και 19 του συζητούµενου νοµοσχεδίου «Εκούσια κατάρ-
γηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών,
διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις».

Αθήνα, 30/9/2010
Καράογλου Θεόδωρος
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ
Παυλόπουλος Προκόπιος
Βλάχος Γεώργιος
∆αβάκης Αθανάσιος
Ντινόπουλος Αργύριος
Μπούρας Αθανάσιος
Λέγκας Νικόλαος
Τασούλας Κώστας»
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-

τηση της ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρ-
χει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή
της.

Ο κ. Θεόδωρος Καράογλου. Παρών.
Ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης. Παρών.
Ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος. Παρών.
Ο κ. Γεώργιος Βλάχος. Παρών.
Ο κ. Αθανάσιος ∆αβάκης. Παρών.
Ο κ. Αργύρης Ντινόπουλος. Παρών
Ο κ. Αθανάσιος Μπούρας. Παρών.
Ο κ. Νικόλαος Λέγκας. Παρών.
Ο κ. Κωνσταντίνος Τασούλας. Παρών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από

τον Κανονισµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το κείµενο της αίτησης ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει ως εξής:

«ΑΙΤΗΣΗ ΓΙΑ ∆ΙΕΞΑΓΩΓΗ ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ
Αθήνα, 30 Σεπτεµβρίου 2010

Οι υπογράφοντες Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού αιτούµεθα τη διενέργεια ονοµαστικής ψηφοφορίας επί
των άρθρων 4, 12 και επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 229
και ειδικό 29 (όπως ενσωµατώθηκε στο Σ/Ν ως άρθρο 19) του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κατάρ-
γηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών,
διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις».

Οι Βουλευτές
Καρατζαφέρης Γεώργιος
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος
Ανατολάκης Γεώργιος
Πολατίδης Ηλίας
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος»
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Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-
τηση και αυτής της ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστω-
θεί αν υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για
την υποβολή της.

Ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης. Παρών.
Ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης. Παρών.
Ο κ. Γεώργιος Ανατολάκης. Παρών.
Ο κ. Ηλίας Πολατίδης. Παρών.
Ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος. Παρών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από

τον Κανονισµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για (10) δέκα λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί των άρθρων 4, 12 και 19
του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κα-
τάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων
χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδια-
φυγής και άλλες διατάξεις».

Θα συµπτύξουµε τις τρεις προβλεπόµενες από τον Κανονισµό
ονοµαστικές ψηφοφορίες για τα άρθρα 4, 12 και 19, για τα οποία
έχει ζητηθεί ονοµαστική ψηφοφορία, σε µία.

Συµφωνεί το Τµήµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Τµήµα συνεφώνησε

οµοφώνως.
Οι αποδεχόµενοι τα άρθρα λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι τα άρθρα λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Καλούνται επί του καταλόγου ο κ. Ιωάννης Βλατής από το

ΠΑΣΟΚ και ο κ. Νικόλαος Λέγκας από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Υπάρχει συνάδελφος, ο
οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.

Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυ-
ρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων
και την εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Για τα άρθρα 4 και 12 ψήφισαν συνολικά ενενήντα εννέα Βου-
λευτές.

Υπέρ των άρθρων 4 και 12, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν πενήντα
τρεις Βουλευτές.

Κατά των άρθρων 4 και 12 δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν σαράντα
έξι Βουλευτές.

Για το άρθρο 19 ψήφισαν συνολικά ενενήντα έξι Βουλευτές.
Υπέρ του άρθρου 19, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν πενήντα τρεις

Βουλευτές.
Κατά του άρθρου 19, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν σαράντα τρεις

Βουλευτές, σύµφωνα µε τα παρακάτω πρωτόκολλα ονοµαστικής
ψηφοφορίας:

«Ονοµαστική ψηφοφορία επί των άρθρων 4, 12

Γ’ ΣΥΝΘΕΣΗ
(Από 14 Σεπτεµβρίου έως και 1 Οκτωβρίου 2010)

ΝΑΙ ΟΧΙ
Από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα
Τόγιας Βασίλειος +
Αµοιρίδης Ιωάννης +
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Τσιαούση Ελένη +

Βαρδίκος Πυθαγόρας +
Βλατής Ιωάννης +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Γιαννακά Σοφία +

Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
∆ριβελέγκας Ιωάννης +
Ζωίδης Νικόλαος +
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Θεοχάρη Μαρία +
Κακλαµάνης Απόστολος +
Καρτάλης Κωνσταντίνος +
Καρύδης ∆ηµήτριος +
Καρχιµάκης Μιχαήλ +
Κουρουµπλής Παναγιώτης +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Λαφαζάνης Αργύριος +
Λιάνης Γεώργιος +
Μαγκούφης Χρήστος +
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Μάντατζη Τσετίν +
Μανωλάκης Άγγελος +
Μαργέλης Σπυροπάνος +
Μόσιαλος Ηλίας +
Μπατζελή Αικατερίνη +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +
Νασιώκας Έκτορας +
Οικονόµου Παντελής +
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +
Περλεπέ - Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Πρωτόπαπας Χρήστος +
Ρενταρή – Τέντε Όλγα +
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Σκραφνάκη Μαρία +
Τζελέπης Μιχαήλ +
Τσόκλη Μαρία-Γλυκερία (Μάγια) +
Τσόνογλου – Βυλλιώτη Βασιλική +
Τσούρας Αθανάσιος +
Τσώνης Νικόλαος +
Φαρµάκη-Γκέκη Αικατερίνη +
Φλωρίδης Γεώργιος +
Χάιδος Χρήστος +
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +

Από τη Νέα ∆ηµοκρατία
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Βλάχος Γεώργιος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +
∆αβάκης Αθανάσιος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Κοντός Αλέξανδρος +
Λέγκας Νικόλαος +
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Νεράντζης Αναστάσιος +
Ντινόπουλος Αργύριος +
Παπαθανασίου Ιωάννης +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Πιπιλή Φωτεινή +
Ράπτη Ελένη +
Σιούφας ∆ηµήτριος +
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Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Στυλιανίδης Ευριπίδης +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +
Καράογλου Θεόδωρος +
Τραγάκης Ιωάννης +
Χαλκίδης Μιχαήλ +
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Χατζηγάκης Σωτήριος +

Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
Τζέκης Άγγελος +
Μανωλάκου ∆ιαµάντω +
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος +
Σκοπελίτης Σταύρος +
Νικολαΐδου Βέρα +
Χαλβατζής Σπυρίδων +
Σκυλλάκος Αντώνιος +

Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
Καρατζαφέρης Γεώργιος +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +
Ανατολάκης Γεώργιος +
Πολατίδης Ηλίας +
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

Από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς
Τσίπρας Αλέξης +
Μουλόπουλος Βασίλειος +
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος +

Από τους Ανεξάρτητους
Κουβέλης Φώτιος +
Μπακογιάννη Θεοδώρα -
Σακοράφα Σοφία +

Για τα άρθρα 4 και 12
ΨΗΦΙΣΑΝ 99
«ΝΑΙ» 53
«ΟΧΙ» 46
ΑΠΟΝΤΕΣ 1
Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΨΗΦΟΛΕΚΤΕΣ»

«Ονοµαστική ψηφοφορία επί του άρθρου 19

Γ’ ΣΥΝΘΕΣΗ
(Από 14 Σεπτεµβρίου έως και 1 Οκτωβρίου 2010)

ΝΑΙ ΟΧΙ
Από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα
Τόγιας Βασίλειος +
Αµοιρίδης Ιωάννης +
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Τσιαούση Ελένη +
Βαρδίκος Πυθαγόρας +
Βλατής Ιωάννης +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Γιαννακά Σοφία +
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
∆ριβελέγκας Ιωάννης +
Ζωίδης Νικόλαος +
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Θεοχάρη Μαρία +
Κακλαµάνης Απόστολος +
Καρτάλης Κωνσταντίνος +
Καρύδης ∆ηµήτριος +
Καρχιµάκης Μιχαήλ +
Κουρουµπλής Παναγιώτης +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +

Λαφαζάνης Αργύριος +
Λιάνης Γεώργιος +
Μαγκούφης Χρήστος +
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Μάντατζη Τσετίν +
Μανωλάκης Άγγελος +
Μαργέλης Σπυροπάνος +
Μόσιαλος Ηλίας +
Μπατζελή Αικατερίνη +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +
Νασιώκας Έκτορας +
Οικονόµου Παντελής +
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +
Περλεπέ - Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Πρωτόπαπας Χρήστος +
Ρενταρή – Τέντε Όλγα +
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Σκραφνάκη Μαρία +
Τζελέπης Μιχαήλ +
Τσόκλη Μαρία-Γλυκερία (Μάγια) +
Τσόνογλου – Βυλλιώτη Βασιλική +
Τσούρας Αθανάσιος +
Τσώνης Νικόλαος +
Φαρµάκη-Γκέκη Αικατερίνη +
Φλωρίδης Γεώργιος +
Χάιδος Χρήστος +
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +

Από τη Νέα ∆ηµοκρατία
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Βλάχος Γεώργιος +
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +
∆αβάκης Αθανάσιος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Κοντός Αλέξανδρος +
Λέγκας Νικόλαος +
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Νεράντζης Αναστάσιος +
Ντινόπουλος Αργύριος +
Παπαθανασίου Ιωάννης +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Πιπιλή Φωτεινή +
Ράπτη Ελένη +
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Στυλιανίδης Ευριπίδης +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +
Καράογλου Θεόδωρος +
Τραγάκης Ιωάννης +
Χαλκίδης Μιχαήλ +
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Χατζηγάκης Σωτήριος +

Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
Τζέκης Άγγελος +
Μανωλάκου ∆ιαµάντω +
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος +
Σκοπελίτης Σταύρος +
Νικολαΐδου Βέρα +
Χαλβατζής Σπυρίδων +
Σκυλλάκος Αντώνιος +
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Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
Καρατζαφέρης Γεώργιος +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +
Ανατολάκης Γεώργιος +
Πολατίδης Ηλίας +
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

Από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς
Τσίπρας Αλέξης -
Μουλόπουλος Βασίλειος -
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος -

Από τους Ανεξάρτητους
Κουβέλης Φώτιος +
Μπακογιάννη Θεοδώρα -
Σακοράφα Σοφία +

Για το άρθρο 19
ΨΗΦΙΣΑΝ 99
«ΝΑΙ» 53
«ΟΧΙ» 43
ΑΠΟΝΤΕΣ 1
Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΨΗΦΟΛΕΚΤΕΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς: Το άρθρο 4
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Το άρθρο 12 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό, κατά πλειοψηφία.

Το άρθρο 19 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Τώρα προχωρούµε στην ψηφοφορία των υπόλοιπων άρθρων

του νοµοσχεδίου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο έγινε

13 δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών «Εκού-

σια κατάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων
χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδια-
φυγής και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των
άρθρων κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
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Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκού-
σια κατάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων
χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδια-
φυγής και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε
µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:

«Εκούσια κατάργηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση λη-
πρόθεσµων χρεών, διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία
της φοροδιαφυγής και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΕΚΟΥΣΙΑ ΚΑΤΑΡΓΗΣΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΩΝ ∆ΙΑΦΟΡΩΝ

Άρθρο 1
Εισαγωγή

Με τις διατάξεις του Κεφαλαίου A’ του νόµου αυτού καθορί-
ζεται προαιρετικός ειδικός τρόπος επίλυσης των φορολογικών
διαφορών που προκύπτουν από τις εκκρεµείς φορολογικές υπο-
θέσεις, µε σκοπό την κατάργησή τους.

Άρθρο 2
Βασικές έννοιες

Για την εφαρµογή των διατάξεων του Κεφαλαίου αυτού οι πα-
ρακάτω όροι νοούνται ως εξής:

1. Ελεγµένη και ανέλεγκτη υπόθεση: Ελεγµένη θεωρείται η υπό-
θεση που έχει ελεγχθεί µε τακτικό έλεγχο και έχουν εκδοθεί οι
σχετικές καταλογιστικές πράξεις και ανέλεγκτη αυτή που δεν
έχει ελεγχθεί µε τακτικό έλεγχο.

2. ∆ηλωθέντα ακαθάριστα έσοδα: Θεωρούνται αυτά που προ-
κύπτουν από τα κύρια έντυπα των δηλώσεων φορολογίας εισο-
δήµατος που έχουν υποβληθεί, µετά την αφαίρεση: α) των
εσόδων από συµµετοχές σε άλλες επιχειρήσεις και β) των εσό-
δων από µισθώµατα ακινήτων για όλους τους υπόχρεους, µε
εξαίρεση τα νοµικά πρόσωπα του άρθρου 101 του Κώδικα Φο-
ρολογίας Εισοδήµατος (Κ.Φ.Ε., ν. 2238/1994, ΦΕΚ 151 Α’) .

3. Αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη: Είναι το ποσό που προκύ-
πτει αναµφισβήτητα από δελτίο πληροφοριών ή λοιπά στοιχεία ή
έγγραφα ή από απόφαση επιβολής προστίµου του Κώδικα Βι-
βλίων και Στοιχείων (Κ.Β.Σ.) και αφορά:

α) την απόκρυψη ποσού εσόδων ή αγορών ή δαπανών από πα-
ράλειψη έκδοσης ή λήψης φορολογικού στοιχείου ή β) την από-
κρυψη ποσού εσόδων ή αγορών ή δαπανών από έκδοση ή λήψη
ανακριβούς ως προς την αξία φορολογικού στοιχείου ή γ) την
καθαρή αξία ληφθέντος φορολογικού στοιχείου, εικονικού ως
προς το πρόσωπο του αντισυµβαλλόµενου ή δ) την καθαρή αξία
εκδοθέντος εικονικού φορολογικού στοιχείου ή ληφθέντος φο-
ρολογικού στοιχείου εικονικού ως προς τη συναλλαγή ή φορο-
λογικού στοιχείου που έχει νοθευθεί. Σε περίπτωση µερικώς
εικονικού φορολογικού στοιχείου ως αξία λαµβάνεται η αξία της
εικονικότητας.

4. Παράβαση Κ.Β.Σ. ή άλλο επιβαρυντικό στοιχείο που επαυ-
ξάνει το φόρο είναι παράβαση που συνίσταται σε:

α) µη τήρηση ή µη διαφύλαξη οποιουδήποτε θεωρηµένου Βι-
βλίου Κ.Β.Σ., είτε βασικού είτε πρόσθετου,

β) µη επίδειξη των θεωρηµένων Βιβλίων σε έλεγχο,
γ) ανακριβή τήρηση Βιβλίων ως προς τα έσοδα ή µη καταχώ-

ρηση εσόδων,
δ) ανακριβή τήρηση Βιβλίων ως προς τις αγορές και τις δα-

πάνες ή µη καταχώρηση αγορών και δαπανών,
ε) ανακριβή τήρηση πρόσθετων Βιβλίων ή σε µη καταχώρηση

δεδοµένων που επηρεάζουν τα έσοδα ή τις αγορές ή τις δαπά-
νες,
στ) τήρηση Βιβλίων κατώτερης της προβλεπόµενης από τον

Κ.Β.Σ. κατηγορίας,
ζ) ανακρίβεια απογραφής ως προς την ποσότητα ή την αξία,
η) έκδοση αθεώρητου στοιχείου Κ.Β.Σ. µη καταχωρηµένου στα

Βιβλία,
θ) µη διαφύλαξη εκδοθέντος ή ληφθέντος φορολογικού στοι-

χείου,
ι) καταχώρηση στα Βιβλία ανύπαρκτων αγορών ή δαπανών,

ια) έκδοση ή σήµανση στοιχείου από µη νόµιµο φορολογικό µη-
χανισµό που δεν καταχωρήθηκε στα Βιβλία,
ιβ) µη αναγραφή του είδους των αγαθών,
ιγ) µη σύνταξη Απογραφής ή Ισολογισµού,
ιδ) µη έκδοση ή έκδοση ανακριβούς στοιχείου που προβλέπε-

ται από τον Κ.Β.Σ. ή υπουργική απόφαση χωρίς να προσδιορίζε-
ται η αξία,

ιε) µη λήψη ή λήψη ανακριβούς στοιχείου που προβλέπεται
από τον Κ.Β.Σ. ή υπουργική απόφαση χωρίς να προσδιορίζεται η
αξία,

ιστ) µη έκδοση ή µη λήψη ή σε έκδοση ή λήψη ανακριβούς
στοιχείου, η οποία προκύπτει αναµφισβήτητα από δελτίο πλη-
ροφοριών ή άλλο στοιχείο ή έγγραφο, χωρίς να προσδιορίζεται
η αξία,

ιζ) έκδοση ή λήψη εικονικού φορολογικού στοιχείου ή νόθευση
τέτοιου στοιχείου, η οποία προκύπτει αναµφισβήτητα από δελτίο
πληροφοριών ή άλλο στοιχείο ή έγγραφο, χωρίς να προσδιορί-
ζεται η αξία.

Άρθρο 3
Υποθέσεις που υπάγονται στις ρυθµίσεις

1. Στο πεδίο εφαρµογής των ρυθµίσεων του παρόντος Κεφα-
λαίου υπάγονται οι εκκρεµείς υποθέσεις φορολογίας εισοδήµα-
τος και λοιπών φορολογικών αντικειµένων επιτηδευµατιών, οι
οποίες αφορούν διαχειριστικές περιόδους που έκλεισαν µέχρι
και τις 31.12.2009.

2. Για την υπαγωγή στις ρυθµίσεις, ως εκκρεµείς υποθέσεις
νοούνται εκείνες που µέχρι την ηµεροµηνία έναρξης ισχύος του
νόµου:

α) δεν έχει αρχίσει ο έλεγχος ή έχει αρχίσει και δεν έχει περα-
τωθεί,

β) έχει εκδοθεί φύλλο ελέγχου ή πράξη αποτελεσµάτων, αλλά
δεν έχει οριστικοποιηθεί,

γ) εκκρεµούν στα διοικητικά δικαστήρια µετά από άσκηση
εµπρόθεσµης προσφυγής ή έφεσης και δεν έχουν συζητηθεί στο
ακροατήριο του δευτεροβάθµιου δικαστηρίου. Ως εκκρεµείς θε-
ωρούνται και οι υποθέσεις για τις οποίες έχει εκδοθεί οριστική
απόφαση του πρωτοβάθµιου δικαστηρίου και δεν έχει παρέλθει
η προθεσµία άσκησης έφεσης για κάποιον από τους διαδίκους,

δ) έχουν ήδη ελεγχθεί και:
αα) έχουν εκδοθεί συµπληρωµατικά φύλλα ελέγχου ή πράξεις

προσδιορισµού αποτελεσµάτων ή φόρου προστιθέµενης αξίας
(Φ.Π.Α.) ή λοιπές εν γένει τέτοιες πράξεις, που είτε δεν έχουν
οριστικοποιηθεί είτε εκκρεµούν στα διοικητικά δικαστήρια και δεν
έχουν συζητηθεί στο ακροατήριο του δευτεροβάθµιου δικαστη-
ρίου, ή

ββ) έχουν εκδοθεί, µέχρι την 31.8.2010, αποφάσεις επιβολής
προστίµου Κ.Β.Σ. που είτε δεν έχουν οριστικοποιηθεί είτε εκκρε-
µούν στα διοικητικά δικαστήρια και αφορούν συµπληρωµατικά
στοιχεία µε βάση τα οποία δεν έχει διενεργηθεί ακόµη έλεγχος
στις λοιπές φορολογίες.

Άρθρο 4
Υποθέσεις που εξαιρούνται από τις ρυθµίσεις

1. Από τις υποθέσεις του προηγούµενου άρθρου εξαιρούνται:
α) οι υποθέσεις για τις οποίες δεν έχει υποβληθεί µέχρι

31.8.2010 εµπρόθεσµη ή εκπρόθεσµη αρχική δήλωση φόρου ει-
σοδήµατος για κάποια από τις ανέλεγκτες χρήσεις, καθώς και οι
επόµενες αυτής,

β) οι αγρότες του ειδικού καθεστώτος του άρθρου 41 του Κώ-
δικα Φ.Π.Α. (ν. 2859/2000, ΦΕΚ 248 Α’),

γ) οι υποθέσεις για τις οποίες έχουν υποβληθεί συµπληρωµα-
τικές δηλώσεις σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 2 του
άρθρου 6 του ν. 2753/1999 (ΦΕΚ 249 Α’), µε εξαίρεση τις προη-
γούµενες ή επόµενες χρήσεις αυτών για τις οποίες υποβλήθη-
καν οι συµπληρωµατικές δηλώσεις,

δ) από κάθε υπόθεση, η ανέλεγκτη χρήση στην οποία τα δη-
λωθέντα ακαθάριστα έσοδα είναι µεγαλύτερα του ποσού των εί-
κοσι εκατοµµυρίων (20.000.000) ευρώ ή του αντίστοιχου ποσού
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σε δραχµές και όλες οι επόµενες αυτής χρήσεις,
ε) οι υποθέσεις φορολογίας πλοίων, ακίνητης περιουσίας, µε-

γάλης ακίνητης περιουσίας, µεταβίβασης ακινήτων και κληρονο-
µιών, δωρεών, προικών και γονικών παροχών, ενιαίου τέλους
ακινήτων, ειδικού φόρου επί των ακινήτων, φόρου αυτόµατου
υπερτιµήµατος και τέλους συναλλαγής,
στ) οι υποθέσεις των επιχειρήσεων που είναι εισηγµένες στο

Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών,
ζ) οι υποθέσεις των επιχειρήσεων για τον έλεγχο των οποίων

έχουν συγκροτηθεί Ειδικά Συνεργεία Ελέγχου του άρθρου 39 του
ν. 1914/1990 (ΦΕΚ 178 Α’), καθώς και οι υποθέσεις των νοµικών
προσώπων της παραγράφου 2 του άρθρου 101 του Κ.Φ.Ε. (ν.
2238/1994),

η) από κάθε υπόθεση η ανέλεγκτη χρήση για την οποία υφί-
σταται παράβαση Κ.Β.Σ. για έκδοση πλαστού φορολογικού στοι-
χείου ή προκύπτει αναµφισβήτητα από δελτίο πληροφοριών ή
από άλλα στοιχεία ή έγγραφα η έκδοση τέτοιου στοιχείου και
όλες οι επόµενες αυτής χρήσεις,

θ) οι υποθέσεις επιτηδευµατιών φυσικών προσώπων τα οποία,
µε βάση τα στοιχεία του περιουσιολογίου έτους 2008, υπόκεινται
σε φορολόγηση για την ακίνητη περιουσία (Κεφάλαιο ∆’του ν.
3842/2010, ΦΕΚ 58 Α’).

2. Οι εξαιρέσεις των περιπτώσεων δ’ και στ’της προηγούµενης
παραγράφου δεν ισχύουν για την εφαρµογή των διατάξεων του
άρθρου 11 και της παραγράφου 6 του άρθρου 12.

Άρθρο 5
Προϋποθέσεις και αποτελέσµατα υπαγωγής

των υποθέσεων στις ρυθµίσεις

1. Η κατά τις διατάξεις του παρόντος Κεφαλαίου κατάργηση
των εκκρεµών υποθέσεων φορολογίας εισοδήµατος και λοιπών
φορολογικών αντικειµένων γίνεται µε τους όρους και τις προϋ-
ποθέσεις των επόµενων παραγράφων.

2. Περαιώνεται υποχρεωτικά η πρώτη κατά σειρά ανέλεγκτη
και οι συνεχόµενες µε αυτή ανέλεγκτες υποθέσεις που υπάγο-
νται στη ρύθµιση.

3. Επιτρέπεται η περαίωση ορισµένων, µόνο, από τις ανέλε-
γκτες υποθέσεις που υπάγονται στη ρύθµιση, µε την επιφύλαξη
των διατάξεων της προηγούµενης παραγράφου.

4. Με την περαίωση των ανέλεγκτων υποθέσεων φόρου εισο-
δήµατος και λοιπών φορολογικών αντικειµένων µπορεί να πε-
ραιώνονται τα εκκρεµή προσωρινά φύλλα ελέγχου ή πράξεις,
καθώς και οι εκκρεµείς αποφάσεις επιβολής προστίµου που αφο-
ρούν τις υποθέσεις αυτές, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στα άρθρα
6, 7 και 8.

5. Ο επιτηδευµατίας, για την περαίωση των ανέλεγκτων υπο-
θέσεών του, αποδέχεται την καταβολή της συνολικής οφειλής
που προκύπτει από το Εκκαθαριστικό Σηµείωµα του άρθρου 9,
χωρίς να συµψηφίζεται ή να εκπίπτεται ο φόρος που βεβαιώθηκε
µε βάση τις οικείες δηλώσεις που υποβλήθηκαν.

6. Για τις ελεγµένες υποθέσεις που υπάγονται στις ρυθµίσεις
του παρόντος Κεφαλαίου, η περαίωση διενεργείται για καθεµία
εκκρεµή καταλογιστική πράξη ξεχωριστά και για όποια καταλο-
γιστική πράξη επιθυµεί ο φορολογούµενος, ανεξαρτήτως φορο-
λογικού αντικειµένου και διαχειριστικής περιόδου που αυτή
αφορά.

7. Τα χρηµατικά ποσά που καταβάλλονται στο ∆ηµόσιο, κατ’
εφαρµογή των ρυθµίσεων του παρόντος Κεφαλαίου, δεν αναζη-
τούνται, ούτε συµψηφίζονται, µε την επιφύλαξη των διατάξεων
της παραγράφου 4 του άρθρου 9.

Άρθρο 6
Περαίωση ανέλεγκτων υποθέσεων

φορολογίας εισοδήµατος

1. Η περαίωση καθεµιάς ανέλεγκτης υπόθεσης φορολογίας ει-
σοδήµατος πραγµατοποιείται µε την καταβολή φόρου επιπλέον
εκείνου που τυχόν βεβαιώθηκε µε βάση τη δήλωση φορολογίας
εισοδήµατος που υποβλήθηκε.

2. Για τον υπολογισµό του φόρου τα δηλωθέντα ακαθάριστα

έσοδα πολλαπλασιάζονται µε συντελεστή δύο τοις εκατό (2%)
για όλα τα επαγγέλµατα, µε εξαίρεση αυτά που αφορούν δρα-
στηριότητες µε Κωδικούς Αριθµούς ∆ραστηριότητας (Κ.Α.∆.), οι
οποίοι αντιστοιχούν στους παρακάτω Κωδικούς Αριθµούς των
Μοναδικών Συντελεστών Καθαρού Κέρδους, για τα οποία τα δη-
λωθέντα ακαθάριστα έσοδα πολλαπλασιάζονται ως εξής:

α) µε συντελεστή επτά τοις χιλίοις (7‰):
Κ.Α. 4214: έµπορος (πρατήριο) βενζίνης και πετρελαίου
Κ.Α. 4214 α: έµπορος (πρατήριο) πετρελαίου θέρµανσης

(εκτός του Κ.Α. 4235)
Κ.Α. 5402: πρατήριο χονδρικής πωλήσεως προϊόντων καπνο-

βιοµηχανίας
Κ.Α. 5402: έµπορος προϊόντων καπνοβιοµηχανίας χονδρικώς,
β) µε συντελεστή δώδεκα τοις χιλίοις (12‰):
Κ.Α. 4235: έµπορος πετρελαίου θέρµανσης (διανοµή κατ’

οίκον)
Κ.Α. 4235: έµπορος - µεταπωλητής πετρελαίου θέρµανσης

(εκτός του Κ.Α. 4214 α),
γ) µε συντελεστή ένα τοις εκατό (1%):
Κ.Α. 8301: πρακτορείο τουρισµού και ταξιδίων (προµήθεια από

πωλήσεις εισιτηρίων)
Κ.Α. 8301 α: πρακτορείο τουρισµού και ταξιδίων (προµήθειες

από πώληση αεροπορικών εισιτηρίων µέσω τρίτων ή προς ναυ-
τιλιακές επιχειρήσεις)

Κ.Α. 8302: πρακτορείο τουρισµού και ταξιδίων (έσοδα από ορ-
γάνωση τουρισµού εσωτερικού ή εξωτερικού)

Κ.Α. 8303: πρακτορείο τουρισµού και ταξιδίων (προµήθειες
από οργανωµένο τουρισµό από το εξωτερικό).

3. Το ποσό που προκύπτει σύµφωνα µε την προηγούµενη πα-
ράγραφο πολλαπλασιάζεται µε συντελεστή προοδευτικότητας
ανάλογα µε τα δηλωθέντα ακαθάριστα έσοδα ως εξής:

Ακαθάριστα έσοδα Συντελεστής
προοδευτικότητας

έως και 150.000 ευρώ 1
Από 150.001 ευρώ έως και 300.000 ευρώ 1,05
Από 300.001 ευρώ έως και 600.000 ευρώ 1,10
Από 600.001 ευρώ έως και 1.200.000 ευρώ 1,15
Από 1.200.001 ευρώ έως και 3.000.000 ευρώ 1,20
Από 3.000.001 ευρώ έως και 6.000.000 ευρώ 1,25
Από 6.000.001 ευρώ και άνω 1,30

4. Στο τελικό ποσό που προκύπτει από τους ως άνω υπολογι-
σµούς επιβάλλεται φόρος µε συντελεστή είκοσι τοις εκατό
(20%), εκτός από τις Α.Ε. και Ε.Π.Ε. για τις οποίες επιβάλλεται
φόρος µε συντελεστή είκοσι πέντε τοις εκατό (25%).

5. Το ποσό του φόρου της προηγούµενης παραγράφου προ-
σαυξάνεται αν υπάρχουν παραβάσεις ή επιβαρυντικά στοιχεία
της παραγράφου 4 του άρθρου 2 ως εξής:

α) Για παραβάσεις των περιπτώσεων α’ έως και ιγ’, κατά είκοσι
τοις εκατό (20%).

β) Για παραβάσεις των περιπτώσεων ιδ’ και ιε’, κατά σαράντα
τοις εκατό (40%).

γ) Για την περίπτωση ιστ’, κατά σαράντα τοις εκατό (40%).
δ) Για την περίπτωση ιζ’, κατά εξήντα τοις εκατό (60%).
6. Αν υπάρχει αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη, για τον υπολο-

γισµό του ποσού του φόρου, το ποσό της αποκρυβείσας φορο-
λογητέας ύλης πολλαπλασιάζεται µε συντελεστή δεκαπέντε τοις
εκατό (15%), το ποσό που προκύπτει προστίθεται στο ποσό που
προκύπτει από τον πολλαπλασιασµό των δηλωθέντων ακαθάρι-
στων εσόδων µε το συντελεστή της παραγράφου 2, περαιτέρω
το άθροισµα που προκύπτει πολλαπλασιάζεται µε τον οικείο συ-
ντελεστή προοδευτικότητας της παραγράφου 3, µε την επιφύ-
λαξη όσων ορίζονται στην παράγραφο 8 και επί του γινοµένου
επιβάλλεται φόρος µε τον οικείο συντελεστή της παραγράφου
4. Ο φόρος που προκύπτει προσαυξάνεται ως εξής:

α) Αν υπάρχει αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη των περιπτώ-
σεων α’, β’και γ’της παραγράφου 3 του άρθρου 2, κατά σαράντα
τοις εκατό (40%).
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β) Αν υπάρχει αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη της περίπτω-
σης δ’ της παραγράφου 3 του άρθρου 2, κατά εξήντα τοις εκατό
(60%).

7. Για την εφαρµογή της προηγούµενης παραγράφου καθώς
και της παραγράφου 5 περιπτώσεις α’και β’, λαµβάνονται υπόψη
οι παραβάσεις του Κ.Β.Σ. οι οποίες:

α) έχουν οριστικοποιηθεί ή
β) εκκρεµούν για διοικητική επίλυση της διαφοράς στη ∆.Ο.Υ.

ή άλλη ελεγκτική αρχή ή για εκδίκαση στα διοικητικά δικαστή-
ρια.

8. Αν υπάρχει αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη η οποία αφορά
απόκρυψη εσόδων, το ποσό της απόκρυψης προστίθεται στα δη-
λωθέντα ακαθάριστα έσοδα προκειµένου να προσδιορισθεί ο οι-
κείος συντελεστής προοδευτικότητας και να εφαρµοστούν τα
οριζόµενα στην παράγραφο 6.

9. Αν υπάρχει αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη και παραβάσεις
Κ.Β.Σ. ή λοιπά επιβαρυντικά στοιχεία που επαυξάνουν το φόρο,
για την προσαύξηση του φόρου ισχύουν τα µεγαλύτερα ποσο-
στά προσαύξησης κατά τα οριζόµενα στις παραγράφους 5 και
6, ανάλογα µε την περίπτωση.

10. Αν για κάποια από τις ανέλεγκτες χρήσεις δεν έχει υπο-
βληθεί εκκαθαριστική δήλωση Φ.Π.Α., το ποσό του φόρου που
προκύπτει κατά τις προηγούµενες παραγράφους, ανάλογα µε
την περίπτωση, προσαυξάνεται κατά δέκα τοις εκατό (10%). Το
ποσό που προκύπτει από την προσαύξηση αυτή δεν µπορεί να
είναι κατώτερο από διακόσια (200) ευρώ και προστίθεται στο
φόρο που προκύπτει κατά τις προηγούµενες παραγράφους ή
στο ελάχιστο ποσό φόρου όπως ορίζεται στην επόµενη παρά-
γραφο.

11. Αν από τον υπολογισµό του φόρου κατά τις προηγούµε-
νες παραγράφους δεν προκύπτει φόρος ή προκύπτει:

α) Ποσό µικρότερο από τριακόσια (300) ευρώ, προκειµένου
για µη υπόχρεο ή επιτηδευµατία που δεν τήρησε Βιβλία ή τήρησε
Βιβλία πρώτης κατηγορίας του Κ.Β.Σ., το ποσό του φόρου ορί-
ζεται στα τριακόσια (300) ευρώ.

β) Ποσό µικρότερο από πεντακόσια (500) ευρώ, προκειµένου
για επιτηδευµατία που τήρησε Βιβλία δεύτερης κατηγορίας του
Κ.Β.Σ., το ποσό του φόρου ορίζεται στα πεντακόσια (500) ευρώ.
Εφόσον πρόκειται για ελεύθερους επαγγελµατίες τα αντίστοιχα
ποσά φόρου ορίζονται σε επτακόσια (700) ευρώ.

γ) Ποσό µικρότερο από επτακόσια (700) ευρώ, προκειµένου
για επιτηδευµατία που τήρησε Βιβλία τρίτης κατηγορίας του
Κ.Β.Σ., το ποσό του φόρου ορίζεται στα επτακόσια (700) ευρώ.
Εφόσον πρόκειται για ελεύθερους επαγγελµατίες τα αντίστοιχα
ποσά φόρου ορίζονται σε χίλια (1.000) ευρώ.

12. Ζηµιά που προκύπτει από τη δήλωση φορολογίας εισοδή-
µατος της τελευταίας περαιούµενης χρήσης δεν µεταφέρεται για
συµψηφισµό µε τα θετικά εισοδήµατα των επόµενων χρήσεων
σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις, εφόσον η χρήση αυτή ή
κάποια από τις τέσσερις (4) προηγούµενες χρήσεις βαρύνεται
µε παράβαση Κ.Β.Σ. ή άλλο επιβαρυντικό στοιχείο που επαυξά-
νει το φόρο ή µε αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη.

13. Προσωρινό φύλλο ελέγχου ή προσωρινή πράξη προσδιο-
ρισµού του φόρου που εκκρεµεί στη ∆.Ο.Υ. ή άλλη ελεγκτική
αρχή ή ενώπιον των διοικητικών δικαστηρίων κατά τα οριζόµενα
στο άρθρο 3 παράγραφος 2 περ. γ’, και αφορά τις περαιούµενες
ανέλεγκτες υποθέσεις, περαιώνεται µε ανάλογη εφαρµογή όσων
ορίζονται στο άρθρο 11.

Άρθρο 7
Περαίωση ανέλεγκτων υποθέσεων λοιπών

φορολογικών αντικειµένων

1. Η περαίωση καθεµιάς ανέλεγκτης υπόθεσης φορολογίας ει-
σοδήµατος συνεπάγεται αυτοδίκαια και την περαίωση ως ειλι-
κρινών των ανέλεγκτων υποθέσεων των λοιπών φορολογικών
αντικειµένων, µε την επιφύλαξη των οριζόµενων στις επόµενες
παραγράφους.

2. Για την περαίωση κάθε ανέλεγκτης υπόθεσης Φ.Π.Α.:
α) Αν για κάποια από τις ανέλεγκτες χρήσεις υπάρχει απο-

κρυβείσα φορολογητέα ύλη, επί του ποσού της αποκρυβείσας

φορολογητέας ύλης υπολογίζεται Φ.Π.Α. µε συντελεστή δεκα-
πέντε τοις εκατό (15%) και το προκύπτον ποσό προσαυξάνεται
κατά τριάντα τοις εκατό (30%).

β) Αν για κάποια από τις ανέλεγκτες χρήσεις προκύπτει αναµ-
φισβήτητα η λήψη πλαστού φορολογικού στοιχείου από δελτίο
πληροφοριών ή άλλο στοιχείο ή έγγραφο, επί του ποσού της κα-
θαρής αξίας του πλαστού στοιχείου υπολογίζεται Φ.Π.Α. µε συ-
ντελεστή δεκαπέντε τοις εκατό (15%).

γ) Το πιστωτικό υπόλοιπο που προκύπτει από την εκκαθαρι-
στική δήλωση Φ.Π.Α. της τελευταίας περαιούµενης χρήσης, το
οποίο έχει µεταφερθεί στην επόµενη ανέλεγκτη χρήση, συνεχίζει
να υπόκειται σε προσωρινό έλεγχο ως προς τις φορολογικές ή
διαχειριστικές περιόδους στις οποίες γεννήθηκε ή από τις οποίες
προέρχεται, εφόσον υπερβαίνει το ποσό των πέντε χιλιάδων
(5.000) ευρώ και δεν συντρέχει περίπτωση εφαρµογής της επό-
µενης περίπτωσης δ’.

δ) Το πιστωτικό υπόλοιπο που προκύπτει από την εκκαθαρι-
στική δήλωση Φ.Π.Α. της τελευταίας περαιούµενης χρήσης προ-
σαυξάνει το ποσό της οφειλής όπως αυτή προκύπτει µε βάση
την περαίωση της χρήσης αυτής, εφόσον η εν λόγω χρήση ή
έστω µία από τις τέσσερις (4) προηγούµενες χρήσεις βαρύνεται
µε παράβαση Κ.Β.Σ. ή άλλο επιβαρυντικό στοιχείο που επαυξά-
νει το φόρο ή µε αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη. Ειδικά στις πε-
ριπτώσεις που το πιστωτικό υπόλοιπο που προκύπτει δηλώθηκε
προς επιστροφή, η επιστροφή δεν διενεργείται και αν αυτή έχει
ήδη διενεργηθεί κατά ένα µέρος ή στο σύνολό της, το σχετικό
ποσό αποδίδεται από τον υπόχρεο στο ∆ηµόσιο µε έκτακτη δή-
λωση, χωρίς κυρώσεις, εντός µηνός από την ηµεροµηνία κατα-
βολής του ποσού της παραγράφου 3 του άρθρου 9. Αν το ποσό
αυτό δεν αποδοθεί µέσα στην προθεσµία αυτή εφαρµόζονται οι
γενικές διατάξεις.

3. Εκκρεµείς προσωρινές καταλογιστικές πράξεις επιβολής
του φόρου, τέλους ή εισφοράς ή πράξεις επιβολής προστίµου
που εκκρεµούν στη ∆.Ο.Υ. ή άλλη ελεγκτική αρχή ή ενώπιον των
διοικητικών δικαστηρίων, κατά τα οριζόµενα στο άρθρο 3 παρά-
γραφος 2 περ. γ’, και αφορούν τις περαιούµενες ανέλεγκτες υπο-
θέσεις, περαιώνονται µε ανάλογη εφαρµογή όσων ορίζονται στο
άρθρο 11.

4. Αν διαπιστώνεται η µη υποβολή των σχετικών δηλώσεων ή
υπάρχουν στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. κάθε είδους επιβαρυντικά στοι-
χεία, διενεργείται έλεγχος µε βάση τις κείµενες διατάξεις, µε
εξαίρεση τις µη υποβληθείσες εκκαθαριστικές δηλώσεις Φ.Π.Α.,
για τις οποίες έχουν εφαρµογή οι διατάξεις της παραγράφου 10
του άρθρου 6.

Άρθρο 8
Περαίωση παραβάσεων του Κ.Β.Σ.

Αποφάσεις επιβολής προστίµου του Κ.Β.Σ. που εκκρεµούν στις
∆.Ο.Υ. ή λοιπές ελεγκτικές αρχές ή ενώπιον των διοικητικών δι-
καστηρίων, κατά τα οριζόµενα στο άρθρο 3 παράγραφος 2 περ.
γ’, και αφορούν τις περαιούµενες ανέλεγκτες υποθέσεις, περαι-
ώνονται µε ανάλογη εφαρµογή όσων ορίζονται στο άρθρο 11.

Άρθρο 9
∆ιαδικασία περαίωσης

1. Για την πραγµατοποίηση της περαίωσης των ανέλεγκτων
υποθέσεων η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων
(Γ.Γ.Π.Σ.) του Υπουργείου Οικονοµικών εκδίδει Εκκαθαριστικό
Σηµείωµα για τις ανέλεγκτες υποθέσεις που υπάγονται στις ρυθ-
µίσεις του παρόντος Κεφαλαίου, µε βάση τα δεδοµένα που είναι
καταχωρηµένα στα κεντρικά υπολογιστικά συστήµατά της κατά
την ηµεροµηνία που ορίζεται στην υπουργική απόφαση που εκ-
δίδεται κατ’ εξουσιοδότηση του άρθρου 13. Το Εκκαθαριστικό
Σηµείωµα για καθεµία υπόθεση περιέχει τουλάχιστον τα εξής
στοιχεία:

α) την αρµόδια για την κατά οικονοµικό έτος ∆.Ο.Υ. φορολο-
γίας εισοδήµατος του επιτηδευµατία και τον κωδικό αυτής,

β) τα ανέλεγκτα οικονοµικά έτη,
γ) τη νοµική µορφή του επιτηδευµατία και την κατηγορία Βι-
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βλίων Κ.Β.Σ.,
δ) τα δηλωθέντα ακαθάριστα έσοδα,
ε) την τυχόν αποκρυβείσα φορολογητέα ύλη ή την παράβαση

του Κ.Β.Σ. ή το δελτίο πληροφοριών ή τα λοιπά επιβαρυντικά
στοιχεία ή έγγραφα, κατά τα οριζόµενα στις παραγράφους 3 και
4 του άρθρου 2,
στ) το συντελεστή του φόρου περαίωσης,
ζ) το ποσό του φόρου περαίωσης κατά τα οριζόµενα στο

άρθρο 6,
η) το ποσό του Φ.Π.Α. που προκύπτει κατά τα οριζόµενα στο

άρθρο 7,
θ) το σύνολο της οφειλής κατά οικονοµικό έτος και το ποσό

της συνολικής οφειλής,
ι) το ποσό της οφειλής που πρέπει να καταβληθεί σύµφωνα µε

την παράγραφο 3 για να γίνει αποδεκτό το Εκκαθαριστικό Ση-
µείωµα και να υπαχθεί η υπόθεση στις ρυθµίσεις του παρόντος
Κεφαλαίου.

2. Το Εκκαθαριστικό Σηµείωµα αποστέλλεται ταχυδροµικά από
τη Γ.Γ.Π.Σ. στον επιτηδευµατία που αφορά, µε ενηµέρωση της
αρµόδιας για τη φορολογία εισοδήµατος ∆.Ο.Υ..

3. Ο επιτηδευµατίας που επιθυµεί να ρυθµιστούν οι ανέλεγκτες
υποθέσεις του σύµφωνα µε τις διατάξεις του παρόντος Κεφα-
λαίου, υποχρεούται να καταβάλλει το είκοσι τοις εκατό (20%) του
ποσού της συνολικής οφειλής που αναγράφεται στο Εκκαθαρι-
στικό Σηµείωµα, το οποίο δεν µπορεί να είναι κατώτερο από πε-
ντακόσια (500) ευρώ, εκτός αν το ποσό της συνολικής οφειλής
είναι κατώτερο από το ποσό αυτό. Η καταβολή από τον επιτη-
δευµατία του αναφερόµενου στο προηγούµενο εδάφιο ποσού
συνεπάγεται την ανεπιφύλακτη και αµετάκλητη αποδοχή του πε-
ριεχοµένου του Εκκαθαριστικού Σηµειώµατος, καθώς και των
όρων και των προϋποθέσεων που ορίζονται µε τις διατάξεις του
παρόντος Κεφαλαίου για την περαίωση των ανέλεγκτων υποθέ-
σεων, η οποία και επέρχεται µε την εξόφληση της συνολικής
οφειλής που αναγράφεται στο Εκκαθαριστικό Σηµείωµα. Η κατά
το πρώτο εδάφιο καταβολή δεν µπορεί να γίνει µετά την ηµερο-
µηνία που καθορίζεται µε την υπουργική απόφαση που εκδίδεται
κατ’ εξουσιοδότηση του άρθρου 13. Μετά την παρέλευση της
ηµεροµηνίας αυτής δεν επιτρέπεται η υπαγωγή φορολογικών
υποθέσεων στις ρυθµίσεις του παρόντος Κεφαλαίου.

4. Αν µετά την κατά τα ανωτέρω αποδοχή του Εκκαθαριστικού
Σηµειώµατος περιέλθουν σε γνώση του προϊσταµένου της αρ-
µόδιας ∆.Ο.Υ. συµπληρωµατικά στοιχεία σύµφωνα µε τις διατά-
ξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 68 του Κ.Φ.Ε. και της
παραγράφου 3 του άρθρου 49 του Κώδικα Φ.Π.Α., εκδίδεται
βάσει αυτών συµπληρωµατικό Εκκαθαριστικό Σηµείωµα κατά τις
διατάξεις του παρόντος Κεφαλαίου, συµψηφιζοµένου του ποσού
που καταβλήθηκε µε την αποδοχή του αρχικού Εκκαθαριστικού
Σηµειώµατος. Τα οριζόµενα στο προηγούµενο εδάφιο ισχύουν
και για κάθε είδους στοιχεία που υφίστανται ήδη στις αρµόδιες
∆.Ο.Υ. και λοιπές ελεγκτικές αρχές κατά την ηµεροµηνία που ορί-
ζεται µε την υπουργική απόφαση του άρθρου 13 αλλά δεν ήταν
διαθέσιµα στη Γ.Γ.Π.Σ. κατά την ίδια ηµεροµηνία και δεν λήφθη-
καν υπόψη κατά την έκδοση των Εκκαθαριστικών Σηµειωµάτων,
καθώς επίσης και για τα αποτελέσµατα της επεξεργασίας και των
ελέγχων που αφορούν βιβλία και στοιχεία που είχαν κατασχεθεί
ή παραληφθεί, ανάλογα µε την περίπτωση, κατά την ίδια ως άνω
ηµεροµηνία, αλλά δεν είχαν ελεγχθεί.

Άρθρο 10
Τρόπος καταβολής των φόρων

1. Τα υπόλοιπα ποσά φόρου εισοδήµατος και φόρου προστι-
θέµενης αξίας που περιλαµβάνονται στο Ειδικό Εκκαθαριστικό
Σηµείωµα και αφορούν τις ρυθµιζόµενες ανέλεγκτες υποθέσεις
του επιτηδευµατία, καταβάλλονται ως ακολούθως:

α) Όταν το ποσό της αρχικής συνολικής οφειλής είναι µέχρι
πέντε χιλιάδες (5.000) ευρώ, σε έξι (6), κατ’ ανώτατο όριο, ίσες
µηνιαίες δόσεις και χωρίς το ποσό της κάθε δόσης να υπολείπε-
ται των πεντακοσίων (500) ευρώ, µε εξαίρεση την τελευταία
δόση.

β) Όταν το ποσό της αρχικής συνολικής οφειλής είναι πάνω

από πέντε χιλιάδες (5.000) ευρώ και µέχρι δέκα χιλιάδες (10.000)
ευρώ, σε οκτώ (8) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε εξαίρεση την τελευ-
ταία δόση.

γ) Όταν το ποσό της αρχικής συνολικής οφειλής είναι πάνω
από δέκα χιλιάδες (10.000) ευρώ και µέχρι δεκαπέντε χιλιάδες
(15.000) ευρώ, σε δώδεκα (12) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε εξαίρεση
την τελευταία δόση.

δ) Όταν το ποσό της αρχικής συνολικής οφειλής είναι πάνω
από δεκαπέντε χιλιάδες (15.000) ευρώ και µέχρι είκοσι χιλιάδες
(20.000) ευρώ, σε δεκαοκτώ (18) ίσες µηνιαίες δόσεις.

ε) Όταν το ποσό της αρχικής συνολικής οφειλής είναι πάνω
από είκοσι χιλιάδες (20.000) ευρώ, σε είκοσι τέσσερις (24) ίσες
µηνιαίες δόσεις.

2. Η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη
ηµέρα του επόµενου µήνα από εκείνον εντός του οποίου το Εκ-
καθαριστικό Σηµείωµα έγινε αποδεκτό και οι υπόλοιπες µέχρι την
τελευταία εργάσιµη ηµέρα των αντίστοιχων επόµενων µηνών,
χωρίς να απαιτείται σχετική ειδοποίηση του υπόχρεου.

3. Σε περίπτωση που ολόκληρο το οφειλόµενο κατά την πα-
ράγραφο 1 ποσό καταβληθεί µέσα στην προθεσµία καταβολής
της πρώτης δόσης, παρέχεται έκπτωση ποσοστού δέκα τοις
εκατό (10%) επί του ποσού αυτού.

Άρθρο 11
Περαίωση εκκρεµών ελεγµένων υποθέσεων

1. Εκκρεµείς ελεγµένες υποθέσεις οι οποίες δεν έχουν συζη-
τηθεί στο ∆ιοικητικό Πρωτοδικείο, καθώς και εκείνες για τις
οποίες τα φύλλα ελέγχου ή οι πράξεις προσδιορισµού του φόρου
ή οι αποφάσεις επιβολής προστίµου ακυρώθηκαν για τυπικούς
λόγους, περαιώνονται µε διαγραφή των πρόσθετων φόρων και
τον περιορισµό στο 1/5 των κάθε είδους προστίµων.

2. Εκκρεµείς ελεγµένες υποθέσεις για τις οποίες έγινε δεκτή
εν όλω ή εν µέρει η προσφυγή, περαιώνονται µε διαγραφή των
πρόσθετων φόρων και µείωση του κύριου φόρου στο είκοσι
πέντε τοις εκατό (25%) και προκειµένου περί προστίµου, µε πε-
ριορισµό αυτού στο 1/10. Η διαγραφή και η µείωση διενεργείται
στο µέρος του κυρίου φόρου, των πρόσθετων φόρων και του
προστίµου για το οποίο έγινε δεκτή η προσφυγή.

3. Εκκρεµείς ελεγµένες υποθέσεις για τις οποίες µε βάση την
πρωτόδικη απόφαση απορρίπτεται εν όλω ή εν µέρει η προ-
σφυγή, περαιώνονται µε µείωση του πρόσθετου φόρου στο εί-
κοσι τοις εκατό (20%) και του προστίµου στο 1/4. Η µείωση
διενεργείται στο µέρος των πρόσθετων φόρων και του προστί-
µου για το οποίο απορρίφθηκε η προσφυγή.

4. Τα οριζόµενα στις ως άνω παραγράφους 1, 2 και 3 ισχύουν
ανάλογα και για τις υποθέσεις της υποπερίπτωσης αα’ της περί-
πτωσης δ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 3.

5. Οι υποθέσεις της υποπερίπτωσης ββ’ της περίπτωσης δ’
της παραγράφου 2 του άρθρου 3 περαιώνονται µε τον περιορι-
σµό στο εξήντα τοις εκατό (60%) του επιβληθέντος προστίµου
Κ.Β.Σ., εξαντλούµενης κάθε περαιτέρω φορολογικής υποχρέω-
σης για τις υποθέσεις αυτές ως προς τα συµπληρωµατικά στοι-
χεία που αφορά το εν λόγω πρόστιµο.

6. Η περαίωση κατά τις προηγούµενες παραγράφους επέρχε-
ται εφόσον µέσα στην προθεσµία που ορίζεται µε την υπουργική
απόφαση που εκδίδεται κατ’ εξουσιοδότηση του άρθρου 13
επέλθει επίλυση της διαφοράς για κάθε εκκρεµή καταλογιστική
πράξη, στο πλαίσιο σχετικού διοικητικού ή δικαστικού συµβιβα-
σµού, ανάλογα µε την περίπτωση, µετά από σχετική αίτηση του
υπόχρεου. Εφόσον πρόκειται για υπαγόµενες υποθέσεις που εκ-
κρεµούν ενώπιον των διοικητικών δικαστηρίων, µαζί µε την αί-
τηση προσκοµίζεται και βεβαίωση από το αρµόδιο δικαστήριο ότι
η υπόθεση δεν έχει ακόµη συζητηθεί.

7. Τα ποσά που προκύπτουν από την εφαρµογή του παρόντος
άρθρου βεβαιώνονται από τον προϊστάµενο της ελεγκτικής
αρχής που εξέδωσε την οικεία καταλογιστική πράξη στο όνοµα
του υπόχρεου, µε τη σύνταξη σχετικών χρηµατικών καταλόγων.
Ως προς τη σύνταξη των καταλόγων και τα λοιπά εν γένει θέµατα
έχουν εφαρµογή οι κείµενες διατάξεις.

8. Με την επίλυση των διαφορών που προκύπτουν ανά εκκρεµή
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καταλογιστική πράξη στο πλαίσιο της εφαρµογής του παρόντος
άρθρου ή το αργότερο εντός δύο (2) εργάσιµων για τις ∆.Ο.Υ.
ηµερών από την ηµεροµηνία επίλυσης, καταβάλλεται το είκοσι
τοις εκατό (20%) της βάσει συµβιβασµού οφειλής το οποίο δεν
µπορεί να είναι κατώτερο από πεντακόσια (500) ευρώ εκτός αν το
σύνολο της βάσει συµβιβασµού οφειλής είναι µικρότερο, και το
υπόλοιπο οφειλόµενο βάσει συµβιβασµού ποσό από την ίδια κα-
ταλογιστική πράξη καταβάλλεται σε δόσεις σύµφωνα µε τα ορι-
ζόµενα στο άρθρο 10. Οι διατάξεις του τρίτου και τέταρτου
εδαφίου της παραγράφου 2 του άρθρου 24 του ν. 2523/1997
(ΦΕΚ 179 Α’), ισχύουν ανάλογα και εν προκειµένω.

Σε περιπτώσεις εκκρεµών καταλογιστικών πράξεων που πε-
ραιώνονται κατά τα ανωτέρω για τις οποίες υπάρχει ήδη βεβαί-
ωση ποσού για οποιονδήποτε λόγο, αυτό συνυπολογίζεται
προκειµένου να βεβαιωθεί το βάσει συµβιβασµού ποσό. Αν το
ήδη βεβαιωθέν ποσό υπερβαίνει αυτό που προκύπτει βάσει συµ-
βιβασµού, το επιπλέον ήδη βεβαιωθέν ποσό δεν διαγράφεται
ούτε επιστρέφεται.

Άρθρο 12
Ρυθµίσεις για υποθέσεις που έχουν υπαχθεί στον

αυτοέλεγχο και την άρση της υποχρέωσης
διαφύλαξης βιβλίων και στοιχείων

1. Υποθέσεις που αφορούν δηλώσεις οι οποίες υπήχθησαν
στις διατάξεις των άρθρων 13 έως 17 του ν. 3296/2004 (ΦΕΚ 253
Α’) και περιλαµβάνονται στις επιλεχθείσες προς έλεγχο δηλώ-
σεις σύµφωνα µε τις 1105941/1845/∆Ε-Α/ΠΟΛ 1130/2007 (ΦΕΚ
2217 Β’) και 1028045/1232/∆Ε-Α/ΠΟΛ 1035/2009 (ΦΕΚ 503 Β’)
Α.Υ.Ο.Ο. και για τις οποίες κατά την ηµεροµηνία έναρξης ισχύος
του παρόντος δεν έχει αρχίσει ο έλεγχος ή έχει αρχίσει και δεν
έχει περατωθεί, υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος Κεφα-
λαίου περί ανέλεγκτων υποθέσεων, εφαρµοζόµενων στο σύνολό
τους των διατάξεων αυτών.

2. Υποθέσεις που αφορούν δηλώσεις οι οποίες υπήχθησαν
στις διατάξεις των άρθρων 13 έως 17 του ν. 3296/2004, διαχει-
ριστικών περιόδων που έκλεισαν από 1.1.2008 έως και
31.12.2009, υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος Κεφαλαίου
περί ανέλεγκτων υποθέσεων, υπολογιζόµενου στο οικείο Εκκα-
θαριστικό Σηµείωµα ποσού φόρου εισοδήµατος ίσου µε το 1/2
του ελάχιστου ποσού της παραγράφου 11 του άρθρου 6.

3. Εφόσον υφίστανται υποθέσεις των προηγούµενων παρα-
γράφων, καθώς και λοιπές ανέλεγκτες υποθέσεις του ίδιου επι-
τηδευµατία, υπαγόµενες στη ρύθµιση του παρόντος Κεφαλαίου,
οι διατάξεις των παραγράφων 2 και 3 του άρθρου 5 εφαρµόζο-
νται για το σύνολο των πιο πάνω υποθέσεων.

4. Οι δηλώσεις που αφορούν υποθέσεις της παραγράφου 2 οι
οποίες θα περαιωθούν σύµφωνα µε τα ανωτέρω, εξαιρούνται της
επιλογής προς έλεγχο βάσει δείγµατος µε υπουργική απόφαση,
σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 7 του άρθρου 17 του
ν. 3296/2004, όπως η παράγραφος αυτή ίσχυε πριν αναριθµηθεί
και αντικατασταθεί µε τις διατάξεις του άρθρου 79 του ν.
3842/2010.

5. Αν περαιωθούν όλες οι υπαγόµενες ανέλεγκτες χρήσεις και
οι χρήσεις που αφορούν υποθέσεις των παραγράφων 1 και 2,
καθώς και όλα τα εκκρεµή προσωρινά φύλλα ελέγχου ή οι πρά-
ξεις ή οι αποφάσεις επιβολής προστίµου και εξοφληθεί η συνο-
λική οφειλή που προκύπτει βάση του Εκκαθαριστικού Σηµειώ-
µατος και των οικείων πρακτικών συµβιβασµού, αντίστοιχα, αί-
ρεται η υποχρέωση διαφύλαξης των βιβλίων και στοιχείων κατά
το άρθρο 21 του Κ.Β.Σ. όσον αφορά τις περαιωθείσες χρήσεις
µέχρι και τη χρήση 2005, από την ηµεροµηνία εξόφλησης του
συνόλου των σχετικών ποσών. Οι διατάξεις του προηγούµενου
εδαφίου ισχύουν και για υποθέσεις που έχουν ελεγχθεί µε τα-
κτικό έλεγχο ή έχουν περαιωθεί µε οποιαδήποτε ρύθµιση, και
εφόσον έχει εξοφληθεί ή θα εξοφληθεί το σύνολο της οφειλής.
Οι διατάξεις της παραγράφου αυτής δεν ισχύουν για υποθέσεις
για τις οποίες έχει υποβληθεί και εκκρεµεί κατά την έναρξη
ισχύος του νόµου δήλωση φόρου κληρονοµιών, δωρεών, γονι-
κών παροχών και έχουν δηλωθεί περιουσιακά στοιχεία του άρ-
θρου 12 του ν. 2961/2001 (ΦΕΚ 266 Α’), καθώς και για υποθέσεις

για τις οποίες έχουν εφαρµογή οι διατάξεις του άρθρου 13 του
Κ.Φ.Ε..

6. Επιτηδευµατίας, φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, που έχει λάβει
µη νόµιµα φορολογικά στοιχεία ή έχει εκδώσει τέτοια στοιχεία,
κατά το άρθρο 19 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α’), µε εξαίρεση
τους εκδότες πλαστών φορολογικών στοιχείων, και δεν έχει εκ-
δοθεί απόφαση επιβολής προστίµου ούτε βρίσκεται σε διαδικα-
σία ελέγχου µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου,
µπορεί να υποβάλλει στην αρµόδια για τη φορολογία εισοδήµα-
τος ∆.Ο.Υ., ειδικό σηµείωµα δήλωσης των τιµολογίων ή εν γένει
των φορολογικών αυτών στοιχείων και να δηλώσει τον αριθµό,
την ηµεροµηνία έκδοσης και την αξία καθενός από αυτά, καθώς
και τη συνολική αξία.

Επί της συνολικής αξίας, προ Φ.Π.Α., υπολογίζεται φόρος ει-
σοδήµατος ίσος µε το πενήντα πέντε τοις εκατό (55%) αν πρό-
κειται για Α.Ε. ή Ε.Π.Ε. και σαράντα τοις εκατό (40%) σε κάθε
άλλη περίπτωση.

Το ειδικό σηµείωµα υποβάλλεται µέχρι την ηµεροµηνία που
ορίζεται µε την υπουργική απόφαση του άρθρου 13. Με την υπο-
βολή του καταβάλλεται το είκοσι τοις εκατό (20%) του προκύ-
πτοντος φόρου και το υπόλοιπο ποσό βεβαιώνεται σε 12 ίσες
µηνιαίες δόσεις η καθεµία εκ των οποίων δεν µπορεί να είναι κα-
τώτερη των πεντακοσίων (500) ευρώ, εκτός της τελευταίας.

Εφόσον εξοφληθεί ο φόρος εισοδήµατος της παραγράφου
αυτής δεν επιβάλλεται διοικητική κύρωση είτε αφορά σε πρό-
σθετους φόρους είτε σε πρόστιµο του Κ.Β.Σ., είτε σε θέµατα κύ-
ρους των βιβλίων, αποκλειστικά και µόνο για τα δηλωθέντα µη
νόµιµα φορολογικά στοιχεία και εφαρµόζεται για τα στοιχεία αυτά
το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 24 του ν.
2523/1997.

7. Η προθεσµία παραγραφής που λήγει στις 31.12.2010 ηµε-
ροµηνία µετά την οποία παραγράφεται το δικαίωµα του ∆ηµο-
σίου για κοινοποίηση φύλλων ελέγχου ή πράξεων επιβολής
φόρων, τελών και εισφορών, παρατείνεται µέχρι 31.12.2011. Η
διάταξη του προηγούµενου εδαφίου δεν ισχύει για υποθέσεις
φορολογίας κληρονοµιών, δωρεών, γονικών παροχών, προικών,
κερδών από λαχεία, µεταβίβασης ακινήτων και φόρου µεγάλης
ακίνητης περιουσίας (Φ.Μ.Α.Π.).

Άρθρο 13
∆ιαδικασία βεβαίωσης οφειλών και

τρόπος καταβολής τους

Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζονται:
α) Οι υπηρεσίες, τα πιστωτικά ιδρύµατα ή άλλοι φορείς στα

οποία διενεργείται η καταβολή του ποσού της παραγράφου 3
του άρθρου 9 και η καταβολή των δόσεων της οφειλής.

β) Το περιεχόµενο, ο χρόνος, ο τρόπος και η διαδικασία έκδο-
σης Εκκαθαριστικού ή Συµπληρωµατικού Εκκαθαριστικού Ση-
µειώµατος των παραγράφων 1 και 4 του άρθρου 9, καθώς και οι
συνέπειες και οι διαδικασίες που ακολουθούνται σε περίπτωση
µη αποδοχής του από τον επιτηδευµατία.

γ) Ο ειδικότερος τρόπος βεβαίωσης των οφειλών στις αρµό-
διες ∆.Ο.Υ. και τα παραστατικά που θεωρούνται ως αποδεικτικά
είσπραξης για τις ανάγκες εφαρµογής των διατάξεων του Κε-
φαλαίου αυτού.

δ) Ο ειδικότερος τρόπος, ο χρόνος και η κατανοµή των κατα-
βαλλόµενων εσόδων στους κωδικούς του προϋπολογισµού.

ε) Ο ειδικότερος τρόπος πίστωσης των καταβαλλόµενων εσό-
δων.

στ) Οι συνέπειες της εκπρόθεσµης καταβολής µιας ή περισ-
σότερων δόσεων για την περαίωση των υποθέσεων του παρό-
ντος Κεφαλαίου.

ζ) Ο τρόπος, ο χρόνος και η διαδικασία σύνταξης και υποβο-
λής στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. από τον επιτηδευµατία του Εκκαθαρι-
στικού Σηµειώµατος στην περίπτωση µη έκδοσής του από την
Γ.Γ.Π.Σ..

η) Ο τρόπος, ο χρόνος και η διαδικασία διόρθωσης του Εκκα-
θαριστικού Σηµειώµατος από την αρµόδια ∆.Ο.Υ. προφανών
σφαλµάτων του Εκκαθαριστικού Σηµειώµατος.

θ) Ο τρόπος, ο χρόνος και η διαδικασία αποδοχής του Εκκα-
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θαριστικού Σηµειώµατος όταν ο επιτηδευµατίας δεν επιθυµεί να
περαιώσει το σύνολο των χρήσεων που περιλαµβάνονται στο Εκ-
καθαριστικό Σηµείωµα.

ι) Ο τρόπος, ο χρόνος, η διαδικασία και κάθε αναγκαίο ζήτηµα
για την εφαρµογή των διατάξεων της παραγράφου 13 του άρ-
θρου 6, της παραγράφου 3 του άρθρου 7 και των άρθρων 8 και
11 και,

ια) κάθε αναγκαίο ζήτηµα ή διαδικασία για την εφαρµογή των
διατάξεων του Κεφαλαίου αυτού.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗ ΡΥΘΜΙΣΗ ΛΗΞΙΠΡΟΘΕΣΜΩΝ

ΟΦΕΙΛΩΝ, ΤΗΝ ΕΙΣΠΡΑΞΗ ΤΩΝ ∆ΗΜΟΣΙΩΝ ΕΣΟ∆ΩΝ ΚΑΙ
ΤΗΝ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΗ ΤΙΜΩΡΙΑ ΤΩΝ

Α∆ΙΚΗΜΑΤΩΝ ΦΟΡΟ∆ΙΑΦΥΓΗΣ

Άρθρο 14
Ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών

1. Τα κατά την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού ληξιπρόθεσµα,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του Κώδικα Είσπραξης ∆ηµοσίων Εσό-
δων, χρέη προς το ∆ηµόσιο, καθώς και χρέη υπέρ τρίτων που ει-
σπράττονται µέσω των ∆.Ο.Υ., µπορεί, µετά από αίτηση του
οφειλέτη η οποία υποβάλλεται µέχρι την 29η Οκτωβρίου 2010
στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. ή Τελωνείο που είναι βεβαιωµένα, να ρυθ-
µίζονται και να καταβάλλονται ως ακολούθως:

α) Εφάπαξ, µε απαλλαγή από τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης
καταβολής κατά ποσοστό εκατό τοις εκατό (100%) και έκπτωση
από τυχόν πρόσθετους φόρους ή πρόσθετα τέλη που συµβεβαι-
ώθηκαν µε την κύρια οφειλή από το έτος 2007 και µετά, κατά πο-
σοστό, που διαφοροποιείται, ανάλογα µε το έτος βεβαίωσης:

αα) όσα βεβαιώθηκαν εντός του 2007, κατά ποσοστό δέκα τοις
εκατό (10%),

ββ) όσα βεβαιώθηκαν εντός του 2008, κατά ποσοστό είκοσι
τοις εκατό (20%),

γγ) όσα βεβαιώθηκαν εντός του 2009, κατά ποσοστό τριάντα
τοις εκατό (30%) και,

δδ) όσα βεβαιώθηκαν εντός του 2010 κατά ποσοστό σαράντα
τοις εκατό (40%).

β) Σε δύο (2) έως τρεις (3) µηνιαίες δόσεις, µε απαλλαγή από
τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής κατά ποσοστό ενε-
νήντα πέντε τοις εκατό (95%) και µε ελάχιστο ποσό µηνιαίας
δόσης τριακόσια (300) ευρώ.

γ) Σε τέσσερις (4) έως δώδεκα (12) µηνιαίες δόσεις µε απαλ-
λαγή ποσοστού ενενήντα τοις εκατό (90%) των προσαυξήσεων
εκπρόθεσµης καταβολής και µε ελάχιστο ποσό µηνιαίας δόσης
πεντακόσια (500) ευρώ.

δ) Σε δεκατρείς (13) έως είκοσι τέσσερις (24) µηνιαίες δόσεις
µε απαλλαγή ποσοστού ογδόντα τοις εκατό (80%) των προσαυ-
ξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής και µε ελάχιστο ποσό µηνιαίας
δόσης πεντακόσια (500) ευρώ.

ε) Σε είκοσι πέντε (25) έως τριάντα έξι (36) µηνιαίες δόσεις µε
απαλλαγή ποσοστού εβδοµήντα τοις εκατό (70%) των προσαυ-
ξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής και µε ελάχιστο ποσό µηνιαίας
δόσης χίλια (1.000) ευρώ.

στ) Σε τριάντα επτά (37) έως σαράντα πέντε (45) µηνιαίες δό-
σεις, µε απαλλαγή ποσοστού πενήντα τοις εκατό (50%) των προ-
σαυξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής και µε ελάχιστο ποσό
µηνιαίας δόσης χίλια (1.000) ευρώ.

Ως προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής για την εφαρµογή
των απαλλαγών των περιπτώσεων β’έως και στ’, λογίζονται σε
κάθε περίπτωση οι προσαυξήσεις όπως έχουν διαµορφωθεί κατά
την ηµεροµηνία καταβολής της α’δόσης. Οι υπόλοιπες δόσεις
επιβαρύνονται µε προσαύξηση ένα τοις εκατό (1%) ανά µήνα και
όπως ειδικότερα πρόκειται να καθορισθεί σύµφωνα µε την κατ’
εξουσιοδότηση της παραγράφου 7 υπουργικής απόφασης.

2. Η πρώτη δόση είναι καταβλητέα την ηµέρα υποβολής της αί-
τησης για υπαγωγή στη ρύθµιση, η δεύτερη δόση µέχρι την τε-
λευταία εργάσιµη ηµέρα του Νοεµβρίου 2010, οι δε επόµενες
δόσεις την τελευταία εργάσιµη ηµέρα των επόµενων µηνών.
Εξαιρετικά οι απαλλαγές της εφάπαξ εξόφλησης που προβλέ-

πονται στην περίπτωση α’της προηγούµενης παραγράφου, δεν
ισχύουν αν η εξόφληση δεν διενεργηθεί εντός πέντε εργασίµων
ηµερών από την ηµεροµηνία υποβολής της αίτησης.

3. Οι ευνοϊκοί όροι εξόφλησης της παραγράφου 1, παύουν να
ισχύουν αν ο οφειλέτης:

α) δεν καταβάλλει εµπρόθεσµα µία δόση της περίπτωσης β’ ή
δύο δόσεις της περίπτωσης γ’ ή τρεις δόσεις των λοιπών περι-
πτώσεων της παραγράφου 1,

β) καθυστερήσει την καταβολή της τελευταίας δόσης της ρύθ-
µισής του για χρονικό διάστηµα µεγαλύτερο του ενός µηνός στην
περίπτωση β’, των δύο µηνών στην περίπτωση γ’ή των τριών
µηνών στις λοιπές περιπτώσεις της παραγράφου 1,

γ) δεν υποβάλει εµπρόθεσµα τις δηλώσεις φορολογίας εισο-
δήµατος και του φόρου προστιθέµενης αξίας, καθ’ όλο το διά-
στηµα της ρύθµισης καταβολής των χρεών του και µέχρι την
εξόφλησή τους,

δ) δεν είναι ενήµερος για τα χρέη του που βεβαιώνονται από
την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού και µετά, για χρονικό διά-
στηµα µεγαλύτερο των δύο µηνών, ή

ε) απολέσει διευκόλυνση τµηµατικής καταβολής που του έχει
χορηγηθεί για υφιστάµενα χρέη κατά την έναρξη ισχύος του
νόµου αυτού ή που θα του χορηγηθεί για χρέη που θα βεβαιω-
θούν µετά την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού,

στ) δεν είναι ενήµερος για χρονικό διάστηµα µεγαλύτερο των
δύο µηνών, για χρέη που βεβαιώθηκαν µέχρι την έναρξη ισχύος
του νόµου αυτού, τα οποία δεν ζήτησε να υπαχθούν στις ρυθµί-
σεις της παραγράφου 1.

4. Αν καθυστερήσει η πληρωµή δόσης, η δόση επιβαρύνεται µε
προσαύξηση εκπρόθεσµης καταβολής πέντε τοις εκατό (5%) για
κάθε µήνα καθυστέρησης.

5. Για χρονικό διάστηµα δύο ετών δεν επιτρέπεται η χορήγηση
διευκολύνσεων τµηµατικής καταβολής σύµφωνα και µε τα άρθρα
13 έως 21 του ν. 2648/1998 (ΦΕΚ 238 Α’) από τα όργανα του άρ-
θρου 14 του ιδίου νόµου, για χρέη που βεβαιώθηκαν ταµειακά
µέχρι την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού.

6. Στον οφειλέτη που θα υπαχθεί σε ρύθµιση των χρεών του,
σύµφωνα µε όσα ορίζονται στις προηγούµενες παραγράφους,
δεν λαµβάνονται τα µέτρα που προβλέπονται από τις διατάξεις
των άρθρων 22 και 23 του ν. 2523/1997, αναστέλλονται δε όσα
τυχόν λήφθηκαν.

Κατά το χρονικό διάστηµα της ρύθµισης αναστέλλεται επίσης
η διαδικασία της αναγκαστικής εκτέλεσης επί κινητών ή ακινή-
των, µε την προϋπόθεση ότι η εκτέλεση αφορά αποκλειστικά
χρέη που υπήχθησαν στη ρύθµιση του άρθρου αυτού. Η ανα-
στολή δεν ισχύει για κατασχέσεις που έχουν επιβληθεί στα χέρια
τρίτων ή για κατασχέσεις για τις οποίες έχουν εκδοθεί οι σχετι-
κές παραγγελίες πριν την καταβολή της πρώτης δόσης ή την
εφάπαξ εξόφληση της ρύθµισης, τα αποδιδόµενα όµως ποσά
από αυτές καλύπτουν δόσεις της ρύθµισης, εφόσον δεν συµψη-
φίζονται µε άλλες οφειλές που δεν έχουν ρυθµιστεί.

Αν ο οφειλέτης απολέσει το ευεργέτηµα της ρύθµισης, τα
µέτρα που έχουν ανασταλεί συνεχίζονται.

Οι διατάξεις του άρθρου 20 του ν. 2648/1998 πλην της παρα-
γράφου 2 εφαρµόζονται και για τα χρέη που υπάγονται στη ρύθ-
µιση σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου αυτού.

Η παραγραφή των χρεών για τα οποία υποβάλλεται αίτηση
υπαγωγής στη ρύθµιση αναστέλλεται από την ηµεροµηνία υπο-
βολής της αίτησης και για ολόκληρο το χρονικό διάστηµα που
αφορά η ρύθµιση, ανεξαρτήτως καταβολής οποιουδήποτε
ποσού, και δεν συµπληρώνεται πριν παρέλθει ένα έτος από τη
λήξη της αναστολής.

7. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζονται: α) οι
προϋποθέσεις υπό τις οποίες οφειλέτης που έχει υπαχθεί σε
πρόγραµµα ρύθµισης από τα προβλεπόµενα στην παράγραφο
1, µπορεί να υπαχθεί σε άλλο πρόγραµµα της παραγράφου 1, β)
οι όροι και οι προϋποθέσεις υπό τις οποίες οφειλέτες µπορούν να
υπαχθούν στις ρυθµίσεις της παραγράφου 1 µετά την 29η Οκτω-
βρίου 2010, για χρέη που έχουν βεβαιωθεί µέχρι την έναρξη
ισχύος του νόµου αυτού, γ) οι όροι και οι προϋποθέσεις υπαγω-
γής στη ρύθµιση βεβαιωµένων αλλά µη ληξιπρόθεσµων οφειλών,
δ) οι προϋποθέσεις χορήγησης και η διάρκεια ισχύος του απο-
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δεικτικού φορολογικής ενηµερότητας στους οφειλέτες που είναι
συνεπείς προς τις υποχρεώσεις τους και κάθε αναγκαία λεπτο-
µέρεια για την εφαρµογή των διατάξεων του άρθρου αυτού.

Άρθρο 15
∆ιατάξεις για την είσπραξη των δηµοσίων εσόδων -

Κατάργηση του Κ.Β.Σ.

1. Το άρθρο 9 του ν. 356/1975 (ΚΕ∆Ε), αντικαθίσταται ως εξής:
« Άρθρο 9

Απαρίθµηση αναγκαστικών µέτρων
Τα αναγκαστικά µέτρα που εφαρµόζονται για την είσπραξη

των δηµοσίων εσόδων είναι τα εξής:
1) Κατάσχεση κινητών, είτε στα χέρια του οφειλέτη είτε κινη-

τών και απαιτήσεών του, εν γένει στα χέρια τρίτου.
2) Κατάσχεση ακινήτων.
Η χρήση των αναγκαστικών αυτών µέτρων εναπόκειται στην

κρίση του Προϊσταµένου της ∆.Ο.Υ. ή του Τελωνείου που είναι
βεβαιωµένο το έσοδο, ο οποίος µπορεί να τα λάβει σύµφωνα µε
τις διατάξεις του παρόντος, είτε αθροιστικά είτε καθένα χωριστά
κατά την ελεύθερη κρίση του. Τα αναγκαστικά µέτρα του άρθρου
αυτού, καθώς και τα µέτρα του προηγούµενου άρθρου, µπορεί
να λαµβάνονται είτε αθροιστικά είτε καθένα ξεχωριστά για έναν
ή περισσότερους οφειλέτες και από το διοικητικό όργανο που
ορίζεται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών που δηµοσι-
εύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Με την απόφαση του προηγούµενου εδαφίου µπορεί να κατα-
νέµονται οι αρµοδιότητες κατά την χρήση των αναγκαστικών µέ-
τρων και την διενέργεια διαδικαστικών πράξεων της εκτελέσεως
µεταξύ των προϊσταµένων των ∆.Ο.Υ. ή των Τελωνείων που είναι
βεβαιωµένο το έσοδο και του διοικητικού οργάνου που ορίζεται
µε την υπουργική απόφαση και να ρυθµίζεται κάθε ειδικότερο
ζήτηµα για την εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος άρθρου.»

2. Στο τέλος της παρ. 3 του άρθρου 83 του ΚΕ∆Ε, προστίθε-
ται εδάφιο ως εξής:

«Οµοίως δύναται να αντιταχθεί σε συµψηφισµό και απαίτηση
βεβαιωµένη ακόµη και αν δεν έχει καταστεί ληξιπρόθεσµη.»

3. Στην παρ. 3 του άρθρου 48 του ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’)
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Σε προσαύξηση περιουσίας που προέρχεται από άγνωστη ή
µη διαρκή ή µη σταθερή πηγή ή αιτία, ο φορολογούµενος µπο-
ρεί να κληθεί να αποδείξει είτε την πραγµατική πηγή ή αιτία
προέλευσής της είτε ότι φορολογείται από άλλες διατάξεις είτε
ότι απαλλάσσεται από το φόρο µε ειδική διάταξη, προκειµένου
αυτό να µην φορολογηθεί ως εισόδηµα από υπηρεσίες ελευθε-
ρίων επαγγελµάτων της χρήσης κατά την οποία επήλθε η προ-
σαύξηση.»

4. Από την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού και µέχρι
31.12.2012 παρατείνεται η παραγραφή των πάσης φύσεως βε-
βαιωµένων στις ∆.Ο.Υ. και τα Τελωνεία χρεών.

5. α) Οι διατάξεις του Προεδρικού ∆ιατάγµατος 186/1992 «Κώ-
δικας Βιβλίων και Στοιχείων» ( ΦΕΚ 84 Α’ -Κ.Β.Σ.), µε τις οποίες
ορίζονται οι υποχρεώσεις και τα δικαιώµατα των επιτηδευµατιών,
σχετικά µε την τήρηση των Βιβλίων και την έκδοση των Στοιχείων
για την εκπλήρωση των φορολογικών υποχρεώσεων, παύουν να
ισχύουν στο σύνολό τους από την 1η Ιανουαρίου 2012.

β) Συνιστάται στο Υπουργείο Οικονοµικών ειδική νοµοπαρα-
σκευαστική Επιτροπή µε σκοπό τον έλεγχο των ισχυουσών δια-
τάξεων του Κ.Β.Σ.. Η Επιτροπή αξιολογεί τις διατάξεις και
εισηγείται στον Υπουργό Οικονοµικών σχετικά µε την ένταξη εκεί-
νων των διατάξεων που αξιολογούνται ως σκόπιµες και λειτουρ-
γικές είτε αυτούσιων είτε τροποποιηµένων στον Κώδικα
Φορολογίας Εισοδήµατος (ν. 2238/1994 - ΦΕΚ 151 Α’) ή σε άλλο
φορολογικό νόµο.

Η Επιτροπή συγκροτείται µε απόφαση του Υπουργού Οικονο-
µικών, είναι εννεαµελής και αποτελείται από ανώτατο δικαστικό
λειτουργό ή µέλος ∆.Ε.Π. Α.Ε.Ι., εν ενεργεία ή µη, ως Πρόεδρο
και από δηµόσιους λειτουργούς, υπαλλήλους του Υπουργείου
Οικονοµικών και πρόσωπα µε ειδικές γνώσεις και εµπειρία, ως
µέλη. Με την ίδια απόφαση ορίζεται ως γραµµατέας της Επι-
τροπής υπάλληλος του Υπουργείου Οικονοµικών. Η Επιτροπή

ολοκληρώνει το έργο της και υποβάλλει την εισήγησή της το αρ-
γότερο µέχρι τις 30.6.2011. Με απόφαση του Υπουργού των Οι-
κονοµικών οι εργασίες της Επιτροπής µπορεί να παραταθούν για
τρεις µήνες.

Άρθρο 16
∆ιατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία

της φοροδιαφυγής

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 18 του ν.2523/1997 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«1. Αδίκηµα µη απόδοσης ή ανακριβούς απόδοσης στο ∆ηµό-
σιο του φόρου προστιθέµενης αξίας, του φόρου κύκλου - εργα-
σιών και των παρακρατούµενων και επιρριπτόµενων φόρων,
τελών ή εισφορών διαπράττει ο φορολογούµενος ο οποίος προ-
κειµένου να αποφύγει την πληρωµή αυτών δεν απέδωσε ή απέ-
δωσε ανακριβώς τους άνω φόρους, τέλη ή εισφορές ή
συµψήφισε ή εξαπατώντας τη φορολογική αρχή µε την παρά-
σταση ψευδών γεγονότων ως αληθών ή την αθέµιτη παρασιώ-
πηση ή απόκρυψη αληθινών γεγονότων, έλαβε επιστροφή Φ.Π.Α.,
τιµωρούµενος: α) µε φυλάκιση εφόσον το προς απόδοση ποσό
του κύριου φόρου, τέλους ή εισφοράς ή το ποσό του Φ.Π.Α. που
συµψηφίσθηκε ή δεν αποδόθηκε ή αποδόθηκε ανακριβώς, ανέρ-
χεται σε ετήσια βάση έως το ποσό των τριών χιλιάδων (3.000)
ευρώ, β) µε φυλάκιση τουλάχιστον ενός (1) έτους, εφόσον το
προς απόδοση ποσό του κύριου φόρου, τέλους ή εισφοράς ή το
ποσό του Φ.Π.Α. που συµψηφίσθηκε ή δεν αποδόθηκε ή αποδό-
θηκε ανακριβώς, ανέρχεται σε ετήσια βάση από το ποσό των
τριών χιλιάδων (3.000) ευρώ µέχρι το ποσό των εβδοµήντα πέντε
χιλιάδων (75.000) ευρώ και γ) µε κάθειρξη µέχρι δέκα (10) έτη,
εφόσον το ως άνω ποσό υπερβαίνει σε ετήσια βάση τα εβδοµή-
ντα πέντε χιλιάδες (75.000) ευρώ.

Σε περίπτωση συρροής περισσότερων τέτοιων φόρων, τελών
ή εισφορών τα ως άνω ποσά υπολογίζονται ξεχωριστά για κάθε
µερικότερο φόρο, τέλος ή εισφορά.»

2. Η παράγραφος 5 του άρθρου 19 του ν.2523/1997 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«5. Επίσης, µε ποινή φυλάκισης τουλάχιστον τεσσάρων (4)
µηνών τιµωρείται ο υπόχρεος που δεν εκδίδει ή εκδίδει ανακρι-
βώς τα προβλεπόµενα από το π.δ. 186/1992 (Κ.Β.Σ.) στοιχεία
κατά την πώληση ή διακίνηση αγαθών ή την παροχή υπηρεσιών
ή δεν καταχωρεί στα πρόσθετα βιβλία της παραγράφου 5 του
άρθρου 10 του ίδιου προεδρικού διατάγµατος, τις συναλλαγές
για τις οποίες δεν έχουν εκδοθεί τα οικεία στοιχεία εσόδων, εφό-
σον εµπίπτει στις διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου 13.
Ειδικά για υπόχρεους που, κατά τα οριζόµενα στο προηγούµενο
εδάφιο, εµπίπτουν στις διατάξεις του πέµπτου και έκτου εδαφίου
της παραγράφου 1 του άρθρου 13, επιβάλλεται ποινή φυλάκι-
σης τουλάχιστον έξι (6) µηνών. Οι διατάξεις της παραγράφου 2
καταλαµβάνουν και το αδίκηµα της παρούσας παραγράφου.»

3. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 21 του
ν. 2523/1997 αντικαθίσταται ως εξής:

«Ειδικά, στις περιπτώσεις: α) της παραγράφου 1 περίπτωση γ’
του άρθρου 18, β) της παραγράφου 5 του άρθρου 19, όταν το
πλήθος των µη εκδοθέντων παραστατικών στοιχείων είναι πλέον
των δέκα (10) ή υπερβαίνουν σε αξία τα πεντακόσια (500) ευρώ
και γ) της περίπτωσης β’της παραγράφου 1 του άρθρου 19, δεν
ακολουθείται η διαδικασία του προηγούµενου εδαφίου, αλλά η
µηνυτήρια αναφορά υποβάλλεται αµέσως µε την ολοκλήρωση
του ελέγχου και ζητείται από τον αρµόδιο εισαγγελέα η κατά
προτεραιότητα εκδίκαση της υπόθεσης µε βάση τα πορίσµατα
του φορολογικού ελέγχου.»

4. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 4 του άρθρου 21 του ν.
2523/1997, αντικαθίσταται ως εξής:

«4. Ο προϊστάµενος της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής υπη-
ρεσίας, µε την επιφύλαξη των διατάξεων του τελευταίου εδαφίου
της παραγράφου 2, εφόσον δεν ασκήθηκε προσφυγή κατά του
οικείου φύλλου ελέγχου, υποβάλλει αµελλητί, σχετική µηνυτή-
ρια αναφορά στην αρµόδια εισαγγελική αρχή, για την άσκηση
της κατά νόµο ποινικής δίωξης.»

5. Η παράγραφος 5 του άρθρου 21 του ν. 2523/1997 αντικαθί-
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σταται ως εξής:
«5. Αρµόδιο δικαστήριο είναι κατά περίπτωση το τριµελές

πληµµελειοδικείο ή το τριµελές εφετείο κακουργηµάτων του
τόπου της έδρας της αρµόδιας για τη φορολόγηση δηµόσιας οι-
κονοµικής υπηρεσίας.»

6. Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 13 του ν.
2523/1997 προστίθενται εδάφια ως εξής:

«Αν κατά τον ίδιο έλεγχο διαπιστωθεί η µη έκδοση πλέον των
δέκα (10) παραστατικών στοιχείων ή, ανεξαρτήτως του πλήθους,
τα µη εκδοθέντα ή το µη εκδοθέν παραστατικό στοιχείο υπερ-
βαίνει σε αξία τα πεντακόσια (500) ευρώ, η λειτουργία του κατα-
στήµατος, γραφείου, εργοστασίου, εργαστηρίου, αποθήκης και
γενικά κάθε επαγγελµατικής εγκατάστασης του υπόχρεου επαγ-
γελµατία, αναστέλλεται άµεσα για 48 ώρες, µε πράξη των οργά-
νων που διενεργούν τον έλεγχο και η επαγγελµατική
εγκατάσταση σφραγίζεται µε τη συνδροµή της αστυνοµικής
αρχής, εφόσον ζητηθεί από τα ελεγκτικά όργανα.

Η διάταξη του προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζεται από τα
ελεγκτικά όργανα υπό την προϋπόθεση ότι έχει εκδοθεί ειδική
εντολή ελέγχου από τον Ειδικό Γραµµατέα του Σ.∆.Ο.Ε. για την
εφαρµογή του ως άνω µέτρου κατά την ηµεροµηνία έκδοσης της
ειδικής εντολής.

Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών µπορεί να ρυθµίζεται
η ειδικότερη διαδικασία και κάθε αναγκαίο ζήτηµα για την εφαρ-
µογή του προηγούµενου εδαφίου. Η, σύµφωνα µε τα δύο προη-
γούµενα εδάφια, αναστολή της λειτουργίας της επαγγελµατικής
εγκατάστασης µε πράξη των ελεγκτικών οργάνων, δεν εµποδί-
ζει την περαιτέρω αναστολή λειτουργίας της επαγγελµατικής
εγκατάστασης του υπόχρεου επιτηδευµατία µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών σύµφωνα µε όσα ορίζονται στις διατά-
ξεις των προηγούµενων εδαφίων.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΤΕΛΗ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ ΚΑΙ ΑΠΟΣΒΕΣΕΙΣ ΑΞΙΑΣ

Α∆ΕΙΩΝ, ΦΟΡΤΗΓΩΝ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΩΝ
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΧΡΗΣΕΩΣ

Άρθρο 17
Τέλη κυκλοφορίας

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 20 του ν. 2948/2001 (ΦΕΚ 242
Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Τα ετήσια τέλη κυκλοφορίας που επιβάλλονται στα αυτο-
κίνητα οχήµατα, µε την επιφύλαξη των διατάξεων του παρόντος
άρθρου µε τις οποίες ορίζεται διαφορετικά και λαµβανοµένων
υπόψη και των διατάξεων της οδηγίας 1999/62/ΕΚ ως προς τα
βαρέα φορτηγά οχήµατα, ορίζονται ως εξής:

Α. Αυτοκίνητα οχήµατα ιδιωτικής χρήσης.
α) Επιβατικά αυτοκίνητα που έχουν ταξινοµηθεί για πρώτη

φορά στην Ελλάδα έως την 31.10.2010 και δίκυκλες και τρίκυ-
κλες µοτοσικλέτες ανεξαρτήτως της ηµεροµηνίας πρώτης ταξι-
νόµησής τους στην Ελλάδα, µε βάση τον κυλινδρισµό του
κινητήρα αυτών:

Κατηγορία Κινητήρας σε Τέλη κυκλοφορίας
κυβικά εκατοστά (σε ευρώ)

Α’ Έως 300 20
Β’ 301 - 785 50
Γ’ 786 - 1071 110
∆’ 1072 - 1357 120
Ε’ 1358 - 1548 220
ΣΤ’ 1549 - 1738 240
Ζ’ 1739 - 1928 270
Η’ 1929 - 2357 600
Θ’ 2358 - 3000 800
Ι’ 3001 - 4000 1.000
Κ’ 4001 και άνω 1.200

β) Επιβατικά αυτοκίνητα ταξινοµούµενα για πρώτη φορά στην

Ελλάδα από την 1.11.2010 και µετά, αποκλειστικά µε βάση τις
εκποµπές διοξειδίου του άνθρακα (γραµµάρια CO2 ανά χιλιόµε-
τρο).

Λαµβάνονται υπόψη οι εκποµπές διοξειδίου του άνθρακα,
όπως αυτές αναγράφονται στην άδεια του οχήµατος, ως εξής:

ΚΛΙΜΑΚΙΟ ΕΚΠΟΜΠΩΝ ΕΤΗΣΙΑ ΤΕΛΗ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ
∆ΙΟΞΕΙ∆ΙΟΥ ΤΟΥ ΑΝΘΡΑΚΑ ΑΝΑ ΓΡΑΜΜΑΡΙΟ ΕΚΠΟΜΠΩΝ
(γρµ. CO2 ανά χιλιόµετρο) CO2 (σε ευρώ)

0 - 100 0
101 - 120 0,80
121 - 140 1,00
141 - 160 1,50
161 - 180 2,00
181 - 200 2,25
201 - 250 2,50
Άνω των 251 3,00

Για τα Ε.Ι.Χ. ρυµουλκούµενα, ηµιρυµουλκούµενα (τροχόσπιτα):
125 ευρώ.

Στα ανωτέρω αυτοκίνητα περιλαµβάνονται και τα επιβατικά
ιδιωτικής χρήσης αυτοκίνητα που εισάγονται από το αλλοδαπό
προσωπικό των εµποροβιοµηχανικών επιχειρήσεων των εγκατε-
στηµένων στην Ελλάδα µε βάση τον α.ν. 89/1967 (ΦΕΚ 132 Α’).
Επίσης περιλαµβάνονται και τα τύπου Jeep αυτοκίνητα, ανεξάρ-
τητα από το χαρακτηρισµό τους ως επιβατικών ή φορτηγών.

γ) Φορτηγά αυτοκίνητα και µοτοσικλέτες:

Κατηγορία Μικτό βάρος Τέλη κυκλοφορίας
σε χιλιόγραµµα (σε ευρώ)

Α’ έως 1.500 70
Β’ 1.501 - 3.500 95
Γ’ 3.501 - 10.000 270
∆’ 10.001 - 20.000 540
Ε’ 20.001 - 30.000 850
ΣΤ’ 30.001 - 40.000 1.200
Ζ’ 40.001 και άνω 1.350

Για τα ρυµουλκά (τράκτορ): 270 ευρώ.
δ) Λεωφορεία:

Κατηγορία Θέσεις Τέλη κυκλοφορίας
καθηµένων (σε ευρώ)

Α’ Έως 33 190
Β’ 34 - 50 370
Γ’ 51 και άνω 465

ε) Αυτοκίνητα που δεν ανήκουν στις πιο πάνω κατηγορίες: 485
ευρώ.

Β. Αυτοκίνητα οχήµατα δηµόσιας χρήσης.
α) Επιβατικά (µε ή χωρίς µετρητή) που έχουν ταξινοµηθεί για

πρώτη φορά στην Ελλάδα έως την 31.10.2010 : 260 ευρώ.
β) Επιβατικά (µε ή χωρίς µετρητή) ταξινοµούµενα για πρώτη

φορά στην Ελλάδα από την 1.11.2010 και µετά, αποκλειστικά µε
βάση τις εκποµπές διοξειδίου του άνθρακα (γραµµάρια CO2 ανά
χιλιόµετρο).

Λαµβάνονται υπόψη οι εκποµπές διοξειδίου του άνθρακα,
όπως αυτές αναγράφονται στην άδεια του οχήµατος, ως εξής:

ΚΛΙΜΑΚΙΟ ΕΚΠΟΜΠΩΝ ΕΤΗΣΙΑ ΤΕΛΗ
∆ΙΟΞΕΙ∆ΙΟΥ ΤΟΥ ΑΝΘΡΑΚΑ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΣ
(γρµ. CO2 ανά χιλιόµετρο) ΑΝΑ ΓΡΑΜΜΑΡΙΟ

ΕΚΠΟΜΠΩΝ CO2
(σε ευρώ)

0 - 100 0
101 - 150 2,00
Άνω των 151 2,50

2472 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



γ) Φορτηγά αυτοκίνητα και µοτοσικλέτες:

Κατηγορία Μικτό βάρος Τέλη κυκλοφο
σε χιλιόγραµµα κυκλοφορίας

(σε ευρώ)

Α’ έως 3.500 115
Β’ 3.501 - 10.000 175
Γ’ 10.001 - 19.000 310
∆’ 19.001 - 26.000 450
Ε’ 26.001 - 33.000 590
ΣΤ’ 33.001 - 40.000 840
Ζ’ 40.001 και άνω 1.320

Για τα ρυµουλκά (τράκτορ): 270 ευρώ.
δ) Λεωφορεία:

ε) Αυτοκίνητα που δεν ανήκουν στις πιο πάνω κατηγορίες: 270
ευρώ.

Γ. Για τα αλλοδαπά φορτηγά αυτοκίνητα, για κάθε ταξίδι,
εκτός αν ορίζεται διαφορετικά από τις ειδικές συµβάσεις της
χώρας µας µε άλλα κράτη: 25 ευρώ.

∆. Για τη χορήγηση προσωρινής άδειας κυκλοφορίας αυτοκι-
νήτων οχηµάτων: 3 ευρώ ανά ηµέρα.

Ε. Για τη δοκιµαστική κυκλοφορία των αυτοκινήτων οχηµάτων:
α) Για µοτοσικλέτες: 25 ευρώ.
β) Για λοιπά οχήµατα: 125 ευρώ.
ΣΤ. Τα τέλη κυκλοφορίας των δίτροχων, τρίτροχων, µοτοπο-

δηλάτων ορίζονται σε 10 ευρώ.»
2. Τα υβριδικά και υδρογόνου επιβατικά αυτοκίνητα ιδιωτικής

και δηµόσιας χρήσης (ΤΑΞΙ), καθώς και οι δίκυκλες και τρίκυκλες
µοτοσικλέτες ιδιωτικής και δηµόσιας χρήσης της κατηγορίας
αυτής, κυλινδρισµού κινητήρα έως 1.929 κ.εκ., που έχουν ταξι-
νοµηθεί στην Ελλάδα για πρώτη φορά έως την 31.10.2010, απαλ-
λάσσονται των τελών κυκλοφορίας.

Ειδικά, τα επιβατικά ηλεκτροκίνητα αυτοκίνητα, καθώς και οι
επιβατικές ηλεκτροκίνητες δίκυκλες και τρίκυκλες µοτοσικλέτες
ιδιωτικής και δηµόσιας χρήσης, που έχουν ταξινοµηθεί στην Ελ-
λάδα για πρώτη φορά έως την 31.10.2010, απαλλάσσονται των
τελών κυκλοφορίας.

Στα υβριδικά και υδρογόνου επιβατικά αυτοκίνητα ιδιωτικής
και δηµόσιας χρήσης, καθώς και στις δίκυκλες και τρίκυκλες µο-
τοσικλέτες ιδιωτικής και δηµόσιας χρήσης της κατηγορίας
αυτής, κυλινδρισµού κινητήρα άνω των 1.929 κ.εκ., που έχουν
ταξινοµηθεί στην Ελλάδα για πρώτη φορά έως την 31.10.2010, τα
τέλη κυκλοφορίας που επιβάλλονται αναλογούν στο ήµισυ των
τελών των αντίστοιχων συµβατικών οχηµάτων.

Με τις διατάξεις του παρόντος άρθρου δεν θίγονται οι απαλ-
λαγές από τα τέλη κυκλοφορίας για τα οχήµατα της παραγρά-

φου 1.
3. Το ποσό των τελών κυκλοφορίας των αυτοκινήτων οχηµά-

των της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου που καταβάλλεται
για την προµήθεια του ειδικού σήµατος τελών κυκλοφορίας
έτους 2011 και εποµένων, αποτελεί στο σύνολό του έσοδο του
∆ηµοσίου.

4. Από την έναρξη του νόµου αυτού παύει να ισχύει ως προς
τα οχήµατα της παραγράφου 1 κάθε διάταξη νόµου που ρυθµί-
ζει διαφορετικά τα θέµατα που ρυθµίζονται µε τις διατάξεις του
παρόντος άρθρου και καταργούνται οι διατάξεις των άρθρων 1
και 2 της από 2.11.2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
(ΦΕΚ 219 Α’) που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν. 3831/2010
(ΦΕΚ 34 Α’) και του άρθρου 32 του ν. 3775/2009 ( ΦΕΚ 122 Α’).

5. Οι διατάξεις των προηγουµένων παραγράφων ισχύουν για
τα τέλη κυκλοφορίας έτους 2011 και εποµένων, µε την επιφύ-
λαξη των όσων ορίζονται στις προγούµενες παραγράφους για
τα ταξινοµούµενα επιβατικά αυτοκίνητα από 1.11.2010.

6. Στο τέλος του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 5 του άρ-
θρου 29 του ν. 2773/1999 (ΦΕΚ 286 Α’), προστίθεται η φράση
«και ταυτόχρονα προωθεί την εξοικονόµηση ηλεκτρικής ενέρ-
γειας και την αποδοτική χρήση αυτής.»

Άρθρο 18
Αποσβέσεις αξίας αδειών, φορτηγών αυτοκινήτων

δηµοσίας χρήσεως

1. Τα ποσά της αξίας των αδειών κυκλοφορίας των αυτοκινή-
των που προβλέπονται στα άρθρα 2 και 14 του νόµου «Οδικές
Εµπορευµατικές Μεταφορές» όπως ειδικότερα καθορίζονται
στην παράγραφο 7 του άρθρου 14 του ίδιου νόµου υπόκεινται
σε απόσβεση σύµφωνα µε τα επόµενα εδάφια.

Όσοι επαγγελµατίες κατέχουν αυτές τις άδειες κυκλοφορίας
µπορούν κατ’ επιλογήν, να αποσβέσουν τα ανωτέρω ποσά, ισό-
ποσα σε χρονικό διάστηµα από τρία (3) έως και επτά (7) έτη, µε
έναρξη ισχύος το έτος 2010.

Ειδικά, για τις επιχειρήσεις εκµετάλλευσης νοµαρχιακών φορ-
τηγών τα ποσά των παραπάνω αποσβέσεων προσαυξάνονται
κατά ποσοστό πενήντα τοις εκατό (50%).

Κατά τη µεταβίβαση των αδειών των φορτηγών δηµόσιας χρή-
σης, πριν από την πλήρη απόσβεση της αξίας αυτών, ο νέος αγο-
ραστής, δικαιούται να διενεργήσει αποσβέσεις στην
αναπόσβεστη αξία κατά τα υπολειπόµενα έτη.

Σε περίπτωση διακοπής της λειτουργίας του επαγγέλµατος
λόγω συνταξιοδότησης του εκµεταλλευτή και χωρίς µεταβίβαση
αυτών, η τυχόν αναπόσβεστη αξία εκπίπτει συνολικά κατά το
έτος της συνταξιοδότησης.

2. Στο τέλος της περίπτωσης α’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 10 του ν. 2579/1998 (ΦΕΚ 31 Α’), όπως παρατάθηκε µε το
πρώτο εδάφιο της παραγράφου 13 του άρθρου 8 του ν.
3842/2010 (ΦΕΚ 58 Α’), και ισχύει για τις µεταβιβάσεις των αδειών
κυκλοφορίας φορτηγών αυτοκινήτων δηµόσιας χρήσης εθνικών
και διεθνών µεταφορών, καθώς και των νοµαρχιακών φορτηγών
αυτοκινήτων [ν.1073/1980, (ΦΕΚ 14 Α’)], προστίθεται εδάφιο ως
εξής:

«Τα παραπάνω ποσά καταβάλλονται µειωµένα κατά ποσοστό
εικοσιπέντε τοις εκατό (25%) από την 1.10.2010, πενήντα τοις
εκατό (50%) από 1.1.2011, εβδοµήντα πέντε τοις εκατό (75%) από
την 1.1.2012 και δεν οφείλεται ο φόρος αυτός από 1.1.2013.».

Άρθρο 19

1.Όποιος, ενώ τελεί υπό καθεστώς επίταξης προσωπικών υπη-
ρεσιών κατά το άρθρο 22 παράγραφος 4 του Συντάγµατος ή
είναι ιδιοκτήτης ή νοµέας πράγµατος που έχει επιταχθεί κατά το
άρθρο 18 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, αρνείται να συµ-
µορφωθεί ή παραλείπει να εκτελέσει τις υποχρεώσεις του που
απορρέουν από την επίταξη τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον
3 ετών.

Σε περίπτωση που η άρνηση συµµόρφωσης γίνεται κατ’ εξα-
κολούθηση ο υπαίτιος τιµωρείται µε ποινή κάθειρξης. Άρνηση
συµµόρφωσης συνιστά η µη εκτέλεση συγκεκριµένης εντολής
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Κατηγορία Θέσεις καθηµένων
και ορθίων

Τέλη κυκλο-
φορίας (σε

ευρώ)

Αστικά Α έως 50 190

Β 51 και άνω 350

Υπεραστικά Α έως 50 195

Β 51 και άνω 270

Τουριστικά Θέσεις καθηµένων

έως 40 390

41 και άνω 540



του αρµοδίου δηµόσιου οργάνου, η µη εκτέλεση µεταφορικού ή
άλλου έργου κατά τον συνήθη τρόπο λειτουργίας της οικονο-
µίας, η εγκατάλειψη του επιταγµένου πράγµατος ή η χρησιµο-
ποίησή του για την παρακώλυση των συγκοινωνιών ή για την
πρόκληση κοινής ανάγκης. Η άρνηση συµµόρφωσης διαπιστώ-
νεται αυτεπαγγέλτως από τον εισαγγελέα ή µετά από αναφορά
του κατά περίπτωση αρµοδίου Υπουργού.

2.Εφόσον συντρέχουν οι προϋποθέσεις της προηγουµένης πα-
ραγράφου, ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων µε
απόφασή του µπορεί να αφαιρεί την άδεια άσκησης επαγγέλµα-
τος ή την άδεια δηµόσιας χρήσης του πράγµατος.

3.Σε περίπτωση έκτακτης, επείγουσας και απρόβλεπτης ανά-
γκης που εµπίπτει στα πεδία εφαρµογής των άρθρων 18 παρ. 3
και 22 παρ. 4 του Συντάγµατος, µε απόφαση του Υπουργού Με-
ταφορών, Υποδοµών και ∆ικτύων µπορεί να ανατίθεται η άσκηση
δηµόσιας ή κοινωφελούς υπηρεσίας ή δραστηριότητας δηµό-
σιας χρήσης, σε οχήµατα, µηχανήµατα ή άλλα µέσα ιδιωτικής
χρήσης. Με απόφαση του ίδιου Υπουργού καθορίζεται κάθε άλλη
αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή της διάταξης αυτής.

Άρθρο 20
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµο-
σίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-

σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Τµήµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τε-

τάρτης 15 Σεπτεµβρίου 2010 και της Πέµπτης 16 Σεπτεµβρίου
2010 και ερωτάται το Τµήµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τετάρτης 15 Σεπτεµβρίου 2010 και της Πέµπτης 16 Σεπτεµ-
βρίου 2010 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 17.07’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 1η Οκτωβρίου 2010 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση δύο επικαίρων επερωτήσεων:

α) επίκαιρη επερώτηση Βουλευτών του ΛΑΟΣ προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχε-
τικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στον τοµέα της ανάπτυξης.

β) επίκαιρη επερώτηση Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης
στα χαµηλά και µεσαία κοινωνικά στρώµατα, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.

2474 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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